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Statistické údaje o obci v roce 2010 
 

Podle informace z webu ministerstva vnitra ke dni 11. března 2011 je v obci evido-
váno 5 částí obce a 472 adres. V obci není evidována žádná ulice. Všechny adresy 
v obci mají PSČ 277 52. V obci je k trvalému pobytu (nebo jakémukoliv platnému 
pobytu cizince, azylanta) přihlášeno 1 189 obyvatel, z toho je 561 mužů nad 15 let, 
74 chlapců do 15 let, 484 žen nad 15 let, 70 dívek do 15. let (podklady poskytl odbor 
realizace projektů eGovernment ministerstva vnitra). 
 

Jednotlivé části obce - stav k 11. březnu 2011: 
 
Část obce: NOVÁ VES 
 
V části obce je evidováno 196 adres.  
 
Adresy (čp - číslo popisné, če - evedenční číslo, čo - číslo orientační): 
če.1, če.4, čp.1, čp.2, čp.3, čp.4, čp.5, čp.6, čp.7, čp.8, čp.9, čp.10, čp.11, čp.12, 
čp.13, čp.14, čp.15, čp.16, čp.17, čp.18, čp.19, čp.20, čp.21, čp.22, čp.23, čp.24, 
čp.25, čp.26, čp.27, čp.28, čp.29, čp.30, čp.31, čp.32, čp.33, čp.34, čp.35, čp.36, 
čp.37, čp.38, čp.39, čp.40, čp.41, čp.42, čp.43, čp.44, čp.45, čp.46, čp.47, čp.48, 
čp.49, čp.50, čp.51, čp.52, čp.53, čp.54, čp.55, čp.56, čp.57, čp.58, čp.61, čp.62, 
čp.63, čp.64, čp.65, čp.66, čp.67, čp.68, čp.69, čp.70, čp.71, čp.72, čp.73, čp.74, 
čp.75, čp.76, čp.77, čp.78, čp.79, čp.80, čp.81, čp.82, čp.83, čp.84, čp.85, čp.86, 
čp.87, čp.88, čp.89, čp.90, čp.91, čp.92, čp.93, čp.94, čp.95, čp.96, čp.97, čp.98, 
čp.99, čp.100, čp.101, čp.102, čp.103, čp.104, čp.105, čp.106, čp.107, čp.108, 
čp.109, čp.110, čp.111, čp.112, čp.113, čp.114, čp.115, čp.116, čp.117, čp.118, 
čp.119, čp.120, čp.121, čp.122, čp.123, čp.124, čp.125, čp.126, čp.127, čp.128, 
čp.129, čp.130, čp.131, čp.132, čp.133, čp.134, čp.135, čp.136, čp.137, čp.138, 
čp.139, čp.140, čp.141, čp.142, čp.143, čp.144, čp.145, čp.146, čp.147, čp.148, 
čp.149, čp.150, čp.151, čp.152, čp.153, čp.154, čp.155, čp.156, čp.157, čp.158, 
čp.159, čp.160, čp.161, čp.162, čp.163, čp.164, čp.165, čp.166, čp.167, čp.168, 
čp.169, čp.170, čp.171, čp.172, čp.173, čp.174, čp.175, čp.176, čp.177, čp.178, 
čp.179, čp.180, čp.181, čp.182, čp.183, čp.184, čp.185, čp.186, čp.187, čp.188, 
čp.189, čp.190, čp.191, čp.192, čp.194, čp.195, čp.196, čp.197  
 
Část obce: STARÉ OUHOLICE 
 
V části obce je evidováno 93 adres.  
 
Adresy (čp - číslo popisné, če - evedenční číslo, čo - číslo orientační): 
če.1, če.2, čp.1, čp.2, čp.3, čp.4, čp.5, čp.6, čp.7, čp.8, čp.9, čp.10, čp.11, čp.12, 
čp.13, čp.14, čp.15, čp.16, čp.17, čp.18, čp.19, čp.20, čp.21, čp.22, čp.23, čp.24, 
čp.25, čp.26, čp.27, čp.28, čp.29, čp.30, čp.31, čp.32, čp.33, čp.34, čp.35, čp.36, 
čp.37, čp.38, čp.39, čp.40, čp.41, čp.42, čp.43, čp.44, čp.45, čp.46, čp.47, čp.48, 
čp.49, čp.50, čp.51, čp.52, čp.53, čp.54, čp.55, čp.56, čp.57, čp.58, čp.59, čp.60, 
čp.61, čp.62, čp.63, čp.64, čp.65, čp.66, čp.67, čp.68, čp.69, čp.70, čp.71, čp.72, 
čp.73, čp.74, čp.75, čp.76, čp.77, čp.78, čp.79, čp.80, čp.81, čp.82, čp.83, čp.84, 
čp.85, čp.86, čp.87, čp.88, čp.90, čp.91, čp.258  
 
 



 4 

Část obce: NOVÉ OUHOLICE 
 
V části obce je evidováno 81 adres.  
 
Adresy (čp - číslo popisné, če - evedenční číslo, čo - číslo orientační): 
čp.1, čp.2, čp.3, čp.4, čp.5, čp.6, čp.7, čp.8, čp.9, čp.10, čp.12, čp.13, čp.14, čp.15, 
čp.16, čp.17, čp.18, čp.19, čp.20, čp.21, čp.22, čp.23, čp.24, čp.25, čp.26, čp.27, 
čp.28, čp.29, čp.30, čp.31, čp.32, čp.33, čp.34, čp.35, čp.36, čp.37, čp.38, čp.39, 
čp.40, čp.41, čp.42, čp.43, čp.44, čp.45, čp.46, čp.47, čp.48, čp.49, čp.50, čp.51, 
čp.52, čp.53, čp.55, čp.56, čp.57, čp.58, čp.59, čp.60, čp.61, čp.62, čp.63, čp.64, 
čp.65, čp.66, čp.67, čp.68, čp.69, čp.70, čp.71, čp.72, čp.73, čp.74, čp.75, čp.76, 
čp.77, čp.78, čp.79, čp.80, čp.81, čp.82, čp.83  
 
Část obce: VEPŘEK 
 
V části obce je evidováno 69 adres.  
 
Adresy (čp - číslo popisné, če - evedenční číslo, čo - číslo orientační): 
če.5, čp.1, čp.2, čp.3, čp.4, čp.5, čp.6, čp.7, čp.8, čp.9, čp.10, čp.11, čp.12, čp.13, 
čp.14, čp.15, čp.16, čp.17, čp.18, čp.19, čp.20, čp.21, čp.22, čp.23, čp.24, čp.25, 
čp.26, čp.27, čp.28, čp.29, čp.30, čp.31, čp.32, čp.33, čp.34, čp.35, čp.36, čp.37, 
čp.38, čp.39, čp.40, čp.41, čp.42, čp.43, čp.44, čp.45, čp.46, čp.47, čp.48, čp.49, 
čp.50, čp.51, čp.52, čp.53, čp.54, čp.55, čp.56, čp.57, čp.58, čp.59, čp.60, čp.61, 
čp.62, čp.63, čp.64, čp.65, čp.66, čp.67, čp.68  
 
Část obce: MIŘEJOVICE 
 
V části obce je evidováno 33 adres.  
 
Adresy (čp - číslo popisné, če - evedenční číslo, čo - číslo orientační): 
če.3, čp.1, čp.2, čp.3, čp.4, čp.5, čp.6, čp.7, čp.8, čp.9, čp.10, čp.11, čp.12, čp.13, 
čp.14, čp.15, čp.16, čp.17, čp.18, čp.19, čp.20, čp.21, čp.22, čp.23, čp.24, čp.25, 
čp.26, čp.27, čp.28, čp.29, čp.30, čp.31, čp.32  

(zdroj těchto informací web ministerstva vnitra) 
 

Podle informací obecního úřadu, zveřejněných v Novoveském zpravodaji, jsou 
statistické údaje o naší obci za rok 2010 (k 31. 12. 2010) následující:  

 
počet obyvatel celkem 963, z toho 469 žen a 494 muži 

 
Nová Ves  445 
Nové Ouholice 153 
Staré Ouholice 197 
Vepřek  102 
Miřejovice  66 

 
V roce 2010 se narodilo 13 nových občánků - v Nové Vsi 5, v Nových Ouholicích 1, 
ve Starých Ouholicích 5, ve Vepřku 1 a v Miřejovicích 1. 
Navždy jsme se rozloučili s 15 našimi spoluobčany: v  Nové Vsi se 6, v Nových 
Ouholicích se 3, ve Starých Ouholicích s 1, ve Vepřku se 3 a v Miřejovicích se 2.  
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přistěhování   odstěhování  
Nová Ves  9 Nová Ves  4 
Nové Ouholice  2 Nové Ouholice 4 
Staré Ouholice 7 Staré Ouholice 3 
Vepřek  0 Vepřek  2 
Miřejovice 4 Miřejovice  5 
celkem  22 celkem  18 

 
Poznámka: rozdíl mezi informací o počtu obyvatel z webu ministerstva vnitra a infor-
mací zdejšího obecního úřadu vychází z počtu „jakéhokoliv platného pobytu cizince, 
azylanta“ – tedy tímto rozdílem je počet cizinců u nás přihlášených.  
 
 
Zastupitelstvo obce 
 

Zastupitelstvo se schází jednou měsíčně a podle potřeby; jedná na základě 
schváleného jednacího řádu. Zasedání zastupitelstva jsou veřejná, k platnému 
usnesení je třeba souhlasu nadpoloviční většiny všech jeho členů. O průběhu jeho 
zasedání se pořizuje zápis, jehož součástí je usnesení, které je vyvěšeno na úřední 
desce a k nahlédnutí na našem obecním úřadě. Pravomoci vyhrazené zastupitelstvu 
jsou definovány v § 84 a § 85 zákona o obcích. Zastupitelstvo rozhoduje ve věcech 
patřících do samostatné působnosti obce, v přenesené působnosti jen pokud tak 
stanoví zákon. Zastupitelstvo vydává obecně závazné vyhlášky, kterými může 
ukládat povinnosti v samostatné působnosti. 

Ve volebním období 2006 - 2010 mělo zastupitelstvo obce těchto devět členů: 
Dana Čmerdová, Pavla Majerová, Jana Uhrová, Libor Branse, Jiří Carda, Miroslav 
Červenka, Martin Kašák, Jiří Malenovský a Jaroslav Svítil.  

Od 10. listopadu 2010 pak na základě říjnových voleb působilo nové zastupi-
telstvo v tomto složení: Jana Uhrová, Miroslav Červenka, Luděk Kolář, Dana Čmer-
dová, Kamil Jedlička, Jiří Malenovský, Jiří Carda, Jana Pokorná, Jaroslav Titěra. 
V prosinci 2010 odstoupila Jana Pokorná, členem se stal Luděk Holler, který na jed-
nání zastupitelstva 15. 12. 2010 složil slib zastupitele.  

 
 

Volby do zastupitelstva obce v roce 2010  
 
V říjnu 2010 se konaly volby do zastupitelstev obcí a Senátu ČR v těchto ter-

mínech: v pátek 15. října od 14 do 22 hodin a v sobotu 16. října od 8 do 14 hodin. 
Zároveň s těmito komunálními volbami u nás proběhly volby do Senátu v senátním 
obvodě Mělník, který zahrnuje obce Mělnicka, Kralupska, Neratovicka a severní části 
okresu Praha východ. 

Volby se uskutečnily v těchto třech volebních okrscích: 
volební okrsek č. 1 – Nová Ves (sál Obecního úřadu, Nová Ves čp. 154); 
volební okrsek č. 2 – Nové Ouholice, Vepřek (zdravotní středisko, Nové Ouholice čp. 
43); 
volební okrsek č. 3 – Staré Ouholice, Miřejovice (restaurace U Hasiče, Staré Ouho-
lice čp. 57). 
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Kandidátní listiny (v pořadí jak byly podány) 
 
 

č. 1 Sdružení nezávislých kandidátů  
 

Kandidát 
poř. 
č. 

příjmení, jméno, 
tituly 

věk 
Navrh. 
strana 

Polit. 
přísl. Povolání Bydliště 

1 Uhrová Jana 47 NK BEZPP starostka obce Nová Ves 
2 Čmerdová Dana 48 NK BEZPP vedoucí expedice Nová Ves 

3 Červenka Miroslav 38 NK BEZPP vedoucí střediska 
dopravy 

Miřejovice 

4 Malenovský Jiří 53 NK BEZPP zámečník Staré 
Ouholice 

5 Kolář Luděk 35 NK BEZPP zámečník Vepřek 

6 Jedlička Kamil 22 NK BEZPP automechanik Nové 
Ouholice 

7 Husák Tomáš 21 NK BEZPP student Vepřek 
8 Musilová Tamara 36 NK BEZPP sociální pracovnice Miřejovice 
9 Jansa Lukáš 21 NK BEZPP student Nová Ves 
 
 
č. 2 SNO-sdružení nezávislých občanů 
 

Kandidát 
poř. 
č. 

příjmení, jméno, 
tituly 

věk 
Navrh. 
strana 

Polit. 
přísl. Povolání Bydliště 

1 Carda Jiří JUDr. 62 "STAN" BEZPP OSVČ - právník Vepřek 

2 Holler Luděk 54 "STAN" BEZPP hasič Nové 
Ouholice 

3 Knížková Dana 47 "STAN" BEZPP OSVČ - obchodnice Nová Ves 
4 Jelínková Jana 43 "STAN" BEZPP v domácnosti Nová Ves 
5 Uher Miroslav 52 "STAN" BEZPP technik Nová Ves  

6 Pokorná Jana 39 "STAN" BEZPP provozní pracovník na 
dálnici 

Nová Ves  

7 Cardová Helena 19 "STAN" BEZPP student Nová Ves 

8 Chovancová 
Kristýna 

34 "STAN" BEZPP nezaměstnaná Vepřek  

9 Doboš Marek 21 NK BEZPP elektrikář Nová Ves 
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č. 3 Komunistická strana Čech a Moravy  
 

Kandidát 
poř. 
č. 

příjmení, jméno, tituly věk 
Navrh. 
strana 

Polit. 
přísl. Povolání Bydliště 

1 Kašák Martin 35 KSČM KSČM technik Nová Ves 
2 Novák Michal 44 KSČM BEZPP podnikatel Nová Ves 
3 Pokorný Ladislav 51 KSČM BEZPP podnikatel Nová Ves 
4 Hainc Richard 27 KSČM BEZPP mechanik Staré Ouholice 
5 Bečvář Jiří 20 KSČM BEZPP student Nová Ves 
6 Kolářová Jarmila 58 KSČM KSČM dělnice Vepřek 
7 Titěra Jaroslav 55 KSČM KSČM technik Nová Ves 
8 Klement Josef 30 KSČM KSČM zámečník Nové Ouholice 
9 Šindelářová Drahomíra 80 KSČM KSČM důchodkyně Nová Ves 

 
 
 

Informace o způsobu hlasování ve volbách  
do zastupitelstva obce v roce 2010, zveřejněné v Novoveském zpravodaji č.9/2010: 

 
 

Voli čem je občan obce za předpokladu, že alespoň druhý den voleb dosáhl nejméně 
18 let, je v den voleb v této obci přihlášen k trvalému pobytu, a jde o státního občana 
České republiky nebo o státního občana členského státu Evropské unie, pokud 
požádal o zápis do dodatku stálého seznamu voličů.  
 

Volební místnost 
Voliči jsou o době a místě konání voleb v obci informováni oznámením starosty obce 
nejpozději 15 dnů přede dnem voleb (30. září 2010). Je-li na území obce zřízeno více 
volebních okrsků, starosta obce uvede, které části obce náleží do jednotlivých 
volebních okrsků, a oznámení zveřejní na území každého z nich. V oznámení jsou 
uvedeny adresy volebních místností. 
Ve volební místnosti bude na viditelném místě vyvěšen mimo jiné hlasovací lístek 
označený nápisem „vzor“, prohlášení kandidáta o vzdání se kandidatury nebo 
zmocněnce o odvolání kandidáta, pokud byla doručena do 48 hodin před zahájením 
voleb; při zjišťování výsledků voleb se k hlasům odevzdaným pro takového kandidáta 
nepřihlíží. Ve volební místnosti mají voliči možnost nahlédnout do zákona č. 
491/2001 Sb., o volbách do zastupitelstev obcí a o změně některých zákonů, ve 
znění pozdějších předpisů.  
 

Hlasování 
Prokázání totožnosti a státního ob čanství 
Volič po příchodu do volební místnosti prokáže okrskové volební komisi 
svou totožnost a státní občanství České republiky platným občanským průkazem 
nebo platným cestovním pasem České republiky. Jde-li o cizince, prokáže státní 
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občanství státu, jehož občané jsou oprávněni volit na území České republiky, 
průkazem o povolení k pobytu vydaným podle zákona č. 326/1999 Sb., o pobytu 
cizinců na území České republiky a o změně některých zákonů, ve znění pozdějších 
předpisů.  
Neprokáže-li volič svou totožnost a státní občanství potřebnými doklady, nebude mu 
hlasování umožněno. 
Po záznamu ve výpisu ze stálého seznamu voličů nebo jeho dodatku obdrží volič 
od okrskové volební komise prázdnou úřední obálku opatřenou úředním razítkem.  
 
Hlasovací lístek 
Hlasovací lístek pro volby do zastupitelstva obce může být vytištěn oboustranně.  
V záhlaví každého hlasovacího lístku je uveden název obce a počet členů 
zastupitelstva obce, který má být zvolen. Kandidáti každé volební strany jsou uvedeni 
na společném hlasovacím lístku v pořadí určeném volební stranou, a to 
v samostatných zarámovaných sloupcích umístěných vedle sebe; není-li to pro počet 
volebních stran možné, pokračují sloupce v následující řadě, případně na druhé 
straně. Volební stranou může být politická strana, politické hnutí, jejich koalice, 
nebo sdružení politických stran nebo politických hnutí a nezávislých kandidátů, 
individuálně kandidující nezávislý kandidát nebo sdružení nezávislých kandidátů. 
Údaj o členství jednotlivých kandidátů v politických stranách nebo politických hnutích 
je na hlasovacím lístku uveden zkratkou; pro informaci voličů budou na zadní straně 
informace doručované voličům společně s hlasovacími lístky uvedeny tyto zkratky 
s úplnými názvy. 
Na hlasovacím lístku těch volebních stran, u kterých bylo při registraci rozhodnuto 
o škrtnutí kandidáta, zůstává pořadové číslo, původně určené pro tohoto kandidáta, 
neobsazené. 
Hlasovací lístek je na konci textu opatřen otiskem razítka obecního úřadu, který plní 
pro danou obec funkci registračního úřadu. 
Hlasovací lístky jsou starostou obce distribuovány voličům nejpozději tři dny přede 
dnem voleb (12. října 2010). V případě, že dojde k poškození nebo ztrátě 
hlasovacího lístku, může volič ve volební místnosti požádat okrskovou volební komisi 
o jiný hlasovací lístek.  
 
Úprava hlasovacího lístku a zp ůsob hlasování 
Po obdržení úřední obálky, případně hlasovacího lístku, vždy vstoupí volič 
do prostoru určeného k úpravě hlasovacích lístků, kde může hlasovací lístek upravit 
jedním z uvedených způsobů:  
1. Označit křížkem ve čtverečku v záhlaví sloupce před názvem volební strany 

pouze jednu volební stranu. Tím je dán hlas kandidátům této volební strany 
v pořadí dle hlasovacího lístku v počtu, kolik činí počet členů zastupitelstva obce, 
který má být v obci volen. Pokud by byla ozna čena tímto zp ůsobem více než 
jedna volební strana, byl by takový hlas neplatný. 

2. Označit v rámečcích před jmény kandidátů křížkem toho kandidáta, pro kterého 
hlasuje, a to z kterékoli volební strany, nejvýše však tolik kandidátů, kolik členů 
zastupitelstva obce má být zvoleno. Počet členů zastupitelstva, který má být 
v obci zvolen, je uveden v záhlaví hlasovacího lístku. Pokud by bylo ozna čeno 
tímto zp ůsobem více kandidát ů, než je stanovený po čet, byl by takový hlas 
neplatný. 
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3. Kromě toho lze oba způsoby, popsané v předchozích bodech, kombinovat, a to 
tak, že lze označit křížkem jednu volební stranu a dále v rámečku před jménem 
kandidáta další kandidáty, pro které hlasuje, a to v libovolných samostatných 
sloupcích, ve kterých jsou uvedeny ostatní volební strany. V tomto případě je dán 
hlas jednotlivě označeným kandidátům. Z označené volební strany je dán hlas 
podle pořadí na hlasovacím lístku pouze tolika kandidátům, kolik zbývá do počtu 
volených členů zastupitelstva obce. Pokud má být voleno například  11 členů 
zastupitelstva a je označena volební strana s 11 kandidáty a kromě toho pět 
kandidátů individuálně ze sloupců dalších volebních stran, je dáno označené 
volební straně 6 hlasů, a to pro kandidáty na prvních šesti místech - zde se jedná 
pouze o příklad, v naší obci volíme devět členů zastupitelstva! Pokud by byla 
tímto zp ůsobem ozna čena více než jedna volební strana nebo více 
kandidát ů, než je stanovený po čet, byl by takový hlas neplatný. 

Po úpravě vloží volič hlasovací lístek do šedé úřední obálky, určené pro volby do 
zastupitelstev obcí. 
Pokud voli č neozna čí na hlasovacím lístku ani volební stranu, ani žádn ého 
kandidáta, hlasovací lístek nevloží do ú řední obálky, hlasovací lístek p řetrhne 
nebo vloží do ú řední obálky n ěkolik hlasovacích lístk ů do téhož zastupitelstva, 
je jeho hlas neplatný. 
Volič hlasuje tak, že úřední obálku vloží před okrskovou volební komisí do volební 
schránky.  
Každý voli č hlasuje osobn ě, zastoupení není p řípustné. S voličem, který nemůže 
sám upravit hlasovací lístek pro tělesnou vadu anebo nemůže číst nebo psát, může 
být v prostoru určeném pro úpravu hlasovacích lístků přítomen jiný volič, nikoliv však 
člen okrskové volební komise, a hlasovací lístek za něho upravit a vložit do úřední 
obálky, a popřípadě i úřední obálku vložit do volební schránky. 
Hlasování do p řenosné volební schránky  
Volič může ze závažných, zejména zdravotních, důvodů požádat obecní úřad 
a ve dnech voleb okrskovou volební komisi o to, aby mohl hlasovat mimo volební 
místnost, a to pouze v územním obvodu stálého volebního okrsku, pro který byla 
okrsková volební komise zřízena. V takovém případě vyšle okrsková volební komise 
k voliči 2 své členy s přenosnou volební schránkou, úřední obálkou a hlasovacími 
lístky. Při hlasování postupují členové okrskové volební komise tak, aby byla 
zachována tajnost hlasování. 
 
Zkratky politických stran a politických hnutí registrovaných MV k 11. 8. 2010, které se 
týkají tří kandidátních listin, podaných pro volby do zastupitelstva v naší obci:  
NK  =  Nestraníci  
„STAN“ = Starostové a nezávislí 
KSČM  = Komunistická strana Čech a Moravy  
Pokud budete mít další dotazy, obraťte se, prosím, na členy okrskové volební komise 
v jednotlivých volebních místnostech.  
 
(zdroj webové stránky ministerstva vnitra mvcr.cz a „Informace o způsobu hlasování“, 
která byla přiložena k volebním lístkům) 
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Výsledky voleb 
 

mandát č. 1: kandidátní listina 1, Sdružení nez. kandidátů, kandidát č. 1, Uhrová 
Jana, 47 let, NK, BEZPP, 267 hlasů,  
 
mandát č. 2: kandidátní listina 1, Sdružení nez. kandádtů, kandidát č. 3, Červenka 
Miroslav, 38 let, NK, BEZPP, 262 hlasů, 
 
mandát č. 3: kandidátní listina 1, Sdružení nez. kandidátů, kandidát č. 2, Čmerdová 
Dana, 48 let, NK, BEZPP, 231 hlasů,  
 
mandát č. 4: kandidátní listina 1, Sdružení nez. kandidátů, kandidát č. 4, Malenovský 
Jiří, 53 let, NK, BEZPP, 234 hlasů, 
 
mandát č. 5: kandidátní listina 1, Sdružení nez. kandidátů, kandidát č. 5, Kolář 
Luděk, 35 let, NK, BEZPP, 224 hlasů, 
 
mandát č. 6: kandidátní listina 1, Sdružení nez. kandidátů, kandidát č. 6, Jedlička 
Kamil, 22 let, NK, BEZPP, 221 hlasů,  
 
mandát č. 7: kandidátní listina 2, SNO - sdružení nezávislých občanů, kandidát č. 1, 
Carda Jiří JUDr., 62 let, "STAN", BEZPP, 117 hlasů,  
 
mandát č. 8: kandidátní listina 2, SNO - sdružení nezávislých občanů, kandidát č. 3, 
Knížková Dana, 47 let, "STAN", BEZPP, 104 hlasy,  
 
mandát č. 9: kandidátní listina 3, Komunistická str. Čech a Moravy, kandidát č. 7, 
Titěra Jaroslav, 55 let, KSČM, KSČM, 112 hlasů. 
 
 
Jak jsme volili v jednotlivých volebních úsecích:  
 
Volební úsek č. 1 – Nová Ves  
z 373 voličů zapsaných v seznamu voličů volilo 191, účast 51,21 %, platných hlasů 
1581 – SNK 1082 (68,44 %), SNO 209 (13,22 %) a KSČM 290 (18,34 %).  
 
Volební úsek č. 2 – Nové Ouholice, Vepřek  
z 225 voličů zapsaných v seznamu voličů volilo 122, účast 54,22 %, platných hlasů 
1014 – SNK 481 (47,44 %), SNO 335 (33,04 %) a KSČM 198 (19,53 %).  
 
Volební úsek č. 3 – Staré Ouholice, Miřejovice 
z 205 voličů zapsaných v seznamu voličů volilo 106, účast 51,71 %, platných hlasů 
815 – SNK 543 (66,63 %), SNO 165 (20,25 %) a KSČM 107 (13,13 %).  
 
Celková volební účast 52,18 %. 
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Počet hlasů pro všechny kandidáty: 
 
Uhrová Jana  SNK  267 mandát 
Červenka Miroslav SNK 262 mandát 
Musilová Tamara SNK 245 náhradník 
Malenovský Jiří SNK 234 mandát 
Čmerdová Dana SNK 231 mandát  
Kolář Luděk  SNK 224 mandát 
Jedlička Kamil  SNK 221 mandát  
Husák Tomáš  SNK 212 náhradník 
Jansa Lukáš  SNK 210 náhradník 
Carda Jiří JUDr. SNO 117 mandát 
Titěra Jaroslav KSČM 112 mandát 
Knížková Dana  SNO 104 mandát 
Pokorná Jana SNO 101 náhradník 
Holler Luděk  SNO 82 náhradník 
Kašák Martin KSČM 79 náhradník 
Hainc Richard KSČM 74 náhradník  
Pokorný Ladislav KSČM 73 náhradník 
Uher Miroslav  SNO 69 náhradník 
Novák Michal  KSČM 62 náhradník 
Jelínková Jana  SNO  61 náhradník 
Cardová Helena  SNO 61 náhradník 
Chovancová Kristýna SNO 59 náhradník 
Bečvář Jiří KSČM 57 náhradník 
Doboš Marek SNO 55 náhradník 
Klement Josef KSČM 50 náhradník 
Kolářová Jarmila KSČM 47 náhradník 
Šindelářová Drahomíra KSČM 41 náhradník 
 
 
Výsledky voleb do Senátu ČR v naší obci  
 
V prvním kole voleb do senátu v senátním obvodě 28 Mělník se v naší obci zúčast-
nilo celkem 335 voličů, tj. 41,72 %. Za senátní obvod 28 postoupili do druhého kola 
tito dva kandidáti: Vrecionová Veronika Ing., ODS, která v naší obci dostala 90 hlasů, 
tj. 28,03 %; a Němec Milan PaedDr., ČSSD, který v naší obci dostal 85 hlasů, tj. 
26,47 %. Druhé kolo senátních voleb se konalo 22. a 23. října. Toto kolo vyhrála 
v celém senátním obvodě 28 Ing. Veronika Vrecionová z ODS, v naší obci však do-
stala jen 80 hlasů, její protikandidát PaedDr. Němec v naší obci obdržel od voličů 99 
hlasů. Druhého kola se u nás účastnilo 22,26 % voličů. 
 
 
Složení nového zastupitelstva obce pro volební obdo bí 2010 – 2014 
 
Ústřední volební komise vyhlásila od 20. 10. 2010 desetidenní odvolací lhůtu; nové 
zastupitelstvo se proto sešlo 10. listopadu 2010. Zastupitelé složili tento slib:  
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“Slibuji věrnost České republice. Slibuji na svou čest a svědomí, že svoji funkci budu 
vykonávat svědomitě, v zájmu obce a jejích občanů a řídit se Ústavou a zákony 
České republiky.” 
 
Ze zvolené funkce zastupitele za SNO odstoupila Dana Knížková, náhradníkem se 
stala Jana Pokorná (SNO).  
 
Zastupitelstvo na své první schůzi zvolilo své představitele takto:  
starostka       Jana Uhrová  
místostarosta     Miroslav Červenka  
předseda kontrolního výboru   Luděk Kolář 
předseda finančního výboru    Dana Čmerdová  
předseda kulturněsportovního výboru   Kamil Jedlička 
předseda stavební komise    Jiří Malenovský  
 
V prosinci 2010 ze zvolené funkce náhradníka zastupitele za SNO odstoupila Jana 
Pokorná, dalším náhradníkem je Luděk Holler (SNO), který na jednání zastupitelstva 
15. 12. 2010 složil slib zastupitele.  
 
Do roku 2011 vstupovalo zastupitelstvo v tomto složení:  
 
Jana Uhrová  (Sdružení nezávislých kandidátů), starostka  
Miroslav Červenka  (Sdružení nezávislých kandidátů), místostarosta  
Luděk Kolá ř (Sdružení nezávislých kandidátů) předseda kontrolního výboru, 
Dana Čmerdová  (Sdružení nezávislých kandidátů), předsedkyně finančního výboru 
Kamil Jedli čka (Sdružení nezávislých kandidátů), předseda kulturněsportovního 
výboru  
Jiří Malenovský  (Sdružení nezávislých kandidátů), předseda stavebního výboru  
Jiří Carda  (Sdružení nezávislých občanů), zastupitel  
Luděk Holler  (Sdružení nezávislých občanů), zastupitel  
Jaroslav Tit ěra (Komunistická strana Čech a Moravy), zastupitel 
 
V březnu 2011 se své funkce zastupitele za SNO vzdal Jiří Carda, dalším náhradní-
kem je Jana Jelínková. 
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Jednání zastupitelstva obce od ledna do prosince 2010 
 

leden a únor 2010: 
 
� projednalo úpravu č. 4 rozpočtu obce Nová Ves 
� projednalo a schválilo koncept činnosti a rozvoje obce v letošním roce  
� o poplatku za hrobové místo – hlasováním rozhodnuto poplatek nesnižovat 
� o inventuře v mateřské škole, v jejímž průběhu se ukázalo, že je nutno doplnit 

vybavení školky na celkový počet dětí 28 (plný provoz). Kalkulaci potřebných věcí 
dodá ředitelka MŠ 

� vzalo na vědomí informaci, že byly zahájeny geodetické práce na stavbě foto-
voltaické elektrárny Vepřek  

� vzalo na vědomí informaci o jednání stavebního úřadu ve věci odstranění antén-
ního zařízení ze školy ve Vepřku  

� pokladna listopad: 13.267 Kč, pokladna prosinec: 32.641 Kč 
� faktury listopad: 360.701,92 Kč, faktury prosinec: 441.732,72 Kč 
� projednalo neinvestiční náklady na školní výuku 49 žáků z naší obce v základní 

škole Veltrusy (v I. pololetí školního roku je to 3645 Kč na jednoho žáka) 
� odsouhlasilo nákup nové komunální techniky nutné pro údržbu komunikací a pro-

stranství v naší obci  
� projednalo jízdní řády Českých drah – připomínky budou navrhovateli  předány  
� vzalo na vědomí, že kronikářkou naší obce se stala paní Jaroslava Klímová s tím, 

že do 1. 7. dopíše kroniku obce za léta 2008 a 2009 
 

Koncept činnosti a rozvoje obce v roce 2010 
 

Investiční akce, jejichž realizace je plánována v roce 2010 
� dokončení přístavby a rekonstrukce mateřské školy. Jedná se o zateplení pláště 

původní budovy i přístavby, výměna okapového systému, obnova podbití, 
zhotovení povrchu vnitřní komunikace, výstavba oplocení, včetně vjezdové a 
vstupní brány, a výměna venkovního hracího zařízení, které bude splňovat 
současné hygienické předpisy; 

� výstavba tlakové kanalizace Staré Ouholice v ulici mezi starou a novou zástavbou 
s napojením na stávající čističku odpadních vod (ČOV); 

� výstavba tlakové kanalizace Miřejovice s trasováním směrem do Nelahozevsi. Pro 
likvidaci odpadní vody by měla být využita čistička odpadních vod Unilever, 
případně s využitím místní kanalizační sítě ČOV Kralupy.  
Pozn.: pro úspěšnou realizaci těchto staveb je nutné získání dotací. 

 
Příprava staveb a projekční činnost pro období 2011 – 2015 
� kanalizace Vepřek a výstavba vlastní ČOV u Bakovského potoka s využitím 

stávající trasy dešťové kanalizace; 
� studie odkanalizování Nových Ouholic a Nové Vsi, řešení druhu kanalizační sítě a 

dále možnosti výstavby vlastní ČOV, případně využití stávající ČOV ve Starých 
Ouholicích; 

� zklidnění dopravy na silnici č. 608 v úseku Nových Ouholic a Nové Vsi; 
� dětská hřiště – v Nové Vsi v MČ zpřístupnění veřejnosti, ve Starých Ouholicích 

vybudování nového v okolí restaurace U Hasiče, v Nových Ouholicích mezi 
tělesem dráhy a silnicí č. 608, ve Vepřku za podjezdem dráhy; 
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� obnova původních cest, vysazení stromů a vytvoření odpočinkových míst (cesta 
z Nové Vsi do Nových Ouholic podél potoka, cesta na Škarechov atd.); 

� vyznačení cyklotras a jejich zavedení do turistických průvodců, osazení 
informačních tabulí v každé části obce; 

� budova OÚ v Nové Vsi: výměna oken v rámci zateplení a rekonstrukce povrchu 
chodníků v okolí budovy; 

� střecha budovy obchodu v Nové Vsi: oprava nástřikem polyuretanem nebo – dle 
finančních možností – střední nástavba a tím zvýšení kapacity obytných prostor 
v obci; 

� obnova povrchu komunikací ve Starých Ouholicích v novostavbách; 
� budova bývalé školy ve Vepřku: studie a příprava rekonstrukce pro budoucí 

využití v sociální a komerční oblasti. 
Pozn.: V případě včasných dodavatelských a správních činností (projekty, dotace, 

stavební řízení atd.) a finanční rezervy je možná realizace některých výše uvedených 
projektů již v roce 2010.  
 
Ostatní činnost 
� dokončení změny č. 2 Územního plánu obce; 
� pozemkové úpravy v katastru Nová Ves a Nové Ouholice; 
� pokračování jednání s Povodím Vltavy ve věci protipovodňové ochrany dotčených 

částí obce; 
� příprava a uskutečnění jarních voleb do Parlamentu ČR a podzimních 

komunálních voleb; 
� běžná činnost související s provozem obce; 
� nákup techniky pro dopravu materiálu, údržbu zelených ploch a úklid; 
� pořízení malého nákladního vozidla kategorie N1 pro odvoz sypkých, stavebních 

a pevných materiálů, přepravu strojů a techniky (hákový kontejnerový nosič) – 
náhrada za dosluhující Škoda Pick-up; 

� pořízení komunálního stroje pro úpravu zelených ploch (sekání, mulčování, 
cepování) a v zimním období pro odklízení sněhu, frézování a posyp. Náhrada za 
nedostačující a opotřebovanou techniku. 

 
březen 2010: 

 
� vzalo na vědomí audit hospodaření DSO Vltava (bez závad) 
� vzalo na vědomí zprávu o přezkoumání hospodaření obce Nová Ves s výsledkem 

„bez výhrad“ 
� projednalo návrh smlouvy FVE CZECH (fotovoltaická elektrárna) a pověřilo 

starostku obce podpisem smlouvy – kromě jiného smlouva přináší příspěvek firmy 
do rozpočtu obce ve výši 2 mil. Kč ročně po dobu 25 let   

� přijalo návrh podmínek přijímacího řízení dětí do MŠ, předložený ředitelkou pí 
Kučírkovou  

� rozhodlo pokračovat v jednání o komunitní kompostárně a zadání zpracování 
návrhu a žádosti o dotaci na tuto kompostárnu  

� pověřilo starostku a místostarostu jednáním (případně soudním jednáním) 
s firmou Vodafon ve věci odstranění jejich antény ze školy ve Vepřku 

� projednalo a odsouhlasilo náčrt studie na využití školy ve Vepřku jako domova pro 
matky s dětmi 
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duben 2010: 
 

� o prodeji obecního pozemku v k. ú. Nová Ves;  
� o znaku a vlajce obce – výběr zhotovitele do příštího zasedání zastupitelstva, kdy 

o zhotoviteli bude rozhodnuto; 
� o stanovení počtu členů zastupitelstva pro příští volební období. Zastupitelstvo se 

usneslo, že zůstane stejný stav 9 lidí; 
� o návrhu smlouvy o smlouvě budoucí s RWE k obchvatu plynovodu v k.ú. Nové 

Ouholice; 
� o návrhu smlouvy o smlouvě budoucí s ČEZ: v části Nových Ouholic (podél 

silnice 608 a v přilehlých ulicích) bude elektrické vedení uloženo do země. 
Následně bude vybudováno nové veřejné osvětlení; 

� o návrhu smlouvy o vstupu na nemovitost, o podmínkách zřízení stavby a jejího 
provozu ke kanalizaci ve Starých Ouholicích (s napojením na stávající ČOV) a 
v Miřejovivích (s propojením na Nelahozeves); 

� o akci 7. května k uctění památky padlých na hřbitově ve Vepřku. 
 

květen 2010: 
 

� projednalo a schválilo Závěrečný účet obce Nová Ves;  
� projednalo a schválilo zadání výroby symbolů (vlajka a znak) naší obce firmě 

Alerion;  
� projednalo cenovou nabídku zabezpečení chodců na přechodech; v jednání je 

žádost o grant, pokud bude kladně vyřízena, bude se v zabezpečení přechodů 
pokračovat;  

� projednalo žádost MŠ (E. Beneše, Kralupy) a ZŠP (Jodlova, Kralupy) o úhradu 
neinvestičních nákladů a rozhodlo, že náklady za žáky v ZŠP budou uhrazeny, 
náklady za žáky v MŠ nikoliv, naše obec provozuje svou MŠ a nemá povinnost 
tyto náklady hradit; 

� projednalo záměr na odprodej obecních pozemků č. 912/2, 912/3 (nevyužívaná 
cesta v poli) a rozhodlo o jejich odprodeji za cenu 40 Kč/m²; 

� projednalo informaci o čističce odpadních vod ve Starých Ouholicích. Při kontrole 
České inspekce životního prostředí (ČIŽP) a odboru životního prostředí Kralupy 
n/Vlt. bylo zjištěno, že  nebyla naplněna projektová kapacita nátoku splaškových 
odpadních vod do čističky odpadních vod (ČOV). Vzhledem k nízké kapacitě 
nátoku bude ČOV využívána jako akumulace pro splaškové odpadní vody. 
Akumulované odpadní vody  budou odváženy fekavozem do nejbližší biologické 
čističky odpadních vod. Vypuštění biologického odpadu z drtičů odpadu 
v domácnostech je nepřípustné, musí být likvidováno jako biologický odpad; 

� projednalo  informaci o smlouvě s RWE GasNet, s.r.o. – návrh smlouvy 
o smlouvě budoucí, který byl schválen ZO dne 12. 4.  2010, se neuskuteční; 

� projednalo a odsouhlasilo cenovou kalkulaci opravy, která zhodnocuje majetek 
obce v pronajatém Bistru ve výši 37 721 Kč; 

� projednalo informaci o výtlucích v komunikaci 608 v Nových Ouholicích  – 
nahlášeno Správě silnic; 

� množí se stížnosti obyvatel na krádeže na hřbitově ve Vepřku, bude nahlášeno 
policii v Lužci; 

� v Nových Ouholicích nesvítí lampa – bude opraveno;   
� nutno zabezpečit víko jímky u čp. 57 ve Starých Ouholicích. 
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červen 2010: 
 
� prodeji obecních pozemků č. 921/2, 912/1 ve Starých Ouholicích za cenu 40 

Kč/m² 
� návrhu rozpočtového opatření 31. 5. 2010, který schválilo 
� žádosti ředitelky MŠ o navýšení finančních prostředků – jedná se vyúčtování 

plynu: nedoplatek ve výši 43 997 Kč (způsobeno hlavně přístavbou). Rozhodnuto 
uhradit výši nedoplatku a příští vyúčtování opět předložit zastupitelstvu; další 
finanční prostředky budou řešeny podle aktuálního vyúčtování  

� žádosti TJ Sokol Nová Ves o sekání fotbalového hřiště obecním traktorem, 
zastupitelstvo souhlasí 

� žádosti TJ Sokol Nová Ves na zakoupení pohárů pro turnaj Memoriál Richarda 
Brejši, zastupitelstvo souhlasí  

� jednalo o žádosti na úhradu neinvestičních nákladů, kdy z Mělníka přišla žádost 
o uhrazení těchto nákladů za žáka bez uvedení školy i jména konkrétního žáka, 
rozhodnuto zjistit informace, v případě oprávněnosti požadavků tyto náklady 
zaplatit 

� žádosti p. Z. Kratochvíla  o umožnění stavby na obecních pozemcích - vodovodní 
řad  

� vyhlásilo záměr na odprodej části obecního pozemku č. 1037 v k.ú. Nová Ves 
o rozloze cca 30 m², důvodem je umístění plynového kiosku  

� předloženém návrhu, ze kterého bude vycházet projekt na byty pro matky s dětmi 
v prostorách školy na Vepřku. Zastupitelstvo tento projekt odsouhlasilo; souhlasí 
s podáním žádosti o dotaci na stavbu a pověřilo pí Uhrovou a p. Červenku 
jednáním v této věci 

� zastupitelstvo se seznámilo s aktuální situací – odstavením čističky odpadních 
vod ve Starých Ouholicích 

� faktury: březen 253.484,35 Kč; duben 221.800,38 Kč; květen 118.594,23 Kč 
� pokladna: březen 34.544 Kč; duben 36.956 Kč; květen 49.837 Kč 
 
 

červenec 2010: 
(mimořádné zasedání) 

 
� o zamítnutí žádosti o prodej pozemku v k. ú. Nová Ves (viz minulé jednání) 
� o změně č. 2 Územního plánu obce a schválilo připomínky dotčených orgánů 
� o žádosti TJ Sokol Nová Ves o prodloužení nájemní smlouvy  
� o žádosti TJ Sokol Nová Ves o finanční příspěvek na řešení problému pitné vody 

v areálu TJ Sokol  
� o renovaci sálu obecního úřadu (vymalování stěn, výměna podlahy, oprava 

nátěrů oken) 
� o smlouvě s ČEZ – posílení vedení elektřiny z Nové Vsi směrem na Sazenou  
� odsouhlasilo navýšení školného v Mateřské škole Nová Ves na částku 435 Kč 

měsíčně na jedno dítě  
� o smlouvě s Vodafonem o odstranění antény na vepřecké škole: došlo 

k oboustranně přijatelné dohodě  
 
V červencovém Novoveském zpravodaji vyšel tento článek místostarosty a předsedy 
stavební komise Miroslava Červenky:  
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Shrnutí činností a projekt ů v obci 
 
Vážení spoluobčané, 
v následujících větách bychom vás rádi informovali  o stavu zásadních projektů a 
činností, na kterých obec v současné době pracuje. Nechceme vás však nudit 
přesnými čísly a daty, spíše v krátkosti připomenout a popsat, jak jsme pokročili 
v různých oblastech rozvoje naší obce a zároveň předeslat, co nás ještě v souvislosti 
s uvedenými projekty čeká. 
Přístavba a rekonstrukce MŠ v Nové Vsi 
Jak jistě víte, na podzim loňského roku jsme dokončili první etapu tohoto projektu, a 
sice přístavbu hrací a odpočinkové části školky. Díky tomu se mohla zvýšit kapacita 
školky na 28 dětí, a tím uspokojit rostoucí nároky rodičů na umístění dětí do MŠ. 
Druhá etapa, tedy zateplení, fasáda, výměna okapového systému, oprava vnitřní 
komunikace a chodníku, renovace přilehlých budov, obměna zařízení dětského 
hřiště, atd. je naplánována na letošní rok. Máme úplnou stavební dokumentaci 
včetně územního rozhodnutí a stavebního povolení, jsou splněny i podmínky do-
tačního řízení a naše žádost o dotaci je doručena na Ministerstvo financí. Pokud tedy 
vše dopadne zdárně a finanční prostředky nám budou přiděleny, nic nebrání 
dokončení akce. 
Rekonstrukce školy Vepřek 
Tento projekt je na začátku své cesty a jsme si vědomi, že se jedná o velmi náročnou 
a nákladnou akci. Ovšem, budova školy se nachází, díky své dlouhodobé 
neobydlenosti, ve velmi špatném technickém stavu a samotná oprava bez dalšího 
využití objektu, není z mnoha důvodů možná. Řešením této situace se jeví možnost 
rekonstrukce a přestavba školy na obytný komplex pro matky s dětmi. Pracovní verze 
tohoto projektu prošla nedávno zastupitelstvem. Snahou tedy bude, aby byla budova 
opravena bez výraznějších zásahů do vnějšího vzhledu, a zároveň využita pro 
prospěšnou činnost v sociální oblasti.  
V souvislosti s tímto bylo nutné dohodnout se společností Vodafone ukončení nájmu 
na jejich zařízení umístěné na střeše budovy školy. To se zpočátku jevilo jako 
nemožné, protože nájemní smlouva podepsaná před deseti lety, možnost výpovědi 
ze strany obce neobsahovala. V současné době se jednání posunula tak, že 
Vodafone souhlasí dohodou o přeložení svého zařízení na jiné místo v obci. 
Samozřejmě, že při financování tohoto projektu, bude nutné žádat o dotaci a na kolik 
budeme úspěšní, ukáže čas. Každopádně víme, že zařízení tohoto typu, tedy obytný 
dům pro matky s dětmi, v naší oblasti chybí, proto doufáme v podporu projektu na 
příslušných místech. 
Výstavba tlakové kanalizace Miřejovice 
U tohoto projektu se nám podařilo získat podporu občanů Miřejovic i části 
Nelahozevse, přes kterou se budeme napojovat do místní kanalizace, tím že bez 
většího váhání podepsali s obcí smlouvu o vstupu na nemovitost a podmínkách 
zřízení stavby a jejího provozu, čímž se projekt významně urychlil. V těchto dnech 
proběhlo na Stavebním úřadě v Kralupech nad Vltavou zahájení územního řízení, 
kde bylo konstatováno, že od dotčených orgánů nejsou žádné připomínky a nic 
nebrání vydání souhlasu s umístěním stavby. Zároveň se pracuje na stavební do-
kumentaci potřebné k vydání stavebního povolení a zajišťují se potřebné náležitosti 
pro žádost o dotaci. Dochází zde k malé změně ohledně samotných domovních 
přípojek, kanalizačních i elektro, od domu k šachtě s čerpadlem. Podle původních 
informací měla být dokumentace k  přípojkám připravována již v této fázi, ale 
vzhledem k okolnostem bude lepší počkat až na jistotu dotace a tím i realizace 
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stavby. Pak se jednoduše zkreslí domovní přípojky pro územní řízení a stavební úřad 
vydá souhlas s umístěním, což bude pro realizaci přípojek dostačující. 
Výstavba tlakové kanalizace Staré Ouholice 
Zde se jedná o podobný projekt jako v Miřejovicích, tedy alespoň po technické 
stránce. Pokud se na to podíváme z pohledu spolupráce občanů, postupu příprav, 
administrativní činnosti atd, veškerá podobnost končí. Je nám líto, že jsme se 
nesetkali s porozuměním některých občanů, především z ulice mezi starou a novou 
zástavbou, kteří se stále snaží prosadit gravitační systém kanalizace, nebo si u 
tlakové kanalizace kladou podmínky, které obec nemůže akceptovat.  
Systém tlakové kanalizace jsme po konzultacích s odborníky z různých oblastí zvolili 
proto, že pro naše podmínky, tedy rovinatost terénu, vysoká hladina spodní vody, 
zátopové území, je doporučovanou variantou. Navíc je mnohem průchodnější si ho 
prosadit u schvalovacích úřadů a zároveň na něj získat finanční prostředky formou 
dotace. Chápeme, že tlaková kanalizace sebou přináší různé těžkosti pro producenta 
odpadní vody, například umístění čerpací šachty na pozemek, nebo provoz tlako-
vého čerpadla.  Na druhou stranu je nutné zmínit, že obec se rozhodla investovat 
stavbu kanalizace včetně zmíněných čerpacích šachet, proto aby občanům značně 
ušetřila počáteční náklady a kompenzovala tak složitější výstavbu a provoz 
domovních čerpacích šachet. Což opravdu není standardní postup, většinou jdou 
náklady na zřízení čerpací šachty za občanem. Právě touto neshodou se celý projekt 
protahuje a komplikuje se i případná účast v podzimních kolech dotačních titulů. Bylo 
tedy rozhodnuto, že na rozdíl od Miřejovic provedeme spolu s projektantem zaměření 
domovních přípojek a umístění čerpacích šachet již v tomto období a zároveň při 
osobních návštěvách vysvětlíme důvody, které nás vedly k systému tlakové 
kanalizace. Potom bude následovat stejné „kolečko“, tedy územní rozhodnutí, 
stavební povolení a dotační řízení. 
Stávající gravitační kanalizace a ČOV ve Starých Ouholicích 
Na první pohled se možná zdá, že toto nepatří mezi projekty v obci, ale bohužel opak 
je pravdou. Ačkoliv zde máme dílo, které mělo občanům sloužit řadu desetiletí, již teď 
po pár letech fungování se nachází v nedobrém stavu. Projevila se na něm zřejmě 
neprofesionální výstavba stejně tak jako pozdější neodborné zásahy. Určitě měla 
negativní vliv, na kanalizační řad, povodeň v roce 2002 a zvýšená hladina řeky a tím 
i spodní vody, v roce 2006. ČOV byla v květnu letošního roku Českou inspekcí 
životního prostředí, z důvodu slabého nátoku a nefunkční technologie, uzavřena. 
Odpadní vody se mohou před ČOV pouze akumulovat ale technologií projít nesmí, 
naopak se musí odvážet fekálním vozem do ČOV v Kralupech nad Vltavou. Náklady 
na tento odvoz ponese z části obec, ale zároveň i uživatelé nemovitostí napojených 
na kanalizaci, kterým je v těchto dnech doručována smlouva o vyvážení odpadních 
vod s vysvětlením situace. Právě na gravitační kanalizaci ve Starých Ouholicích jsou 
patrné důvody, které nás vedou ke změně systému kanalizace na tlakovou. 
Řešení tohoto stavu začalo kompletním proplachem kanalizačního řadu a 
kamerovým průzkumem, který nám odhalil problémy uvnitř potrubí. V současné době 
probíhá oprava zmíněných problémů a zároveň se pracuje na zprovoznění ČOV, tak 
aby mohlo dojít ke kolaudaci stavby a následnému předání provozovateli. 
Výstavba fotovoltanické elektrárny 
Na tomto projektu se obec přímo nepodílí, ale přesto je důležitou součástí dění 
v obci. Zasahuje do poměrně rozlehlé části katastru Vepřek a svou velikostí se řadí 
mezi největší projekty svého druhu v Evropě. Na základě dohody s investorem a 
vlastníkem elektrárny bude obec dostávat příspěvek do rozpočtu ve výši dva miliony 
korun ročně, ve formě nájmu za pozemek, na kterém elektrárna z části stojí. Podle 
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našich informací je výstavba rozdělena na několik etap, přičemž zhruba polovina 
z nich je již uvedena do provozu. 
Protipovodňová ochrana 
Projekt v této oblasti si za prioritu určilo zastupitelstvo na jednom ze svých prvních 
jednání. Bohužel se stále nedaří přesvědčit příslušné orgány a společnosti, hlavně 
pak Povodí Vltavy o nutnosti chránit před velkou vodou ohrožené části obce. Máme 
vypracovanou studii výstavby protipovodňového valu od Miřejovického pivovaru po 
konec Starých Ouholic s případným mobilním uzavřením prostupků v drážním tělese 
v Nových Ouholicích. Toto dílo, podle původních jednání, mělo být součástí stavby 
„Rozšíření koryta Vltavy“ v oblasti plynového mostu. Přebytečný materiál z rozšíření 
Vltavy, měl být přesunut a spolu s naplaveninami z několika velkých vod, vytvarován 
zmíněný val, coby trvalá deponie s ochranným účinkem. Investorem a stavebníkem 
mělo být Povodí Vltavy. Celý projekt prozatím ztroskotal na skutečnosti, že stavbou 
valu by byly dotčeny i pozemky soukromých vlastníku a na nich, podle vyjádření 
Povodí, nesmí tato společnost vystavět žádné dílo, spojené s ochranou před 
povodněmi. Řešením není ani ošetření majetkoprávních vztahů věcným břemenem, 
nájemní smlouvou a podobně. Dotčené pozemky mohou být pouze ve vlastnictví 
obce nebo Povodí Vltavy. Na vykoupení pozemků nemá obec dostatek prostředků a 
tak částečným řešením by mohla být pozemková úprava, kterou jsme na katastru 
Nové Ouholice již započali. 
Jistě jste si všimli, že téměř u každého projektu zmiňujeme nutnost získání finančních 
prostředku formou dotace. Samotná obecní pokladna bohužel na plány v rozvoji 
obce nestačí, a tak do jaké míry se budou uvedené projekty realizovat, záleží 
především na úspěšnosti při získávání dotací. O tom, jak se nám v této oblasti daří, o 
pokračování projektů, a o přípravě nových, budete informováni v některém z příštích 
zpravodajů nebo na obecním webu. 
 
 

v srpnu 2009 zastupitelstvo nejednalo (dovolené) 
 
 

září 2010: 
 

� rozhodlo se poskytnout humanitární pomoc ve výši 50.000 Kč povodní postižené 
obci Nová Ves u Chrastavy; 

� stížnost p. Kosiny na regulační příkop v Nové Vsi u Bakovského potoka. 
Zastupitelstvo vzalo na vědomí s tím, že věc je v současné době v řešení; 

� řešilo žádosti občanů o opravy místních komunikací, odvody dešťové vody a 
osvětlení v obci;  

� rozhodlo o opravě střechy na prodejně potravin v Nové Vsi;  
� rozhodlo o generální opravě chodníku před obecním úřadem a na hřbitově;  
� ČOV ve Starých Ouholicích – zastupitelstvo jednalo o zadání studie řešení této 

problematiky;  
� protipovodňový val v Miřejovicích – zastupitelstvo rozhodlo o jeho geodetickém 

zaměření; 
� akcie společnosti Vodárny Kladno (získané za převzetí vodovodního řadu 

v Nových Ouholicích) – zastupitelstvo pověřilo starostku jejich převzetím;  
� vyhlášení záměrů o prodeji pozemků;  
� odsouhlasilo znění kroniky obce za roky 2008 a 2009; 
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� pokladna: červen 183.185 Kč, červenec 147.092 Kč, srpen 238.843 Kč; fakturace: 
červen 212.696,61 Kč, červenec 283.889,20 Kč, srpen 198.256,13 Kč. 

 
 

v říjnu 2009 zastupitelstvo nejednalo (volby do zastupitelstva obce) 
 
 

listopad 2010: 
 

První jednání nového zastupitelstva se konalo 10. listopadu 2010. Ze zvolené funkce 
zastupitele za SNO odstoupila Dana Knížková, náhradníkem je Jana Pokorná (SNO). 
Zastupitelé složili slib. Zastupitelstvo zvolilo své představitele takto:  
starostka       Jana Uhrová  
místostarosta     Miroslav Červenka  
předseda kontrolního výboru   Luděk Kolář 
předseda finančního výboru    Dana Čmerdová  
předseda kulturněsportovního výboru   Kamil Jedlička 
předseda stavební komise    Jiří Malenovský  
 

prosinec 2010: 
 
� v prosinci ze zvolené funkce náhradníka zastupitele za SNO odstoupila Jana 

Pokorná, dalším náhradníkem je Luděk Holler (SNO), který na jednání 
zastupitelstva 15. 12. 2010 složil slib zastupitele; 

� projednalo a schválilo rozpočet obce Nová Ves na rok 2011 (je uveden dále); 
� projednalo a schválilo 3. úpravu rozpočtu obce Nová Ves na rok 2010 a zároveň 

pověřilo starostku  provedením rozpočtového opatření k 31.12.2010, které bude 
projednáno na zasedání zastupitelstva v únoru 2011; 

� jednalo o  žádosti o dotaci Fondu rozvoje obcí a měst Krajského úřadu 
Středočeského kraje na rok 2011 – velké projekty (veřejné osvětlení Nové 
Ouholice). Schválilo spolufinancování výše uvedené akce ve výši 10 %; 

� projednalo neinvestiční náklady Spec. základní školy Kralupy n. Vlt. na 3 žáky, 
kteří zde mají speciální výuku;  

� kladně projednalo žádost hasičského sboru o umístění nového varovného 
zařízení na obecní budově bývalé školy Vepřek čp. 16; 

� projednalo předloženou smlouvu o právních službách s JUDr. Šlehoferovou; 
� projednalo předloženou smlouvu z výběrového řízení o provedení stavby „Byty 

pro matky s dětmi“ Vepřek čp. 16; 
� jednalo o žádosti ředitelky MŠ o navýšení mzdových prostředků s tím, že tato 

žádost nebyla schválena, bude jednáno dále  
 
(podklady pro přehled jednání zastupitelstva v roce 2010 převzaty z Novoveského 
zpravodaje 2, 3, 4, 5, 6, 7, 9, 11, 12/2010 a 1/2011) 
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Obecní ú řad 
 

 Obecní úřad měl také v roce 2010 sídlo v Nové Vsi v čp. 154. Jeho provozní 
doba  k 31. 12. 2010 byla následující:  
 
pondělí a středa 
(úřední dny)          7,30 – 11,30   13 – 18 hodin  
úterý, čtvrtek         7,30 – 11,30   13 – 15 hodin 
pátek                     7,30 – 11,30    
 
Emailová adresa: ou.novaves@/centrum.cz a internetová prezentace na adrese 
www.nova-ves.cz. 
 

Obecní úřad vydává pro naše občany měsíčník Novoveský zpravodaj (re-
gistrován ministerstvem kultury ČR pod ev. číslem E 10295). Zpravodaj je zdarma 
distribuován do všech domácností (včetně víkendových) v naší obci a je určen pro 
podrobnou informovanost o dění v naší obci a o práci obecního úřadu a zastupitel-
stva obce. Celé znění zpravodaje je také na webových stránkách. V roce 2010 vyšlo 
celkem 12 čísel – každý měsíc jedno. 

 
 

Finanční hospoda ření obce 
 

v roce 2010 - rozpočet vyrovnaný, příjmy i výdaje 8,663.000 Kč (rozpis uveden 
v příloze č. 1) 
 
 

Obecní vyhlášky 
 

Obec v roce 2010 nevydala žádnou obecně závaznou vyhlášku.   
 
   
Mateřská škola Nová Ves  

 
V obci je příspěvková organizace, zřízená obcí: Mateřská škola Nová Ves, 

která sídlí na adrese Nová Ves 70. Ředitelkou školy je Marta Kučírková, učitelkou je 
Eva Veverková.  Mateřská škola měla v prosinci 2010 celkem 28 míst.  

Pořádá pravidelně besídky – vždy ke Dni matek každý rok začátkem května a 
vánoční v prosinci. Kromě toho děti vystupují při vítání nových občánků, na posví-
cení, při rozsvícení vánočních stromků, zkrátka svými vystoupeními vždy prozáří 
každou akci, které se účastní. 
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Zájmová sdružení ob čanů 
 
V naší obci k 31. 12. 2010 pracovalo pět občanských sdružení.  
 

TJ Sokol Nová Ves 
 
V Novoveském zpravodaji v únoru 2011 vyšla následující zpráva o činnosti TJ 

Sokol Nová Ves za rok 2010, která nejlépe dokumentuje činnost této organizace: 
 
V lednu se konala výroční schůze TJ Sokol Nová Ves. Požádali jsme výbor TJ 

o informaci, kterou vám zde předkládáme:  
Na svém začátku výroční schůze uctila minutou ticha památku našeho předsedy 
oddílu, hráče a především skvělého kamaráda Richarda Brejši, který nás tragicky 
opustil 9. dubna 2010. Čest jeho památce! 
Úkolem této zprávy je stručně seznámit s činností TJ SOKOL NOVÁ VES za rok 
2010. Zpráva zahrnuje činnost celé organizace, ale vzhledem k tomu, že dnes 
nemáme mládežnická družstva, se celá aktivita Tělovýchovné jednoty týká pouze 
činnosti „A“ mužstva a staré gardy. V současné době má naše TJ 121 členů a z toho 
5 žen. Jak se již bohužel stalo pravidlem, rok od roku se naše členská základna 
zmenšuje. Zcela zřejmým důvodem je absence žákovského a dorosteneckého 
mužstva. Bohužel se nám nedaří sehnat dostatek hráčů k oživení alespoň jedné 
mládežnické kategorie. Názorným příkladem je i výbor naší TJ, který k dnešnímu dni 
čítá 5 členů výboru. Výbor pracuje v tomto složení: Kratochvíl Jaroslav, Vancl Milan, 
Kysilka Petr, Jedlička Miloslav, Kocourek Pavel. 
V lednu a v únoru byla činnost zaměřena na zabezpečení zimní přípravy „A“ 
mužstva. Proběhlo 5denní soustředění na horách, které zajistil David Hemr. Dále 
byly zajištěny přípravné zápasy na umělé trávě v Roudnici n. Labem a v neposlední 
řadě se trénovalo v hale téhož areálu. Byla využívána pravidelně každý týden jak „A“ 
mužstvem, tak starou gardou. Bohužel některé termíny v malém nezodpovědném 
počtu hráčů. Došlo i na zrušení tréninku. I tak můžeme vcelku zimní přípravu brát 
jako velice kvalitní a i výsledky jarní části soutěže tomu nasvědčovaly. 
Jak bývalo vždy pravidlem, uspořádali jsme v březnu tradiční sportovní ples. Bohužel  
pro nás opět na Uhách. Kdo na plese byl, dá nám za pravdu, že skupina Globus 
hrála opravdu skvěle. O to více nás mrzí, že jsme se letošní tradici rozhodli porušit a 
ples nepořádat. Důvodů je více: finanční, organizační a bohužel také ten hlavní 
nezájem místních občanů o tuto akci. 
Koncem března se již naplno rozběhly práce v areálu hřiště, a to především na 
přípravě travnaté plochy hřiště. Probíhalo pravidelné sekání a hnojení hřiště. První 
venkovní kulturní akcí se stalo jako každý rok Pálení čarodějnic s živou muzikou pod 
širým nebem, kterou zajistil  Z. Kratochvíl. 
Jarní část sezony 2009-2010 nás zastihla v docela dobré formě. Kvalitní zimní 
příprava se projevila i výsledkově. Odehráli jsme dobře 14. až 22. kolo, naopak 23. 
až 26. kolo se nám vůbec nepovedlo. Ale i tak sezonu 2009-2010 pod vedením 
Jaromíra Kally musíme z pohledu nováčka soutěže brát jako úspěch. Nebýt selhání 
ke konci sezony a náhodnému losu hráčů do posledního mistrovského zápasu 
s Dynamem Nelahozeves, mohli jsme, jak se říká, stát na bedně. I tak 4. místo a 41 
bodů v první sezoně Atletiko okresního přeboru čekal asi jen málokdo. Touto cestou 
bychom ještě jednou rádi poděkovali trenéru Jaromíru Kallovi za jeho práci, kterou u 
mužstva odvedl. 
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V srpnu jsme uspořádali Memoriál Richarda Brejši, turnaj starých gard. Dále proběhl 
již tradiční turnaj o pohár obce Nová Ves, tentokrát ku příležitosti oslav 70. výročí 
založení klubu. Oba tyto turnaje jsme vyhráli. St. garda porazila ve finále Vražkov 8:2 
a naše „A“ mužstvo po penaltovém rozstřelu porazilo Jeviněves 4:3. 
Stará garda odjela na své tradiční soustředění na Staňkov. Zde se zúčastnila turnaje 
v Klikově. V nabité konkurenci jsme obsadili 4. místo. Doufejme, že příští ročník bude 
pro gardisty  úspěšnější a že parta kolem Milana Vancla st. nás a sebe bude bavit 
řadou dalších povedených utkání v průběhu sezony. 
V prázdninovém období proběhl Dětský den pod patronací OÚ Nová Ves. Počasí 
bylo objednané a program se dětem musel určitě líbit. Údržba hřiště pro podzimní 
nastávající sezonu 2010-2011 proběhla podobně jako na jaře. Navíc se provedla 
aerofikace a zapískování hřiště. Práci provedla firma Eurogreen. Do sezony 2010-
2011, jak jste si už určitě všimli, nehostuje družstvo Sokola Ledčice, které ukončilo 
činnost ve III.třídě sezonou 2009-2010. 
Nová podzimní část sezony 2010-2011 nás postavila před řadu nových a 
nečekaných problémů. Byla to především neočekávaná ztráta předsedy oddílu, 
kterého do této doby nikdo nenahradil a je nám asi všem jasné, že ani nenahradí. 
Dále je to hráčský kádr mužstva, který se již několik sezon potýká s problémem 
hostování hráčů. Domácích odchovanců máme čím dále méně a zde se nejvíc 
projevuje absence mládežnického mužstva. Do nové sezony jsme museli řešit i post 
nového trenéra. Odstupující trenér Jaromír Kalla odešel do Štětí. Mužstvo do nové 
sezony převzal bývalý asistent trenéra Kally David Hemr.  
Dále jsme se potýkali s problémy kolem kolaudace kabin a garáže. Tyto problémy 
byly již letité, ale dá se říci, že z větší části jsou již vyřešené. Na jaře nás čeká ještě 
přípojka vody na vodovodní řád.  
V neposlední řadě byla ukončena řada sponzorských finančních smluv v důsledku 
ekonomické krize. Dále jsme museli urychleně řešit údržbu areálu hřiště zakoupením 
traktoru na trávu. Přes všechny tyto problémy jsme se více méně přenesli a vyřešili 
je. Zatím je to ale boj o holý život. 
Po podzimní části soutěže ročníku 2010-2011 nám patří 9. místo a 17 bodů. Pravda 
je taková, že nám doopravdy někdy chybělo trošku fotbalového štěstí, ale takový už 
je fotbal. 
S velikým úsilím se hlavní sportovní i mimosportovní úkoly roku 2010 podařilo splnit. 
Byl to rok, který pro nás všechny měl být díky oslavám 70. výročí svátkem fotbalu, 
ale bohužel byl pro nás neočekávanou ztrátou Richarda také hodně bolestivý. O to 
více než kdykoli jindy by nám pomohlo, kdyby se z našich řad a hlavně mladších 
ročníků našli dobrovolníci, kteří by se chtěli podílet na činnosti ve výboru. Musíme si 
již konečně uvědomit, že vše neděláme pro sebe, ale hlavně pro budoucí  holou 
existenci místního fotbalu. V dnešní ne příliš příznivé době je pro naší organizaci 5 
členný výbor nedostačující. A proto o to více poděkování patří všem, kteří se 
jakýmkoli způsobem aktivně zapojili do dění v Sokolu Nová Ves v roce 2010. 
V neposlední řadě si proto musíme vážit stálé a bohužel dnes již nezbytné pomoci 
z OÚ Nová Ves, za což patří zastupitelstvu náš dík. Na závěr této zprávy Vám všem, 
a všem vašim rodinám přejeme pevné zdraví a spokojenost a  našemu fotbalu 
udržení příslušnosti v Okresním přeboru v roce 2011. 

Hospodář oddílu Jaroslav Kratochvíl 
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Myslivecké sdružení DIANA Nová Ves 
 

Registrované sídlo je Vepřek 60, 277 52 Nová Ves, vzniklo 30. září 1992 na 
základě zákona č. 83/1990 Sb., o sdružování občanů, IČ 65601998. Předsedou je 
Luděk Prušák, mysliveckým hospodářem Václav Sypecký. Svoji činnost toto sdružení 
v Novoveském zpravodaji prezentovalo v únoru 2010 takto:  

 
Jak se mají naši myslivci? 
Máme za sebou období honů a nyní se intenzivně staráme o zvěř. Vzhledem k velké 
sněhové nadílce je to usilovná práce všech našich členů. Zvěř se ve sněhu boří a 
hůře dostává k přirozené potravě (tráva, žaludy, bukvice). Musí se k ní prohrabávat a 
tím ztrácí velké množství energie, kterou potřebuje na přežití v tak mrazivém počasí. 
Z tohoto důvodu pravidelně navštěvuje krmná zařízení, kde je jí předloženo kvalitní 
krmivo (obilí, seno, sůl a další), ke kterému se snáze dostane a proto nemusí strádat. 
Na přelomu měsíce ledna a února podáváme zvěři antiparazitární přípravky a ta je 
díky pravidelné návštěvnosti krmelců dobře přijímá. Cílem tohoto opatření je přede-
vším ničení cizopasníků v organismu hostitele a tím zlepšení zdravotního stavu a 
kondice zvěře a odolnosti k nákazám. V tomto období má zvěřina ochrannou lhůtu a 
nesmí být uvolněna pro lidskou spotřebu (14-60 dnů podle druhu zvěře a typu pří-
pravku). V tomto letošním, mrazivém počasí nezapomínáme přikrmovat i naše 
dravce (káně, jestřáb, luňák, moták, krkavec), kteří díky velkému množství sněhu ne-
mohou lovit hraboše. Proto jim předkládáme zvěř, kterou najdeme, bohužel, přejetou 
na silnicích. Tímto způsobem se snažíme ušetřit zvěř drobnou (zajíc, bažant, ko-
roptev), která je na sněhové pokrývce snadnou kořistí těchto dravců. Celé naše 
myslivecké sdružení se snaží, aby zvěř v zimním období nestrádala a myslím, že i 
v tak krutých podmínkách se nám to daří. A vás, veřejnost, chceme poprosit: 
Dopřejte zvěři klid! 

Luděk Prušák, předseda MS Diana 
 
 

Rybářský spolek Vepřecké vydry, občanské sdružení 
 

Jeho ustavující schůze se konala začátkem listopadu 2007, sdružení bylo za-
registrováno 7. 11. 2007, má IČO 28560591. Do listopadu 2010 byl předsedou 
Rybářského spolku Luděk Kolář. Výroční schůze spolku 12. listopadu zvolila svým 
předsedou Zdeňka Pokorného, jednatelem Milana Jedličku a novým členem kontrolní 
a revizní komise Jana Šafránka.   

Zájmovým územím spolku je prostor na levém břehu Vltavy od ústí železnič-
ního tunelu ve Vepřku po tůň  „Selská“ ve Starých Ouholicích a Bakovský potok od 
ústí do Vltavy zpět na hranici katastru obce Nová Ves. 

 
Novoveský zpravodaj 1/2010 uvedl tento článek o práci spolku:  

Jak se mají naši rybáři na začátku nového roku 
Naposledy jsme o našem spolku psali před listopadovou výroční schůzí, která po-
tvrdila ve funkcích „starý výbor“ – předsedou zůstávám já, jednatelem Michal Karadi 
a pokladníkem Ivan Pšenička, předsedou revizní komise je nadále Milan Jedlička a 
jejími členy  Petr Kešek a Zdeněk Pokorný. V dubnu (předběžně v sobotu 10. dubna) 
plánujeme rybářskou veselici s tradiční tombolou.  
Čarodějnice v letošním roce se konat budou, i když jsme původně uvažovali o jejich 
ukončení. Důvodem je velký nedostatek dřeva v našem okolí, musíme dřevo draze 
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nakupovat a dovážet. Proto už víme, že letošní hranice 30. dubna pro naše čaroděj-
nice bude poněkud menší než v loňském roce. Přesto jsme přesvědčeni o tom, že 
zábava o nic menší nebude!  
V současném mrazivém počasí prosekáváme led na obou tůních ve Starých Ouholi-
cích, aby nedocházelo k úhynu ryb.  

Luděk Kolář, předseda Rybářského spolku  
 

Květnový novoveský zpravodaj uvedl následující informaci: 
Rybářský spolek Vepřecké vydry 

Máme za sebou dvě vydařené akce: Čtvrtá rybářská veselice 19. dubna byla bez-
vadná zábava – o muziku se postaral Podřipský Band a o tombolu členové našeho 
spolku a sponzoři: PTZ Nelahozeves, Pivovar Krušovice, Bistro Nová Ves - Jan Jer-
mář, Potraviny Nová Ves - Radek Petr, Michal Kyselo - Vinařství Kraus, kterým patří 
náš velký dík!  
Pálení čarodějnic posledního dubna U Váhy ve Vepřku s muzikantským doprovodem 
kapely Blue Drát se nám také podařilo. Přišlo kolem 150 lidí a všichni se dobře bavili. 
Pochutnali jsme si na grilované kýtě a klobáskách, s dětmi jsme si opekli špekáčky a 
na konec jsme zapálili  pěkně vysokou hranici. Pak jsme si zatančili a do rána bílého 
oslavovali začátek máje.  
Chtěl bych tady poděkovat všem členům a příznivcům našeho spolku za skvěle od-
vedenou práci při organizaci dopravy dřeva, úpravě místa konání a hlavně pak za 
stavbu hranice. Určitě nesmím zapomenout ani na to, že jsme po sobě uklidili, takže 
první květnové dny už zase sloužily rybaření a procházkám v čistém prostředí. Le-
tošní  už čtvrté „čarodějnice“ se nám opravdu povedly.  
Na konci května jedeme rybařit na Staňkov, v červnu – šestého – nás čeká Dětský 
den, na kterém budeme pomáhat nejen s organizací, čeká nás letní údržba okolo 
tůní a pak podzimní posvícení, ale to je ještě daleko… Chtěl  bych popřát hlavně 
dětem pěkné prázdniny plné dobrodružství a nám dospělým krásnou dovolenou.  

Luděk Kolář, předseda Rybářského spolku Vepřecké vydry  
 

 
Rodinné sdružení Soptíci, občanské sdružení 

 
Vzniklo 12. února 2009. Registrace ministerstvem vnitra: 3. března 2009, IČO: 
26566966, adresa: Nová Ves, Staré Ouholice 80. Předsedkyní je i nadále Barbora 
Macáková, spojení email: rodinne.sdruzeni.soptici@seznam.cz  
 

 
Klub seniorů obce Nová Ves, občanské sdružení 

 
Oficiálně vznikl 25. února 2009. Registrace ministerstvem vnitra: 6. března 

2009, IČO: 26566290, adresa: Nová Ves, Staré Ouholice 45. Předsedkyní Klubu je 
Božena Nová, jednatelkou Hana Kupková, pokladní Milada Koulová a členkou revizní 
komise Lída Čapková.  

Cílem klubu je aktivní zapojení seniorů do kulturního a společenského života 
v naší obci, vytvoření prostoru ke společenskému setkávání seniorů k rozhovorům, 
přednáškám, předávání zkušeností, rukodělným pracem, poslechu hudby, pořádání 
poznávacích a odpočinkových zájezdů, organizování různých zájmových aktivit a 
další. Členem klubu může být každý, kdo souhlasí se stanovami klubu, má zájem na 
rozvoji a činnosti klubu, chce se aktivně podílet na práci klubu a zažádá o přijetí pí-
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semnou formou. Veškeré akce sdružení jsou otevřené a přístupné komukoliv, kdo má 
zájem se na nich podílet.  

 
 

Maraton Klub Miřejovice, občanské sdružení 
 
Registrace ministerstvem vnitra: 13. března 2009, IČO: 26565552, adresa: 

Nová Ves, Miřejovice 16. Sdružení je založeno výlučně ke sportovním, kulturním a 
vzdělávacím účelům, s cílem napomáhat rozvoji Miřejovic, svých členů a dalších pří-
znivců či podporovatelů sdružení. Hlavní body činnosti: organizovat společenská, 
kulturní, sportovní a jiná podobná setkání svých členů, příznivců a podporovatelů; 
poskytovat podporu svým členům a rozšiřovat informace o cílech sdružení; podporo-
vat materiálně a duchovně osoby, které dodržují zásady vycházející z tradičních 
hodnot dobrého společenského chování.  

Kontakt Pepa Burian na mailové adrese: maratonklubmirejovice@seznam.cz. 
Informace o sdružení na jejich novém webu www.mkmirejovice.cz. 
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Události v naší obci v roce 2010 
 

Leden 2010 
 

Vánoce 2009 
K dvěma akcím z adventu 2009 se vrátil lednový Novoveský zpravodaj:   
 
Vánoce v Mateřské škole byly opravdu radostné. V polovině prosince byla slavnostně 
otevřena přístavba MŠ, takže stromeček jsme již mohli rozsvítit v novém. Děti byly 
velmi natěšené a překvapené nejen z dárečků, které našly pod stromečkem, ale 
i z nových prostor. Odpočívání v nové ložnici a hraní v nové přístavbě se jim stalo 
opravdu příjemným zážitkem. Tuto chvíli umocňovala i hezká vánoční atmosféra. 
Radost neměly pouze děti, ale také učitelky, které se na tuto chvíli těšily, až na 
veškeré školkové aktivity budou mít dostatek prostoru. A tak hned v lednu přijelo vy-
zkoušet nový prostor i divadlo Evy Hruškové a Jana Přeučila. Zahráli nám úžasnou 
pohádku O Šípkové Růžence. 
Na začátku měsíce února se dočkáme i nábytku do nové přístavby. 
Na závěr bych chtěla poděkovat obci Nová Ves za to, že myslí na naše děti, a že 
nechala za nemalé prostředky přístavbu zhotovit, i když to nebylo v mnoha případech 
jednoduché. Dále chci poděkovat rodičům za trpělivost, protože dokončování pří-
stavby probíhalo za plného provozu MŠ. Dále děkuji M. Kosinovi a Z. Karhanovi za 
sponzorský příspěvek, díky kterému měly děti bohaté vánoce. 

                                                     Marta Kučírková, ředitelka MŠ 
Živý Betlém  
Ani mráz a sníh neodradily na Štědrý den zvědavé diváky, kteří se odpoledne sešli 
na novoveské návsi, aby se podívali na tradiční vystoupení našich „betlémských“ 
umělců. Letos to bylo velmi pěkné vystoupení „andělů, kteří nám přišli zvěstovat jak 
to bylo v Betlémě…“, za které patří naše poděkování účinkujícím dívkám, které se 
moc snažily a poctivě nacvičovaly, aby se nakonec všem líbily. Jsou to Zuzana 
Petříčková, Dominika Pánková, Kačka Kysilková, Dáša Klodová, Kristýna Podhajská 
a Jindra Halířová (z Nové Vsi, Nových a Starých Ouholic.) Velké poděkování patří 
samozřejmě také Pavlíně Kratochvílové, která s nimi jejich vystoupení nacvičila a 
spolu s děvčaty také ušila krásné kostýmy. Zkřehlí diváci pak vzali za vděk sva-
řáčkem, za který patří dík Davidovi Hemrovi (restaurace U Sokola)! 
 
Zábava v říši sn ů  
Netradičně oslavila své 20. narozeniny Alenka Svádová. Pozvala všechny na taneční 
zábavu v pátek 29. ledna večer od 19,30 hodin, kde k poslechu a tanci zahrála sku-
pina Druhej Dotek. Vstup byl samozřejmě zdarma a zábava se podle účastníků moc 
vydařila.  
 
Masopust 2010 
Lednový Novoveský zpravodaj přinesl tuto pozvánku k únorové oslavě masopustu:  
Když v únoru mrzne až praští, když zavoní česnek a majoránka, pak všichni víme, že 
v restauraci Bistro v Nové Vsi začíná pravá česká zabíjačka a ty nejlepší vepřové 
hody! Přijďte v pátek 19. února ochutnat báječnou ovarovou polévku či prdelačku,  
skvělé jitrnice a jelítka, tlačenku, gulášek nebo výborný prejt! 
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Pozvánka od Pavlíny Kratochvílové:  
Tak jak vloni - tak i letos ze stejného důvodu: 

zveme všechny naše děti k masopustnímu průvodu! 
Kdo z dospělých se nebojí, ať se také připojí, 

neboť letos - tak jak loni - cítíte? Až sem to voní! 
V zemi krále Pindoslava chystá se vybraná strava, 

jitrničky, ovar, prejt, každý z vás tu může bejt! 
O pár metrů dále na obecním sále 

tam to, děti, roztočíme! 
Až bude ten správný rej, krále masek vyberem. 
K masopustu také patří voňavoučké koblížky, 

tak se nacpem jak se patří! 
Kdo nechce ty s marmeládou, tak si šáhne pro šišky! 
Kdopak s námi chce tu být, ať si rychle masku chystá, 

k rybníku pak může jít, odtud vede správná cesta! 
Dvacátého v sobotu zapíchněte robotu, 

ve 14 hodin na návsi - ať nás slyší všichni psi! 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Rocková kapela SPUPS  
poděkovala v lednovém zpravodaji svým fanouškům takto:  
Rocková kapela SPUPS děkuje všem fanouškům, kteří poslali hlasy do soutěže rádia 
Beat „Naděje beatu“, o které jsme vás informovali v minulém zpravodaji. V soutěži 
získala kapela SPUPS sice jen „bramborovou medaili“, ale čtvrté místo není až tak 
špatné, když zvážíme počet zúčastněných kapel a jak silná to byla konkurence. Jako 
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poděkování všem svým příznivcům a také čtenářům našeho zpravodaje posílá 
SPUPS další text jejich písně (text Jindra Ropothámo Kohm): 
 

Kusy d řeva 
S každým zadobře 
Mít zašitou hubu 

Nechat mlčet názor svůj 
Zatlučenej v sudu 

Co kdyby se to otočilo 
Na mou těžkou hlavu 
Radši budu držet rty  
Abych nebyl vzadu 
V jaké době žijem 

To je lhostejný 
Figury s větrem v zádech 

Budou furt stejný 
Vyřezaný loutky špagáty na rukách 

Nedělaj co uměj 
ale co napsaný je v hrách 

Odložený v koutě 
neschopný se rvát 

Volný pohyb neznají 
jdou tam kam vede drát 

 
Poděkování obecního ú řadu ob čanům 
Lednový zpravodaj přinesl v souvislosti s nevídaným množstvím spadlého sněhu ná-
sledující poděkování: 
Vážení občané, 
děkujeme za vaši spolupráci při úklidu nevídané sněhové nadílky. Prosíme vás 
o další pomoc při jejím odklízení na chodnících či přístupových cestách. Bohužel 
naše lidské zdroje ani technické zařízení nestačí na tak velký a hromadný úklid. 
Budeme rádi za každou pomoc. 
 
Datové schránky 
Informace obecního úřadu z lednového zpravodaje:  
V listopadovém Novoveském zpravodaji jsme podrobně informovali o tom, jak fungují 
datové schránky . Datovou schránku si může (nepovinně) zřídit také fyzická osoba. 
Datové schránky provozuje také náš Obecní úřad. Rovněž služby Czech Pointu  mů-
žete využít prostřednictvím našeho Obecního úřadu.Jedná se o ověřené výpisy 
z  Katastru nemovitostí, z  Obchodního rejstříku, ze Živnostenského rejstříku a 
z evidence Rejstříku trestů. Poplatky: výpis z evidence Rejstříku trestů 50 Kč; 
u ostatních záleží na počtu jejich stran, za první stránku výpisu je poplatek 100 Kč a 
za každou další stránku 50 Kč.  
 
Vítání ob čánků 
Lednový zpravodaj přinesl následující výzvu:  
Znovu připomínáme: Obracíme se na všechny šťastné rodiče našich nových malých 
spoluobčánků, přihlaste se, prosím, na obecním úřadě! Rádi bychom uspořádali 
slavnostní zápis do Pamětní knihy nově narozených a tedy přivítání nových občánků. 
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Děti na tomto slavnostním aktu obdrží Pamětní knížku a kromě hračky již tradičně 
pamětní groš obce Nová Ves. 
 
Změna v odvozu komunálního odpadu 
Lednový zpravodaj informoval o změně v prosinci 2009 ohlášených termínů odvozu 
komunálního odpadu – v roce 2010 se bude odvážet v sudé týdny vždy ve čtvrtek. 
V lednu byl odvoz do této podoby srovnán odvozy 7., 14. a 28. ledna. Ve zpravodaji 
byly uvedeny všechny následující termíny až do konce roku 2010. 
 
Kominické služby 
Obecní úřad vyzval v lednovém zpravodaji občany, kteří mají zájem o tyto služby, 
aby se přihlasili do 15. února na obecním úřadě. 
 
Pošta v Nové Vsi  
Vedoucí naší pošty v Nové Vsi se v lednu v Novoveském zpravodaji obrátila na 
všechny občany s následující žádostí: 
Vedoucí naší pošty v Nové Vsi se obrací na všechny občany se žádostí o volný pří-
stup k domovním schránkám. Na mnoha místech vadí hromady písku, kamení, po-
pelnice, zaparkovaná auta a další překážky. Některé schránky jsou tak malé, že do 
nich nelze vkládat stále chodící letáky a katalogy. Na některých adresách není 
schránka vůbec a domovní zvonek rovněž chybí. Dále důrazně žádáme: zabraňte 
přístupu vašich psů ke schránkám, je silně nepříjemné vhazovat poštu, když vám pes 
štěká do tváře.  
Čtěte, prosím, důkladně oznámení „výzva“, ve kterém se dozvíte, kdy je možno vaši 
zásilku nejdříve vyzvednout.  
Pro připomenutí otevírací doba naší pošty: 

pondělí  8 - 11 14 – 17 
úterý, středa, 
čtvrtek a pátek  

8 - 11 14 - 16 

telefon 315 765 000 
V pondělí 25. ledna je pošta otevřena pouze od 14 do 17 hodin.  
Pošta vám také nabízí produkty jako je stavební spoření, penzijní fond, osobní účty, 
úvěry na bydlení i neúčelové, životní i neživotní pojištění. Rádi vám poradíme, jak 
zhodnotit vaše peníze a jak který produkt využít. Příklad penzijního fondu: státní pří-
spěvek až 150 Kč měsíčně (1800 Kč za rok), daňové úlevy až 1800 Kč ročně, úrok + 
- 3,5 %. Doba spoření pět let, a to do 60 let věku. Invalidní důchodci pouze 3 roky. 
Spořit můžete od 18 let.  
Na shledanou se těší  

Martina Pánková, vedoucí pošty  
 

Policie informuje (lednový zpravodaj): 
 
Co dělat, když… 
V tomto případě se nejedná o nějaký vědomostní test, ale o název cyklu preventiv-
ních a informačních článků, jejichž prostřednictvím se policisté z Územního odboru 
Policie ČR Mělník pokusí předat základní informace a rady pro ty spoluobčany, kteří 
se mohou stát svědky nebo oběťmi protiprávního jednání, účastníky dopravní nehody 
apod. Na následujících řádcích a v dalších pokračováních tohoto cyklu se jim poli-
cisté pokusí poradit, jak v těchto situacích jednat a na koho se obrátit. První díl jsme 
věnovali účastníkům dopravních nehod. 
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Co dělat, když dojde k dopravní nehodě 
1) Zachovat chladnou hlavu (mnohdy emoce negativně ovlivňují události, které po 
dopravní nehodě následují, včetně samotného vyšetřování). 
2) Zjistit zda-li někdo při dopravní nehodě neutrpěl zranění, pokud ano, poskytnout 
první pomoc a přivolat na místo složky IZS (Integrovaný záchranný systém) - Zá-
chrannou službu, Hasičský záchranný sbor a Policii ČR. 
3) Označit místo dopravní nehody, aby nedošlo k dalším škodám na majetku či 
zdraví. Pohybovat se na místě nehody se zvýšenou opatrností. 
4) Dnešní legislativa rozlišuje dva druhy dopravních nehod. Jedny, které spadají pod 
tzv. ohlašovací povinnost a ty, které je možné vyřešit bez účasti policie. Povinně se 
musí hlásit ty, u kterých dojde:  
a) ke zranění, popřípadě usmrcení osob; 
b) je poškozen majetek třetí osoby (dopravní značení, oplocení pozemku, zdivo, za-
parkované vozidlo, atd.).  Za majetek třetí osoby se nepovažuje vozidlo, jehož řidič 
má na dopravní nehodě účast (např. leasing); 
c) pokud dojde při nehodě k hmotné škodě na některém z vozidel či přepravovaných 
věcech, která zjevně převyšuje částku 100.000 Kč (hovoříme zde o zjevném, viditel-
ném poškození); 
d) dále pokud nemohou účastníci zajistit obnovení silničního provozu vlastními silami 
(nepojízdná havarovaná vozidla blokují provoz). 
V okamžiku, kdy nebudou tyto podmínky splněny, mohou se účastníci dohodnout na 
místě bez účasti Policie ČR. Účastníci spolu sepíší záznam o dopravní nehodě, ve 
kterém je jasně označen viník (např. formou vlastní poznámky do záznamu)  a celou 
věc následně nahlásí pojišťovně, u které je viník pojištěn. Když si nebudou účastníci 
nehody jisti, jak po nehodě postupovat, mohou věc oznámit policistům, kteří se na 
místo následně dostaví. Musí však každopádně počítat s časem dojezdu hlídky poli-
cie a s tím, že pachateli bude v souladu se zákonem uložena bloková pokuta. Dále 
bude provedena u účastníků automaticky dechová zkouška. 
Doporučení: V případě, kdy nehoda nespadá do ohlašovací povinnosti, jsou účastníci 
dopravní nehody povinni sepsat si záznam o dopravní nehodě. Pokud toto neučiní, 
mohlo by to komplikovat následné vyřizování škody u pojišťoven. Policisté by dále 
touto cestou chtěli doporučit řidičům, aby ve svých vozidlech měli pro podobné pří-
pady mimo jiné reflexní vestu, což je vhodná pomůcka např. při pohybu na místě do-
pravní nehody, dále nějaké psací potřeby a formulář o dopravní nehodě, který je 
dnes snad již standardní součástí pojišťovacích smluv. V případě, že na místě ne-
hodu řeší bez účasti Policie ČR, je vhodné, aby si vzniklé škody na vozidle zadoku-
mentovali, například za použití fotoaparátu v mobilním telefonu. Na závěr tohoto dílu 
by chtěli mělničtí policisté popřát všem řidičům v okrese Mělník mnoho šťastných 
kilometrů bez nehod. 

nprap. Michal Hodboď, vrchní inspektor, Dopravní inspektorát Mělník 
 

Statistika nehodovosti za rok 2009 
V souvislosti s koncem uplynulého roku uzavřeli dopravní policisté z Územního od-
boru PČR Mělník statistiku dopravních nehod (DN) za minulý rok. Vzhledem k novele 
upravující registraci a následné zpracování dopravních nehod, platné od 1. ledna 
2009, nelze brát uvedená čísla jako naprosto průkazná, neboť část nehod, při kterých 
nedošlo ke zranění osob, nebyl poškozen majetek třetí osoby, škoda na vozidlech 
nepřesáhla částku 100.000 Kč  a účastníci se na místě dohodli o viníkovi nehody, 
dopravní policie nevyšetřovala (účastníci vyplnili euroformulář a následky nehod poté 
řešili cestou svých pojišťoven).  
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I přesto meziročně poklesl počet nehod se závažnými následky (úmrtí a zranění 
osob) a případů, při kterých byl zjištěn alkohol u viníka dopravní nehody. Dopravní 
policisté se budou i v tomto roce snažit v rámci výkonu služebních povinností a do-
pravních akcí zvýšeným dohledem nad silničním provozem opět snížit počet doprav-
ních nehod v našem okrese. Touto cestou by chtěli policisté apelovat na řidiče, aby 
se v roce 2010 v silničním provozu chovali zodpovědně, ohleduplně a minimalizovali 
tak pravděpodobnost, že se stanou účastníky dopravní nehody.  
Mezi nejčastější příčiny dopravních nehod v loňském roce patřil nesprávný způsob 
jízdy (397 případů), nepřiměřená rychlost (137 případů) a nedání přednosti v jízdě 
(101 případů). V našem okrese došlo k největšímu počtu nehod na místních komuni-
kacích (205 případů), dále na silnicích druhé třídy (201 případů) a na silnicích první 
třídy (174 případů). Řidiči motorových vozidel zavinili 656 dopravních nehod, řidiči 
nemotorových vozidel 13 nehod, chodci byli viníky v šesti případech a 
v jednapadesáti případech došlo ke srážce s lesní zvěří nebo domácím zvířectvem. 
 
 rok 2009 rok 2008 rok 2007 
celkem dopravní nehody  741 1480 1609 
škoda na vozidlech 58,244.700 Kč 101,276.900 Kč 130,568.300 Kč 
celková škoda  66,281.800 Kč 111,421.600 Kč 138,047.300 Kč 
pokuty celkem 306.000 Kč 953.900 Kč 999.500 Kč 
úmrtí  7 15 27 
těžké zranění  58 71 72 
lehké zranění 131 214 238 
alkohol u viníka dopravní 
nehody 

59 70 91 

 
Úřad práce – informace z lednového zpravodaje:  
Více než půl miliónu Čechů je bez práce. A to není právě malé číslo. Lednový Měl-
nický deník přinesl informaci o tom, že na Mělnicku bojuje o každé pracovní místo už 
14 uchazečů. Navíc stále přibývají firmy, které končí a dávají svým zaměstnancům 
výpověď. Jenomže – co když se něco takového stane právě nám a my se ze dne na 
den ocitneme takříkajíc na dlažbě? Co nejrychleji bychom měli navštívit úřad práce.  
Co nás tam čeká?  
Již před uplynutím výpovědní doby máte možnost požádat kterýkoliv úřad práce 
o zařazení do evidence, bude vás informovat o vhodných pracovních místech. Po 
skončení výpovědní doby požádejte úřad práce v místě svého trvalého pobytu (v pří-
padě obce Nová Ves se jedná o Dislokované pracoviště Úřadu práce v Mělníku, 
které sídlí na adrese Přemyslova 352/20, Kralupy nad Vltavou, telefon a fax 
315 722 056. Úřední hodiny: pondělí a středa 8 – 11 a 12 – 17, úterý a pátek 8 – 11 
hodin, ve čtvrtek je zavřeno) o zprostředkování zaměstnání.  
Do evidence uchazečů o zaměstnání budete zařazeni ode dne podání žádosti 
o zprostředkování zaměstnání. Požádáte-li o zprostředkování zaměstnání nejpozději 
do tří pracovních dnů po skončení zaměstnání, budete zařazeni do této evidence ode 
dne následujícího po skončení zaměstnání. (Takže pro ujasnění, pokud pracovní 
poměr skončil např. k 31.1.2010, potom se zajděte na úřad práce zaevidovat mezi 
1. až 3. únorem. Kdyby na tyto dny, např. v jiném měsíci, vycházel státní svátek nebo 
sobota či neděle, lhůta se o tyto dny prodlužuje.) Žádost o zprostředkování zaměst-
nání je třeba podat osobně, zaslání žádosti poštou nebo elektronicky zákon neumož-
ňuje.  
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Úřad práce vás, pokud splňujete zákonem stanovené podmínky, zařadí do evidence 
uchazečů o zaměstnání. Vyplníte tam tyto tiskopisy: Žádost o zprostředkování za-
městnání - část 1 a část 2, Žádost o zařazení do evidence zájemců o zaměstnání a 
Žádost o podporu v nezaměstnanosti. Jako nezaměstnaný člověk vedený na úřadě 
práce máte svá práva a povinnosti. Všechny tyto tiskopisy si můžete předem stáh-
nout sami nebo za pomoci rodiny či přátel z internetu na této webové adrese:  
http://formulare.mpsv.cz/okprace 
Pamatujte, že vždy žádáte o zprostředkování zaměstnání - nelze žádat jen o podporu 
v nezaměstnanosti uchazečů o zaměstnání nebo požadovat zařazení do evidence 
uchazečů o zaměstnání jen z toho důvodu, abyste splnili podmínku pro poskytnutí 
sociální dávky.  
Při první návštěvě na úřadu práce si sebou vezměte platný občanský průkaz nebo 
jiný doklad, kterým prokážete svoji totožnost a místo trvalého pobytu. Dále je nutné 
mít sebou  doklad o ukončení pracovního poměru, potvrzení o ukončení-přerušení 
samostatné výdělečné činnosti, potvrzení o ukončené náhradní době (soustavná pří-
prava na budoucí povolání, návrat z mateřské dovolené, péče o osobu blízkou), 
abyste mohli být ihned zařazeni do evidence uchazečů o zaměstnání. Pokud máte 
k dispozici potvrzení o zaměstnání (zápočtový list) a potvrzení o výši průměrného vý-
dělku nebo evidenční list důchodového pojištění, vezměte si tyto doklady také sebou. 
Po celou dobu evidence na úřadu práce bude za vás hradit zdravotní pojištění stát. 
Sociální pojištění vám hrazeno nebude, pouze doba, po kterou budete vedeni 
v evidenci uchazečů o zaměstnání se vám započítává jako účast na důchodovém 
pojištění, a to po dobu, kdy vám náleží podpora v nezaměstnanosti, a nejvýše 
v rozsahu tří let po dobu, kdy vám podpora nenáleží.  
Výše podpory v nezaměstnanosti se stanoví z průměrného měsíčního čistého vý-
dělku, který byl u vás zjištěn a naposledy používán pro pracovněprávní účely 
ve vašem posledním ukončeném zaměstnání v rozhodném období, tj. v posledních 
třech letech před zařazením do evidence uchazečů o zaměstnání. V případě, že jste 
naposledy před zařazením do evidence uchazečů o zaměstnání vykonávali samo-
statnou výdělečnou činnost, výše podpory v nezaměstnanosti se vám stanoví pro-
centní sazbou z  posledního vyměřovacího základu v rozhodném období.  
Výše podpory v nezaměstnanosti činí první 2 měsíce podpůrčí doby 65 %, další dva 
měsíce 50 % a po zbývající podpůrčí dobu 45 % průměrného měsíčního čistého vý-
dělku nebo vyměřovacího základu. Délka podpůrčí doby je stanovena u osob do 50 
let na 5 měsíců, od 50 do 55 let na 8 měsíců a nad 55 let 11 měsíců. 
Systém výpočtu podpory v nezaměstnanosti je poměrně složitý, bližší informace na-
leznete v Základním poučení uchazeče o zaměstnání, které dostanete na úřadu 
práce nebo si jej stáhnete z internetu.  
Pokud berete podporu v nezaměstnanosti, můžete si ještě přivydělat, ale musíte po-
stupovat podle jedné z následujících možností. Kombinace uvedených možností je 
povolena, ale pozor: odměny z přivýdělků se sčítají a nesmí přesáhnout polovinu 
minimální mzdy. První možností je  pracovní nebo služební poměr – měsíční výdělek 
roven max. polovině minimální mzdy (v současnosti se jedná o 4000 Kč hrubého).  
Druhou možností je dohoda o provedení práce – měsíční odměna rovna max. polo-
vině minimální mzdy a třetí možností dohoda o pracovní činnosti – měsíční odměna 
rovna max. polovině minimální mzdy.  
Pozor! Ve všech výše uvedených případech je povinnost nahlásit na úřadě práce, že 
pracujete, do 8 kalendářních dnů ode dne vzniku pracovního nebo služebního po-
měru nebo ode dne uzavření dohody o provedení práce nebo dohody o pracovní 
činnosti a ve lhůtě stanovené úřadem práce dokládat výši měsíčního výdělku nebo 
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odměny. Poslední možností je krátkodobé zaměstnání, které zprostředkuje úřad 
práce, a to maximálně na tři měsíce. Odměna není sledována.  
Pracovníci úřadu práce se budou snažit najít vám takovou práci, která by vyhovovala 
vašim možnostem a představám, pokuste se je proto přesně formulovat. Přesto 
se může stát, že budete posláni na volné místo, které se vám nebude zdát úplně 
ideální. V takovém případě je dobré vědět, že v případě odmítnutí vhodného zaměst-
nání bez uvedení vážných důvodů můžete být z evidence sankčně vyřazeni. Vhodné 
zaměstnání je takové zaměstnání, které odpovídá zdravotní způsobilosti uchazeče 
a pokud možno jeho kvalifikaci, schopnostem, dosavadní délce doby zaměstnání, 
možnosti ubytování a dopravní dosažitelnosti zaměstnání. Délka pracovní doby 
vhodného zaměstnání musí činit nejméně 80 % stanovené týdenní pracovní doby 
a zaměstnání musí být sjednáno na dobu neurčitou nebo na dobu určitou delší než tři 
měsíce. Vhodné zaměstnání dále musí zakládat povinnost odvádět pojistné na dů-
chodové pojištění a příspěvek na státní politiku zaměstnanosti. 
Pokud se všechno v dobré obrátí a seženete práci, máte povinnost oznámit úřadu 
práce nástup do zaměstnání nejpozději v pracovní den předcházející dni, který byl 
sjednán jako den nástupu do zaměstnání a do osmi kalendářních dnů musíte doložit 
vznik pracovněprávního vztahu (např. pracovní smlouvou, dohodou o pracovní čin-
nosti apod.). Stejně musíte postupovat v případě, že v průběhu evidence využijete 
možnost přivýdělku. Nesplnění těchto podmínek by mohlo vést k sankčnímu vyřa-
zení, což by mohlo negativně ovlivnit vaši případnou další evidenci na úřadu práce.  
(Zpracováno na základě podkladů z internetových stránek Ministerstva práce a so-
ciálních věcí.) 
 
Vzpomínka na básníka Jaroslava Vrchlického 
V lednovém zpravodaji jsme si pak připomněli výročí narození básníka Jaroslava 
Vrchlického tímto článkem:  

Jedno únorové výročí… 
Za trochu lásky šel bych světa kraj, 

šel s hlavou odkrytou a šel bych bosý, 
šel v lednu, ale v duši věčný máj, 

šel vichřicí, však slyšel zpívat kosy, 
šel pouští a měl v srdci perly rosy. 
Za trochu lásky šel bych světa kraj. 
Jak ten, kdo zpívá u dveří a prosí. 

V únoru, sedmnáctého, v roce 1853, se narodil známý český básník, prozaik a také 
překladatel Jaroslav Vrchlický. Jezdíval často do Vepřku, jak o tom píše ve své 
vzpomínkové knize „Dětství a mládí s Vrchlickým“ jeho dcera Eva Vrchlická, herečka 
a spisovatelka. Pojďme si přečíst úryvek z této knihy  - vyprávění z roku 1896:  
„Ve Vepřku, obci menší než Mlčehosty, ale s kostelem a farou, jsme navštěvovali 
tatínkovy strýčky a pěstouny Antonína a Aloise Kolářovy, bratry babičky Fridové. 
Antonín žil tenkrát již jako penzista u mladšího bratra na faře, ale v neděli ještě slou-
žíval mši a míval i kázání. Když jsem spatřila u oltáře v chudém vepřeckém kostelíku 
dobráckého, mírně obtloustlého strýčka Aloise, zapomněla jsem, že jsem v kostele, a 
musila se přemáhat, abych na něho nezavolala: "Strýčku, už jsme tady. Copak asi 
u vás dostanem k obědu?" Chudáček strýček, myslila jsem si, už jistě má hlad; 
nesměl se nasnídat a musí se tak dlouho modlit a k tomu ještě latinsky. …Ale když 
vystoupil ze sakristie vysoký, posty vyhublý Antonín, s tváří tak divně planoucí, 
s očima až dravě žhnoucíma a zřejmě nevnímajícíma okolí, nepoznávala jsem ani 
jeho, ani místo, ani sebe samu, poklekla a modlila se dlouho, pokorně a vroucně bez 



 35 

jediného slova modlitby. Ani zpěv dětí, ani andělsky laskavé vesnické varhany, 
shovívavě dohánějící a do stáda svolávající rozběhlé zpěváčky, neotevřely mi ústa. 
Teprve když se kolem rozhlaholilo: Otče náš, jenž jsi na nebesích..., zvučně jsem 
vpadla, pozbyla pokory, rozhlédla se poněkud svrchovaně po malých věřících, po 
děvčatech v nažehlených sukních a nedělních šatečkách a po chlapcích se 
svátečními čepicemi v nepokojných rukou, a snažila se je přimět ke správné 
výslovnosti modlitby, jak jsem se jí naučila ve škole.  
Maminka, když s někým mluvila o strýčcích, pokaždé dokládala: "Alois je dobrotisko, 
srdce by kde s kým rozdělil, poslední sousto by si utrhl od úst, ale Antonín, to je 
prostě světec." Hospodyně si ji vybrala za důvěrnici, protože ji trpělivě poslouchala. 
Netušila, chudák, že nepadla na tu pravou; maminka ji sice i trochu litovala, zvlášť 
když si stěžovala na revma, ale celkem veškeré její stesky šly mamince jedním 
uchem tam a druhým ven. Nechávala tatínka a strýčky o samotě, aby se navzájem 
jaksepatří užili, a ráda vysedávala na nízké vydrhnuté stoličce ve velké farské ku-
chyni, vydlážděné červenými cihlami, ověšené měděným a cínovým nádobím a hrnci 
a hrnečky, užitkovými i parádními, ze všech možných poutí. Zamřížované okno vedlo 
na zahradu, položenou poněkud výše; vrhalo neklidné, chvějivé čtverečky zeleně na 
bílé stěny a ve vyleštěných měděných kotlících a formách na bábovky odrážely se na 
drobounko zmenšené stromy, růžové keře, záhonky a besídka jako živé obrázky 
z líbezné trpasličí země. 
… Milada mě dohonila a přísně napomenula, když jsem chtěla ozobávat nezralé 
hrozny na jižní zdi fary. Poodstoupila jsem na pěšinu, posypanou červenavým říčním 
pískem a vroubenou vzácnými růžemi v plném květu, a dívala se zalíbením na milé, 
vlídné stavení vepřecké fary. Měla zašpičatělou šindelovou střechu jako pletenou 
čepici a pod ní okna jako udivené oči, věrně zacivěné na kostel, natřený světlým 
okrem; i fara měla touž barvu, jako by jí ze zbytku byli ušili stejné šaty…“  

(redakčně upraveno) 
 
 

Únor 2010 
 
Výroční sch ůze Klubu senior ů 
se konala ve středu 17. února od 14 hodin v sále obecního úřadu v Nové Vsi s tímto 
programem:  

1) zpráva o činnosti našeho občanského sdružení v roce 2009 
2) zpráva o hospodaření za rok 2009 
3) volba výboru a revizní komise pro rok 2010 

Zprávu z této výroční schůze uvedl březnový zpravodaj:  
Ve středu 17. února se konala naše výroční schůze. Vyslechli jsme si zprávy o čin-
nosti a hospodaření našeho občanského sdružení v loňském roce a potvrdili jsme ve 
funkci také pro tento rok paní Boženu Novou (předsedkyně Klubu), paní Hanu Kup-
kovou (jednatelka) a pokladní paní Miladu Koulovou. Předsedkyní revizní komise 
zůstává paní Lída Čapková.  
Rozhodli jsme se pro vytvoření kulturní komise našeho sdružení a zvolili jsme její 
členy: paní Janu Hermanovou, paní Marii Fajferlíkovou a pana Josefa Čapka. Vzhle-
dem k našim plánům je čeká hodně práce!  
Minutou ticha jsme uctili památku pana Josefa Záhory z Vepřku, zakládajícího člena 
našeho sdružení, který nás v lednu navždy opustil… 
Probrali jsme naše plány na letošní rok. Už se těšíme na naše společné výlety, ten 
nejbližší bude 4. března, kdy se pojedeme podívat do Muzea hl. m. Prahy na Lan-
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gweilův model staré Prahy v 3D projekci. Pojedeme vlakem, sraz pro všechny zá-
jemce je v 9 hodin na nádraží v Nových Ouholicích (vlak odjíždí v 9,18 hodin).  
Další výlety plánujeme například do ZOO Praha (kde máme slíbený speciální výklad 
podle přání), už se těšíme na Křižíkovu fontánu, do Muzea českého granátu 
v Třebenicích, na výstavu Zahrada Čech v Litoměřicích a na další společné akce.  
Příští setkání našeho Klubu seniorů se uskuteční v pondělí 15. března ve 14 hodin 
v sále obecního úřadu. Podíváme se na počítači na fotografie z našich akcí a další 
věci, které nám internet nabídne.  
 
Masopustní sobota 20. února   
 
Zprávu o masopustu přinesl náš zpravodaj:  
Sluncem zalitá novoveská náves přivítala v sobotu 20. února účastníky našeho 
třetího masopustního průvodu. Úderem druhé hodiny vybubnoval šašek (Pavlína 
Kratochvílová) svoji zvěst o masopustu a přivítal ekipu tří  koní z nám dobře známé 
stáje Moniky a Anety Uhrových, která přivezla na svých hřbetech první maškary. Pak 
už se k nim připojily další maškary, které se na návsi sešly a v doprovodu všech 
hostů se průvod vydal směrem k sálu obecního úřadu.  
V krásně vyzdobeném sále se pak rozproudila pravá masopustní zábava, zaměřená 
především na její dětské účastníky. Děti tancovaly, soutěžily o ceny, které poskytl 
obecní úřad a navzájem si obdivovaly své masky a také byly svými diváky obdivo-
vány. Soutěž masek vyhrály všechny masky, všechny děti byly odměněny – od ma-
linkatých broučků přes princezničky, skvělého medvěda a opičáka, přepychově vyve-
dený pár stařečků jak z filmů pro pamětníky, indiány, malé policajtíky a další a další 
masky, jen nad nimi zrak přecházel! A ty krásně namalované tváře, které korunovaly 
rozzářené dětské oči! Zábavu rozproudila hudba, o kterou se postaral Jiří Bečvář 
(díky!) a hlavně neúnavná Pavlína Kratochvílová, která děti naučila nové taneční 
kreace a roztančila celý sál. Mumraj byl velký, občas nepřehledný, ale hlavně veselý!  
Nesmíme zapomenout poděkovat panu Radkovi Petrovi za občerstvení a všem na-
šim milým pekařkám z Klubu seniorů, které nám upekly skvělé masopustní pečivo – 
koblihy, šišky, vdolky a všechno ty ostatní krásně vonící výrobky jejich šikovných ru-
kou. Však se také po občerstvení a po pečivu jen zaprášilo a chutnalo všem. Největší 
poděkování všech nadšených účastníků letošního masopustu patří neúnavné organi-
zátorce celého toho veselí – Pavlíně Kratochvílové! Mělnický deník ve svém ponděl-
ním vydání věnoval našemu masopustu celou jednu stránku, fotografie si můžete 
prohlédnout také na našem webu.  
Masopust byl opravdu povedený, každým ročníkem se lepší a tak nám nezbývá nic 
jiného než se těšit na ten příští masopust 2011! 
 
Masopustní pe čivo od senior ů 
Letošní masopustní veselí naši senioři tradičně podpořili skvělým masopustním peči-
vem, pro četné zájemce přinesl zpravodaj recept na tvarohové koblihy od paní Bo-
ženy Nové, které všem velmi chutnaly: 250 g měkkého tvarohu, 4 celá vejce, 250 g 
hladké mouky, 4 lžíce rumu, 4 lžíce mléka, špetka soli, 1 prášek do pečiva. Ze všech 
těchto přísad vypracujeme těsto, ze kterého lžící tvoříme nočky, které smažíme 
prudce na rozpáleném oleji. Ještě teplé obalujeme v cukru.  
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Výroční sch ůze Rodinného sdružení Soptíci 
se konala v neděli 21. února od 15 hodin v restauraci U Hasiče ve Starých Ouholicích 
s tímto programem:  

1) zpráva o činnosti rodinného sdružení v roce 2009 
2) zpráva o hospodaření za rok 2009 
3) volba výboru a revizní komise pro rok 2010 

 
Den otev řených dve ří mateřské školy 
V lednovém zpravodaji pozvala ředitelka MŠ Marta Kučírková všechny občany, kteří 
by si chtěli prohlédnout nové i staré prostory mateřské školy na den otevřených dveří, 
který konal v úterý 23. února v době od 10 do 11,30 hodin a od 14,30 do 16 hodin. 
V březnovém zpravodaji jsme si pak mohli přečíst tuto reportáž:  

Den otevřených dveří v mateřské škole 
V měsíci únoru byl v naší mateřské škole vyhlášen den otevřených dveří. Všichni 
občané měli možnost shlédnout novou přístavbu včetně vybavení, a  rekonstrukci 
staré části. Již v 10 hodin přišla první návštěva, a další následovaly jedna po druhé. 
Do hodiny byla plná celá MŠ. Děti z MŠ ochotně provázely zájemce celou školkou. 
Přišly maminky s budoucími předškoláky, ale i senioři. Děti nechaly maminky mamin-
kami a ihned se zapojily do her a v době odchodu se jim ani nechtělo domů. Babičky 
zase litovaly, že za jejich časů takhle pěkná školka nebyla. Odpoledne následovaly 
další návštěvy. Celkem naše zařízení navštívilo 33 dospělých a 20 dětí. Ohlasy byly 
velmi pozitivní a upřímné. Myslím si, že se návštěvní den vydařil a splnil svůj účel.  

Marta Kučírková, ředitelka MŠ 
 
Knihovna v Nové Vsi 
V naší knihovně, kterou najdeme v Nové Vsi v budově prodejny potravin (vchod 
vpravo), je zapsáno 85 čtenářů. V roce 2009 bylo návštěv v knihovně 180 a čtenáři si 
vypůjčili 1631 knih. V roce 2009 bylo do knihovny zakoupeno 12 nových knih. Každý 
rok se nakupují knihy v částce 2000 Kč, kterou poskytuje Obecní úřad. Některé knihy 
získává knihovna také darem. Knihovna má celkem kolem tří tisíc svazků. Knihy se 
půjčují zdarma. Půjčovní doba je každé pondělí od 17 do 19 hodin. Naši knihovnu 
vede milá a příjemná paní knihovnice Marie Kolesniková. 
 
SMS InfoKanál aneb obecní rozhlas do kapsy pokra čuje 
Od 15. ledna 2009 byla na zkušební dobu jednoho roku spuštěna v naší obci služba 
SMS InfoKanál - rychlý systém zveřejňování důležitých informací prostřednictvím 
textových zpráv (SMS), zasílaných bezplatně na mobilní telefony. Po roce nám po-
skytovatel této služby nabídl další bezplatné roční fungování této služby. Občany 
o tom informoval únorový zpravodaj.  
 
Průzkum zájmu o svoz a využití bioodpadu 
Informace obecního úřadu z únorového zpravodaje:  
Vzhledem k tomu, že se k této akci přihlásilo pouze pět zájemců (společnost A.S.A. 
by zahájila nabízenou likvidaci bioodpadu pouze při přihlášení alespoň 50 zájemců), 
nebude bioodpad zatím tímto způsobem likvidován. Obecní úřad bude však nadále 
jednat o možnosti likvidace bioodpadu přes budoucí kompostárnu v obci Ledčice.  
V této souvislosti bychom rádi upozornili všechny občany i víkendové návštěvníky 
naší obce, že rostlinný odpad z jejich zahrad, sadů apod., nesmí být ukládán na ve-
řejném prostranství. Zkrátka – jak si naložíte s bioodpadem na svém pozemku je 
vaše věc, mimo váš pozemek však bioodpad ukládat nesmíte.  
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Daň z nemovitostí v roce 2010 
Informace obecního úřadu z únorového zpravodaje:  
V letošním roce dochází ke čtyřem důležitým změnám v této oblasti. První změnou 
je, že daň z nemovitostí bude placena také za novostavby, které dosud byly od této 
daně osvobozeny (přiznání k této dani mělo být podáno do 31. ledna 2010). Druhou 
změnou je zvýšení sazeb daně z nemovitostí na dvojnásobek; u rodinných domů, 
bytů a stavebních pozemků se tato sazba zvýšila z 1 Kč/m² na 2 Kč, v případě chat a 
chalup ze 3 Kč/m² na 6 Kč. Sazba daně je číslo, kterým se násobí výměra plochy 
bytu, domu nebo pozemku (u některých pozemků navíc jejich místní cenou). Tím 
dostanete základ daně. Sazby udává zákon o dani z nemovitostí. Třetí změnou je 
změna základního koeficientu v obcích. Základním koeficientem podle velikosti obce 
je číslo (obsahující desetinnou čárku), kterým se násobí základ daně. Je určen záko-
nem, ale obce si ho mohou svou vyhláškou změnit (například zvýšit). Místní koefi-
cient je číslo, kterým se může ještě dále násobit základ daně už předtím vynásobený 
základním koeficientem. Obce si ho svou vyhláškou mohly, ale nemusely zavést.  
Obec Nová Ves tak neučinila, protože nemá v úmyslu v současné ekonomicky složité 
době svým občanům přidělávat další výdaj. 
Čtvrtou letošní změnou jsou nové ceny pozemků. Ceny některých druhů pozemků, 
jako zahrada nebo les, se počítají procentem z místní ceny udané pro jednotlivá ka-
tastrální území vyhláškou ministerstva zemědělství č. 412/2008 Sb. (v naší obci je to 
kat. území Nová Ves u Nelahozevsi: průměrná základní cena v Kč/m činí 8,43, v k.ú. 
Nové Ouholice: 7,18 a v k.ú. Vepřek: 7,41).  
Na přelomu dubna a května bude Finanční úřad rozesílat složenky s nově vypočíta-
nou daní z nemovitostí také pro ty, kdo neměli za povinnost podávat nové daňové 
přiznání do 31. ledna t.r. (daň z novostaveb).  
 
Středočeské vodárny, a.s. (Veolia) 
Informace z únorového zpravodaje:  
Zákaznické centrum Kladno, U Vodojemu 3085, Kladno - Rozdělov 
Zákaznické centrum Mělník, Chloumecká 2917, Mělník  
pondělí, středa:  8 – 11,30 12,30 -17 
pátek:           8 – 12,00  
Úterý, čtvrtek  a v polední pauze po předchozí telefonické dohodě  
na telefonu: 840 121 121 
Rozsah služeb poskytovaných v zákaznických centrech:  
vše kolem smluvních vztahů;  informace o fakturách, příjem plateb za vodné a 
stočné; příjem a řešení reklamací; vyjadřování k projektové dokumentaci: vodovodní 
a kanalizační přípojky, ochranná pásma vodních zdrojů, vodovodní/kanalizační sítě a 
zařízení, ostatní nevodohospodářské stavby; poskytování grafické a digitální doku-
mentace stávajících vodovodních/kanalizačních sítí, kóty tlakové čáry; předání tech-
nické dokumentace skutečného provedení vodárenských a kanalizačních staveb 
(geodetické zaměření staveb) je možné na podatelně po celou pracovní dobu zákaz-
nického centra. 
Cena za vodu pro rok 2010 
vodné 42,57 Kč za m3 
stočné 31,68 Kč za m3 
celkem vodné a stočné 74,25 Kč za m3 (včetně 10 % DPH) 
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Krádeže nálepek na popelnice 
Informace z únorového zpravodaje:  
Dávejte si pozor na své popelnice, již se vyskytlo několik případů krádeže letošní 
nálepky pro odvoz odpadu. Bylo to v místech, kde je umístěno více popelnic.  
 
Jak na ú řad – stavební řízení 
Informace z únorového zpravodaje:  
Stavebním úřadem pro naši obec je Odbor výstavby a územního plánování Měst-
ského úřadu Kralupy nad Vltavou. Sídlí na adrese: Palackého nám.  6 (1. patro bu-
dovy), 278 01 Kralupy nad Vltavou, telefon: 315739909 – 913, fax:  315739950; 
úřední hodiny: pondělí a středa: 8 – 12 hodin, 12,45 – 17,45 hodin, čtvrtek: 12 – 15 
hodin. 
Odbor výstavby a územního plánování vykonává působnost stavebního úřadu pří-
slušného dle § 13 odst. 1 písm. f) zákona č. 183/2006 Sb., o územním plánováním a 
stavebním řádu (stavební zákon).  
Úsek územního plánování a rozhodování pořizuje územní plán včetně jeho změn a 
regulační plán pro území obce; pořizuje územně plánovací podklady; pořizuje územní 
plán včetně jeho změn, regulační plán a územní studii na žádost obce ve svém 
správním obvodu; pořizuje vymezení zastavěného území na žádost obce ve svém 
správním obvodu; je dotčeným orgánem v územním řízení z hlediska uplatňování 
záměrů územního plánování, pokud nevydává územní rozhodnutí; je dotčeným 
orgánem v řízení podle zvláštního právního předpisu, v němž se rozhoduje o změ-
nách v území; podává návrh na vložení dat do evidence územně plánovací činnosti; 
vykonává další činnosti podle stavebního zákona, tzn. poskytuje informace fyzickým 
a právnickým osobám o podmínkách budoucího využití pozemků a výstavby; na zá-
kladě podaných žádostí a oznámení provádí patřičná řízení a na základě jejich vý-
sledků vydává příslušná rozhodnutí, souhlasy, sdělení, stanoviska a vyjádření. 
Úsek stavebního řádu poskytuje informace fyzickým a právnickým osobám ve věcech 
stavebního řádu, zejména o povolování staveb a jejich změn, terénních úprav a zaří-
zení, užívání a odstraňování staveb; na základě podaných žádostí, oznámení a ohlá-
šení pro různé druhy staveb stavební úřad vede příslušná řízení a na základě jejich 
výsledků vydává  rozhodnutí, souhlasy, sdělení, potvrzení 
Dále stavební úřad vykonává státní dozor ve věcech územního plánování a staveb-
ního řádu; projednává přestupky a správní delikty na úseku územního plánování a 
stavebního řádu; zpracovává příslušná statistická hlášení pro Český statistický úřad; 
pro veřejnost vydává výpisy z katastru nemovitostí; zajišťuje administrativně Program 
obnovy venkova v obvodu obce s rozšířenou působností.  
Adresy dotčených orgánů a provozovatelů inženýrských sítí (potřebné pro vyjádření 
k vydání územního rozhodnutí, stavebnímu povolení a dalších správních rozhodnutí 
stavebního úřadu) naleznete na našem webu.  
  
Seifertovy Kralupy 2010 
Město Kralupy nad Vltavou vyhlásilo v únoru 2010 na památku básníka Jaroslava 
Seiferta autorskou literární soutěž v rámci 15. ročníku festivalu poezie a přednesu 
Seifertovy Kralupy. Literární soutěž je určena všem občanům ČR bez omezení věku 
a probíhá ve dvou věkových kategoriích - 14 až 18 let (dovršených do 30. 6. soutěž-
ního roku) a nad 18 let bez omezení. Soutěž se koná každoročně. Do soutěže lze 
přihlásit jednotlivé básně i cykly. Podmínkou je zaslat maximálně 200 původních, 
dosud nepublikovaných, česky psaných veršů na stroji nebo počítači ve čtyřech 
exemplářích. Jedna z básní musí mít formu sonetu. Soutěž je anonymní a proto 
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práce nesmí být podepsány ani jinak označeny. Práce jsou zasílány poštou a mají 
obsahovat: tři neoznačené exempláře a neporušenou, zalepenou obálku, ve které 
bude čtvrtý exemplář se jménem, příjmením, datem narození, bydlištěm a adresou 
školy nebo zaměstnavatele autora. Zaslané práce se nevracejí. Uzávěrka byla 
14. května 2010. Vítězné práce vybrané odbornou porotou jsou každoročně 
odměněny.  Vyhlášení výsledků soutěže proběhlo v rámci festivalu poezie a před-
nesu Seifertovy Kralupy. 
 
Policie informuje (únorový zpravodaj): 
Stop drogám! 
Dopis vrchního rady plk. JUDr. Václava Kučery, ředitele krajského ředitelství Policie 
Středočeského kraje ze 3. února 2010: 
Vážená paní starostko, 
dovolte mi, abych Vám poděkoval za dosavadní spolupráci s naším Krajským ředitel-
stvím policie Středočeského kraje. Zároveň bych Vás chtěl informovat o jednom ze 
stanovených cílů středočeské policie pro rok 2010. Na základě dosavadních výsledků 
jsem pro letošní rok stanovil hlavní prioritu „preventivní činnost v oblasti veřejného 
pořádku“. Z poznatků zjištěných v roce 2009 je základní příčinou velké části delik-
ventního jednání drogová závislost a její šíření na území Středočeského kraje. Poli-
cie ČR aktivně působí v boji proti drogové kriminalitě, zároveň by však uvítala aktivní 
spolupráci Vašeho zastupitelstva i občanů samotných. Z tohoto důvodu jsem nechal 
zřídit telefonní linku 974 861 717 a e-mail drogam.stop@seznam.cz k možnosti 
předávání adresných či anonymních poznatků k výrobě nebo distribuci drog. Proto 
Vás žádám o podporu a pomoc, aby se výše uvedená informace dostala k co nejšir-
šímu počtu obyvatel Středočeského kraje, neboť bezpečnost je věcí nás všech.  
Co dělat, když… 
V dalším dílu preventivně informačního cyklu, týkajícího se trestné činnosti páchané 
v našem regionu se soustředíme na majetkové delikty související s problematikou 
rekreačních objektů. Na území okresu Mělník se nachází několik lokalit, ve kterých je 
soustředěno větší množství rekreačních chat a podobných objektů sloužících 
k odpočinku. V těchto oblastech dochází hlavně v zimních měsících k případům 
vloupání a následných krádeží věcí z těchto nemovitostí. V následujících řádcích se 
pokusí policisté poskytnout občanům několik základních rad pro případ, že by 
v budoucnu došlo k napadení těchto objektů.  
Jak postupovat po vloupání do rekreačního objektu 
Po zjištění vloupání: zásadně nevstupovat do objektu, pachatel se v něm ještě může 
nacházet, vloupání oznamte Policii ČR (zavolejte 158, 112), do příjezdu policie ne-
uklízejte a nepřemisťujte věci, nenechávejte volně pobíhat okolo objektu své domácí 
mazlíčky, ztěžuje to práci policejním psům i psovodům. 
Oznámení: do protokolu o trestním oznámení uvádějte vše důležité pro dopadení 
pachatele (pokud je to možné, výrobní čísla věcí, jejich popis atd.). 
Další spolupráce s policií: pokud zjistíte důležité informace, které by mohly vést 
k dopadení pachatele, informujte o tomto vyšetřující policisty. Pro případ vloupání po-
řiďte fotodokumentaci jednotlivých místností, cenných věcí, popř. výrobních čísel 
(může to významně napomoci při následném dohledávání odcizených věcí a 
k dopadení pachatele).  
Policisté hlavně v zimních měsících věnují zvýšenou pozornost rekreačním lokalitám, 
provádějí náhodné kontroly objektů v rámci hlídkové činnosti, uskutečňují namátkové 
bezpečnostní akce, při kterých kontrolují chaty a chalupy, jak osobně, tak za použití 
techniky (policejní vrtulník, termokamera). Tím se daří v poslední době minimalizovat 
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počty vloupání v rekreačních oblastech. Úspěšnost není stoprocentní, proto uvádíme 
několik rad, jak se mohou chataři bránit nájezdům zlodějů.  
Jak chránit rekreační objekt a ztížit tak ,,práci“ zlodějům 
Mechanické zábranné prostředky (bezpečnostní zámkový systém, odolné vstupní 
dveře, mříže, uzamykatelné okenice); zabezpečení stavebních otvorů (vstupní dveře, 
okna, verandy); elektronická ochrana, popř. napojení objektu na pult centrální 
ochrany; pojištění objektu (nejen proti krádeži, ale také proti požáru a vandalství); 
nenechávat cenné věci  nebo věci značné hodnoty na chatě; sousedská výpomoc: 
navzájem si chaty kontrolovat a všímat si pohybu neznámých osob nebo vozidel, 
v případě jejich výskytu vyrozumět Policii ČR (linka 158 nebo 112); provádět nepravi-
delné kontroly, zejména v zimním období; zkušenosti z praxe: pokud pachatel pře-
koná hlavní překážku (vstupní dveře, okenici atd.), bude v tomto pokračovat i uvnitř 
objektu, proto je lépe vnitřní dveře a vstupy nezajišťovat a nezamykat, většinou 
škoda na poškození těchto dveří je větší než škoda, která vznikne pachatelem na 
odcizení. Na závěr by chtěli policisté z Územního odboru PČR Mělník popřát všem 
chatařům a chalupářům na Mělnicku mnoho příjemných a ničím nerušených chvil 
strávených v jejich rekreačních objektech.  
Prap. Václav Háze, Dis., inspektor, Obvodní oddělení Mšeno    
Vývoj kriminality na území ČR v roce 2009 
Zjištěná kriminalita a její teritoriální rozdělení 
V loňském roce dosáhla celková registrovaná kriminalita počtu 332.829 skutků. 
Oproti roku 2008 poklesla o 10.970 skutků, což znamená snížení o 3,2%. Pokračuje 
tak trend poklesu zjištěné kriminality z meziročního srovnání roku 2007 a 2008. Nej-
četnějším trestným činem jsou, i přes pokles, krádeže věcí z automobilů (46.613 
trestných činů, -2.817, -5,7%). Největší škody, více než 5,8 mld. Kč, byly zjištěny v 
souvislosti s hospodářským trestným činem podvod. V absolutních číslech nejvíce 
poklesl počet zjištěných trestných činů krádeží motorových vozidel dvoustopých a 
krádeží věcí z automobilů. 
Objasněná kriminalita a objasněnost v meziročním srovnání 
Trend snižování poklesu počtu objasněných trestných činů se zřejmě podařilo zvrátit. 
Za zmiňované období bylo objasněno celkem 127.604 trestných činů (-302, -0,2%). 
Objasněnost celkem dosáhla 38,3%. Oproti roku 2008 se ji podařilo zvýšit o 1,1%. 
Stíhané a vyšetřované osoby 
Celkem bylo stíháno a vyšetřováno 123.235 osob, což ve srovnání s poklesem ob-
jasněné kriminality paradoxně představuje nepatrný meziroční nárůst (+1.182, +1%). 
Trvale vysoký podíl recidivistů na celkovém počtu stíhaných a vyšetřovaných dosáhl 
úrovně 45,9% a meziročně se zvýšil o 2,2%. Celkem bylo stíháno a vyšetřováno 
56.594 (+3.272, +6,1%) recidivistů. Statistiky kriminality nepotvrzují předpoklad ná-
růstu trestné činnosti cizinců. Bylo stíháno 8.362 (-210, -2,5%) cizinců, tj. 6,8% z cel-
kového počtu stíhaných a vyšetřovaných osob. 

 
 Zjištěno Objasněno tj. % 

Vraždy celkem 181 157 86,7 

Loupeže  4 515 2 049 45,4 

Úmyslné ublížení na zdraví 4 756 3 346 70,4 

Násilné činy celkem 16 887 10 951 64,8 

Krádeže vloupáním do obchodů  4 336 1 267 29,2 
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Krádeže vloupáním do restaurací 2 840 795 28,0 

Krádeže vloupáním do bytů 4 826 1 124 23,3 

Krádeže vloupáním do víkend. chat  4 975 1 317 26,5 

Krádeže vloupáním do rodin. domků 4 790 1 050 21,9 

Krádeže vloupáním celkem 54 848 10 754 19,6 

Krádeže mot. voz. dvoustopých  13 954 2 287 16,4 

Krádeže věcí z automobilů 46 613 3 525 7,6 

Krádeže součástek mot. voz. 7 099 717 10,1 

Krádeže jízdních kol 6 403 859 13,4 

Krádeže v bytech    3 955 1 552 39,2 

Krádeže prosté celkem 138 369 22 657 16,4 

Majetkové činy celkem 212 168 38 285 18,0 
plk. Ivan Žučenko, vedoucí územ. odboru vnější služby Policie ČR Mělník                                                                                               

 
Historie a výro čí 
Únorový zpravodaj přinesl následující připomenutí naší historie a březnových výročí:  
Střípky z naší historie 
V Pamětech Karla Šorala z Nových Ouholic, sepsaných v roce 1984 při příležitosti 
200 let jejich založení, jejichž elektronické zpracování najdete na našem webu, jsou 
uvedeny následující výsledky sčítání lidu v roce 1843, uvedené v kronice rolníka 
Hodka ze Starých Ouholic č. 15 (v závorce srovnání k 1. 1. 2010):  

v Nové Vsi 297 obyvatel (442) 
v Nových Ouholicích 275 obyvatel (163) 

ve Starých Ouholicích 164 obyvatel (190) 
ve Vepřku 165 obyvatel (111) 
v Miřejovicích 98 obyvatel (70) 

Z uvedených Pamětí Karla Šorala ještě zápis o roce 1848:  
R. 1848 V tomto roce vyřknul císař Ferdinand Dobrotivý ona památná a pro rolníka 
nejdůležitější posvátná slova, když řekl: „Grund a půda budiž svobodná“. Frant. Pra-
žák autor tohoto zápisu v kronice tím pravděpodobně myslel i to, že bylo možno si 
robotu vykoupit, což vyplývá s následujícího: Na zdejším bývalém panství Jeňoves-
kém měl každý sedlák v knihách pozemkových vtělenou, jej vždy umořující morovou 
ránu „robotu“. Toto břemeno bylo v knihách pozemkových následovně vtěleno: Natu-
rální roboty potažité s párem koňma ročně 156 dnů, a od sv. Jána do sv. Václava 26 
dnů pěší roboty, vždy s dobrým potahem a statným dělníkem dle úředního nařízení 
v tej vykazované práci vykonati. Chalupníci měli pouze onu pěší robotu. Přímé used-
losti č. 1 bylo též vtěleno vepřeckému faráři pod jménem desátka každoročně 2 a půl 
mandele žita a 2 a půl mandele ječmene odváděti. Sedláci č. 4 a 16 měli ročně de-
sátku každý 5 mandelů žita.  
Tato potažitá jakož i pěší robota byla při mé usedlosti za částku per 368 zl. 10 kr. 
stříbra na vždy vykoupená. Za desátek jsem zaplatil výkupu per 104 zl. 26 kr. stříbra. 
Za koledu učiteli, která se platila vždy o vánocích per 3 krejcary ročně a v knihách 
pozemk. též vtělena byla, jsem zaplatil výkupu per 5 zl. stříb.  
Rychtářské právo. Frant. Pražák píše ve svých záznamech: Když jsem se r. 1848 stal 
obecním rychtářem obce Staré a Nové Ouholice, dostal jsem na úřadě na ostrově ve 
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Veltrusích od pana direktora Štama odevzdané tak zvané právo rychtářské, které 
vždy při odstoupení svém úřadu odvedl a nově zvolenému rychtáři úředně opět ode-
vzdáno bylo.  
Poněvadž já jsem byl posledním rychtářem za býv. poddanosti a již r. 1850 nastou-
pily a počaly úřadovat politické úřady /c. k. okres. hejtmanství ve Slaném/ tak jsem 
výše ono pamětní právo nikomu neodevzdal, nýbrž na památku v opatrnosti zacho-
val. Toto rychtářské právo jest již podle spolehlivých dokladů dosti staré, neboť 
v kronice se činí častěji zmínka, že za císařovny Marie Terezie již toto právo pozůstá-
valo, tehdy bylo jistě již před r. 1750, neboť čtu v kronice staré následovně:  
Právem ze samých bejčích žil propleteným, kůží potažením, kyji Perunova podob-
ným, na loket dlouhým a jako ruka silným. Při rozepřích a soudech v obcích, rychtář 
za starodávna ono Právo do bílého šatu šetrně a vážně, jako židé desatero Boží ze 
skříně vyndal a na bílý ubrus je na stůl položil. 
Lid se stišil a rychtář s konšeli za stůl se posadil a soudil, jinak se žádný ze sousedů 
nesměl za stůl posaditi. Kdo by se byl proti tomuto právu protivil i mimo hromady, 
jakž se stávalo při pranici na krčmě nebyl uposlechl, tedy zneuctil ono právo a byl 
ještě za paměti Marie Terezie buď šatlavou vázán neb do trdlice čili do klády dán a 
při úřadech vrchnostenských na dřevěných oslích, ostrých sedával, vrahové pak při 
každém městečku na površí buď stínali neb kolem lámáni bývali, kteréž pokuty a 
tresty císař Josef II. dílem zrušil, dílem umírnil. (V zájmu autentičnosti zachovány 
všechny v textu se vyskytující chyby.) 
 
Březnová výročí 
Letecký nálet na Kralupy nad Vltavou  
Pětašedesát let uplyne 22. března od události, která hluboce poznamenala sousední 
Kralupy nad Vltavou. Dejme slovo pamětníkům a jejich zápisům:  
Pamětní kniha obce Vepřku 1940  - 1955 
„Dne 22. 3. 1945 po poledni podnikla americká letadla nečekaný nálet na město 
Kralupy n/Vlt. Provedla jej v několika vlnách. Nikdo však nemůže určitě udat, bylo-li 
vln 10 nebo 15. Celkem prý spadlo na město as 2.800 bomb a ničivé dílo trvalo téměř 
3/4 hodiny. Následky náletu byly hrozné. Úplně rozmetáno 117 domů, těžce poško-
zeno 175 a lehčeji přes 700 domů. Žalostný obraz zpustošení skytalo již nádraží. Ve 
městě demolováno několik továren, silně poškozena i krásná budova gymnasia Dr. 
A. Dvořáka a městská spořitelna. Hmotná škoda odhadována na půl miliardy. Byly 
však i škody, jichž výši těžko určit, ku př. úplné zničení jedinečných sbírek hmyzu, 
které zůstavil zemřelý odbor. učitel a vynikající entomolog Frant. Mužík. Největší 
škodou však bylo – 145 životů českých lidí, kteří byli zasypáni troskami v nedosta-
tečných úkrytech a sklepech domů. (Mezi nimi byli též řed. kralup. obec. školy v. v. 
Ant. Fišer, jeden ze zakladatelů „Sokola“ v N. Vsi – Vepřku a učitelka Anežka Jan-
dová, která před časem působila na zdejší škole.) Smutná bilance!“ 
Karel Husník  
Kralupy n. Vlt. 22. III. 1945 - publikace z roku 1960 
„V sedmém roce války postupovalo osvobození Československé republiky od Vý-
chodu za drtící silou zbraní Rudé armády. Bojovalo se i na Západě, ale byl to sovět-
ský voják, který platil svou krví nejvíce za vítězství nad německým nacismem. Utla-
čeným českým lidem byl konec války nedočkavě očekáván. Pokrokové složky domá-
cího odboje připravovaly revoluční povstání i plány poválečné obnovy. Množily se 
partyzánské akce i masové hospodářské sabotáže. 
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Ožívající optimismus blížícího se konce války se šířil mezi obyvatelstvem, které si na 
pravidelné přelety anglo-amerických letadel zvyklo dívat jako na spojence. Válka 
však ještě neskončila a Kralupy n. Vlt. měly ve svých zdech ještě poznat co umí.  
Dne 22. III. 1945, několik minut před půl jednou odpoledne za hezkého jarního dne, 
vysoko přelétající americké svazy shodily první bomby na kralupské nádraží a petro-
lejku. Vyšlehly plameny a k nebi stoupal černý dým, který začal halit město. Zásahy 
na nádraží zapálily cisternové vozy. Oheň v Podhájí. Nad městem přelétalo v pře-
stávkách 10 vln po 21 bombardovacích letadlech, které shodily na 2500 trhavých 
bomb, vážících až 500 kg a způsobujících krátery patnáctimetrového průměru. Nálet 
trval 72 minut a město bylo těžce rozbito. Z celkového počtu 1884 domů bylo poško-
zeno 993 domů, úplně zničeno 117 domů, 16 budov veřejných, 22 průmyslových 
objektů, zničená kanalisace, dlažba, regulace potoků, mosty, elektrické a telefonní 
vedení, nádraží, tratě a silnice. Celková škoda 210 milionů Kč podle stavu a hodnoty 
k 30. 6. 1939 jak ocifielně zjistila komise z Roudnice. Zabito 145 osob české národ-
nosti, mnoho osob německé národnosti, hodně zraněných... 
Záchranné práce za účasti pomocných sborů z celého okolí trvaly několik dnů. Vět-
šina občanů opustila - nyní už z poznaného strachu - své domovy. Kdo mohl, odstě-
hoval se narychlo do obcí širokého okolí, kde všichni nalezli obětavou pomoc. Město 
se vylidnilo. Německá městská, civilní i vojenský správa od selhání v prvních dnech 
žila až do konce války v pouhé improvisaci. Hospodářská zkáza města byla tak ve-
liká, že byly zničeny i zbylé části kralupského průmyslu, válečnou stagnací již jen 
živořícího. Nejen do konce války, ale ještě léta po osvobození nebyly trosky po náletu 
odstraněny a město znovu postaveno. Tam kde jiná města mohla začít s poválečným 
budováním, musily Kralupy n. Vlt. začínat úplně znovu. Ještě dnes je ve městě vidět 
nejedna památka osudného dne.“  
Otokar Havlín  
 
Prof. MUDr. Antonín Heveroch, žák vepřecké školy 
Před 83 lety, 2. března 1927, zemřel v Praze prof. MUDr. Antonín Heveroch (narozen 
29. 1. 1869), lékař psychiatr a neurolog. Byl žákem obecné školy ve Vepřku, gymná-
zium vystudoval ve Slaném. V Praze pak původně studoval právnickou fakultu, 
v roce 1889 přešel na lékařskou fakultu, kterou dokončil roku 1894. Roku 1899 habi-
litován z psychiatrie a neurologie, r. 1906 se stal mimořádným profesorem. V první 
čtvrtině 20. století byl patrně nejvýznamnějším českým psychiatrem. Roku 1908 zřídil 
a vedl ústav pro epileptiky v Praze, roku 1919 se stal vrchním řiditelem pražského 
ústavu pro choromyslné.  
Ve více než stovce původních pracích a článků se věnoval různorodým tématům, 
kromě jiného popsal dyslexii  a dysgrafii. Významná byla jeho kniha „Diagnostika 
chorob duševních“, která se stala na několik desítek let základní učebnicí čs. psy-
chiatrie. Za zmínku stojí spisek „O podivínech a lidech nápadných“, ve kterém živě 
vykresluje portréty pacientů z dnešního pohledu trpících psychopatií či poruchou 
osobnosti. Tato kniha byla prý oblíbenou inspirací Jaroslavu Haškovi při psaní 
Švejka. Jeho práce jsou průkopnické a dodnes mnohé aktuální. Např. v šestidílném 
seriálu „O poruchách jáství“, se v Čechách jako první zabýval fenoménem deperso-
nalizace („zdání neskutečnosti sebe sama“). Věnoval se také psychologii a psychiatrii 
denního života a neúnavně je popularizoval mezi laiky. Jeho jméno se díky tomu 
stalo známým natolik, že zlidovělo jako synonymum psychiatra. A tak se říkalo: „Za-
voláme na tebe Heverocha!“ Jeho žák Vladimír Vondráček ho popisuje jako člověka 
spořádaného, šetrného, střídmého se zájmem o matematiku a filozofii, se smyslem 
pro humor, jako výborného přednašeče, školitele, debatéra a organizátora. „Byl ne-
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obyčejně pořádný. Byl to člověk ke kolmici, na svém stole měl všechny psací potřeby 
pravidelně srovnány ke kolmici. Chodil rychle, často s rukama založenýma na zá-
dech, hlavu měl schýlenou k jedné straně. Rád si zapálil cigaretu a po francouzském 
způsobu při mluvení ji nevyndával z úst.“ 
Jeho kontakty s naší obcí se obnovily, když se do Vepřku nastěhoval na penzi jeho 
otec. Na vepřeckém hřbitově najdete hrobku rodiny Heverochových, prof. Antonín 
Heveroch je však pohřben v Praze. 
 
Pták roku 2010 
Únorový zpravodaj dále přinesl informaci o vyhlášení ptáka roku:  
Ptákem roku 2010 je kukačka obecná 
Čeští ornitologové vyhlašují každý rok jiného ptáka roku, vždy je to druh ohrožený. 
Po vrabci, rorýsovi, skřivanovi, slavíkovi či rackovi patří rok 2010 právě kukačce, jejíž 
nezaměnitelné volání a způsob rozmnožování ji řadí mezi výjimečné obyvatele české 
krajiny. Každý z nás jistě začne v duchu počítat známé „kuku“ – kolika let se ještě 
dožijeme?  
Kukačka má mezi ptáky výjimečné postavení. Její hlas je snad nejznámějším ptačím 
hlasem vůbec – volání samce kukačky pozná každý. Stejně tak je široce znám její 
způsob rozmnožování – kukačka je jediným hnízdním parazitem u nás, nestaví si 
vlastní hnízdo, ale snáší svá vejce do hnízd až několika desítek hostitelských druhů. 
I přesto ale zůstává velice tajemným ptákem. Během jara ji sice často zaslechneme, 
ale málokdy spatříme. Setkání s kukaččím mládětem či vejcem je pak ještě mnohem 
vzácnější – dokonce ani většina ornitologů se přes všudypřítomné hlasové projevy 
kukaček s jejich potomstvem v cizích hnízdech nikdy nesetkala. Kukačky žijí skrytě, 
svá vejce snesou jen do pár procent hostitelských hnízd a navíc hostitelé část kukač-
čích vajec ze svých hnízd vyhodí. Není proto divu, že většina toho, co víme o fasci-
nujícím životě kukaček, byla vybádána až během posledních dvou desetiletí. 
Pokud se kukačka neprozradí svým hlasem, spatříme ji nejspíše v letu. Tvarem těla 
připomíná menšího dravce, ale na první pohled upoutá tím, že prakticky nezvedá 
křídla nad úroveň těla. Když sedí, má kukačka často svěšená křídla a mírně pohy-
buje dlouhým ocasem. Můžeme se setkat s šedou nebo rezavou formou. Dospělí 
samci jsou vždy šedí, mláďata jsou vždy rezavá a samice mohou být šedé i rezavé. 
U nás je ovšem rezavá forma samic vzácná. 
Celkovou početnost kukaček u nás odhadujeme na 35 – 70 tisíc párů. V posledních 
letech ale došlo k výraznému úbytku až téměř na polovinu oproti počátku 80. let mi-
nulého století. K ubývání kukaček dochází v celé Evropě. Jeho důvody nejsou 
známé, můžeme pouze spekulovat o zhoršení podmínek na afrických zimovištích 
nebo vlivu stále pokračující intenzifikace zemědělství. 
Kukačka obecná si nestaví vlastní hnízdo, ale snáší vejce do pěvčích hnízd. Nej-
častěji parazituje hnízda rákosníků, červenek a rehků zahradních. Samice kukačky 
klade vejce přímo do hostitelského hnízda a přitom vypije jedno nebo víc vajec hos-
titele. Pokud adoptivní rodiče podvržené vejce nepoznají, přijdou záhy o všechno 
vlastní potomstvo. Kukačka načasuje kladení vejce tak, aby se její mládě vylíhlo o 
něco dříve, než potomstvo pěstounů. Po vylíhnutí mládě okamžitě „vyčistí“ hnízdo od 
nežádoucí konkurence. 
Je malým zázrakem, že se holému a slepému mláděti podaří vystrkat z hnízda něko-
lik vajec nebo mláďat, která jsou skoro stejně velká, jako je ono samo. Získá tím pro 
sebe veškerou potravu, kterou by jinak pěstouni krmili několik svých mláďat, a po 
téměř třech týdnech opustí hnízdo. I pak ale ještě dlouho dobu pěstouni mladou ku-
kačku dokrmují mimo hnízdo. 
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březen 2010 
 
Policie v naší mate řské škole 
(Informace zveřejněná v březnovém zpravodaji) 
V pátek 5. března 2010 proběhla v mateřské škole beseda s policisty z dálniční poli-
cie z Nové Vsi. Některé děti byly velmi natěšené, jiné se bály. Hned na začátku se 
děti dozvěděly, že se policistů nemají bát a mají jim důvěřovat. Povídali jsme si 
o různých tématech – o bezpečné jízdě na kole, o dopravních značkách, o nedůvěře 
k cizím lidem, o nebezpečí nálezu injekčních stříkaček, apod. Rozhovory probíhaly 
v příjemné atmosféře a beseda rychle uběhla. Na závěr policisté svezli děti i učitelky 
policejním autem za zvuku houkačky. To byla paráda! Velmi tímto děkuji praporčíkovi 
Radomile Felgrové a nadstrážmistrovi Václavu Szuscikovi za úžasný přístup k dětem 
a příjemnou a poučnou akci. 
Marta Kučírková, ředitelka MŠ 
 
Staroouholická zabíja čka 
- od porážky po jitrnice se konala v sobotu 6. března od 6. hodiny ranní v restauraci 
U Hasiče ve Starých Ouholicích. Ovar, polévka, jitrnice, jelítka, tlačenka, guláš před 
hospodou, nápoje v otevřené hospodě. Od 18 hodin živá hudba Ládi Výstupa a spol. 
Akci organizoval nájemce této restaurace.  
 
Sportovní ples 
byl v  sobotu 13. března od 20 hodin v restauraci Uhy.  K tanci hrála skupina Globus 
a hosty čekala bohatá tombola. Svoz byl pořadatelem TJ Sokol Nová Ves zajištěn 
autobusem od pošty v Nové Vsi, přes Vepřek, Nové Ouholice (u Havlínů), Staré 
Ouholice u restauraci U Hasiče do Uh. Po skončení zábavy autobus hosty opět roz-
vezl. 
V březnovém zpravodaji vyšla následující informace k tomuto plesu:  

Sportovní ples 
Sobota 13. března, restaurace Uhy – na tradiční sportovní ples se dostavilo kolem tří 
stovek tancechtivých hostů. Podle prvních ohlasů víme, že se všichni dobře bavili a 
o to nám především šlo. Rádi bychom touto cestou poděkovali především 
sponzorům, díky kterým jsme měli velmi pěknou tombolu. Jsou to: Swietelsky 
stavební s.r.o., Louny; Unilever, Nelahozeves; Montako, Kralupy n. Vlt.; Bratři 
Horákové, s.r.o., Lužec n/Vlt.; MK pneuservis, Nové Ouholice; Lucienne, kosmetický 
salon, Nová Ves; Autodoprava Kysilka Petr, Nová Ves; Restaurace U Sokola, Nová 
Ves; AMK Trans s.r.o., Nová Ves; Restaurace U ZETA, Nová Ves; Autodoprava 
DO&KA, Kralupy nad Vltavou; PHM Němeček Miroslav, Vraňany; Benzina, Nová 
Ves; Chovatelské potřeby a květiny Kulhavá Lenka, Veltrusy; Jan Popek, obchodní 
služby, Nelahozeves; Potraviny Radek Petr, Nová Ves; Autodoprava Popková Petra, 
Nelahozeves; Ytong, Horní Počáply; Restaurace Krále Pindoslava Jermář Jan, Nová 
Ves; Josef Sedláček, Nová Ves. 
Musíme ještě poděkovat p. Vlastimírovi Vinšovi, který pro nás zajistil autobusem do-
pravu tam i zpět. Hlavně té zpáteční, kdy mu soustavně někdo mluvil do řízení. Po-
děkování patří i OÚ Uhy za pronájem sálu a obsluze restaurace, která statečně odo-
lávala tlaku žíznivých tanečníků. V neposlední řadě nesmíme zapomenout na pí Jitku 
Váškovou a Martinu Cíglerovou, které nám pomohly s tombolou, šatnou a vstupným 
do sálu. 
Ještě jednou děkujeme všem, kteří se podíleli na této povedené akci! 

Výbor Sokola Nová Ves 
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Velikono ční dílna 
První velikonoční dílna se konala v neděli 21. března od 15,30 hodin v nekuřáckém 
prostředí restaurace U Hasiče ve Starých Ouholicích. Pořádalo Rodinné sdružení 
Soptíci. Velikonoční výrobky byly na místě vystaveny a návštěvníci výstavky měli 
možnost si je za drobný peníz zakoupit.  
Článek z Novoveského zpravodaje 4/2010: 
Jak se mají Soptíci?  
Když jsme v neděli 21. března, pár hodin po tom co v kalendáři začalo letošní jaro, 
od barev upatlanými dětskými prstíky přivolávali letošní velikonoce na dílně veliko-
nočního tvoření ve Starých Ouholicích, povídala jsem si s paní Bárou Macákovou 
o tom, jak se mají Soptíci:  
„Na únorové výroční schůzi jsme uzavřeli první rok práce našeho sdružení. Předsed-
kyní sdružení jsem zůstala já, 1. místopředsedkyní zůstala Klára Mládková, 2. místo-
předsedkyní se nově stala Zdeňka Filipová. V revizní komisi zůstaly Dita Skřivánková 
a Radka Horáková, nově byla zvolena Iveta Wagnerová. Je nás s dětmi kolem tři-
cítky, stále přibývají další – také z ostatních částí naší obce, jsme sdružení otevřené 
každému, kdo má zájem o práci hlavně s malými dětmi.“  
Co chystáte dál?  
„Posledního dubna pálíme čarodějnice, pak budeme připravovat dětem k jejich 
svátku dětský den a na konci prázdnin chystáme opět loučení s létem - prozradím, že 
tentokrát to bude ve vojenském stylu. Každou neděli v 15 hodin se scházíme 
v hospodě U Hasiče, kde je až do 18 hodin přísný zákaz kouření.“ Krásnou veliko-
noční výzdobu si vyrobily maminky s dětmi od Soptíků! Příjemné tvoření určitě bude 
pokračovat také v jejich další činnosti, do které přejeme hodně zdaru! 
 
Vítání nových ob čánků  
se v roce 2010 konalo ve středu 24. března od 16 hodin v sále obecního úřadu. Naši 
noví malí spoluobčané byli mezi nás slavnostně přivítáni starostkou obce, byli za-
psáni do Pamětní knihy nově narozených a také si vyzkoušeli, jaké to je ležet ve sta-
robylé kolébce, která byla v loňském roce rekonstruována. Kromě hračky pak každé 
z nových dětí obdrželo pamětní groš obce Nová Ves. Větší děti z naší mateřské školy 
svým pásmem písniček a říkanek při této příležitosti potěšily četné obecenstvo.  
 
Pamětní groš 
K pamětnímu groši připojuji článek z březnového zpravodaje:  

Pamětní groš 
Když jsme ve středu vítali naše nově narozené spoluobčany, již potřetí jsme jim pře-
dávali v upomínku na tento den pamětní groš obce Nová Ves. Poprvé byl tento groš 
ražen u příležitosti novoveského jarmarku na podzim 2007 a téhož roku v listopadu 
jej do vínku dostalo 9 nových občánků. Autorem návrhu a samotného provedení 
groše je pan Ladislav Pokorný z Nové Vsi.  
Groš měl průměr 3 cm, lícová strana (avers) obsahovala nápis GROSS NOVÁ VES a 
obrázek novoveské zvoničky, rubová strana (revers) nápis JARMARK CIVITAS a 
stylizovaný obrázek královské koruny.  
V letošním roce se v souvislosti s loňským přijetím znaku naší obce vzhled této pa-
mětní mince změnil – její průměr se zvětšil na 3,3 cm, lícová strana obsahuje nápis 
NOVA VES CIVITAS (civitas – latinské slovo, označující obec, sídlo) a opět novo-
veskou zvoničku se stylizací vrbových větví. Rubová strana pak obsahuje erb naší 
obce v ozdobném kruhu. Mince je pokovená čistým zlatem.  
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Kromě našich nově narozených dětí dostávají náš pamětní groš také vzácné ná-
vštěvy a naši patroni či sponzoři. Starostka obce ho předala například všem uměl-
cům, kteří zdarma svým vystoupením v květnu 2008 podpořili besídku MŠ ve pro-
spěch dostavby naší mateřinky, panu Janíčkovi z agentury Orfeus, který již několikrát 
věnoval desítky vstupenek na představení Křižíkovy fontány, groš předala Miloslavu 
Vlčkovi, předsedovi Parlamentu ČR u příležitosti převzetí nového znaku naší obce, 
pamětní minci dostali například členové čínské delegace při jejich návštěvě u nás, a 
další a další naši hosté.  
Povídala jsem si o výrobě této krásné mince s panem Ladislavem Pokorným. Myslím, 
že i vás zajímá, jak takový groš vzniká… 
„Dneska je mincíř (medailér nebo pregéř – z německého „raziti“) člověk mnoha ře-
mesel, protože si musí všechno připravit sám. Od grafického návrhu k zajištění a 
četným úpravám materiálu. Pak si musím sám navrhnout a vyrobit raznici, nastříhat 
kolečka, narážet, opracovávat ostré kraje, naleštit a třeba jako v případě novoves-
kého groše také pokovit. Potom přijde na řadu balení (krabičky, sáčky). Nakonec se 
stávám prodavačem svého zboží. Jezdím na nejrůznější akce, kdy se třeba slaví vý-
ročí založení měst, obcí, výročí bitev, na nejrůznější jarmarky a trhy. Mé mince slouží 
jako suvenýry na mnoha zámcích a hradech.“  
Při jakých příležitostech vydáváte Vaše mince?  
„Mám v současné době více než 700 raznic. Dělal jsem pamětní mince pro obce, 
města, lázně, zámky a hrady po celé republice. Například pro zámky a hrady Břez-
nice, Sychrov, Kost, Kozí Hrádek, Budyně nad Ohří… Pro město Poděbrady nebo 
třeba pro Jáchymovskou mincovnu. V roce 2005 jsem se zúčastnil oslav dvousetle-
tého výročí bitvy u Slavkova  s triptychem mincí s portréty tří císařů, vytvořil jsem 
pamětní minci k návštěvě papeže v loňském roce ve Staré Boleslavi, mám mnoho 
mincí s motivem panovníka Karla IV. Mám tzv. „dětskou“ raznici, kterou jste mohli 
vidět na novoveském dětském dnu. Na ní si každý může vyrobit svoji vlastní minci, 
což všechny dost zajímá.“ 
… jsem ráda, že žiji v obci s tak zajímavými lidmi, tak zajímavých řemesel, jako je 
pan Ladislav Pokorný!                                  

Jaroslava Klímová 
 
Výzva ke zpravodaji  
zveřejněná v březnovém zpravodaji:  
Děkujeme všem, kdo účinně pomáhají při roznášení našeho zpravodaje, aby se vždy 
jednou měsíčně dostal do každé domácnosti v naší obci. Všichni, kdo se na jeho 
zpracování podílejí rádi mezi sebe přijmou další zájemce o spolupráci. Pojďte s námi 
vytvářet náš zpravodaj! Přihlásit se můžete u starostky Jany Uhrové.    
 
Jak na ú řad - Katastrální ú řad 
(informace z březnového zpravodaje) 
je věcně příslušný správní úřad, který vykonává státní správu katastru nemovitostí 
včetně zápisů práv k nemovitostem do katastru. Působnost katastrálních úřadů je 
vymezena zákonem č. 359/1992 Sb., o země- měřických a katastrálních orgánech, 
ve znění pozdějších předpisů, kterým byly katastrální úřady zřízeny. Katastrální 
úřady 
a) vykonávají státní správu katastru nemovitostí České republiky, 
b) vykonávají správu zhušťovacích bodů a podrobných polí polohového a výškového, 
c) projednávají porušení pořádku na úseku katastru nemovitostí České republiky 
podle zvláštního zákona, 



 49 

d) schvalují změny pomístního názvosloví a zabezpečují činnosti spojené se stan-
dardizací geografického názvosloví, 
e) schvalují změny hranic katastrálních území, 
f) vykonávají správu základních státních mapových děl stanovených Českým úřadem 
zeměměřickým a katastrálním, 
g) plní další úkoly na úseku zeměměřictví a katastru nemovitostí České republiky, 
kterými je pověří Český úřad zeměměřický a katastrální. 
Naše obec spadá pod územní působnost  
Katastrálního úřadu pro Středočeský kraj,  
Katastrální pracoviště Mělník 
Mladoboleslavská 3671, 276 01 Mělník 
Tel: 315636311, fax: 315636301, e-mail: kp.melnik@cuzk.cz 
Úřední hodiny: 
pro veřejnost: pondělí a středa od 8 do 17 hodin, ve čtvrtek od 8 do 11 hodin a od 12 
do 14 hodin. Podatelna: pondělí a středa od 8 do 17 hodin, úterý a čtvrtek 8 – 11 ho-
din, 12 – 14 hodin, pátek 8 – 12 hodin.  
Naše obec je rozdělena do tří katastrálních území:  
Nová Ves u Nelahozevsi č. katastrálního území 705390 
Nové Ouholice č. katastrálního území 706582 
Vepřek č. katastrálního území 706604 
 
Policie informuje  
(březnový zpravodaj): 
Alkohol za volant nepatří 
Tuto základní poučku slyší snad všichni žáci autoškol již během první vyučovací ho-
diny. A přesto se najde ještě dost řidičů, kteří si požití alkoholických nápojů před 
jízdou neodpustí. Své o tom vědí i policisté z Územního odboru Policie ČR Mělník. 
Během výkonu hlídkové činnosti v rámci svěřeného teritoria, při které mimo jiné do-
hlíží na bezpečnost a plynulost silničního provozu, se poměrně často setkávají s řidiči 
a řidičkami pod vlivem alkoholu nebo jiných omamných a psychotropních látek.  
Za první dva měsíce letošního roku při silničních kontrolách provedli policisté zhruba 
2900 orientačních dechových zkoušek u řidičů. Bylo zjištěno, že 75 řidičů usedlo za 
volant pod vlivem alkoholu. Ve dvaadvaceti případech se jednalo o trestný čin ohro-
žení pod vlivem návykové látky, za který je možno uložit trest odnětí svobody až na 
jeden rok, trest peněžitý nebo zákaz činnosti.  U těchto řidičů byla naměřená hladina 
alkoholu v dechu vyšší jak jedno promile. Zbývajících třiapadesát případů byly pře-
stupky, které následně řeší správní orgán. Z těchto přestupků se v sedmnácti přípa-
dech jednalo o užití omamné a psychotropní látky. Mělničtí policisté se budou v rámci 
svých služebních povinností této problematice i  nadále věnovat. Jejich cílem je do 
budoucna omezit na minimum počty řidičů, kteří usednou za volant pod vlivem alko-
holu. 
 
Poděkování policii 
Březnový zpravodaj:  
Paní Běla Fuxová z Nových Ouholic čp. 10 nás požádala, abychom prostřednictvím 
Novoveského zpravodaje poděkovali příslušníkům Policie ČR, kteří jí velmi pomohli 
při řešení případu vloupání do jejího domu. Tuto nelehkou životní situaci paní Fuxové 
pomohl zvládat právě jejich profesionální a lidský přístup a bylo tím naplněno jejich 
heslo „Pomáhat a chránit“.  
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Malé výro čí 
(připomenutí uvedl březnový zpravodaj) 
Prvního května uplyne 106 let od úmrtí Antonína Dvořáka, který se narodil 8. září 
1841 v Nelahozevsi.  
"A jak jsem byl tehda rozechvěn, s jakým strachem jsem ladil své housličky, jak se mi 
třásl šmytec při prvních tónech! Však sebral jsem všecky své síly a řekl jsem si: 
Hochu, drž se, zde není místa ani času na strach... - a dopadlo to dobře. Jakmile 
jsem skončil, nastal šum a ruch po celém kůru, vše se ke mně tlačilo, přátelé se na 
mne blaženě usmívali, poklepávali mi dobromyslně na rameno a od svého souseda 
primaria jsem dokonce dostal celý groš." Takto zavzpomínal velký skladatel Antonín 
Dvořák na své první houslové sólo a vlastně úplně první veřejné vystoupení v našem 
kostele ve Vepřku  (z publikace Nelahozeves 2006). 
 
Pivovar Mi řejovice 
Informace z březnového zpravodaje:  
Pivovar Miřejovice (Emaricha hraběte Chotka pivovar Miřovice; Pivovar Jaroslava 
Stolze; Miřejovice; Miřovice; Mirschowitz 1699 - 1946, 8000 hl) 
Miřejovický kronikář Jiří Karas ve svém díle z roku 1989 Kapitoly z dějin Miřejovic 
1390 – 1990 o pivovaru píše:   
„Významnou částečně dochovanou technickou památkou je miřejovický pivovar. Po-
kusíme se v obryse nastínit jeho minulost do konce 19. století. Archív rodiny Chotků 
nám prozrazuje, že 6. ledna 1738 byl přijat poddaný Jan Piskáček z Ouholic za 
sládka v pivovaru. V této souvislosti připomínáme, že provoz vepřeckého pivovaru 
končí v roce 1748. Další sládci v Miřejovicích: Feister /1750/, Vlček /1787/, Holoubek 
/1789/, Krátký /1793/, Svoboda /1826/, Reich /1827/. My všichni známe jméno Štolz. 
To je prvně uvedeno v souvislosti s naším pivovarem roku 1865. Tento rod je znám 
svou pivovarskou tradicí. Pivovary v Horních Beřkovicích, Skrejšově, Lipnici, vděčí za 
svůj rozvoj moudré činnosti členů rodiny. Po Hynkovi Štolzovi najímá roku 1880 pivo-
var za roční nájem 2 750 zlatých, 200 sudů piva pro vrchnost, za daň 3,15 zlatého 
z každého sudu /sud = 224 l piva/ Jaroslav Štolz. Modernizuje pivovar /výstavba 
sklepů, železných štoků, půdy pro chmel, zavedení parního pohonu/. To vše přispělo 
k jakosti a popularitě miřejovického piva. Roku 1891 bylo čepováno toto pivo na 
zemské jubilejní výstavě a vyznamenáno tam c. k. ministerstvem orby zlatou medailí 
Františka Josefa II. V roce 1898 dosáhla roční produkce piva 14 500 hl přes to, že 
pivovar byl zasažen ztrátami způsobenými 2. září 1890 záplavou pivovaru při po-
vodni, taktéž i roku 1893, kdy navíc ledové kry hrozily destrukcí nemovitého majetku.“ 
Posledním majitelem pivovaru byl Jan Štolz.  
 

duben 2010 
 
Druhá velikono ční dílna 
byla symbolicky právě na Zelený čtvrtek 1. dubna od 9 hodin v sále obecního úřadu 
v Nové Vsi. Děti měly velikonoční prázdniny a využily této příležitosti k velkému veli-
konočnímu tvoření.  
 
Slavnostní velikono ční mše svatá  
byla v roce 2010 na Pondělí velikonoční  5. dubna od 11,15 hodin v kostele ve 
Vepřku. Před mší se opět rozezněly zvony vepřecké zvonice a při mši zazněla hudba 
našich starodávných varhan.  
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Seznámení s po čítačem 
Pod záštitou starostky obce jsem v březnovém zpravodaji pozvala všechny zájemce 
o počítačový kurs pro začátečníky k informativní schůzce, která se konala ve středu 
14. dubna v sále obecního úřadu. Chcela jsem spoluobčanům nabídnout jednoduchý 
kurs pro úplné začátečníky, aby se mohli seznámit s prací na počítači, podle potřeby 
sami vytvořit jednoduché dokumenty (dopisy, žádosti apod.), shánět potřebné infor-
mace na internetu, založit svoji emailovou adresu, prohlédnout fotografická alba a 
jiné činnosti. Potřebovaly jsme vědět, jak velký zájem a o jaké oblasti bude, s tím, že 
v sále obecního úřadu nainstalujeme podle potřeby 1 – 2 počítače, na kterých mů-
žeme se začátečníky pracovat. Kurs měl samozřejmě zdarma. K mému velkému pře-
kvapení se na tuto schůzku dostavila pouze jedna jediná zájemkyně, a to ještě s tím, 
že o koupi počítače teprve uvažuje. Z druhé strany můžeme být hrdi na to, že v naší 
obci není zřejmě žádný začátečník v práci s počítačem ☺  
 
Klub senior ů 
pořádal ve čtvrtek 15. dubna výlet do Kralupského muzea, kde si kromě všech stá-
lých expozic senioři prohlédli hlavně Pamětní síň básníka Jaroslava Seiferta. Je to 
nejmodernější expozice muzea, která byla slavnostně otevřena v roce 2008 a doku-
mentuje život a dílo tohoto velkého českého básníka, laureáta Nobelovy ceny za lite-
raturu. Ukázky z tvorby, fotografie a kresby jsou doplněny edicemi básnických sbírek 
a samotnou Nobelovou cenou.  
 
Odečet vody v Nových Ouholicích 
Obecní úřad požádal v březnovém zpravodaji všechny občany z Nových Ouho-
lic, jejichž domácností se týká odečet vody, aby stav vodoměru nahlásili do 15. 
dubna  na obecní úřad – osobně nebo telefonicky na číslo 315 765 056 nebo emai-
lem na adresu ou.novaves@centrum.cz.  
 
Čtvrtá rybá řská veselice  
Rybářského spolku Vepřecké vydry se konala v pátek 16. dubna od 20 hodin 
v sále Obecního úřadu Nová Ves. V bohaté tombole pak byly také živé ryby, vstupné 
činilo 60 Kč a hrála kapela Podřipský band. Podle slov předsedy spolku to byla bez-
vadná zábava. O tombolu se postarali členové spolku a sponzoři: PTZ Nelahozeves, 
Pivovar Krušovice, Bistro Nová Ves - Jan Jermář, Potraviny Nová Ves - Radek Petr, 
Michal Kyselo - Vinařství Kraus. 
 
Zápis d ětí do Mate řské školy Nová Ves 
Ředitelka MŠ Marta Kučírková vyhlasila zápis dětí  do Mateřské školy v Nové Vsi pro 
školní rok 2010/2011 na v pondělí 19. dubna 2010 od 10 do 15 hodin. Rodiče potře-
bovali doklad o trvalém bydlišti. S případnými dotazy se mohli předem obrátit na te-
lefonní číslo do naší mateřské školy. 
Podmínky pro přijetí dětí do MŠ, jak je zveřejnil březnový zpravodaj:  
Děti budou na základě rozhodnutí zastupitelstva přijímány v tomto pořadí: jako první 
děti předškolního věku v posledním roce před vstupem do ZŠ bez ohledu na zaměst-
nanost rodičů (povinné ze zákona); další pak děti ze všech částí naší obce zaměst-
naných rodičů, to znamená celodenně; jako třetí děti z okolních obcí zaměstnaných 
rodičů, také celodenně; čtvrté děti maminek na rodičovské dovolené ze všech částí 
naší obce a nakonec děti maminek na rodičovské dovolené z okolních obcí. 
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Beseda o zdravotnictví 
s 1. náměstkem ministryně zdravotnictví Bc. Markem Šnajdrem se konala v pondělí 
26. dubna od 15 hodin v sále obecního úřadu v Nové Vsi. Účast nebyla příliš velká, 
ale velmi živá. Ptali jsme se na všechno možné, někdy i nemožné, pan Šnajdr pak 
fundovaně odpovídal. 
 
Pálení čarodějnic 
Tradičně, jako každý rok, pozval TJ Sokol Nová Ves na Pálení čarodějnic, které se 
uskutečnilo 30. dubna  v podvečer v areálu TJ Sokol.  Občerstvení bylo zajištěno. 
 
Další hranice pak vzplála také 30. dubna od 19 hodin ve Vepřku „U Váhy“, kde ji 
organizoval Rybářský spolek Vepřecké vydry. Občerstvení jako vždy bylo skvěle za-
jištěno, vstupné pro dospělé bylo 50 Kč, děti zdarma. Hrála kapela Blue Drát. Jak 
uvedl v květnovém zpravodaji předseda Luděk Kolář: Pálení čarodějnic posledního 
dubna U Váhy ve Vepřku s muzikantským doprovodem kapely Blue Drát se nám po-
dařilo. Přišlo kolem 150 lidí a všichni se dobře bavili. Pochutnali jsme si na grilované 
kýtě a klobáskách, s dětmi jsme si opekli špekáčky a na konec jsme zapálili  pěkně 
vysokou hranici. Pak jsme si zatančili a do rána bílého oslavovali začátek máje. Chtěl 
bych tady poděkovat všem členům a příznivcům našeho spolku za skvěle odvedenou 
práci při organizaci dopravy dřeva, úpravě místa konání a hlavně pak za stavbu hra-
nice. Určitě nesmím zapomenout ani na to, že jsme po sobě uklidili, takže první květ-
nové dny už zase sloužily rybaření a procházkám v čistém prostředí. Letošní  už 
čtvrté „čarodějnice“ se nám opravdu povedly.  
 
Třetí pálení čarodějnic se konalo v 18 hodin ve Starých Ouholicích u čističky – vstup 
v maskách a s kytarou, občerstvení bylo zajištěno (pivo, klobásky, špekáčky si museli 
účastníci vzít sebou). 
Dubnový zpravodaj pak přinesl následující Prohlášení:  
Prohlášení nejvyšší zdejší čarodějnice: 
„Vyzývám všechny místní čarodějky k nástupu posledního dubna přesně úderem 
sedmnácté hodiny před místní poštu! Žádné pozdní příchody se netrpí, také letos 
máme opravdu hojně práce. Musíme provést kontrolu ohňů, občerstvení ohňostrůjců, 
vystrašení smrtelníků a pak následuje hromadný odlet na vrch Škarechov, odkud 
startujeme na letošní celosvětový slet čarodějnic! Nepřijímají se žádné výmluvy – 
předpokládá se nástup v plném počtu a v co největší parádě!“ 
 
Jak na ú řad – soud, exekuce 
Informace z dubnového vydání Novoveského zpravodaje 
Okresní soud v Mělníku 
Okresní soud v Mělníku najdete na adrese Krombholcova 264, 276 46 Mělník. Před-
sedou soudu je JUDr. Ing. Jan Veselý, ředitelkou správy soudu Pavla Sommerová. 
Telefon informačního centra 315 648 111 nebo 315 622 484, 
email: infocentrum@osoud.mel.justice.cz.  
Pracovní doba soudu: pondělí 7 – 16, úterý 7 – 15,30, středa 7,30 – 17, čtvrtek 7 – 
15,30, pátek 7 – 14 hodin. Ve stejnou dobu pracuje informační centrum soudu, 
s výjimkou obědní pauzy od 11 do 12 hodin. Návštěvním dnem u předsedy soudu je 
středa v čase od 13 do 15 hodin. V informačním centru (dveře č. 122) přijímají návrhy 
na nařízení předběžného opatření, stížnosti účastníků a můžete si zde zakoupit kolky 
nebo prohlédnout seznam znalců a tlumočníků.  
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Návrhy sepisované soudem je možno sepsat ve středu od 7,30 do 17 hodin: ve vě-
cech opatrovnických u soudní tajemnice Libuše Šulcové; ve věcech výkonu rozhod-
nutí u vyšších soudních úřednic Jitky Šimkové a Marie Voráčkové. Kontakt s nimi 
zprostředkuje informační centrum okresního soudu. 
Ústně do protokolu je možno podání učinit, jde-li o návrh na zahájení řízení o povo-
lení uzavřít manželství, o určení a popření rodičovství, o určení, zda je třeba sou-
hlasu rodičů dítěte k osvojení, o osvojení a řízení, které lze zahájit i bez návrhu,  a 
návrhy na výkon rozhodnutí v těchto řízeních vydaných. 
Jak lze učinit podání: 
Podání je možno učinit písemně, ústně do protokolu, v elektronické podobě, telegra-
ficky, nebo telefaxem. Podání obsahující návrh ve věci samé učiněné telegraficky je 
třeba písemně doplnit nejpozději do tří dnů, je-li písemné podání učiněno telefaxem 
nebo v elektronické podobě, je třeba v téže lhůtě jej doplnit předložením jeho origi-
nálu, popřípadě písemným podáním shodného znění. K těmto podáním, pokud ne-
byla ve stanovené lhůtě doplněna, soud nepřihlíží. Pokud zákon pro podání určitého 
druhu nevyžaduje další náležitosti, musí být z podání  patrno, kterému soudu je 
určeno, kdo jej činí, které věci se týká a co sleduje a musí být podepsáno a dato-
váno. 
Informace k podávání předběžných opatření: 
Návrh na předběžné opatření lze zaslat poštou nebo podat v podatelně Okresního 
soudu v Mělníku po celou pracovní dobu, jejíž rozsah je uveden v rozvrhu práce. Zde 
je rovněž uvedena informace o pracovní pohotovosti soudců. Podle ust. § 75b odst. 1 
zákona č. 59/2005 Sb. je navrhovatel předběžného opatření povinen složit nejpozději 
ve stejný den, kdy podal u soudu návrh na nařízení předběžného opatření, jistotu ve 
výši 50.000 Kč, v obchodních věcech ve výši 100.000 Kč. Jistotu je možné složit: 1) 
do pokladny Okresního soudu v Mělníku, č. dv. 122 po celou pracovní dobu nebo 2) 
na účet Okresního soudu v Mělníku č. 6015-1520171/0710, variabilní symbol: IČ 
(u právnických osob) nebo rodné číslo (u fyzických osob) do zprávy pro příjemce - 
uvést "73 - předběžné opatření".  
Soudní poplatky: 
Za vyhotovení stejnopisu, opisu, kopie nebo fotokopie listin, protokolů, příloh, zá-
znamů, rejstříků, evidencí, knih a jiných částí spisů vedených soudem, včetně poří-
zených výpisů z nich v jazyce českém nebo slovenském bez ověření se za každou i 
započatou stránku vybere poplatek ve výši 50 Kč, s ověřením za každou i započatou 
stránku poplatek ve výši 70 Kč. Pokud se jedná o cizí jazyk, zvyšují se poplatky na 
60 Kč, resp. 100 Kč. Poplatku nepodléhá stejnopis či fotokopie protokolu o jednání, 
vyhotovené bez záhlaví a bez ověření. Za kopie pořízené na kopírovacích strojích 
nebo prostřednictvím počítače bez ověření se vybere poplatek ve výši 15 Kč za kaž-
dou i započatou stránku a s ověřením 35 Kč za každou i započatou stránku. Poplatek 
se vybere i za vyhotovení stejnopisů podání a jeho příloh soudem, byl-li k jejich 
předložení poplatník marně soudem vyzván. Problematika soudních poplatků je 
upravena v zákoně č. 549/1991 Sb., o soudních poplatcích, v platném znění. 
Okresní státní zastupitelství v Mělníku najdete na adrese Vodárenská 210, Mělník, 
telefon 315 622 491, email osz.mel@osz.mel.justice.cz. Probační a mediační služba 
ČR – středisko Mělník sídlí také na adrese Vodárenská 210, Mělník, telefon 
315 629 087, jeho emailová adresa je melnik@pms.mel.justice.cz. 
Exekutorský úřad v Mělníku 
Ministr spravedlnosti jmenoval dnem 1.9.2001 soudním exekutorem exekutorského 
úřadu v Mělníku Mgr. Romana Chaloupku. V rámci pověření exekutorským úřadem 
bude jmenovaný exekutor provádět nucený výkon exekučních titulů a další činnost 
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podle zákona č. 120/2001 Sb., o soudních exekutorech a exekuční činnosti (exe-
kuční řád). Exekutorský úřad najdete na adrese Havlíčkova 329 (budova bývalé vo-
jenské správy) v Mělníku. Telefon: 315 629 999, 315 629 997 nebo 608 956 426, 
email: chaloupka@exekutormelnik.cz.  
 
Neplatné vkladní knížky 
(informace z dubnového zpravodaje): 

Možná jste milionáři 
a ani o tom nevíte. V Česku je minimálně dva a půl miliónu neplatných vkladních kní-
žek, které nikdo nevybral - jsou uložené na takzvaných vkladních knížkách na doru-
čitele. Na anonymních vkladních knížkách stále zůstávají necelé tři miliardy korun 
(konkrétně 2.916,980.000 Kč). Platnost anonymních vkladních knížek podle zákona 
skončila s rokem 2002. Tehdy na nich měli Češi uložených úctyhodných sto dvacet 
miliard korun. To, že vkladní knížky pozbyly platnosti, sice neznamenalo, že střada-
telé o peníze přišli, ale vklady se po tomto datu přestaly úročit. Vybírat je mohou ne-
ustále do roku 2012, kdy podle zákona propadnou jako promlčené bance. Podobným 
případem jsou podle expertů i akcie z kupónové privatizace. Podle odhadů je stále 
vlastní asi jeden a půl miliónu lidí a v některých případech už na ně zapomněli. Při-
tom je zcela možné, že v průběhu let hodnota akcií několikanásobně narostla. Příkla-
dem mohou být akcie železárenských společností, které se daly nakoupit třeba za 45 
korun a dnes se jejich hodnota počítá v tisících. Nechcete se podívat do „šuplíku“ po 
zapomenuté vkladní či kupónové knížce?  
 
Policie informuje (dubnový zpravodaj): 
 

Co dělat, když … 
Dnes se pokusí policisté z Územního odboru Policie ČR Mělník předat spoluobča-
nům několik základních rad pro případ, že by se  
v budoucnu stali cílem pachatelů majetkových trestných činů, a to zejména kapes-
ních zlodějů. Stát se obětí těchto pachatelů není v současné době nic neobvyklého, 
neboť osoby zabývající se touto „výdělečnou“ činností, při které využívají zejména 
nepozornosti nakupujících zákazníků v obchodních centrech a dále zvýšené kon-
centrace osob na veřejných místech, jako jsou například náměstí velkých měst, za-
stávky MHD a samotné autobusy, tramvaje nebo vlaky metra, vyvíjejí své nekalé 
aktivity celoročně. Pouze mění místa dle ročních období. Tohoto faktu by si měl být 
každý plně vědom a zejména při pohybu mimo domov dbát ve zvýšené míře na svůj 
majetek.  
Zde je několik základních pravidel: 
1) neberte si s sebou více osobních věcí, než je pro danou chvíli nezbytně nutné 
2) osobní doklady noste odděleně od finanční hotovosti 
3) PIN kód si nepoznamenávejte přímo na platební kartu 
4) tašku či dámskou kabelku s peněženkou mějte neustále na očích 
5) ukládejte si osobní věci do vnitřních kapes svrchního oblečení 
6) nenechte se hlavně při nákupu rozptylovat svým okolím, věnujte pozornost 
i svému majetku 
7) v žádném případě nenechávejte tašku nebo kabelku s doklady nebo finanční ho-
tovostí bez dozoru v nákupním košíku. 
Jestliže se i přesto stanete obětí kapesní krádeže, je třeba nejprve ihned zablokovat 
platební kartu (cestou hot-line operátora banky, která vám platební prostředek vy-
dala), dále lze zablokovat kartu v odcizeném mobilním telefonu, a to cestou mobil-
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ního operátora. Majitel, který doloží doklad o zakoupení a IMEI (výrobní číslo) svého 
mobilu může při oznámení věci na Policii ČR zablokovat i samotný telefonní přístroj, 
který se následně stává nefunkčním. Okamžitým zablokováním platební karty a karty 
v mobilním telefonu předejdete následným škodám. 
Na závěr nezbývá než popřát, aby vám výše uvedené rady v budoucnu napomohly 
k tomu, že se nestanete obětí kriminálně závadových osob. 

npor. Marek Zahrádka, zástupce vedoucího Obvodního odd. PČR Mělník   
 
Řidičů pod vlivem alkoholu a návykových látek přibývá 
V rámci výkonu hlídkové služby a dozoru nad bezpečností a plynulostí silničního pro-
vozu, provedli policisté z Územního odboru Policie ČR Mělník, v měsíci březnu 2010 
celkem 3380 dechových zkoušek přístrojem Dräger u kontrolovaných řidičů. Policisté 
z obvodních oddělení jich mají na svém kontě 1534, z čehož v osmadvaceti přípa-
dech zjistili, že řidiči usedli za volant pod vlivem alkoholu.  Osmnáct těchto případů 
bude řešeno správním orgánem a deset řidičů je podezřelých ze spáchání trestného 
činu ohrožení pod vlivem návykové látky, neboť v jejich případě dechová zkouška 
naměřila hodnotu alkoholu v dechu přesahující jedno promile. Za tento trestný čin 
podezřelým hrozí trest odnětí svobody až na jeden rok, peněžitý trest nebo zákaz 
činnosti. Dalších čtrnáct řidičů bylo policisty přistiženo za volantem po požití omam-
ných a psychotropních látek. Tyto případy byly následně postoupeny k dořešení 
správnímu orgánu. 
Mělničtí dopravní policisté za uvedené období provedli 1846 dechových zkoušek 
u řidičů, při kterých odhalili čtyřiadvacet šoférů pod vlivem alkoholu. Sedmnáct z nich 
se dopustilo přestupku a v sedmi případech se jedná o podezření z výše uvedeného 
trestného činu. V jednom případě byl zjištěn alkohol u účastníka dopravní nehody. 
Dále se dopravním policistům v březnu podařilo odhalit jedenáct řidičů, kteří před 
jízdou užili omamné a psychotropní látky.  Za sledovaný měsíc tedy policisté přistihli 
celkem 77 řidičů, kteří usedli za volant svých vozidel pod vlivem alkoholu nebo 
omamné a psychotropní látky. Jen pro porovnání je nutno uvést, že za měsíce leden 
a únor dohromady bylo těchto řidičů 75. Z toho vyplývá, že těchto provinilců přibývá, 
což je do budoucna i s přihlédnutím k blížícímu se létu signál pro policisty, aby se 
ještě více při silničních  kontrolách zaměřili na základní dodržování pravidel silničního 
provozu. 
 
 
65. výro čí skon čení II. světové války 
(připomenutí historie z dubnového Novoveského zpravodaje) 

 
Pomník obětem světových válek ve Starých Ouholicích 

Pomník najdete na návsi ve Starých Ouholicích. Je to vysoký tříboký žulový monu-
ment, na jeho vrcholu je z čelní strany stylizovaný věnec, pod ním dvě mramorové 
desky se jmény padlých.  
Z čelní strany jsou dvě mramorové desky. Horní obsahuje tento seznam:  BÍLEK 
FRANT. 39 R., ČERNÝ FRANT. 22 R., HOKEŠ JOSEF 24 R. , JAKOUBEK VÁCL. 
32 R., JILOVSKÝ VICT. 20 R., KVĚTOŇ JOSEF 20 R., PENC VÁCLAV 40 R., 
SEDLOŇ EMAN. 41 R., SUK ANTONÍN 27 R., TOMS FRANT. 22 R., VÁRTA 
VÁCLAV 19 R., VOCHOZKA FR. 26 R., VRŇÁK FRANT. 46 R. 
Spodní deska obsahuje tato jména: HŮLA JOSEF 19 R., SKOPEC JIŘÍ 20 R., 
HONZAJK ALOIS 30 R. 
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Z pravé strany (čelem k pomníku) je nápis MY SVOBODU ŽIVOTY VYKOUPILI a 
z levé strany nápis pokračuje: VY SVOBODU ŽIVOTY CHRAŇTE.  Z čelní strany 
nad deskami je v zelené patině vyvedený věnec, pravděpodobně také litinový.  
Kolem pomníku je stylizovaný litinový plůtek. 
 
Čtvrtý kv ěten - den sv. Floriána 
(článek z dubnového Novoveského zpravodaje) 
Sv. Florián je patronem všech, kdo pracují s ohněm, především hasičů, ale také ko-
miníků, hrnčířů či pekařů. Staré pranostiky k tomuto květnovému datu říkají: „je-li o 
dni svatého Floriána veliký vítr, jest toho roku mnoho ohňů“ či „déšť svatého Floriána 
je ohňová rána“. Pranostiky potvrzuje tento zápis v Pamětní knize obce Vepřek 1919 
– 1939: 

Velké ohně v okolí Vepřku v letech 1800 – 1830 
„V majetku p. Petra Jandy, říd. učitele v.v. v Kralupech n. Vlt. je stará psaná kronika, 
do níž zapisovali význačné místní události jeho předkové Daniel Václav Majer, kantor 
na Vepřku v letech 1762 – 1797 a Jan Janda, kantor tamže, v letech 1800 – 1835. 
Vyjímám z ní zprávu, psanou Janem Jandou o velikých požárech v prvních třiceti 
letech 19. století.   
Leta P. 1800 na Bílou Sobotu vyhořely celé Vraňany mimo Vrbu a myslivce. Dne 22. 
hned zase mlejn ve Vepřku. Štěstí od Boha skrz Podhořanské bylo, který humny šli, 
že jest viděli Cibulkovu stodolu chytat, což hned ulili a tudy celej Vepřek obhájili nebo 
byly by všechny vyhořely.   
Za krátký čas vyhořelo v Jeňovsi mnoho statků, chalup a chaloupek a jedna žena se 
popálila, až se jí do toho červi dali a vyhojila se a po tom za pár neděl umřela. Lidé 
předpovídali, že v Mlčechvostech hořet bude, což oni věřili a všechno uklidili a do 
sklepů skovali, ale ach, nebylo nic. Bůh navštíví, že žádný ani se nenaděje, což se 
stalo 1802. Dne 11. Aprila na Květnou neděli v 8 hodin večer vyšel oheň u Kmochů a 
vyhořel Abt, Koukol, Janda a tam k Vraňanům celý kus vyhořel, při kterém ohni jsem 
taky byl. Všem 9 živnostem stodoly ostaly, ale Koukolovi nic. Hovězí dobytek žádný 
neshořel, ale vepřového mnoho, husí, slepic, ale to vše nic není, ale nebohej Abt, 
sedlák, svým životem zaplatil ve sklepě s vojákem, Novotným příjměním. Ti shořeli 
ve sklepě a 13. v outerý jeden sem. Abt, Novotný do Lečic pochován byl, a plechovku 
s dukáty ňákej taškář ze sklepa ukradl, kterou nebožtík měl u sebe, 200 zl. v ní mělo 
být.   
Kdyby byl Bůh zachoval Koukola, ten by byl vyživil tři sedláky s lidma i dobytkem. 
Božího požehnání měli, ale všechno shořeto: dvě stodoly a na ten dvůr nebyl v stavu 
žádný přijít, neb byl Sturmwind a ty stavení Koukolovy hořely jediným pořád plame-
nem plně 7 hodin i víc a tak byl smutný konec toho neštěstí, nebo byli celý zmatení ty 
lidi.   
Anno 1818 dne 4. máje okolo 4 hodin s poledne vzňal se oheň u Toužilů N. 2 ve 
Vepřku a celá ves vyhořela v půl hodině. Ostávání (tj. obytný dům) na faře a cha-
loupka N. 15 a N. 24, 25, a 19 mlejn ostaly. – Když sobě opět vystavili a bylo po 
žních, opět v N. 10 shořela stodola i s obilím. Na tento požár naráží pisatel Kroniky 
i na jiném místě. Dne 2. června 1818 chtěl arcibiskup Václav Leopold Chlumčanský 
na Vepřku biřmovati ale poněvadž byl Vepřek celý vyhořelý, byla vepřecká kolatura 
přidělena k biřmování do Černoušku.  1822 právě tesaři zdvihali na nové škole ve 
Vepřku a kladly trámy, když hrom do špejcharu Pražákového N. 1 udeřil, od kterého 
ohně všecka Nra. vyhořela – jen 15, 16 a 19 zůstala, která poslední tesaři obhájili.   
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1830 opět v noci na 2 hodiny oheň vyšel v č. 20 u Kulichů a s ním vyhořel jeho bratr 
Josef Kulich Nro. 17. To však byli již assekurusovaní v české Assecur. první na témž 
panství a as v 6 nedělích byli vyplaceni.   
1830 v Nové Vsi 2. Juli o chržínské biřmování vyhořel rychtář Nr. 19 Jan Jindřich a 
jeho bratr Nr. 17 a 18 podruh Kratochvíl, kterýžto podruzi nebyli assecurisovaní. 
Mimo to hořelo dvakrát, hrom udeřil do hospody Nr. 23 a pak do statku Nr. 10. Vyho-
řelo jen to, do čeho uhodil.“  
Tento článek profesora J. Květa z Kralup nad Vltavou byl vydán v říjnu 1930 
v týdeníku Řip.  
 
Inzerce v dubnovém zpravodaji 

Nově otevřená prodejna květin a chovatelských potřeb 
(Veltrusy, Komenského 33 – naproti kostelu) 
Chovatelské potřeby: krmení a pamlsky pro psy a kočky, krmení pro hlodavce, 
všechny papoušky, akvarijní i jezírkové ryby. Dále pak klece, přepravky, pelíšky, 
cestovní tašky, obojky, vodítka, podestýlky a další.  
Květiny hrnkové i řezané, hnojiva na květiny, chemické postřiky k ochraně rostlin, 
květinová i zeleninová semínka, květináče pálené i plastové a mnoho dalších vý-
robků. Otevřeno v pondělí, úterý, čtvrtek a pátek od 8 do 17 hodin, ve středu od 8 do 
14 hodin. Telefon 739 309 232   
 

květen 2010 
 
Očkování ps ů  
starších tří měsíců proti vzteklině se uskutečnilo v neděli 2. května podle obvyklého 
rozpisu. Poplatek činil opět 100 Kč. 
 
Klub senior ů v květnu 
se poprvé sešel v pondělí 3. května ve 14 hodin v sále obecního úřadu v Nové Vsi. 
Senioři se přihlašovali na výlet autobusem do Českého středohoří - do Muzea čes-
kého granátu v Třebenicích a do Litoměřic 18. května. 
 
Položení v ěnců k pomník ům padlých 
se konalo v pátek 7. května v 17 hodin na hřbitově ve Vepřku. Uctili jsme tak tradičně 
památku našich občanů, kteří položili své životy za naši vlast v průběhu obou světo-
vých válek. Čest jejich památce! 
 
Jarní úklid  
Informace z dubnového Novoveského zpravodaje:  
V sobotu 8. května od 9 do 12 hodin budou ve všech částech naší obce přistaveny 
kontejnery pro bioodpad. Tyto kontejnery najdete na těchto obvyklých místech:  
Nová Ves u pošty 
Nové Ouholice u čekárny na otočce autobusu 
Staré Ouholice u restaurace U Hasiče 
Vepřek u fary 
Miřejovice u hřiště 
Kontejnery jsou určeny pouze pro biologický odpad (např. plevel, posekaná tráva, 
větve nasekané na malé kousky a podobný rostlinný materiál). V omezeném množ-
ství se přijímá drobná stavební suť. Nepřípustné je do kontejnerů ukládat jiný a 
hlavně pak nebezpečný odpad (elektrospotřebiče, pneu atd.).  
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V této souvislosti žádá obecní úřad občany, aby si takříkajíc „uklidili před vlastním 
prahem“. Prosíme hlavně o úklid všech věcí, které skladujete na obecním pozemku 
u svých nemovitostí, ať jsou to hromady suti, písku a nejrůznějších dalších materiálů, 
které hyzdí vzhled naší obce a často i překážejí pohybu kolem nich či provozu na 
našich silnicích. Děkujeme všem, kdo chtějí využít jarního úklidu ke krásnějšímu po-
hledu na obec, ve které všichni společně a jistě rádi žijeme.  
 
Pražský maratón 2010 
Dubnový zpravodaj uvedl následující informaci a pozvánku: 
Květnový víkend 8. a 9. května patří tradičně maratónskému klání. Začíná se 
v sobotu, kdy ve 14 hodin startuje In-line Party 6,5 km. Start je před Marathon Sport 
Expo a trať vede skrz největší park ve městě, Stromovku. Jedná se o nesoutěžní 
událost určenou bruslařům všech kategorií, kteří propadli tomuto krásnému sportu. 
Startovné 250 Kč (děti do 15 let a senioři od 65 let zdarma).  
Letošní novinkou je netradiční a ojedinělá událost - Pedigree Procházka se psy. Ne-
náročná, asi 4 km dlouhá trať, vede převážně příjemným prostředím parku Stro-
movka. Je vhodná pro děti, dospělé i celé rodiny. Speciální startovní čísla jsou při-
pravena jak pro vás, tak pro vaše mazlíčky. V cíli na každého čeká medaile na pa-
mátku. Výtěžek z akce poputuje na konta psích útulků a organizací na ochranu zví-
řat. Startovní poplatek: dospělí 150 Kč, senioři a děti do 18 let 50 Kč, psi 50 Kč. Star-
tovné zahrnuje: startovní číslo a speciální startovní číslo také pro pejska, startovní 
tašku, oficiální tričko, pamětní medaile a speciální „pamětní psí známka“ čeká v cíli i 
na pejska, Maratónský magazín, slevy do vybraných muzeí a na historicky zajímavá 
místa, MHD v Praze zdarma - startovní číslo je jízdenkou na MHD v den závodu, 
občerstvení, které je zajištěno podél trati a také v cíli pro všechny psy, tombola o za-
jímavé ceny - slosování startovních čísel po skončení akce. 
V neděli pak v 9 hodin na Staroměstském náměstí startuje vrcholný závod – 
Volkswagen Maratón Praha na 42,195 km. V 9,12 hodin, rovněž na Staroměstském 
náměstí, dvoukilometrová Alianz Eko Procházka, hned po té v 9,15 Volkswagen Ro-
dinný Minimaratón 4,2 km, závod pro rodiny i jednotlivce, určený všem, kteří chtějí 
být součástí maratónského dění. Účastníci doběhnou na Staroměstské náměstí, kde 
mohou přivítat v cíli vítězné maratonce a pobavit se na Marathon Music Festivalu. 
Maratónské dění v naší obci vyvrcholí Miřejovickým půlmaratónem, který je součástí 
Dolnovltavského běžeckého poháru. Prvním závodem tohoto poháru je 12. ročník 
Běhu veltruským parkem – startuje v sobotu 24. dubna (přihlášky od 9,15 hodin, 
podrobnosti na www.aspv.veltrusy.cz).  Druhý závod – Dřínovský kros - startuje 29. 
května v 10 hodin na fotbalovém hřišti Sokola Dřínov (podrobnosti najdete na webu 
drinovskykros.blogspot.com) a třetím je Miřejovický půlmaratón, jeho II. ročník, který 
se koná v sobotu 31. července od 10 hodin v Miřejovicích. Na programu jsou: II. mi-
řejovický půlmaratón, II. černohorský pivní půlmaratón a Lidový běh. Po loňském 
premiérovém úspěchu se máme na co těšit.  
Pozvánka od Pepy Buriana:  
V neděli 9. května bude v Praze na Staroměstském náměstí odstartován již 16. roč-
ník nejsledovanějšího českého maratónu, který obdržel v loňském roce stříbrnou 
známku, která ho řadí po bok deseti nejlepších světových maratónů. Na start se letos 
podle předpokladů postaví rekordní počet běžců z celého světa. Předpokládá se, že 
se do ulic Prahy vydá na 6.500 běžců. Já se postavím na start tohoto závodu již po 
sedmé ke svému 13. maratónu se startovním číslem 1973. Přijměte tuto pozvánku na 
krásné prožití druhého květnového víkendu v pohybu a Praze bez aut. 
Za Maraton Klub Miřejovice Pepa Burian 
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Ouholické hašení № 1 
 
pozvánka z Novoveského zpravodaje č. 4/2010: 
Přijďte si užít rockovou muziku a pořádně zařádit! Akce se koná 8. května od 20 ho-
din do asi tak 1. hodiny za hospodou U Hasiče ve Starých Ouholicích. Zahrát nám 
přijdou tyto skvělé kapely: Mutley Band, Vlasatý žárovky,The Rockers, Gothik, Ztráta 
paměti. Pití a jídla bude dost, vstup je zdarma! Zároveň si dovolujeme oznámit 
změnu provozní doby hospody U Hasiče: pondělí až čtvrtek 11 – 22 hodin; pátek 11 
– 24 hodin; sobota 13 – 24 hodin; neděle 13 – 21 hodin. Podrobnosti včetně jídelního 
a nápojového lístku najdete na www.nova-ves.cz/UHasice.html 
 
Kondolence 
Devátého května 2010 ve věku nedožitých 85 let nás navždy opustila paní Helena 
Hadrbolcová z Miřejovic. Zachovejme jí tichou vzpomínku. (Pozn.: mohlo být zveřej-
něno ve zpravodaji, protože se tak stalo na základě souhlasu pozůstalých.)   
 
Otevření nového obchodu 
V Nových Ouholicích vedle restaurace (naproti vchodu na nádraží) je od 13. května 
otevřena nová prodejna potravin a drogerie. 
 
Besídka Mate řské školy ke Dni matek 
se uskutečnila v pondělí 17. května od 16 hodin v sále obecního úřadu v Nové Vsi. 
Naši nejmenší si k tomuto krásnému svátku připravili krásné vystoupení. A nejen po-
zvané maminky, ale také prababičky, babičky, tety, ale všechni další z nadšeného 
obecenstva je odměnili velkým potleskem.    
 
Výlet Klubu senior ů do Českého st ředoho ří 
se konal autobusem v úterý 18. května se vydařil. Senioři navštívili třebenické Mu-
zeum českého granátu, podívali se až na Milešovku, pak do Litoměřic a nakonec se 
zastavili na terezínském hřbitově.  
 
Vyměření daně z nemovitosti na rok 2010 
Vyhláška Finančního úřadu v Kralupech nad Vltavou oznámila, že je vyložen 
k veřejnému nahlédnutí hromadný předpisný seznam o vyměření daně z nemovitostí 
na rok 2010 za nemovitosti nacházející se v územním obvodu obce Nová Ves. Uve-
dený seznam byl pak k nahlédnutí v budově Finančního úřadu v Kralupech n/Vltavou 
v pondělí a ve středu od 8 do 17 hodin v době od 21. dubna do 20. května 2010. 
 
Volby do Parlamentu ČR 
 
Volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu České republiky se konaly v pátek 28. 
května 2010 od 14 do 22 hodin a v sobotu 29. května 2010 od 8 do 14 hodin. 
V naší obci se uskutečnily v těchto třech volebních okrscích: 
volební okrsek č. 1 – Nová Ves (sál Obecního úřadu, Nová Ves čp. 154); 
olební okrsek č. 2 – Nové Ouholice, Vepřek (zdravotní středisko, Nové Ouholice čp. 
43); 
volební okrsek č. 3 – Staré Ouholice, Miřejovice (restaurace U Hasiče, Staré 
Ouholice čp. 57). 
 
V naší obci jsme volili takto: 
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Název strany                                               Počet hlasů 
Občanská demokratická strana    111 
Česká strana sociálně demokratická  80 
Komunistická strana Čech a Moravy  72 
Věci veřejné       55 
TOP 09                                                        54 
Strana Práv Občanů ZEMANOVCI  24  
Suverenita – blok Jany Bobošíkové  22 
Strana zelených     11        
Dělnická strana sociální spravedlnosti  5                                                          
KDU – ČSSL      4 
Česká pirátská strana    3 
Volte Pravý Blok     3   
Občané.CZ      2 
STOP       1   
Strana svobodných občanů   1 
 
 
Nohejbalový turnaj trojic 
zorganizovali nájemci restaurace U Hasiče ve Starých Ouholicích v sobotu 29. 
května od 9 hodin. Přihlášky a startovné bylo 150 Kč za hráče (zahrnovalo oběd, 
pivo, věcné ceny) a platilo se v hospodě U Hasiče do 27. 5. Maximální počet týmů byl 
osm, hrálo se systémem každý s každým.  
 
Schůzka Klubu senior ů  
k povídání, kávě a s občerstvením s přinesených zdrojů a plánování dalších akcí se 
uskutečnila v pondělí 31. května od 14 hodin v sále obecního úřadu v Nové Vsi. 
V květnovém zpravodaji pak vyšla tato informace o dění v Klubu:  
Rádi bychom na tomto místě poděkovali zastupitelstvu a paní starostce za příspěvek 
na činnost našeho klubu. Letošní první akce se – také díky tomuto příspěvku – vyda-
řily a čekají nás další. Rádi bychom poděkovali také za náš zpravodaj. Určitě 
všechny ženy oceňují poučné články a také kuchařky, které pravidelně každý měsíc 
pro Klub seniorů paní Klímová dělá. Také se přimlouváme za pokračování z kronik 
obce. Jsme vytížené, i když jsme v důchodu, proto si nás mnoho rádo přečte, co vy-
chází v našem tak dobře vedeném zpravodaji. Děkujeme za pomoc i rady při hledání 
programu pro naše seniory a těšíme se na další vzájemnou spolupráci.  
Božena Nová, předsedkyně Klubu seniorů  
 
Informace z Novoveského zpravodaje 5/2010: 
 
Nezapomeňte na výměnu řidičského průkazu! 
Mělnický deník v dubnu informoval o tom, že odbory dopravy očekávají koncem roku 
obrovský nápor. Varují proto již nyní majitele řidičských průkazů vydaných do konce 
roku 2000, aby s výměnou neotáleli. Mají obavy, že se pak nezastaví a řidiči budou 
nadávat. Přitom teď zbytečně odkládají výměnu svých řidičáků vydaných do 31. pro-
since roku 2000, které si musejí v letošním roce vyměnit za nové. 
Odbor dopravy v Kralupech nad Vltavou čeká ještě na zhruba dva tisíce tři sta řidičů. 
Šoféři, kteří si nestihnou své doklady vyměnit včas, musejí počítat s nepříjemnostmi 
na silnicích. Mluvčí mělnických policistů Jana Žáčková připomněla, že na starý řidič-
ský průkaz budou policisté pohlížet jako na neplatný doklad. „Pravděpodobně budou 
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policisté řešit jízdy v takových případech jako přestupky,“ dodala mělnická policejní 
mluvčí. 
 
Jak na úřad 
Odbor dopravy Městského úřadu Kralupy nad Vltavou 
Pracoviště Palackého nám. 6 (budova vpravo ve dvoře – agenda komunikací): po-
volení ke zvláštnímu užívání místní komunikace a silnice II. a III. třídy a připojení 
sousedních nemovitostí na tyto komunikace, 
Pracoviště Přemyslova 381: řidičský průkaz, registrace vozidel, schvalování tech-
nické způsobilosti dovezeného nebo přestavěného silničního vozidla, připomínky k 
provozu MHD, projednání přestupku v oblasti dopravy, karta k digitálnímu tachografu, 
zkoušky odborné způsobilosti pro žadatele o koncesi na provozování taxislužby, prů-
kazy pro řidiče taxislužby. 
Úřední hodiny odboru dopravy 
pondělí:  8.00 - 12.00, 12.45 - 17.00 
středa: 8.00 - 12.00, 12.45 - 17.00 
čtvrtek:  8:00 - 11:00, 12.00 - 15.00 
  
Výměna řidičských průkazů 
Vážení občané, kdo vlastníte řidičské průkazy vydané:  
• od 1. ledna 1994 do 31. prosince 2000, jste povinni do konce roku 2010 své do-
klady vyměnit.  
• od 1. ledna 2001 do 30. dubna 2004, jste povinni do konce roku 2013 své doklady 
vyměnit (na základě zákona č. 229/2005 Sb., kterým se mění zákon č. 111/1994 Sb., 
o silniční dopravě, ve znění pozdějších předpisů, a zákona č. 361/2000 Sb., o pro-
vozu na pozemních komunikacích a o změnách některých zákonů (zákon o silničním 
provozu), ve znění pozdějších předpisů.).  
Výměna ŘP je osvobozena od správního poplatku.  
Na odbor dopravy si vezměte platný doklad totožnosti (OP, pas), dále pak jednu fo-
tografii o rozměrech 3,5 x 4,5 cm a řidičský průkaz, kterému končí platnost. Nový ŘP 
bude vystaven do 20 dnů ode dne podání žádosti, popř. do 5 pracovních dnů po 
úhradě správního poplatku 500 Kč (za rychlejší vyřízení žádosti).  
 
Policie informuje  (květnový zpravodaj) 
 
Co dělat, když… 
Zaplatili jste za službu nebo zboží, které jste neobdrželi? Je na kupní smlouvě uve-
deno zboží, které jste si neobjednali ani neobdrželi, přesto prodejce požaduje jeho 
zaplacení? Máte splácet závazek z úvěrové smlouvy, kterou jste nepodepsali? Pokud 
jste se do takové nebo podobné situace dostali, okamžitě kontaktujte jakýkoliv útvar 
Policie ČR.  Teď si asi řeknete, že tento postup všichni znáte, jak se ale chovat, co 
dělat, abychom pomoc policistů v obdobných případech nepotřebovali? 
Získejte informace – snažte se získat co nejvíce informací o prodejci, dodavateli – 
zda je spolehlivý, seriózní, zjistěte si o něm reference, spokojenost zákazníků – po-
kud obchodujete na internetu, tak tyto informace získáte velmi snadno. 
Uchovávejte si veškeré písemnosti související s obchodem – písemná, emailová ko-
munikace, telefonní čísla, na kterých jste s prodejcem obchod domlouvali, atd. 
Nic není zadarmo - extrémně výhodné nabídky by vás měly přimět ke zvýšené obe-
zřetnosti. 
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Pozor na platby předem - upřednostňujte platbu až při dodání zboží nebo služeb – 
platbou předem sice ušetříte řádově několik korun, ale vystavujete se riziku, že vám 
zboží nebude dodáno. 
Buďte opatrní v tom, komu sdělujete vaše osobní údaje, údaje o vašem příjmu, ma-
jetku apod. Nikdy tyto údaje včetně čísla občanského průkazu a čísla účtu nesdělujte 
po telefonu, nereagujte na e-maily, které tyto informace pod různými záminkami zjiš-
ťují. 
„Dvakrát měř, jednou řež“ – toto pravidlo víc než jindy platí při uzavírání smluv; před 
podpisem smlouvy její obsah konzultujte nejlépe  s právníkem. Žádnou smlouvu ne-
podepisujte pod nátlakem, výhružkami, v tísni – mohla by být pro vás nevýhodná. 
Smlouvy „formulářového typu“, do kterých se vpisují údaje, si po podpisu smlouvy 
okamžitě převezměte, tím předejdete následným překvapením, že na smlouvě je do-
psáno zboží, které jste nekoupili ani nepřevzali. Pokud uhradíte při podpisu smlouvy 
zálohu, trvejte na tom, aby vám byl na tuto platbu vystaven samostatný doklad. 
Jedná se pouze o několik základních rad, které vás sice stoprocentně neochrání 
před podvodnými praktikami různých pochybných obchodníků, ale jejich dodržování 
může minimalizovat možnost, že se stanete příští obětí těchto podnikavců. 
Kolektiv policistů Oddělení hospodářské kriminality, Služba kriminální policie a vy-
šetřování, Územní odbor Policie ČR Mělník 
 
65. výro čí ukon čení II. světové války  
v kronice Nových Ouholic 1784 – 1984, díl II.  
(zveřejněno v Novoveském zpravodaji č. 5/2010) 
„Sobota dne 5. května 1945 
Tímto slavným ránem se probouzí český národ k novému životu po neuvěřitelném 
utrpení a persekuci posledních šesti let. V Praze vypuklo povstání českého lidu. 
V domnění, že pomoc je na blízku lidé strhávali německé nápisy z obchodů a ulic, 
vyvěšovali československé vlajky a zajímali Němce. K tomuto počínání dalo výzvu 
české vysílání rozhlasu, kam se dostali čeští hlasatelé po krvavém boji s Němci. 
V zápětí volal český rozhlas o pomoc četnictvo, policii, finanční stráž, býv. vojáky a 
partyzány, neboť boj o rozhlas se rozrůstal v zuřivý boj.  
V obci nastal ruch, naší obcí projížděly kolony německých vojsk a směřovaly ku 
Praze. … V té době odjíždí mnoho autobusů od Prahy pro vězně do Terezína. Na 
silnici je živo, mnoho selských vystěhovaleckých vozů, celé procesí německých žen a 
dětí s různými zavazadly, mnoho německých odzbrojených vojáků a váleční zajatci 
všech válčících národů, kteří opustili nemocnice. 
Neděle dne 6. května 1945 
Praha dále bojuje. Ruch na silnici neustává. Odzbrojení vojáci, auta, sanitní vozy, 
ženy s dětmi táhnou od Prahy. Naopak kolona ozbrojeného německého vojska táhne 
na Prahu. Pražský rozhlas přerušovaně hlásí o bojích. Němci tam řádí, vraždí, bari-
kádníci hájí svoje barikády.  
Téhož dne odpoledne zastřelili Němci u Nového dvora u Kralup Aloise Honzajka 
z Nových Ouholic a býv. poručíka Nováčka, kteří vezli do Prahy střelivo. Tato zpráva 
velice dojala a rozzuřila občany proti německým okupantům.  
Pondělí dne 7. května 1945 
Boj v Praze trvá. Po hlavní silnici přicházejí od Prahy hloučky odzbrojených vojáků 
i s rodinami. Byli to většinou Vídeňáci, kteří se projevovali jako odpůrci nacismu a Hit-
lera. Odpoledne se rozšířila zpráva, že německá armáda táhne od Prahy k nám a že 
cestou loupí a plení. Tato zpráva způsobila velký zmatek v obci, avšak později se 
ukázalo, že nebyla pravdivá, i když Němci by toho byli schopni.  
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Úterý dne 8. května 1945 
Praha volá o pomoc ve všech řečích a žádá i mezinárodní Červený kříž o zakročení, 
neboť Němci bombardují Bulovku i nemocnici. V odpoledních hodinách projížděl naší 
obcí po železnici ku Praze německý pancéřový vlak plně obsazen a vyzbrojen. Na 
štěstí dojel jen do Nelahozevsi, kde jej nelahozevští u tunelu třaskavinami a střelbou 
zneškodnili a tím příjezd do Prahy znemožnili.  
V tento den v pozdějších odpoledních hodinách zastřelili němečtí SS mani na „Ho-
rách“ přímo nad Novými Ouholicemi inženýra Švába z Prahy a J. Mergla z Nové Vsi. 
Uvedení Němci jedoucí od Nové Vsi, viděli na „Horách“ nějaké osoby a v domění, že 
jsou to partizáni, chladnokrevně je na místě zastřelili.  
Z Prahy sem doléhá silné dunění děl, o budovu rozhlasu se stále bojuje, Praha na 
několika místech hoří, hoří i Staroměstská radnice.  
Středa 9. května 1945 – osvobození se blíží  
Noc z 8. na 9. května byla nejkritičtější, nikdo nespal. Z blízkého okolí a ze všech 
stran bylo slyšet střelbu z děl a kulometů. Kolem druhé hodiny v noci se střelba nato-
lik přiblížila, že se otřásaly domy a okna řinčela. Toužebně očekávaná Rudá armáda 
přicházela Praze na pomoc. Při své cestě narazila na Homolce u Nové Vsi na ustu-
pující německou kolonu jedoucí od Mělníka. Nastala oboustranná střelba, ruské 
tanky však donutily Němce, aby se vzdali. Jeden velký kolos tank zůstal na křižo-
vatce a ostatní kolona spěchala ku Praze. Kolem 4. hod. ranní přijela další neko-
nečná kolona těchto ruských pevností, to už byla celá ves vzhůru. Ouholice ba i celé 
okolí se otřásalo tou úžasnou tíží těch tanků a naše radost a nadšení neznalo mezí.  
Na „Homolce“ nastalo odzbrojování Němců, při čemž přišel o život i 19 letý občan 
z Nových Ouholic Jiří Skopec.  
Čtvrtek 10. května 1945  
Ruský tank stále stojí na „Homolce“ v palebném postavení a stovky německých ná-
kladních aut plné různého zboží. V zápětí spousty lidí i z okolních vesnic odnášejí 
v rancích, pytlích a na vozejčkách odvážejí bohatou kořist, někteří jsou příliš nena-
sytní.  
Pátek 11. května 1945 
Stala se nešťastná náhoda, kdy ruční granát utrhl ruskému vojínovi ruku a těžce zra-
nil na zádech 19ti letého Josefa Hůlu z Nových Ouholic, který na následky zraněné 
míchy za 14 dní v nemocnici podlehl.  
Dne 17. května 1945 
Za Starými Ouholicemi na tzv. „Baterii“, lidově „Patrii“ se utábořil velký ruský vojenský 
útvar. Mnoho vozů s různým vojenským materiálem sem přivezeno a mnoho stanů 
postaveno, takže toto klidné a opuštěné místo rázem oživlo. I roku 1813 zde v těchto 
místech bylo živo, zde také tábořila ruská armáda, zde v těchto místech byl postaven 
dřevěný most přes Vltavu a na jeho ochranu zde byly postaveny tři baterie dělostře-
lectva. Od této doby nesou tyto místa název jak shora uvedeno. Tehdy půl Evropy 
táhlo proti Napoleonovi k Lipsku a nyní téměř celý svět táhl proti Hitlerovi na Berlín. 
Dnes zde tento útvar pořádal slavnost k vítězství, ku které bylo pozváno všechno 
naše obyvatelstvo a které se také v hojném počtu dostavilo. Slavnost se velmi pěkně 
vydařila, vojíni hráli na jejich oblíbený nástroj tahací harmoniku, zpívali a předváděli 
jejich národní tance, tančili ruské a s děvčaty naše tance. Tato slavnost trvala až do 
večera a poněvadž se tak pěkně vydařila, byla druhý den se stejným úspěchem po-
řádána ještě jednou.“ 
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Zdravotní st ředisko v Nových Ouholicích 
(Informace v květnovém zpravodaji) 
Kronika obce Nová Ves 1994 – 2001 v roce 1994 informuje o výstavbě novoouholic-
kého střediska takto:  
„Jednou z velkých akcí v letošním roce bylo vybudování zdravotního střediska 
v Nových Ouholicích. Na počátku roku bylo rozhodnuto zbourat objekt čp. 43 
v Nových Ouholicích a vystavět novou budovu, kde bude umístěno zdravotní stře-
disko, knihovna a sklad CO. Náklady na stavbu jsou 1,2 mil. Kč. - 9. září proběhla 
kolaudace nového zdravotního střediska. Ordinovat se zde začíná v říjnu. V budově 
bude působit také pedikérka.“  
 
 

červen 2010 
 
Životní jubileum 
Dne 2. června oslavil své životní jubileum – dovršení věku 90 let pan Antonín Hikl ze 
Starých Ouholic. Pozn.: Toto blahopřání mohlo být zveřejněno v květnovém novo-
veském zpravodaji, protože se uskutečnilo se souhlasem a na přání oslavence.  
 
Dětský den  
V roce 2010 se konal 6. června. Zde je pozvánka, kterou zveřejnil květnový Novo-
veský zpravodaj: 

Pro všechny kluky, pro všechny holky, 
ať jsou ze školy či z malé školky, 

k velkému svátku - a ten je váš jen, 
zveme vás všechny na 

Dětský den! 
Kdy? 6. června 2010 - celý den 

Kde? Fotbalové hřiště TJ Sokol Nová Ves 
Copak najdete na svém svátečním dortu? 

Dopoledne od 9 do 12 hodin: 
Speciální akce jen pro tento sváteční den 

Policie dětem: předváděčka policejních vozů, ukázka výcviku psů, vyzkoušíte si své 
otisky prstů a další zajímavá překvapení! Ale hlavně vás čeká jízda zručnosti s do-
pravními značkami! Nezapomeňte si proto přivézt své momentální dopravní pro-
středky: koloběžky, kola, tříkolky (košťata nenoste - létání zakázáno). 
Celé dopoledne pro děti malinovka zdarma, párek v rohlíku - jen za malý peníz. 
Od 12 do 14 hodin polední pauza - hajdy dupky odvézt dopravní prostředky, nabaštit 
se, nabrat nové síly! 
Odpoledne od 14 hodin - až do té doby než celý dort sníme – spousta soutěží - ne-
bude chybět oblíbené tlučení ořechů, střelba ze vzduchovky, skákání v pytli a další 
známé, naopak přibude - chůze na chůdách, lukostřelba, „tref a vyhraj“ a další pře-
kvapení. Atrakce jen pro vás - po celé odpoledne jízda na čtyřkolce, trampolína, dět-
ský koutek, skákací hrad, jízda na ponících. 
Na kulturní scéně pro vás pro vás vystoupí: Fit for you, Velvarské rošťandy, břišní 
tanečnice, sportovní kroužek Z. Volhejnové. 
Předškolní děti se mohou vyřádit ve svém speciálním koutku a ještě získat pěkné 
ceny. Dítka školou povinná mohou libovolně sbírat body při soutěžích a následně za 
ně nakupovat ve stánku dle vlastního výběru. Po celé odpoledne občerstvení pro děti 
zdarma! 
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A pověstná třešinka na dortu?Ta na vás samozřejmě čeká v podobě tajemného za-
klínadla ,,pasení“. Nechte se překvapit! 
 
V červnovém vydání zpravodaje pak jsme si mohli přečíst tento článek:  
Dětský den 6. června v Nové Vsi 
Tak jsme upekli dort dětem k svátku. Byl velký, byl sladký a podle úsměvu na dět-
ských tvářích si troufám říct, že si na něm pochutnaly. Prvním patrem se prokousá-
valy celé dopoledne. Připravila jej pro ně Dálniční policie a byl plný neznámých chutí. 
Děti mohly prověřit své znalosti v dopravních testech a za správné odpovědi získat 
odměnu, vyzkoušet sejmout otisky prstů, vyřádit se na svých kolech a koloběžkách 
mezi značkami a nebo si zkusit 1. pomoc přímo na lehátku v záchranářském voze. 
Zejména kluci ocenili, že si mohou zblízka a důkladně prohlédnout policejní auto, 
motorku či posedět v hasičském voze. Zajímavou podívanou byli i psi naoko zuřiví, 
ale ve skutečnosti perfektně vycvičení. Malinovka, párek v rohlíku a létající veliké 
balónky jen přispěly k dobré náladě, která provázela děti po celé dopoledne                                                                                             
Druhé patro tříposchoďového dortu bylo pro děti myslím nejsladší. Čekalo je velké 
soutěžení a řádění na atrakcích. A že se krom již zaběhlých soutěží osvědčily i ty 
nové, bylo vidět okamžitě podle nekonečných front, ve kterých děti čekaly až na ně 
dojde řada. S nasbíranými body potom rychle spěchaly vybírat ceny. Když se nasytily 
pobíháním po stanovištích, čekaly na ně atrakce. U těch starších opět vítězil skákací 
hrad a trampolína. Ti menší si naopak nenechali ujít jízdu na ponících a dětský kou-
tek plný kuliček. Zejména kluky zaujala nová atrakce - jízda na čtyřkolce. 
Občas se při pečení dortu stane, že nám do něj spadne něco nepatřičného - třeba 
skořápka od vajec nebo z ořechů. Taky se nám stalo: kartičky se pomíchaly a děti 
občas zamotaly. Do dětského koutku přišlo málo dětí, malé děti se udatně potýkaly 
s těžkými úkoly na stanovištích pro velké a v koutku na ně smutně čekaly nevyzved-
nuté hračky za úkoly přiměřené jejich věku. Nevadí - i to se může stát. Po roce, při 
vzpomínce na dort, zůstane jen sladká chuť na jazyku - a my si příště vezmeme 
sítko, aby nám tam nic špatného nepropadlo. 
Teplota na teploměru vylezla závratně vysoko, dostavila se únava a vyčerpání. Aby 
se nám dort nezačal roztékat, dala se do jeho přípravy trojice kamarádů - Fit for you, 
Velvarské roštandy a Sportovní kroužek z Odolky. Holky z těchto tří tanečních a 
sportovních skupin si daly záležet a korpus na třetí patro pekly několik měsíců. Pak 
už ho jen ozdobily do krásných kostýmů a načinčaly svými úsměvy. Výsledkem byla 
skvělá podívaná a velký potlesk diváků. 
Po nekonečných dnech zimy a dešťů jsme byli všichni velkým teplem zaskočeni a 
patřičně zmoženi. Nebýt limonády, kterou měly děti po celý den zdarma, a občer-
stvení, asi bychom nedokázali spořádat celý dort najednou. Poslední sousta děti do-
kousaly až v podvečerních hodinách. A protože všichni víme, že do peřin chodíme 
pěkně čistí, málokdo odolal, když se na hřišti rozjely vodní kačeny. A že to byla zá-
bava v pravou chvíli na pravém místě, o tom nikdo ani na chviličku nepochyboval! 
Dort pro vás upekli,a veškeré komponenty na něj dodali: 
Obecní úřad, T.J. Sokol N. V., Myslivecké s. Diana, Rybářský sp. Vepřecké vydry, 
Aerobic N. V., MŠ Nová Ves, Řeznictví – Kosina, Potraviny N. V., Bistro N. V., 
Občerstvení u „Z“ta, Dálniční policie N. V., B. Voljanskij, Sportovní kr. Z. Volhejnové, 
Vero, Fit For You, M. Uhrová, P. Kulhavý, J. Uher, J. Kloda, Swietelsky.  
Na dobrovolném vstupném se vybralo něco přes 2000 Kč, peníze budou použity na 
další akce pro děti. 

Pavlína Kratochvílová  
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Dětský den ve Starých Ouholicích 
pořádalo Rodinné sdružení Soptíci, o.s. v neděli 20. června od 9,30 hod. u hospody 
U Hasiče ve Starých Ouholicích s tímto programem: 9,30 – 11,30 soutěže a 11,30 – 
12,30 hasiči – pěna, projížďka na lodi; skákací hrad po celou dobu. Vstupné bylo 40 
Kč. Červnový zpravodaj o všem přinesl následující informaci:  
Dětský den proběhl v hojném počtu, počasí přálo, sice nebylo nějak slunečno, ale 
hlavně nám nepršelo. Děti si prošly postupně všechny soutěže (slalom, prolézání 
tunelem, shazování plechovek, skládání puzzlí, chytání rybiček, chůze na chůdách a 
opičí dráhou se lžící a míčkem, skákání v pytlích, stříhání dobrot). Po splnění všech 
úkolů mohly děti losovat tombolu, ve které byly ještě nějaké maličkosti pro radost. 
Mezitím měly možnost vyřádit se na skákacím hradě a v dobrodružné zemi. 
Pak jsem se přemístili k řece, kde probíhala projížďka na motorovém člunu. Krásným 
závěrem byla pěna, kterou nám připravili hasiči - nakonec se všichni vrhli do pěny 
dobrovolně, někteří ovšem také nedobrovolně!  
K občerstvení děti dostaly tatranku, nanuka a limonádu. Myslím, že se vše podařilo a 
těšíme se na příští rok. 
Rádi bychom poděkovali všem, kteří přispěli různými dary a příspěvky (Obecní úřad 
Nová Ves, Hasiči Syntos, pan Radek Petr - Potraviny Nová Ves, pan Jiří Tlášek, 
Martin Drábek a samozřejmě naší milé hospůdce U Hasiče - hospodským Pepíčkovi 
a Peťulovi) a hlavně všem těm dobrovolníkům, kteří se na přípravách dětského dne 
účastnili.  

Za Soptíky Bára Macáková  
 
Výlet Klubu senior ů do Děčína  
byl vlakem ve čtvrtek 17. června. Osmnáct seniorů a jejich příznivců si prohlédlo dě-
čínský zámek a jeho růžovou zahradu, prošli se po Děčíně a navštívili unikátní ka-
menný most z roku 1457 přes řeku Ploučnici s nádhernými sochami.  
 
1. ročník Memoriálu Richarda Brejši - turnaj Starých gard  
se konal v sobotu 26. a v neděli 27. června. TJ Sokol Nová Ves na něj pozval 
v květnovém zpravodaji takto:  
TJ Sokol Nová Ves zve všechny, kdo mají fotbal alespoň trochu v srdci, na první roč-
ník memoriálu, kterým bychom rádi na chvilku vzpomněli na vzácného a obětavého 
kamaráda Richarda Brejšu, který fotbal miloval. 
Turnaj Starých gard (hráči nad 35 let) začíná v sobotu v 15 hodin, pokračuje zápa-
sem v 17 hodin, v neděli od 15 hodin se pak hraje o 3. a 4. místo a od 17 hodin o 1. a 
2. místo. Memoriálu se účastní mužstva z Horních Beřkovic, Vražkova, Milešova a 
samozřejmě Nové Vsi, náhradní mužstvo pak bude z Radouně (pro případ, že by se 
někdo odhlásil). Občerstvení zajištěno a celý Sokol Nová Ves se těší na vaši účast!  
 
Jak na ú řad - Zdravotní pojiš ťovny  
(informace z červnového zpravodaje): 
 
Všeobecná zdravotní pojišťovna (201) 
Územní pracoviště Mělník, Fibichova 267 
telefon 315 640 111, fax 315 622 071, email informace25@vzp.cz 
úřední hodiny: pondělí a středa 8 – 17, úterý, čtvrtek a pátek 8 – 14  
Úřadovna Kralupy nad Vltavou, Nerudova 1093 
telefon 315 725 510, fax 315 721 300 
úřední hodiny: pondělí a středa 8 – 12 a 13 – 17, úterý a čtvrtek 8 – 12  



 67 

Zdravotní pojišťovna ministerstva vnitra (211) 
Teritoriální pracoviště Kralupy nad Vltavou, Nádražní 55  
(informační centrum v hale nádraží) 
telefon 602 397 179 
pracovní doba čtvrtek 9 – 11,30 a 12 – 16 
Teritoriální pracoviště Mělník, Nám. Míru 30 
telefon 315 629 018  
pracovní doba pondělí a středa 8- 11,30 a 12,30 – 17; úterý 8 – 11,30 a 12,30 – 15 
hod. 
Vojenská zdravotní pojišťovna (201) 
Bělehradská č.p. 130, P.O. BOX 57, 120 00 Praha 2 
telefon 222 929 111, fax 224 257 407, email pob-pha@vozp.cz 
Úřední hodiny: pondělí a středa 08:00 - 16:00 hod. (prodloužená pracovní doba do 
17 hod. pro příjem pojištěnců a hlášení změn.),; úterý pro veřejnost zavřeno (příjem 
písemností je možný v době od 8 do 16 hod.); čtvrtek 8 – 16, pátek 8 – 15 hodin 
 
Policie informuje 
(informace z červnového zpravodaje) 
Něco málo k omamným a psychotropním látkám (OPL) 
Policisté z Územního odboru Policie ČR na Mělníku by chtěli na těchto řádcích přiblí-
žit veřejnosti nové úpravy právních norem týkající se drogové problematiky a zároveň 
vysvětlit občanům některé pojmy, které se v této souvislosti užívají. 
Problematiku protiprávního jednání pachatelů v oblasti drog (omamných a psycho-
tropních látek a jedů) upravuje od 1. 1. 2010 nový trestní zákoník v hlavě sedmé, 
nazvané „trestné činy obecně nebezpečné“. Je zde řešena otázka samotné výroby, 
přechovávání, distribuce, nedovolené pěstování rostlin obsahující omamnou nebo 
psychotropní látku či jed  a výrobu či jiné nakládání s látkou s hormonálním účinkem. 
Obecně se dá říci, že nový trestní zákoník zpřísnil tresty pro pachatele těchto trest-
ných činů a rozšířil okruh společenské škodlivosti.  
V současné praxi je nejvíce pachatelů v oblasti drog postihováno za nedovolenou 
výrobu a jiné nakládání s omamnými a psychotropními látkami a jedy. Jedná se o tzv. 
„vařiče“, kteří z prekursorů (prostředky sloužící k výrobě drog, př. léky, chemikálie 
apod.) vyrábějí pervitin, kdy následně osobně či prostřednictvím dalších osob, mezi 
které patří hlavně sami uživatelé pervitinu, tento následně distribuují, a to za úplatu 
nebo jiné protislužby či majetkové hodnoty, př. za pervitin  platí odběratelé odcize-
nými věcmi z vykradených osobních vozidel apod. Mezi velký „hit“ současnosti patří 
dovoz prekursorů ze zahraničí, na okres Mělník se dováží hlavně z Polska. Tato čin-
nost je vysoce organizovaná, a proto je v některých případech obtížné takovouto „síť“ 
rozplést. Činnost dealerů je podle trestního zákoníku postihována jako trestný čin 
šíření toxikomanie. Samozřejmě při otázce posuzování trestu je rozhodující množ-
ství, které bylo „vařičem“ vyrobeno, stejně tak jako množství, které „šlo“ ke svým zá-
kazníkům  a dále věk osob, kterým bylo „zboží“ určeno.  
Současným velkým trendem, nejen v okrese Mělník, je pěstování marihuany, kdy za 
tímto účelem si „pěstitelé“ pro účely svého „podnikání“ vyhlédnou opuštěné budovy, 
statky, kde není problém načerno užívat elektrickou energii, potřebnou vzduchotech-
niku a očekávaný obchod může začít vzkvétat. I na tento případ „podnikání“ nový 
trestní zákoník pomýšlí, a to v ustanovení nazvaném nedovolené pěstování rostlin 
obsahujících omamnou a psychotropní látku. 
V praxi se rovněž setkáváme s pachateli trestného činu přechovávání omamné a 
psychotropní látky a jedu, kdy pachatel při náhodné kontrole policistů má ve svém 
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držení několik „psaníček pervitinu“. V těchto případech je k protiprávnosti třeba, aby 
se jednalo skutečně o drogu v množství větším než malém a není rozhodující, zda 
drogu má nebo nemá pro vlastní potřebu. Pachatel stejně neunikne trestu ani v pří-
padě,  že množství bude menší než malé. I když mu nehrozí „zpověď“ na policii, jeho 
jednání lze posoudit jako přestupek na úseku toxikomanie, kdy pachateli hrozí po-
kuta u správního orgánu mnohdy vyšší, než za kolik drogu pořídil. 
V neposlední řadě trestní zákoník pamatuje i na postih pachatelů, kteří vyrobí nebo 
drží předmět k nedovolené výrobě omamné a psychotropní látky a jedu, kam patří 
různé chemikálie, léky, ale i součásti tzv. “varny“, což mohou být kahany, baňky nebo 
podomácku vyrobené pomůcky. Pokud policisté takové věci u osoby najdou, je 
jedno, zda doma nebo např. v osobním vozidle při silniční kontrole, musí pachatel 
„hodně vysvětlovat“. U policistů však stejně neobstojí, pokud hraje tzv. „mrtvého 
brouka“ a neví, jak se tyto předměty u něj objevily.  
 
Co dělat, když… 
V tomto díle našeho cyklu bychom chtěli spoluobčanům předat několik základních 
informací a rad, týkajících se případného nálezu nevybuchlé munice nebo jiného ne-
bezpečného předmětu. I pětašedesát let po skončení II. světové války dochází 
v našem okrese k nálezům nevybuchlé munice z tohoto období.  K těmto událostem 
dochází zejména na staveništích. Poslední takový případ je ze začátku roku, kdy sta-
vebník na Mělnicku, na svém pozemku při hloubení jámy na jímku, objevil sovětskou 
leteckou bombu o váze padesáti kilogramů, kterou následně policejní pyrotechnik 
zlikvidoval v pískovně Baraba. 
Další případ se odehrál v polovině května 2010 v Kralupech nad Vltavou. Zde za-
stavil policejní hlídku občan a přímo na ulici policistům v igelitové tašce předal hlavici 
z protitankového granátometu. Naštěstí policejní specialista zjistil, že se jedná o hla-
vici cvičnou. 
Jak je z těchto dvou případů patrné, je možné, že se někteří z vás nebo vaši blízcí 
mohou dostat, například v rámci své dovolené nebo při toulkách přírodou, do kon-
taktu s podobnými nebezpečnými předměty. Proto je potřeba mít na paměti několik 
důležitých upozornění: 
Co dělat při nálezu nebezpečného předmětu 
Při nálezu jakéhokoli předmětu, který budí dojem, že by se mohlo jednat o výbušninu, 
munici nebo jinou třaskavinu, která by mohla představovat hrozbu, je nezbytné, aby 
nálezce učinil následující kroky : 
- nemanipulovat s předmětem, ustoupit do bezpečné vzdálenosti; 
- neprodleně nález oznámit Policii ČR, Městské policii nebo na tísňovou linku 112; 
- setrvat v bezpečné vzdálenosti od nálezu do příjezdu hlídky a poskytnout potřebné 
informace; 
- do příjezdu hlídky informovat o možném nebezpečí ostatní osoby nacházející se 
v okolí nálezu, avšak svou činností na místě neohrozit zdraví, život nebo majetek 
svůj nebo dalších osob. 
Dále je nutné mít na paměti, že nebezpečný předmět jakým jsou třaskaviny a jiné 
výbušniny může mít mnoho podob a modifikací, přičemž často vzhledem výbušninu 
ani nepřipomíná. Může se jednat o formu armádní munice, podomácku vyrobenou 
výbušninu v podobě kovové trubice, nebo jen o papírovou krabici s třaskavým obsa-
hem.  

npor. Miroslav Plundr, vedoucí obvodního oddělení Policie ČR Kralupy n/V 
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Pěstování ovoce kdysi  
Úryvek ze VI. dílu Pamětí Josefa Moláčka (1955) 
(vyšlo v červnovém vydání Novoveského zpravodaje) 
„Tenkrát v létech 1885 – 1900 bylo hojnost zdravého ovocného stromoví, zejména 
švestek, kdy se hodně sušilo. Tak n. př. zrovna obec Staré Ouholice měla v r. 1891 
stromů jádrových 2283, peckových 15.627, vína 248 keřů a sklidili téhož roku 45 q 
višní a třešní, 2552 q švestek, 821 q jablek, 617 q hrušek, 12 q ořechů. Nová Ves 
měla v témž roce stromů jádrových 180, peckových 2960, sklidili 70 q třešní a višní, 
670 q švestek, 68 q jablek a 110 hrušek. Vepřek měl v tom čase 596 jádrových 
stromů, 3677 stromů peckových, 12.000 keřů vína, a sklidili 10 q třešní a višní, 776 
švestek, 150 q jablek, 67 q hrušek. V tom roce 1891 bylo na velvarském okrese tj. 
v 48 obcí stromů: 82.399 jádrových, 202.676 peckových stromů, 17.112 keřů vína, a 
sklidilo se celkem: třešní a višní 2143 q, švestek 24.928 q, jablek 10.361 q, hrušek 
5833 q a 380 q ořechů.  
A jak to vypadalo s tak bohatou úrodou ovoce? Naše obec měla tenkrát 50 čísel, 
dnes má 154. Tehdy bylo v obci 12 sušíren na ovoce a 4 kotle na povidla. Dnes je 
zde jedna maličká sušírna, ale rozpadávající se. Jindy se sušilo i vařilo do pozdního 
podzimku, ovoce bylo uskladněno v tz. korbu, tj. prkenné ohradě se dnem, který se 
pro případ mrazu přikryl plachtou. V okolí sušíren ozýval se zpěv a smích, 
z místnosti, prostor kol nich provanut byl příjemnou vůní zapékajícího ovoce. Samo-
zřejmě, že my kluci, jdouce zdvořile navštíviti strýčka sušiče v sušárně, jsme si jak 
náleží pochutnali na „zápečkách“, tj. na zapečené šťávě ovoce, krystalované spodem 
na lískách ze šťávy ovoce, která spodem na lísce visela v podobě rampouchů.  
Tenkrát naše obec i obce ostatní obklopeny byly rozsáhlými sady s ovocem všeho 
druhu. U každého statku i chalupy tak nezbytná sušárna.  O trochu ovoce nebyla ni-
kdy bída a každý ať bohatý či chudý, mohl se ovoce najísti, mnoholi mu libo. Zavolal-
li hospodář kluka a pověřil jej určitým úkolem, třeba popást husy, nebo nějakou posíl-
kou, věděl zavolaný, že po vykonání příkazu bude odměněn dovolením natrhat sobě 
v sadě ovoce do libosti, takže míval plnou čepici, kapsy i za košilí. Rovněž chasa 
v hospodářství zaměstnaná mívala ovoce sdostatek.  
Nejvíce pěstováno bylo toto ovoce: jablka panenská, koženáče, letňáče a t.d. z hru-
šek pak tyto druhy: muškatelky, salcburky, kopačky, vrkočky, piksly, moučnice, kal-
botky, cibulky, kovavky a t.d.; švestky pak všecky druhy kromě toho bylo ještě nut-
ností, aby byly v zásobě „papříky“ žluté slivky, turančata, psí oka a různé druhy sliv, 
slivek a špendlíků.  
A teď něco o stromech: Péče o stromoví byla nepatrná, postřik byl neznám, leda že 
se trochu obryly a mladí z nich hlínou, rozředěnou močovkou, namazaly. A jaké to 
byly stromy! Bylo mučení na vrchol takového stromu se vyšplhat. Nebylo vzácností, 
že takový strom měl úrodu 500 - 600 kg ovoce. Byla to těla, která měla v průměru 60 
– 70 cm a jich rozložitá koruna zabírala plochu až 60 m², a někdy ještě více. Můj děd 
měl na zahradě více takových obrů, z nichž bylo šest muškatelek, obrovitých stromů, 
jejichž úrodu vozil na voze do Prahy. Naložil fasnůkový vůz do „zástav“, narovnal 
ještě řádný vrch z pytlíků, do nichž se ovoce nevážilo, nýbrž jen volně nasypalo a 
s pytlem, který vážil přes 20 kg za 60 kr. prodávalo. Za takovou fůru hrušek přiveze 
60 zlatých, rozradostněn, co přiveze peněz.  
Dnes bohužel všechny tyto stromy vymizely a jiné nenarostly a snad ani nenarostou. 
Mluvil jsem s mnoha dnešními tzv. ovocnáři a na dotaz, proč nemůžeme dosíci tako-
vých stromů, jaké jsme byli nuceni pro stáří vykopati, nemohu dostati uspokojivou 
odpověď.  Leda že mi řeknou, že tehdejší ovoce byl neprodejný brak, že nevydrželo 



 70 

a pod. To je ovšem moc pochybný důvod. Je pravda sice, že kterési odrůdy hrušek 
nebyly trvalé, ale některé z nich vydržely velmi dlouho. Rovněž tak i jablka.  
Také mi mladí vytkli stránku národohospodářskou, že prý nebyl vývoz: Kam se tedy 
dával nezměrný nadbytek sušeného ovoce? Syrové ovoce se sice nevozilo za hra-
nice, vozilo se do Prahy, na Kladno a do jiných měst. Ale nikdy nic nepřišlo na zmar, 
a hlavně, že se každý mohl ovoce najísti. Proto se hlavně pěstovalo.“ 
 
Zajímavost: Služka, která vymyslela polku 
(vyšlo v červnovém vydání Novoveského zpravodaje) 
11. června 1805 se narodila Anna Chadimová, později provdaná Slezáková, služka, 
která vymyslela náš tanec vpravdě národní – polku. Polka je párový tanec, který se 
řadí mezi tzv. „kolové tance“ (tančí se dokola kolem sálu). Výhodou tohoto tance je 
možnost kombinace kroků s tanci stejného typu a značné množství figur. Podle náro-
dopisce Čeňka Zíbrta ji vymyslela k písni „Strejček Nimra“, když sloužila v Kostelci 
nad Labem u měšťana Klášterského. Název polka vznikl buď v souvislosti s polským 
povstáním proti carskému režimu (1831), nebo se základním střídavým krokem to-
hoto tance (krok-sun-krok), jehož druhý krok je kratší - někdy přibližně půlkou před-
chozího. Nabízí se i souvislost s 2/4 taktem tohoto tance, neboť dvě čtvrťové notové 
hodnoty dávají dohromady notu půlovou - lidově půlku. A z termínu půlka mohla ča-
sem vzniknout polka. Po svém vzniku se tanec velmi rychle rozšířil a již v r. 1840 se 
polka celkem běžně hrála ve Vídni. Ke známým autorům polek patří Bedřich Sme-
tana. 
Zřejmě nejznámější českou polkou je Škoda lásky, která se stala velmi oblíbenou 
v mnoha zemích během II. světové války. Složil ji v roce 1927 Jaromír Vejvoda pů-
vodně jako instrumentální skladbu. Během druhé světové války byla píseň přeložena 
do mnoha dalších jazyků a rychle se stala velmi populární mezi vojáky na všech 
frontách. Stala se oblíbenou písní spojeneckých armád i československých letců 
v bitvě o Británii (Beer Barrel Polka, Roll out the Barrel, Here Comes the Navy). Hrála 
se ale téměř po celém světě a na obou stranách fronty (Rosamunde).  
V roce 1995 provázela kosmonauty raketoplánu Discovery. „Vystupovala“ také ve 
filmech: Moře je náš osud, Obecná škola, Nebeští jezdci, Ročník 21, Osud člověka, 
Noc v Casablance, a také v televizním seriálu MASH.   
Polka, která chytne lidi za srdce musí podle Jaromíra Vejvody mít krásnou melodii, 
dynamiku a rytmus. 
 

červenec 2010 
 
Klub senior ů 
Červencová schůzka k povídání a kávě byla v pondělí 12. července od 14 hodin 
v sále obecního úřadu v Nové Vsi. 
 
Mateřská škola Nová Ves 
byla uzavřena v době hlavních prázdnin od 12. července do 30. srpna 2010, provoz 
byl opět zahájen ve středu 1. září 2010. Informace ředitelky v červnovém zpravodaji: 
Do konce školního roku plánujeme akci pro děti nazvanou SPANÍ VE ŠKOLCE NA 
ROZLOUČENOU. Této akce se zúčastní předškoláci a děti, které se nebojí. Plánu-
jeme výrobu tajného výrobku, opékání buřtů, zpěv písní s kytarou, strašidelnou po-
hádkovou cestu, překvapení před spaním a spánek v mateřské škole ve spacáku. 
Všechny naše akce můžete shlédnout na našich stránkách 
www.novoveskaskolicka.rajce.net.  



 71 

Všem dětem přeji krásné prázdniny plné zážitků s rodiči.  
Marta Kučírková 

 
Mobilní svoz nebezpe čného odpadu 
se uskutečnil v sobotu 17. července ve všech pěti částech naší obce podle předem 
stanoveného časového harmonogramu (začalo se v 9 hodin v Nových Ouholicích a 
skončilo v jednu hodinu odpoledne v Miřejovicích). Občané mohli odevzdávat tyto 
druhy odpadu: znečištěné kovové nebo plastové nádoby, rozpouštědla, kyseliny, 
louhy, fotochemikálie, pesticidy, zářivky a výbojky (nerozbité), oleje a tuky, barvy, 
lepidla, pryskyřice, detergenty - odmašťovací prostředky, zbytky léčiv, galvanické a 
suché články, vyřazené chladicí agregáty, televizory a jiná vyřazená elektrozařízení, 
pneumatiky, olověné baterie. 
 
Výlet Klubu senior ů  
Ve středu 21. července pořádal Klub seniorů výlet do Prahy: procházka v Královské 
zahradě a prohlídka letohrádku královny Anny a malostranských paláců.  
 
Druhé Mi řejovické p ůlení – druhý ro čník Mi řejovického p ůlmaratonu 
Konal se v sobotu 31. července od 10 hodin.  
Pozvánka na tuto akci, která vyšla v červnovém zpravodaji:  
Uběhl téměř rok a je zde opět Druhé Miřejovické půlení. Vše vypukne v sobotu 31. 
července v 10 hodin, kdy bude v Miřejovicích odstartován hlavní závod „Miřejovický 
půlmaraton“. Tento závod je prvním půlmaratonem Středočeského kraje s oficiálním 
přeměřením tratě v souladu s pravidly atletiky schválenými metodikou IAAF/AIMS pro 
měření tratí mimo dráhu a jeho délka odpovídá délce půlmaratonu, tj. 21,0975 km. 
Kapacita startovního pole je omezena na 230 běžců.  
Jako druhý v pořadí bude o deset minut později odstartován nesoutěžní Lidový běh 
(minipůlmaraton) v délce cca 2,1 km. Pro tento závod je stanoveno dobrovolné star-
tovné, které bude letos předáno zástupcům veltruského rodinného centra Havránek. 
Pro účastníky je připravena drobná upomínka na tento nesoutěžní závod. 
Po ukončení hlavního závodu a vyhlášení vítězů bude následovat ve 14 hodin start 
Černohorského pivního půlmaratonu. Tento závod je určen všem běžcům, kteří si 
netroufnou postavit na start hlavního závodu. I zde je omezen počet soutěžících, a to 
50 běžců. 
Dále je na celý den připraven bohatý doprovodný program. Proto neváhejte a přijďte 
se do Miřejovic zúčastnit některého z běhů nebo podpořit samotné běžce do cílového 
prostoru nebo podél trati.  
Uspořádání takového závodu stojí nemalé finanční prostředky, ale rovněž je potřeba 
získat řadu dobrovolníků, kteří pomohou s organizací a rádi se na jeden den stanou 
součástí Miřejovického půlmaratonu. Pokud máte čas a zájem pomoci se zajišťová-
ním Miřejovického půlmarotonu, kontaktujte nás, prosím, na 
emailu maratonklubmirejovice@seznam.cz. Více informací naleznete na našich 
webových stránkách: www.maratonklubmirejovice.wz.cz. Děkujeme! 
Dovolte, abychom popřáli dětem pohodové prázdniny a rodičům krásnou dovolenou.  

Organizační tým MK Miřejovice  

Pozvánka, která vyšla v červencovém zpravodaji:  
Druhé Miřejovické půlení 
Poslední den července patří Miřejovickému půlmaratónu. Ke dni 23. 7. je přihlášeno 
110 běžců, což je téměř dvojnásobek loňského počtu závodníků.  Ve startovním poli 
nebudou chybět ani zahraniční běžci ze Slovenska, Polska, Ukrajiny, Itálie, USA a 
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Anglie. Všichni loňští favorité jsou již přihlášeni. Máme přislíbenou účast maratónské 
legendy, šestnáctinásobného vítěze v maratónu, který vyhrál 3x v Košicích, účastnil 
se tří OH: Melbourne 1956, Řím 1960 a Tokio 1964. Jeho osobní rekord v maratónu 
je z roku 1964 na britské trati Windsor – Chiswick. Tato legenda odstartuje v sobotu 
úderem desáté hodiny II. Miřejovický půlmaratón. Jméno neprozradíme, radši se 
přijďte podívat a povzbudit běžce, kteří se vydají na trať dlouhou 21,0975 km. Tato 
trať je první tratí Středočeského kraje, která má certifikát o měření podle pravidel 
IAAF/AIMS. 
Čeká na vás bohatý doprovodný program, ve kterém nebude chybět tombola, občer-
stvení a stánky partnerů Miřejovického půlmaratónu. 
Dalším nesoutěžním během bude Lidový běh, který jsme věnovali letos Rodinnému 
centru Havránek z Veltrus, kam poputuje výtěžek z dobrovolného startovného. Pro 
prvních 100 účastníků máme v cíli připravenou krásnou pamětní medaili. 
Závěrečným během bude tradiční Černohorský pivní půlmaratón. Při tomto závodě 
běžci musí v co nejkratším čase zdolat vzdálenost 1,0975 km a vypít dvě 10°piva 
Tas. 
Technické upozornění: žádáme obyvatele Miřejovic, aby v době závodu neparkovali 
na hlavní příjezdové komunikaci. Průjezdová výška v prostoru startu u dětského 
hřiště omezena na 2,45 m. Trať bude po celou dobu závodu monitorována Policií 
České republiky.  
Nemáte-li co dělat v sobotu 31. července, přijďte do Miřejovic. Pokud by se chtěl ně-
kdo stát součástí Miřejovického půlení, tak nás kontaktujte e-mailem na 
maratonklubmirejovice@seznam.cz nebo na telefonu 723 008 921. Děkujeme. 
Krásný sportovní zážitek přeje tým MK Miřejovice 
 
Informace o této akci z webu Maraton Klubu Miřejovice:  
Miřejovický půlmaraton 
162 běžců 141 mužů a 21 žen; teplota 21°C slune čné, mírný vítr. Vítězka: Radka 
CHURAŇOVÁ; Loko Trutnov; CZ; čas: 1: 26,37. Vítěz: Adisu AHUNIM; AC 
M.Boleslav; ETH; čas: 1:07,59. Miřejovický půlmaraton zajišťovalo na 30 dobrovol-
níků.  
Černohorský pivní půlmaraton: 35 účastníků. 
Miřejovické půlky - mezi muži uspěl Vladimír BERNARD a mezi ženami Blanka 
JANDLOVÁ 
Miřejovičtí pulčíci - za umístění na 81. místě Linda BARTOŠOVÁ, za umístění na 82. 
místě Jiří SEDLÁK 
Lidový běh pro „ Rodinné centrum Havránek“ - 24 účastníků nejstarší 80 let, 
nejmladší 2 roky. Na dobrovolném startovném pro Havránek vybráno 2.000 Kč. 
 
Srpnový Novoveský zpravodaj pak přinesl následující informaci:  
Miřejovický půlmaraton ozdoben traťovými rekordy 
V sobotu 31. července se začali do Miřejovic, nejmenší obce na běžecké mapě, sjíž-
dět sportovci z nejrůznějších koutů země, kteří propadli vytrvalostnímu běhu. Někteří 
přijeli již v pátek a pod stany a celtami vyčkali do soboty, kdy měl v 10 hodin odstar-
tovat druhý ročník Miřejovického půlmaratonu. Nakonec se na start postavilo 162 
běžců a běžkyň (loni to bylo 63 účastníků), nejpočetnější zastoupení měla kategorie 
mužů 18 - 49 let, která čítala 119 běžců. Startovní pistoli ovládala osoba z řad nejpo-
volanějších: šestnáctinásobný vítěz maratonu, trojnásobný vítěz nejstaršího mara-
tonu v Evropě Mezinárodního Maratonu Míru v Košicích, účastník tří olympiád a 
držitel traťového rekordu Ostravského maratonu z roku 1959 (již 51 let) pan Dr. Pavel 



 73 

Kantorek (80 let). Výstřel zazněl s krátkým zpožděním, které bylo zapříčiněno sklu-
zem při registraci velkého počtu běžců, v 10:15. Do pohybu se dalo 162 běžců a 
běžkyň za skoro ideálních povětrnostních podmínek: 21°C  a mírný vítr. 
Na traťový rekord jsme nemuseli v Miřejovicích dlouho čekat. Postaral se o něj etiop-
ský běžec hájící barvy AC Mladá Boleslav Addisu Ahunim se startovním číslem 4. 
Trať Miřejovického půlmaratonu zdolal systémem start - cíl v čase nového traťového 
rekordu 1:07,59 a nedal tak nejmenší šanci ostatním běžcům. Vylepšil traťový rekord 
z prvého ročníku o 7 minut a 41 sekund. Druhý Michal Michálek ze Sokola Mělník 
doběhl se ztrátou 5 minut a 44 sekund, třetí Jan Mrázek z Kerteamu se ztrátou 6 mi-
nut a 55 sekund na vítěze. Všichni tito tři borci překonali loňský traťový rekord. 
Jako 19. do cíle doběhla mistryně České republiky v maratonu 2010 se startov-
ním číslem 305 Radka Churaňová hájící barvy Loko Trutnov v novém ženském 
traťovém rekordu, který má hodnotu 1:26,37. Radka Churaňová vylepšila loňský žen-
ský traťový rekord o 11 minut a 26 vteřin. Na druhém místě se ztrátou 7 minut a 15 
vteřin na vítězku doběhla  Martina Topinková a třetí Jaroslava Krausová v čase 
1:36,03, i zde první tři běžkyně překonaly loňský ženský traťový rekord 1:38,03. 
Další na programu byl nesoutěžní lidový běh, který měřil desetinu půlmaratonu, tj. 2,1 
km. Zúčastnilo se ho 24 běžců ve věkovém rozmezí 2 – 81 let. Tito běžci v cíli 
obdrželi z rukou pana Dr. Pavla Kantorka a paní starostky Jany Uhrové pamětní me-
daile, které věnovala společnost IVAR CS. Při tomto nesoutěžním běhu se vybralo na 
dobrovolném startovném 2.000,- Kč, které putovaly na konto Rodinného centra Ha-
vránek z Veltrus. 
Miřejovický běžecký den završil ve 14 hodin Černohorský pivní půlmaraton. Na start 
letošního ročníku se postavilo 35 borců z nichž nejrychlejší byl Michal Michálek ze 
Sokola Mělník, který celou trať zvládl v rekordním čase 4:08 a sesadil tak loňského 
vítěze Martina Šanderu. 
Po celý den panovala v Miřejovicích pohodová atmosféra a většina účastníků se 
shodla na tom, že za rok nesmí chybět u třetího ročníku. Samozřejmě bez velké pod-
pory partnerů by naše snaha uspořádat takovýto závod byla zcela nemožná a do-
volte, abychom poděkovali spolupořadateli T. J. Sokol Mělník, který zajistil profesio-
nální rozhodčí a zdravotní službu, dále společnostem IVAR CS, Česká rafinérská, 
U:fon, Tiskap, Veolia, Kyllar, Nike, Cembrit, Jan Popek, Enervit, Černá Hora, Pro-
cházka a.s., Triexpert, Makro, Region Český rozhlas, Run, Puls, Deník, Mělnický De-
ník, Týdeník Mělnicko, Film Dekor, Mládek, Johnny servis, PIM a Hospodě U Hasiče 
za zajištění občerstvení. Poděkování míří také Správě státního zámku Veltrusy, Poli-
cii České republiky za zajištění bezpečnosti na veřejných komunikacích po dobu 
hlavního závodu a patronům akce: Nové Vsi, Nelahozevsi a městu Veltrusy, kteří se 
též na Miřejovickém půlmaratonu podíleli. V poslední řadě nesmíme zapomenout na 
sousedy a kamarády, kteří nám velkou měrou pomohli na trati a v cílovém prostoru 
jako pořadatelé. Ještě jednou všem děkujeme a budeme se těšit na spolupráci při 
třetím ročníku Miřejovického půlmaratonu! 

Tým MK Miřejovice 

 
Policie informuje 
(zveřejněno v červencovém zpravodaji)  
Co dělat, když… 
Nastal čas prázdnin a letních dovolených. Mnozí z nás budou volné chvíle s tím 
spojené trávit na koupalištích nebo u přírodních vodních nádrží. Na těchto místech 
lidé hlavně odpočívají, přičemž dochází ke ztrátě koncentrace a přestáváme být 
ostražití, čehož mohou využít osoby páchající majetkovou trestnou činnost. I v této 
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době je dobré mít na paměti několik základních pravidel, jak se bránit pře nájezdy 
podobných výtečníků. Zde jsou některá z nich: 
U koupališť a vodních nádrží parkujte svá vozidla, motocykly, kola, popř. jiné do-
pravní prostředky na místech k tomu určených. Bývají to mnohdy hlídané plochy, kde 
je pravděpodobnost spáchání trestného činu minimální. Osoby, které se snaží ušetřit 
pár korun za parkování a vozidla odstavují na místa k tomu nevhodná , např. lesní 
cesty, nebo do zón zákazu stání, se tak vystavují riziku postihu a mnohdy takto za-
parkované vozy brání průjezdu záchranářů, policistů a hasičů. 
Ve vozidle na parkovišti nenechávejte žádné cenné věci (mob. telefony, notebooky, 
videokamery, fotoaparáty, šperky, finanční hotovost, platební karty a další. Obecně 
platí zásada, že k vodě si beru jen to nejnutnější. Cenné věci vystavené na odiv ve 
vozidlech pouze lákají zloděje. Majetek, který musíte mít s sebou, lze uschovat do 
zavazadlového prostoru, nebo odkládacích prostor ve voze, tj. z dohledu nene-
chavců. 
Před odchodem na pláž řádně zkontrolujte, zda máte vozidlo uzamčené a zajištěné. 
Ve vozidlech nenechávejte hlavně v parných dnech své domácí mazlíčky. 
Při koupání a opalování nenechávejte opět na dece cennosti, zejména mobily, MP3 
přehrávače, klíčky od vozu, peněženku, šperky, atd. Před odchodem do vody tyto 
věci zajistěte. V případě, že se na koupališti nachází střežené bezpečnostní 
schránky, využijte jich. 
Všímejte si svého okolí, pachatelé trestné činnosti často hřeší na nezájem okolí. 
Jestliže se ve vaší blízkosti děje něco podezřelé, informujte o tom správce koupa-
liště, nebo můžete věc oznámit městské policii, nebo Policii ČR. 
Doufejme, že těchto několik základních informací vám pomůže k tomu, abyste nastá-
vající letní dny strávili v klidu a pořádku. Hodně letní pohody a příjemně strávených 
letních dnů vám přejí policisté z Územního odboru Policie ČR Mělník. 

Preventivně informační skupina Územního odboru PČR Mělník 
 
Křížek u studny nad mlýnem ve Vep řku 
 
Nachází se na pozemku, který kdysi patřil k mlýnu a můžeme s dosti velkou pravdě-
podobností předpokládat, že jej dal postavit mlynář Josef Horn v roce 1843 (výpisky 
z Liehmannovy kroniky - část Vepřecký hřbitov: "Na sakristii jsou 2 německé nápisy: 
1) Frau Joseph Horn, geborne Sypecký geb. 1780. gestorbene 18. Novembre 1825. 
Byla to manželka vepřeckého mlynáře Josefa Horna."). Na křížku je plechová cedule 
s tímto dosud čitelným nápisem:  

Ke cti a chvále Boží 
a k opatrování obce dal 

dal postaviti 
Josef Horn 

Léta Páně 1843 
V minulých dnech obecní úřad kompletně zrenovoval tuto krásnou památku.  
Ještě jedna zajímavá pověst se váže k místu, kde stojí křížek. Uvádí ji ve vepřecké 
kronice 1919 – 1939 Karel Husník:  
„Že stávala i podzemní chodba směrem k Roudnici vedoucí, tvrdí pověst, podle které 
jedné mlynářce z Vepřku odplavaly do chodby té kachny, které teprve v Roudnici prý 
se zase objevily. Do chodby nahlédli mnozí občané ze zahrady mlýna čp. 19, mnozí 
u studánky, dnes pumpy u mlýna.   
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Dnešní starosta obce p. Frant. Vlasák i jiní občané byli přítomni, když 3 hoši (asi v r. 
1908) do této chodby vlezli, vodou se brodili a po návratu vyprávěli, že došli daleko, 
jistě aspoň pod topol na silnici k Mlčechvostům.“ 

(zveřejněno v červencovém zpravodaji) 
 
Tristan a Izolda 
Tento nový baletní muzikál Křižíkovy fontány zpracoval na téma středověké sta-
robretaňské básně a hudbu napsal i natočil Miloslav Janíček, texty písní a dialogy 
napsal Ivan Hladík. Choreografie a režie Jiří Pokorný. Nahrávku nazpívali: Petr Kolář, 
Bára Basiková, Radka Fišarová, Bohuš Matuš a Lukáš Kumpricht. Na originální hu-
dební nahrávku tančí Milan Maláč a Zuzana Pokorná (držitelka ceny Thálie a Philip 
Morris Flower  Award) a členové plzeňského baletu. Představení je umocněno filmo-
vou projekcí do vodní stěny fontány. 
Mnozí věří, že ten příběh se opravdu stal…. 
Británie, temný středověk. Římská říše padla. Vznikl velký boj mezi znesvářenými 
kmeny, Irové se snaží podmanit si některé britské kmeny a zabránit tak sjednocení 
Britů. Princezně Isoldě zemřela matka, vychovává ji chůva, jejímž vyprávěním muzi-
kál začíná:  
„Zpět ve vzpomínkách se vracím, abych vám svěřila příběh, který jsem prožila kdysi 
dávno. Byla jsem tam, kde se zrodila legenda. Tam, v temných dobách Keltů, začal 
příběh dvou, kteří přežívají v srdcích lidí. Příběh Tristana a Isoldy. V těžkých dobách 
svárů a válek Irů proti Britům přichází Tristan o své rodiče a nového otce získává 
v cornwallském králi Markovi. Irská princezna Isolda také ztrácí milovanou matku a 
zůstává se svým přísným otcem, králem Donchatem a se svými sny o lásce…“ 
Otec Isoldy rozhodne, že ji provdá za krále Marka. Děj pokračuje v táboře Britů, kteří 
se pokouší osvobodit své zajatce z rukou Irů. Jejich záchrany se účastní také Tristan, 
který je v boji však vážně raněn a jeho druhové jsou přesvědčeni, že umírá a nechá-
vají ho na nepřátelském území. Isolda s chůvou přichází na pobřeží, kde je hrob její 
matky a pláče. Svěřuje se chůvě, že by raději odešla do kláštera, než si vzala krále 
Marka a žila s ním bez lásky… Na břehu najdou ležet bezvládné tělo zraněného 
Tristana, dovlečou ho do staré chýše a ošetří. Isolda dochází do chýše a pomocí ta-
jemných bylin jeho zranění vyléčí. Neprozradí mu však své jméno a postavení. Jeden 
do druhého se však zamilují. Když je Tristan vyléčen, vrací se do Británie, kde ho 
všichni překvapeně, ale nadšeně vítají a král ho jmenuje vojevůdcem.  
Mezitím se irský král Donchat dozvídá o porážce. Pro udržení vlády uskuteční svůj 
plán a nabídne ruku princezny Markovi, který ji rád přijme a slavnostně přivítá Isoldu 
s otcem na svém dvoře. A právě zde se po svém odloučení znovu setkávají Isolda 
s Tristanem, tak blízko u sebe a přitom tak nenávratně odloučeni, protože Isolda se 
za Marka provdá.  
Svatební veselí utichlo, všechno se vrátilo ke všedním věcem. Jen Tristan s Isoldou 
se po nocích tajně schází, neboť nemohou překonat svou oboustrannou lásku. Tajní 
milenci ovšem netuší, že jejich poslední schůzku sleduje Melot, přítel Tristanův a 
vlastní syn krále Marka. Rozzlobený zradou milenců přivolává svého otce a nastává 
odhalení. Po něm vojáci oba provinilce odvádějí, aby bylo později rozhodnuto o jejich 
trestu. Král Mark je zoufalý – jak zradou, tak tím, že ztrácí Isoldu i Tristana. Přichází 
k němu stará chůva a snaží se mu osvětlit, jak k tomu všemu došlo:  

„Králi nermuť se, tys neztratil svou tvář! 
Tak odhoď bolest a s ní i svou zášť. 

Vždyť oni poznali se předtím, 
než se tvou ženou stala. 
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Když odpustíš jim a necháš-li je jít, 
jsi spravedlivý a moudrý prý…“ 

Král se rozhodne – ať Tristan s Isoldou opustí ještě před svítáním jeho království – 
„oni mohou jít, já s nimi zbavím se svých pout!“  
Přichází finále – loučení s Isoldou a Tristanem i celým příběhem. Na obzoru se objeví 
loď, ve které opouštějí Británii a plují k neznámé budoucnosti… 

„Láska se svých křídel nevzdá, 
ji ničím nespoutáš, 

žije v nás!“ 
(zveřejněno v červencovém zpravodaji) 

 
Inzerce z červencového zpravodaje:  
MALÍŘSKÉ, LAKÝRNICKÉ A ZÁMEČNICKÉ PRÁCE 
nabízíme:  
o rekonstrukce okenních rámů: opalování, příprava pod nátěr, nátěry  
o kompletní rekonstrukce vnějších i vnitřních dveří 
o sádrové stěrky  
o natírání radiátorů a trubek topení  
o veškeré malby v interiéru  
o pokládka všech druhů plovoucích podlah 
o pokládka lina 
o rekonstrukce parket a prkenných podlah  
o rekonstrukce bytových jader  
Nábytek, koberce a vše co je třeba ochránit zakryjeme předem! Samozřejmě po sobě 
uklidíme!  
volejte telefon 773 177 682  
nebo pište na mail ludek.kolar@volny.cz 
 
 

srpen 2010 
 
Klub senior ů 
se v  srpnu sešel poprvé v pondělí 2. srpna na své pravidelné schůzce. Ve středu 
4. srpna pak pořádal výlet vlakem do Prahy, kde senioři navštívili renesanční 
Schwarzenberský palác a v něm umístěnou uměleckou galerii na Hradčanském ná-
městí.  
 
Oslava 70. výro čí založení TJ Sokol Nová Ves 
(pozvánka z červencového vydání Novoveského zpravodaje) 
Přijďte se bavit a přijďte fandit! 
Ve druhé polovině prázdnin čeká náš fotbalový klub jedna milá povinnost. Chystáme 
se oslavit 70. výročí založení našeho fotbalového klubu. Připravili jsme pro vás zají-
mavý program a těšíme se, že si spolu hezky užijeme jeden prázdninový víkend. 
Přijďte se tedy bavit! 
Program:  
sobota 7. srpna   
1. fotbalový zápas od 15 hod. Jeviněves – Uhy 
2. fotbalový zápas od 17 hod. Nová Ves - Sazená 
Vstupné na zápasy 20 Kč. 
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Od 20.00 hodin taneční zábava - taneční parket vedle kabin, k tanci a poslechu hraje 
skupina DRUHEJ DOTEK, vstupné 80 Kč. 
neděle 8. srpna  
1. fotbalový zápas - hraje se o 3. a 4. místo od 15 hod. 
2. fotbalový zápas - hraje se o 1. a 2. místo od 17 hod. 
Po oba dny vám budou vydatně pomáhat při fandění ROZTLESKÁVAČKY – 
v barvách domácího klubu se představí VELVARSKÉ ROŠŤANDY. 
Doprovodný program pro všechny děti - opičí dráha na tréninkovém hřišti - prima zá-
bava o drobné odměny jako bonus. Prodej oblíbených létajících balonků! Po celé 
oslavy zajištěno občerstvení. V průběhu obou dní si můžete zakoupit klubové vla-
ječky či dresy specielně připravené k 70. výročí založení klubu. 

Výbor TJ Sokol Nová Ves  

S průběhem turnaje seznámil také článek, který zveřejnil srpnový zpravodaj a který 
byl převzat z webových stránek TJ Sokol Nová Ves:  
Trofej pro vítěze turnaje zůstala v Nové Vsi 
08.08.10 - Plánované oslavy 70 let klubu výrazným způsobem narušil déšť. Sobotní 
semifinálová utkání musela být přesunuta na neděli dopoledne, zkrácena na hrací 
čas 2x30 minut a plánovaná zábava se zrušila. Z dvoudenního turnaje se tak stal 
jednodenní. 
1. semifinále: Jeviněves - Uhy 3:0. V prvním zápase Jeviněves dokráčela bez větší 
námahy k postupu do finále díky dobré střelecké produktivitě. 
2. semifinále: Nová Ves - Sazená 3:2. To druhé semifinále bylo napínavější. Sazená 
se ujala rychlého vedení 2:0, do konce poločasu jsme ale stačili vyrovnat. Druhou 
půli rozhodl brankař Dan Hnízdil, nejprve chytil penaltu Péťovi Jansovi a následně 
sám jednu proměnil. Branky: Mich. Horák, Uher, Hnízdil z PK. Sestava: Hnízdil - 
Hemr - M. Vancl ml., Uher, Kolouch - Schoř, Z. Kratochvíl, Došek, Hruška - Emmer, 
Mich. Horák, střídali: Brejša ml., Hudeček, J. Vancl 
O 3 místo: Sazená - Uhy 2:5. Posilněné Uhy si až překvapivě snadno poradily se 
Sazenou a obsadily třetí místo. 
Finále: Nová Ves - Jeviněves 5:5 6:5 na PK. To bychom snad ani nebyli my, kdyby-
chom nepřipustili žádné drama. Úvodní desetiminutovka finále nám hrubě nevyšla, 
z brány jsme tahali míč hned čtyřikrát (!). Skóre sice stačil zkorigovat gólem Mich. 
Horák, jenže "Veverky" ještě do poločasové přestávky vstřelili pátou trefu na 5:1.  
O pauze jsme si řekli něco k výkonu, zamíchali sestavou a výsledek se dostavil. Celý 
druhý poločas jsme prakticky pobývali na polovině Jeviněvse a posílali do vápna je-
den centr za druhým. Nakonec se nám po dvou trefách Mich. Horáka, vydařenému 
trestnému kopu Jardy Hrušky a vlastní brance po centru Ondry Doška podařilo vy-
rovnat. V penaltách se rozhodlo až v šesté sérii, když soupeř poprvé nedal. Branky: 
3x Mich. Horák (1x z PK), Hruška, vlastní. Sestava: Hnízdil - Hemr - M. Vancl ml., 
Uher, Kolouch - Schoř, Z. Kratochvíl, Došek, Hruška - Emmer, Mich. Horák, střídali: 
Brejša ml., Hudeček, Jíša, J. Vancl. 
Konečné pořadí turnaje: 1.  Nová Ves, 2. Jeviněves, 3. Uhy,  4. Sazená; nejlepší 
střelec: Michal Horák (Nová Ves) - 4 branky; nejužitečnější hráč: Vlasta Křelina 
(Uhy). 
 

Novoveská paleta 2010  
V srpnovém zpravodaji vyhlásil náš obecní úřad třetí ročník soutěže v kreslení pro 
děti  - Novoveskou paletu 2010. Děti měly opět možnost nakreslit své obrázky plné 
pěkných prázdninových zážitků (největší formát A4) a odevzdat je do 15. září na náš 
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obecní úřad. Ceny, které věnoval náš obecní úřad, jsou poukázky na zboží v Tescu, 
tak aby si každý výherce mohl vybrat podle svého:  
1. místo – poukázka na 500 Kč, 
2. místo – poukázka na 300 Kč, 
3. místo – poukázka na 100 Kč. 
 
Dovolená 
V době od 9. do 15. srpna čerpali pracovníci našeho obecního úřadu řádnou dovole-
nou; obecní úřad byl v této době uzavřen.  
 
Klub senior ů  
V pondělí 16. srpna bylo povídání u kávy, kde se řešila hlavně návštěva Křižíkovy 
fontány, která se uskutečnila ve  čtvrtek 19. srpna od 22 hodin – nový muzikál 
„Tristan a Izolda“. Náš Klub seniorů obdržel od pana Janíčka 40 volných vstupenek. 
Díky tomu mohli naši senioři vidět nový český muzikál autorů předchozích předsta-
vení, která naši senioři již navšítili  – hudbu složil Miloslav Janíček a text Ivan Hladík.  
 
Loučení s prázdninami 
Konalo se v neděli 29. srpna v režii Rybářského spolku Vepřecké vydry a byly to ry-
bářské závody na novoveském rybníku.  
Informace o této akci z červencového zpravodaje:  
Letošní loučení s prázdninami proběhne jako rybářské závody, které pro naše děti 
organizují naši rybáři. Jak to všechno bude probíhat:  
od 7,30 do 8,30 hodin se budou na novoveské návsi u rybníka přijímat přihlášky zá-
vodníků. Vzhledem k tomu, že se jedná o dětské závody, rozhodli jsme se dát příle-
žitost všem dětem ve věku do 13 let. Soutěžící budou chytat na jeden svůj vlastní 
přinesený prut.  
Od 9 do 10 hodin proběhne první kolo soutěže. Budou chytat všichni přihlášení. Pak 
sečteme výsledky, tedy počet chycených ryb a určíme 10 nejlepších, kteří postoupí 
do druhého kola.  
Druhé kolo proběhne od 11 do 12 hodin. Pak opět sečteme výsledky a vyhlásíme tři 
výherce.  
Ceny – jsou překvapením – budou pro všech deset finalistů a další tři ceny pro první 
tři místa. Kromě toho bude ještě jedna zvláštní cena za největší chycenou rybu.  
Občerstvení, dobrá nálada a bezvadné rybářské prostředí zajištěno. Nezapomeneme 
ani na ohniště a špekáčky!  
S chycenými rybami je třeba zacházet velmi šetrně a ihned po zapsání do závodní 
karty je vrátit zpět do rybníka, kam patří.  
Novoveský zpravodaj v září 2010 přinesl tuto informaci o rybářském Loučení 
s prázdninami:  
První akcí byly Dětské rybářské závody u novoveského rybníka v neděli 29. srpna. 
O informaci jsme požádali předsedu Rybářského spolku Vepřecké vydry Luďka 
Koláře:  
„Ráno se u rybníka přihlásilo devět závodníků a úderem deváté hodiny všichni začali 
chytat ryby. První kolo končilo v půl jedenácté, pak jsme si dali svačinku – opekli 
jsme si špekáčky a ochutnali uzenou kýtu. V 11 hodin začalo druhé kolo, které skon-
čilo v jednu hodinu. Celkem všichni závodníci chytili 81 ryb. Samozřejmě, že jsme je 
všechny v pořádku vrátili zpět do rybníka!  
Všichni závodníci nakonec dostali ceny – balíčky s cukrovinkami a různými drob-
nostmi. Závod vyhrála s přehledem Natálka Karhanová  – chytila celkem 18 ryb. 
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Vyhrála také v kategorii největší chycené ryby – její největší úlovek měřil 36 cm. 
Druhé místo obsadil Dan Rechcigl s patnácti ulovenými rybami a třetí místo získal  
Zdeněk Karhan, který ulovil také 15 ryb.  
Pro první tři místa byly připraveny správné ceny pro malé rybáře - rybářské náčiní. 
Vítězové dostali také pamětní poháry, které jim budou připomínat jejich nadějné ry-
bářské začátky. Gratulujeme všem účastníkům ke skvělým výsledkům!“  

(fotografie z této akce můžete vidět na našem webu) 
 
Zpráva školského výboru za II. pololetí 2010 
Srpnový zpravodaj přinesl následující zprávu:  
Informace obecního úřadu: 
Vzhledem k rychle se blížícímu zahájení nového školního roku jsme požádali zastu-
pitele a předsedu školského výboru o zprávu o činnosti tohoto výboru. Zde je:  
Zpráva školského výboru za II. pololetí 2009-2010 
MŠ - Po loňském dokončení přístavby jedné hrací a spací místnosti  
byl po souhlasu hygienika zvýšen počet dětí navštěvujících školku na 28.  
S tímto zvýšením dětí se musely dokoupit lehátka, lůžkoviny atd.  
Po této přestavbě a zvětšení budovy školky stouply i náklady na energii a plyn, byli 
jsme nuceni zvýšit školné na 435 Kč.  
ZŠ - Doprava do základní školy i nadále bez větších problémů, provozovala ČSAD 
Mělník. 

Libor Branse  
 
Volby do zastupitelstev obcí a Senátu ČR  
Srpnový zpravodaj přinesl informaci o blížících se říjnových volbách do zastupitelstev 
obcí a Senátu, které se konaly 15. a 16. října. Zároveň s těmito komunálními volbami 
u nás proběhly volby do Senátu v senátním obvodě Mělník, který zahrnuje obce 
Mělnicka, Kralupska, Neratovicka a severní části okresu Praha východ. Podrobnosti 
o těchto volbách najdete na str. 5 této kroniky. 
 
Myslivec v mate řské škole 
Informace ředitelky mateřské školy, zveřejněná v srpnovém zpravodaji:  
Na konci měsíce června proběhla v MŠ v Nové Vsi přednáška o myslivosti. Dopo-
ledne přijel pan Luděk Prušák a připravil pro děti velmi zajímavé povídání o mysli-
vosti s názornými ukázkami. Děti se tak dozvěděly, kdo je to myslivec. Není to člo-
věk, který chodí po lese a střílí zvěř, jeho práce je velmi náročná a užitečná. Děti ro-
zeznávaly zvířátka, pan Luděk o nich vyprávěl zajímavosti, které občas nevěděly ani 
paní učitelky. Velkým zážitkem bylo, když si všichni mohli osahat mysliveckou pušku, 
vábničkou přivolat zvěř nebo osahat paroží, růžky zvířat. Děti se dozvěděly, co jsou 
světla, barva, slechy. Nakonec si děti zasoutěžily a kdo byl pozorný a odpověděl na 
otázky, dostal pěkné obrázky zvířat a omalovánky. Děkujeme tak panu Prušákovi za 
krásné dopoledne plné zážitků. Fotografie z této akce najdete na webové adrese: 
novoveskaskolicka.rajce.idnes.cz. 

Marta Kučírková, ředitelka MŠ  
 
Digitalizace TV územní oblasti Ústí nad Labem 
(vysílače Buková Hora a Jedlová Hora, kanály 33, 55 a 58) 
Zemské analogové TV vysílání z těchto vysílačů bylo 31. srpna 2010 ukončeno. Na 
většině územní oblasti Ústí nad Labem (zasahuje i do naší obce)  tak nebylo od září 
možné „přes anténu“ přijímat analogově žádný televizní program. Na blížící se termín 
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vypnutí těchto vysílačů byli diváci upozorněni zobrazením piktogramu se čtyřmi čtve-
rečky, informační lištou a televizními spoty.  
 
Policie informuje 
(srpnové vydání zpravodaje) 
Co dělat, když…  
V letních měsících, kdy je čas rekreace a mnozí z nás svůj volný čas tráví na dovole-
ných, ať tuzemských nebo zahraničních, zůstávají naše domovy dočasně prázdné a 
zvyšuje se riziko, že pachatelé majetkové trestné činnosti  tohoto stavu zneužijí a 
neoprávněným zásahem naruší soukromí a majetková práva občanů. Proto je dobré 
mít na paměti několik základních pravidel, jak se bránit před nájezdy podobných vý-
tečníků a ochránit tak své byty a domy.  Zde jsou alespoň základní z nich: 
- zejména v panelových domech, zamezit přístupu cizích osob (funkční hlavní vstupní 
dveře) a zamykání vchodů. V případě výskytu podezřelých osob v domě se mohou 
ostatní spoluobčané obrátit na Policii ČR nebo městskou policii. Mohlo by se jednat 
o pachatele trestných činů, nebo tzv.“ tipaře“. 
- svůj odjezd na dovolenou, místo a délku pobytu sdělujeme pouze rodinným přísluš-
níkům. Tím, že tato data umístíme např. na sociální sítě, může se stát, že jich zne-
užije neoprávněná osoba. 
- požádat své nebližší o pravidelné vybírání poštovní schránky. Přílišné nashromáž-
dění listovních zásilek a letáků jasně svědčí o nepřítomnosti majitele v bytě či domě. 
- zajistit, aby příbuzní chodili zalévat květiny, krmit domácí mazlíčky či větrat míst-
nosti. I v době vaší nepřítomnosti by měl být v bytě či rodinném domě vidět pohyb 
osob. 
- před odjezdem byt či rodinný dům řádně zabezpečit, dobré je využití zabezpečova-
cího systému, popř. služeb bezpečnostních agentur, které provozují  pulty centralizo-
vané ochrany. 
- disponujete-li doma vyšší finanční hotovostí nebo vlastníte-li např. šperky větší 
hodnoty, lze doporučit jejich úschovu během dovolené u příbuzných, popř. využití 
bezpečnostních schránek a sejfů v bankovních domech, popř. jiných specializova-
ných ústavech 
- stejně tak lze tyto specializované ústavy či bankovní domy využít i k úschově osob-
ních dokladů, záručních listů, pasů, bankovních výpisů, účetnictví a dalších důleži-
tých dokumentů. 
Policisté by nakonec touto cestou chtěli popřát spoluobčanům příjemně strávený 
zbytek prázdnin a s nimi spojených dovolených.  
Kolektiv policistů Obvodního oddělení Policie ČR Kralupy nad Vltavou 
 
Senior přišel o úspory 
Dne 16. srpna 2010 v dopoledních hodinách navštívil devadesátiletého muže 
z Mělnicka v místě jeho trvalého pobytu muž, který se vydával za pracovníka společ-
nosti poskytující energetické služby.  Starého muže oslovil jeho jménem a sdělil mu, 
že přišel zkontrolovat elektroměr, jeho správný odečet a dále má pro muže přeplatek 
elektřiny za minulé období ve výši 1.000 Kč. 
Senior poté muže vpustil do domu a odvedl do kuchyně, kde s ním chtěl vyřídit vrá-
cení přeplatku. Zde muž seniorovi sdělil, že má pouze bankovku v hodnotě 5.000 Kč 
a potřebuje ji rozměnit ještě pro další zákazníky. Poškozený následně došel do při-
lehlých pokojů, kde měl uloženy své úspory a přinesl dvě bankovky v částce 2.000 
Kč a jednu bankovku v částce 1.000 Kč. Muž chodil vždy do pokojů za ním. 
V kuchyni poté dal údajný pracovník společnosti poškozenému podepsat dokumenty. 
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Zároveň starému muži sdělil, že jde zkontrolovat a sepsat stav elektroměru. Senior 
muže již nesledoval a věnovat se vypisování papírů. Po chvíli si poškozený všiml, jak 
muž vychází z domu a odjíždí vozidlem, které měl zaparkované před domem. Senior 
se hned šel podívat po svém domě a zjistil, že mu byla odcizena finanční hotovost ve 
výši 54.000 Kč, kterou měl uloženou v jednom z pokojů domu. 
K popisu muže poškozený uvedl, že se jednalo o osobu ve věku zhruba 30 let, výška 
asi 180 – 190 cm, silnější postavy, hovořící plynně česky s lehce zastřeným hlasem. 
Kulatý obličej, fyzická hmotnost zhruba 100 kg, vlasy měl krátké, černé. Podvodník 
jezdí osobním vozem. Policisté z obvodního oddělení v Kostelci nad Labem případ 
šetří jako podezření z trestného činu krádeže, za který je možno uložit trest odnětí 
svobody v rozpětí jednoho roku až pěti let.  
Zároveň by policisté opět chtěli vyzvat hlavně seniory, aby byli obezřetní při jednání 
s cizími lidmi, nevpouštěli je do bytů  a všímali si svého okolí. Dále je potřeba si uvě-
domit, že ne každá „výhodná finanční transakce“ končí ziskem. Dále by policisté 
chtěli upozornit občany, že pracovníci společností jako jsou energetické závody, vo-
dárny a další, chodí mezi obyvatelstvem pouze pro sepsání odečtu vod. Pracovníci 
s sebou nenosí žádnou finanční hotovost pro vrácení přeplatku či zaplacení dlužných 
částek. Vše je zasíláno složenkami. 
V uvedeném případě podvodník využil důvěřivosti staršího muže a trikem při rozmě-
nění hotovosti, ho připravil o jeho životní úspory. A právě toto je jeden z několika 
způsobů, jakým se tito falešní zástupci společností, vnutí do domácností poškoze-
ných a při chvilkové nepozornosti je poté okradou o veškeré finanční prostředky. 
 

září 2010 
 

Klub senior ů 
Hned ve středu 1. září navštívili senioři znovu Schwarzenberský palác na Hradčan-
ském náměstí, protože předchozí návštěva se nezdařila. V pondělí 6. září se senioři 
sešli na své pravidelné schůzce v sále obecního úřadu.    
 
Humanitární pomoc pro povodní postiženou Novou Ves u Chrastavy 
Českou republiku zasáhly během roku 2010 hned několikeré povodně. Na jaře byly 
nejvážněji postiženy především severní Morava a Slezsko, na konci prvního srpno-
vého týdne se vylily vodní toky z břehů na severu Čech. Tam voda znovu zahrozila 
i koncem září, následky však naštěstí nebyly zdaleka tak vážné jako v srpnu. Na za-
čátku srpna 2010 zasáhly sever Čech třetí nejničivější povodně v historii České re-
publiky. V Libereckém a Ústeckém kraji způsobily škody za 10 miliard korun a poni-
čily obytné prostory ve více než dva a půl tisíce domácnostech. Tehdy se ocitla pod 
vodou řada obcí, povodeň strhla celé domy, stojící v cestě běsnícímu vodnímu živlu. 
Povodně si vyžádaly celkem pět lidských životů. Do záchranných prací byla zapojena 
vedle hasičů i policie a armáda. Vrtulníky zachraňovaly lidi ze střech domů, evakuo-
váno muselo být přes dva tisíce lidí. 
 
(Novoveský zpravodaj č. 8/2010) 
Obec Nová Ves - obec, která sama zažila ničivé povodně v srpnu 2002, obec, která 
ví, jak je důležitá rychlá pomoc, obec, která neumí být lhostejná se rozhodla pro hu-
manitární pomoc povodní postižené obci Nová Ves u Chrastavy. 
K této akci se můžete připojit ve středu 1. září, v pondělí 6. září, v pondělí 13. září a 
ve středu 15. září v době od 8 – 11 a od 14 - 18 hodin v sále Obecního úřadu Nová 
Ves. 
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Přivítáme především jakékoliv čistící, hygienické a desinfekční prostředky, trvanlivé 
potraviny a balené vody, hračky a knížky pro děti – vše prosíme čisté, suché a zaba-
lené do igelitových obalů či papírových krabic    
Budeme přijímat také dobrovolné finanční příspěvky. Obecní zastupitelstvo na svém 
pravidelném zasedání 13. září bude jednat o výši finančního příspěvku. Všechny pří-
spěvky budou předány přímo lidem v obci Nová Ves u Chrastavy. Odvezeme je sami 
a předáme Jaroslavu Müllerovi, starostovi této obce, se kterým jsme v kontaktu. 
Webové stránky této obce – naší jmenovkyně – najdete na adrese www.nova-ves.eu. 
Starosta postižené obce vyhlásil veřejnou sbírku, peníze můžete tedy posílat také 
přímo obci Nová Ves u Chrastavy na číslo účtu 30031-0984855369/0800 u ČS; va-
riabilní symbol 2010. 
Děkujeme za vaši pomoc! 
 
Web obce Nová Ves u Chrastavy: 
Děkujeme za všechnu vaši  fyzickou, materiální a finanční pomoc, které se nám do-
stalo a  stále dostává  z  celé České republiky. Težko se hledají  slova  díků, bez  
vaší pomoci bychom situaci sami nezvládli. Děkujeme. 
 
Novoveský úprk 
V sobotu 4. září se v Miřejovicích konal běžecký závod, organizovaný Maraton Klu-
bem Miřejovice.  
Pozvánka, zveřejněná v červnovém zpravodaji: 
Maraton Klub Miřejovice připravuje na první zářijovou sobotu nový projekt „Novo-
veský úprk“, jehož cílem je propojit všechny naše obce v boji o putovní pohár. Zatím 
jsme ve fázi příprav. Na tomto běžeckém klání bychom rádi přivítali všechny, od 
nejmladších po nejstarší obyvatele našich obcí. Každý účastník bude reprezentovat 
svou část naší obce a za své umístění v závodě získá body, které jí budou přičítány. 
V celkovém součtu hodnocení se rozhodne o vítězné části obce, která získá na celý 
následující rok do držení putovní pohár. Soutěže se mohou účastnit i občané, kteří 
nemají v naší obci trvalé bydliště. Stačí, když si vyberou tu část obce, za kterou chtějí 
soutěžit. Přihlášku získáte na Miřejovickém půlmaratonu nebo v příštím Novoveském 
zpravodaji, případně na stránkách MK Miřejovice.  
Více informací o připravovaném projektu naleznete od srpna na našich stránkách 
www.maratonklubmirejovice.wz.cz. Máš válení po krk? Zkus Novoveský úprk! Děku-
jeme za Váš zájem a budeme se těšit na všechny účastníky závodů. 

Organizační tým MK Miřejovice  
Pozvánka, zveřejněná v srpnovém zpravodaji: 
Rádi bychom vás pozvali na Novoveský úprk, závod pro děti i dospělé, nejen z naší 
obce. Závod se uskuteční v Miřejovicích v sobotu 4. září od  15 hodin. Přijďte strávit 
příjemné víkendové odpoledne ve společnosti sousedů a známých. 
Pravidla a kategorie:   
kategorie „A“ - rodiče s kočárky na 150 m 
kategorie „B“ - děti 2 - 3 roky na 100 m 
kategorie „C“ - děti 4 – 5 let na 300 m 
kategorie „D“ - děti 6 – 8 let na 600 m 
kategorie „E“ - děti 9 – 11 let na 900 m 
kategorie „F“ - děti 12 – 14 let na 1,2  km  
kategorie „G“ - 15 let+ na 2,1 km 
Na poslední stránce zpravodaje naleznete přihlášku. Přihlásit se můžete také e-mai-
lem na maratonklubmirejovice@seznam.cz  po 10. srpnu, stačí napsat do předmětu 
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Novoveský úprk, jméno, část obce, za kterou poběžíte a příslušnou kategorii. Star-
tovné dobrovolné! Těšíme se na vaši účast!  
Organizační tým MK Miřejovice, o.s.  
 
Informace o této akci z webu MK Miřejovice:  
29 účastníků. V klání o putovní pohár Novoveský úprk se umístily na prvním místě 
Miřejovice se 75 body, druhé místo obsadily Staré Ouholice s 8 body a třetí místo 
získala Nová Ves se 3 body. 
 
Novoveský zpravodaj ze září 2010 přinesl z této akce následující informaci:  
Sobota 4. září - v Miřejovicích proběhl Novoveský úprk, závod, který nabízí sportovní 
odreagování všem obyvatelům našich obecních částí. Jim, jejich známým a příbuz-
ným. Akce má také oživit vzpomínky na prázdniny všem žáčkům a studentům, kte-
rým nastaly opět školní povinnosti. Závodilo se v běhu na trati všech vzdáleností, ti 
nejmenší běželi 100 m. Až po kategorii 15+ měřila 2,1 km. 
Největší zájem a nadšení závodit bylo u našich nejmenších dětí. V kategorii nejmen-
ších se účastnilo 8 závodníků. Se vzrůstajícím věkem zájem dětí klesal.  Vítězové 
obdrželi mnoho cen. Děti dostaly hračky, knížky. Dospělí získali občerstvovací šeky 
do hospody U Hasiče. Věříme, že účastníci byli se závodem spokojeni. Jednou 
z věcí, která nás mrzí, je malá účast závodníků z jiných částí naší obce. Nejvíce zá-
vodníků bylo totiž z Miřejovic. V Klání o putovní pohár Novoveský úprk se umístily na 
prvním místě Miřejovice se 75 body, druhé místo obsadily  Staré Ouholice s 8 body a 
třetí místo získala  Nová Ves se 3 body.  
Putovní pohár Novoveského úprku byl předán nejmenším zástupcům z Miřejovic 
o týden později na posvícení. 

Tým MK Miřejovice o. s.  
 
Fotovoltaická elektrárna Vep řek 
Ve středu 8. září proběhlo slavnostní otevření v té době největší fotovoltaické elek-
trárny v České republice. Slavnostního otevření se zúčastnila starostka a místosta-
rosta.  
 
Nová fotovoltaická elektrárna se rozprostírá na ploše 82,5 ha, což představuje roz-
lohu více než stovky fotbalových hřišť. Její výkon 35 MWp by měl pokrýt spotřebu 
přibližně deseti tisíc domácností. 
První stavební práce na fotovoltaické elektrárně začaly na jaře 2010. Náklady na vy-
budování této elektrárny činily více než dvě miliardy korun. Projekt realizovala spo-
lečnost DECCI a.s., která své fotovoltaické elektrárny prezentuje pod jednotnou ob-
chodní značkou FVE CZECH. Na celou výstavbu fotovoltaické elektrárny bylo použito 
186 960 kusů fotovoltaických panelů PhonoSolar 185 a 190 Wp. Firma FVE CZECH 
NOVUM s.r.o. sídlí v bývalém zdravotním středisku v Nových Ouholicích čp. 43.  
 
Fotovoltaický boom v naší republice však přinesl zklamání pro běžné uživatele elek-
třiny. Web wikipedia.cz k tomu uvádí:  
Státní podpora výroby elektřiny z obnovitelných zdrojů energie byla v České repub-
lice vyhlášena speciálním zákonem č. 180/2005 Sb., o podpoře využívání obnovitel-
ných zdrojů, t j. energie větru, slunečního záření, geotermální energie, vodní energie, 
energie půdy, vzduchu, biomasy, skládkového plynu, kalového plynu a bioplynu. Vy-
hlášené dotační podmínky vedly zejména v letech 2009 a 2010 k boomu výstavby 
solárních elektráren od malých až po velkoplošné, který způsobil hrozbu zdražení 
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elektrické energie v zemi o desítky procent. Kritická situace vedla vládu v září 2010 
k tomu, že nechala v režimu legislativní nouze schválit novelu zákona, která pro další 
nově postavené solární elektrárny, zejména velkoplošné, podporu značně omezuje. 
Elektrárny postavené do konce roku 2010 však mají zaručeny extrémně zvýhodněné 
výkupní ceny elektřiny na dobu 20 let. 
Veřejně přístupné informace (tj. z internetových stránek) o této elektrárně najdete na 
str.112 této kroniky.  
 
Posvícení  
Třetí ročník posvícení se konal v sobotu 11. září na novoveské návsi. 
 
Pozvánka, zveřejněná v srpnovém Novoveském zpravodaji:  
Nový program a 2. ročník soutěže O nejchutnější posvícenský koláč přivítá všechny 
návštěvníky letošního posvícení, které se bude konat 11. září 2010 na novoveské 
návsi od 14 hod. Uvidíme, zda šikovné pekařky obhájí svá loňská prvenství, či na nás 
čeká nový pekařský objev? Milé kuchařinky - soutěž ,,O nejchutnější posvícenský 
koláč“ je tu po roce opět pro vás! Letos však rozšířená o novou kategorii - ,,Nejlepší 
posvícenská dobrota“. Zapojte svou fantazii, vytvořte něco čistě originálního - 20 
malých kousků, sladkých či slaných (větší koláče postačí 5 - a ty rozčtvrtíme) stačí 
k výstavě na posvícenském stole a k vaší registraci. Ve zvoničce u registrace 
obdržíte čísla, díky kterým pak na konci hlasování můžete obdržet diplom a cenu. 
Registrace probíhá od 13.45 hodin u zvoničky, ochutnávka a hlasování probíhá do 
16.30 hodin a po sečtení hlasů budou vyhlášeni vítězové. 
Děti čeká soutěž v prokousávání se posvícenským koláčem, která vloni sklidila veliký 
úspěch, nejen mezi soutěžícími, ale i diváky. Kromě vodníků a víly, cukrovinek, per-
níčků, drobných dárečků, létajících balonků, pouťových atrakcí a dobrého jídla i pití 
vás čeká i nový kulturní program: 
14,00 zahájení  
14,15 Pražská frajerka s hostem Janem Přeučilem – staropražské písničky 
15,00 vystoupení MŠ Nová Ves a Velvarských rošťand 
15,15 Loutky – vystoupení světově známých zpěváků – Madonna, M. Jackson … 
15,30 Pražská frajerka  
15,45 Loutky  
16,00 Pražská frajerka 
16,15 Vchinické báby 
16,45 vyhlášení soutěže O nejchutnější posvícenský koláč 
17,00 Sukoslavští rytíři – divadlo pro děti 
17,30   Bakaláři – historický šerm 
19,00  Regius Band Jitky Dolejšové – hudba k poslechu a tanci  
21,00 vystoupení fakíra – ohňová a jiná show  

Pavlína Kratochvílová  
 
Ve 14,45 hodin se ve vepřeckém kostele Narození Panny Marie uskutečnila slav-
nostní mše, při které posvětil vikář P. Ptáček naše nové obecní symboly – znak a 
prapor obce. Tyto posvěcené symboly pak starostka obce představila v průběhu po-
svícenského programu odpoledne na novoveské návsi, kde byly tyto naše nové sym-
boly také po celou dobu vystaveny. 
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Informaci o průběhu třetího ročníku posvícení přinesl Novoveský zpravodaj č. 9/2010: 
Třetí ročník posvícení 
Vrcholem našeho letošního posvícení bylo představení nových obecních symbolů – 
vlajky a znaku obce. Jejich majestátní vzhled (ručně vyšito na sametovém podkladě) 
podtrhl slavnostní historickou chvíli, kdy se v naší obci prezentovaly znaky obce, 
které jsme nikdy předtím neměli.  
Na náves je ze slavnostní mše ve vepřeckém kostele, kde je posvětil vikář P. Ptáček, 
přivezla starostka s místostarostou a členkou zastupitelstva Danou Čmerdovou.  
Třetí ročník našeho posvícení byl od dvou hodin až do pozdních večerních hodin na-
plněn zábavnými vystoupeními. Všichni jsme se potěšili vystoupením našich nejmen-
ších – dětí z naší mateřské školy. Již tradiční vystoupení Velvarských rošťand násle-
dovalo loutkové představení, divadelní scéna Vchinické báby a nám již známá vý-
borná skupina historického šermu Bakaláři z Kralup nad Vltavou. Se skupinou Praž-
ská frajerka vystoupil vzácný host pan Přeučil. Celé odpoledne a hlavně pak večerní 
přestavení doprovázela skupina Regius band se zpěvačkou Jitkou Dolejšovou. Ta-
neční parket patřil především děvčatům z místního sdružení aerobicu.  Když se 
setmělo, přišla na řadu fakírská show, která nám předvedla nejen „spánek“ na hřebí-
cích, ale také polykání mečů či ohně a předvádění hadů.  
Nesmíme zapomenout na jednu z našich největších posvícenských atrakcí pro děti: 
projížďka s vodníkem po rybníku a chytání rybiček s vodními vílami. Také letos byl 
vodník opravdu vyvedený, víly překrásné, děti nadšené a odměny za nachytané ry-
bičky sladké.  
Letošní soutěž „O nejlepší posvícenský koláč“ v kategorii o nejchutnější zákusek vy-
hrála paní Srncová, o druhé místo se podělily paní Svádová a paní Klodová a třetí 
místo získala paní Tylová. První místo o nejchutnější posvícenský koláč vyhráli Denis 
Olišar a Jana Jansová. 
Posvícenskou atmosféru pak nezaměnitelně doplnily vůně tradiční vepřové kýty a 
krůty, občerstvení a sladkostí ve všech stáncích kolem rybníka. Návštěvníci posví-
cení si mohli koupit drobné dárky, perníčky a bižuterii, samozřejmě nechyběl stánek 
s cukrovinkami, nad jejichž vůněmi i barvami šla hlava kolem. V dalším stánku jste si 
mohli nechat udělat tetování, samozřejmě jen dočasné. Dětské atrakce byly neustále 
naplněny nadšenými dětskými návštěvníky, letos k nim nově přibyla také velká nafu-
kovací klouzačka.  
Počasí nám opět přálo, posvícení bylo slunečné a letošní novoveské posvícení se 
stalo příjemnou příležitostí pobavit se, popovídat si se sousedy a přáteli, posedět a 
také si zatančit.  
Naše poděkování patří všem těm neúnavným organizátorům a jejich osvědčeným 
pomocníkům, kteří se o tuto velmi příjemnou atmosféru starali již mnoho týdnů do-
předu a kteří osobně zajišťovali všechny organizační a technické potřebnosti 
v průběhu celého posvícenského dne.    
 (fotografie z posvícení můžete vidět na našem webu) 
 
Loučení s prázdninami ve Starých Ouholicích 
bylo v sobotu 18. září od 15 hodin u hospody ve Starých Ouholicích a konalo se ve 
vojenském stylu a samozřejmě pod patronací Rodinného sdružení Soptíci, o.s. Bylo 
to odpoledne nejen s opičí dráhou a dalšími disciplínami.  
Informace z Novoveského zpravodaje č. 9/2010: 
Loučení s prázdninami – Druhou akcí bylo „vojenské cvičení“. O něm nám řekla Bar-
bora Macáková, předsedkyně Rodinného sdružení Soptíci toto:  
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„Staroouholické loučení s prázdninami v neděli 19. září probíhalo tentokrát ve vojen-
ském stylu, Sešlo se pár vojáků a vojaček, moc to všem slušelo. Při příchodu jsme 
vojáky vyzbrojili helmou a patřičně parádně domaskovali. Po té se vyzkoušelo, jak 
umí vojáci poslouchat – nástup!, vpravo v bok!, vlevo v bok!, čelem vzad! a pocho-
dujeme pravá, levá! – povel za povelem jako dávky z kulometu ☺. Moc jim to šlo. 
Pochodovali jsme kolem hřiště a po rozchodu si šli vojáci vyzkoušet své dovednosti 
v plazení, běhání v gumách, střílení ze vzduchovky, házení granátem na cíl. Po 
splnění všech úkolů (někteří vojáci i několikrát) všichni nastoupili a dostali ještě další 
drobnosti podle vlastního výběru. Co závěrem říci? Počasí nám moc přálo, bylo 
hezky a rozloučení s prázdninami proběhlo bezvadně! Jen nás mrzí, že se této akce 
nezúčastnily děti z ostatních částí obce, které by Soptíci rádi uvítali, a které by se 
jistě rády zapojily. Třeba příště…“ 
(také z této akce jsou fotografie na našem webu)  
 
Klub senior ů 
V pondělí 20. září od 14 hodin bylo opět v sále obecního úřadu povídání v naší „ka-
várničce“ – hlavně pak o dalším dění v našem klubu. Senioři plánovali výlety do 
Roudnice a opět do muzea v Roztokách, do ZOO Praha a prohlídku Trojského 
zámku. V úterý 21. září v 8 hodin pak odjeli autobusem na výlet na Zahradu Čech do 
Litoměřic. 
 
Policie informuje  – zveřejněno v Novoveském zpravodaji č. 9/2010: 
Co dělat, když…  
V životě se může odehrát spousta situací, na které nemusíme být stoprocentně při-
praveni. Jednou z nich, a bohužel policisty velmi často řešenou, je okamžik, kdy je 
jim oznámeno pohřešování osoby. Může se jednat o dítě, osobu dospělou, seniora, 
mnohdy o osobu fyzicky nebo duševně dlouhodobě nemocnou. Po takovém ozná-
mení začíná souboj s časem, během kterého policisté nehledí na hodiny, vynalože-
nou energii a snaží se ve spolupráci s ostatními složkami integrovaného záchran-
ného systému, médii a spoluobčany pohřešovanou osobu co nejdříve nalézt. V tomto 
díle našeho cyklu bychom chtěli seznámit spoluobčany s některými pojmy a hlavně 
postupy při samotném pátrání a předat jim několik cenných rad pro případ, kdyby 
k podobné situaci došlo v jejich bezprostřední blízkosti. Takže zde jsou: 
Policejní pátrání 
- důvodů pátrání je hned několik. Policisté pátrají po hledaných osobách, pohřešova-
ných osobách, ale také po totožnosti neznámých mrtvých osob a  kosterních nálezů; 
- pátrají rovněž po lidech, na které byl vydán příkaz k zatčení a příkaz k dodání do 
výkonu trestu odnětí svobody, rovněž i po lidech podezřelých z trestné činnosti. Sou-
časně také pátrají po svěřencích, kteří utekli z dětských výchovných ústavů. 
Policisté většinou však pátrají po osobách tzv. pohřešovaných. Jedná se o osoby, 
které mnohdy bezdůvodně opustily své domovy a svým blízkým se od té doby ne-
ozvaly. Pohřešování oznamují většinou rodinní příslušníci. Může se jednat o zdánlivě 
bezdůvodný odchod z místa bydliště, ale i o úmyslný odchod od rodiny, kdy důvodem 
mohou být i sebevražedné úmysly. U mladších lidí je někdy motivem pro odchod 
z domova touha po dobrodružství.  
Co dělat, když někoho blízkého pohřešujeme? 
Především s oznámením neotálet a učinit to co nejdříve na nejbližším policejním od-
dělení. Do protokolu o pohřešované osobě uvést přesný, co nejpodrobnější popis 
osoby, včetně oblečení, zvláštních znamení, tetování, jizev po chirurgických zákro-
cích a další identifikační údaje osoby. Při oznámení je třeba uvést také případný mo-
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tiv odchodu, možný směr odchodu či útěku z domova, jaké věci měla osoba u sebe 
(např. OP, pas, peníze v hotovosti, kreditní kartu, oblečení na delší dobu, mobilní 
telefon atd.). Nejlepším vodítkem pro pátrání je však aktuální fotografie osoby. Rov-
něž je důležité zaměřit se na  kamarády, příbuzné, různé další styky, u kterých by se 
pohřešovaná osoba mohla zdržovat. U seniorů nebo nemocných osob je důležité 
sdělit rovněž typ nemoci a zda  užívají nějaké léky. Před ohlášením pohřešování 
osoby by měl oznamovatel zvážit, zda jde skutečně o osobu pohřešovanou, a to 
v pravém smyslu slova,  která je případně v ohrožení života popř. zdraví, nebo se 
jedná  pouze o zdržení,  nebo “zapomenutí se“. To platí zejména u osob dospělých. 
V případě dětí, seniorů a osob zdravotně indisponovaných by oznamovatel 
s návštěvou policejní stanice neměl otálet. 
Důležitá je také prevence, a to zejména u dětí. Naši potomci by měli již v rodině zís-
kat důležité návyky, zejména pak v oblasti kontaktu s cizími lidmi, a komunikace 
s rodiči by měla fungovat například v případech, že se zdrží ve škole, v kroužku nebo 
u kamaráda. V dnešní době rozvoje komunikačních technologií není nic snazšího 
než kontaktovat rodinné příslušníky a o tomto je informovat. Podobná doporučení 
však platí pro všechny, kteří se mimo plán zdrží mimo místo svého trvalého bydliště a 
tímto zdržením by mohli své blízké přivést do nejistoty ohledně svého osudu.                           
Územní odbor Policie ČR, Služba kriminální policie a vyšetřování, Oddělení obecné 
kriminality, Skupina pátrání, Mělník 
 
Podzim – zajímavost ze zářijového zpravodaje:  
Ve čtvrtek 23. září  začal podzim. V 5:08 středoevropského letního času Slunce 
vstoupilo do znamení Vah a nastala podzimní rovnodennost. Znamená to, že den je 
stejně dlouhý jako noc. Podzim se už koncem léta hlásil chladným počasím a místy 
i přízemními mrazíky. První podzimní den byl ještě slunečný a hřejivý. Roční doby se 
pravidelně střídají proto, že je zemská rotační osa k rovině oběžné dráhy nakloněna 
v úhlu 23,5 stupně. Severní polokoule Modré planety se proto na dráze okolo Slunce 
opakovaně přiklání a odklání od své životodárné hvězdy. Jestliže je ke Slunci právě 
přikloněná severní polokoule, je na ní, a tedy i v Česku, léto, v opačném případě je 
zima. Země není jedinou planetou sluneční soustavy, na které se střídají roční doby. 
Velmi podobně je tomu i na Marsu, který je ze všech známých nebeských těles Zemi 
nejpodobnější. Roční doby se na něm střídají proto, že má rotační osu skloněnou 
skoro stejně jako Země. Jsou ale delší než pozemské, protože i rok na Marsu je delší 
- má 687 dní. Také dny jsou na Marsu delší než na Zemi, ale jen o 40 minut. Kdyby 
se lidem někdy v budoucnu podařilo Mars osídlit, asi by si tam snadno zvykli.  
 
Inzerce  v zářijovém vydání Novoveského zpravodaje 
 
Kadeřnictví "NA VSI" nově otevřeno od 1. října v Nové Vsi vedle prodejny potravin.  
Nabízí: kadeřnictví pánské, dámské i dětské, modeláž a úpravy nehtů.  
Pracovní doba:  
pondělí 7 - 16 hodin 
úterý 8 - 17 hodin 
středa 8 - 18 hodin  
čtvrtek 8 - 17 hodin 
pátek 8 - 16 hodin  
sobota 8,30 - 13,30 hodin 
Dále je možné objednat se na určitý termín na tel. čísle 723 397 154 
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Od 1. září otevřeno: OUTLET – SEKÁČ značkové oblečení pro děti i dospělé  
Palackého 112, Veltrusy  
Otevřeno: 
pondělí, středa a pátek od 8 do 14 hodin  
úterý a čtvrtek od 14 do 18 hodin  
každá lichá sobota od 8 do 12 hodin  
Srdečně zve Klára Simonová (Nová Ves)  
 

říjen 2010 
 
Klub senior ů 
se v říjnu sešel poprvé v pondělí 4. října ve 14 hodin na své pravidelné schůzce 
v sále obecního úřadu. V neděli 10. října navštívili senioři představení v Hudebním 
divadle v Karlíně – „Polská krev“. V pondělí 18. října od 14 hodin byla opět v sále 
obecního úřadu „kavárnička“ a  ve středu 20. října navštívili senioři Středočeské mu-
zeum v zámku v Roztokách u Prahy.  
 
Volby do zastupitelstev obcí a Senátu ČR  
se konaly v pátek 15. října od 14 do 22 hodin a v sobotu 16. října od 8 do 14 hodin.  
Všechny podrobnosti o těchto volbách se nacházejí na str. 5 této kroniky.  
 
Slovo starostky 
zveřejněno v říjnovém vydání Novoveského zpravodaje: 
Vážení spoluobčané,  
uplynulé čtyři roky volebního období jsou za námi a proto mi dovolte, abych poděko-
vala všem aktivně pracujícím členům zastupitelstva obce za jejich práci vykonanou 
ve prospěch naší obce. Pracovali jsme dobře, rozpočet se nám podařilo zbavit půj-
ček, které jsou v této ekonomicky složité době riskantní. Naopak, v rozpočtu na le-
tošní rok přibyla částka 1,3 mil. Kč z fotovoltaické elektrárny ve Vepřku. Každý další 
rok nám z tohoto zdroje do rozpočtu naskočí další 2 mil. Kč. Průběžně řešíme 
všechny potřebné provozní situace a věnujeme se akcím dlouhodobého charakteru, 
především pak kanalizaci v jednotlivých částech naší obce, zklidnění dopravy (např. 
kruhové objezdy), přestavbě bývalé školy ve Vepřku a mnoha dalším dlouhodobým 
investičním úkolům.  
Jsem ráda, že se nám podařilo udržet a zvýšit kapacitu naší mateřské školy. Opravili 
jsme zvoničku na novoveské návsi a nemalou měrou přispěli k opravám varhan a 
střechy vepřeckého kostela. Naše obec získala znak a vlajku - symboly, které vlastně 
nikdy neměla. Podařilo se nám znovu obnovit tradiční společenské akce – počínaje 
masopustem, přes velikonoční svátky, dětský den, především pak posvícení, až 
k adventním akcím. V naší obci to žije – nejen kulturně a sportovně, ale také prací 
stávajících i nových občanských sdružení, z nichž jsme v uplynulém volebním období 
nově přivítali děti a rodiče v Rodinném sdružení Soptíci, seniory v jejich klubu, rybáře 
a maratónský klub. 
Chtěla bych proto na tomto místě poděkovat všem těm desítkám organizátorů (a také 
jejich pilným pomocníkům), kteří ve svém volném čase aktivně pracují při zajišťování 
velkého množství nejrůznějších akcí v naší obci.  
Dovolte mi závěrem poděkovat všem, kteří v komunálních volbách v říjnu vyjádřili 
účastí a hlasováním svůj zájem o dění v naší obci a především pak poděkovat všem, 
kdo potvrdili náš mandát, který nás zavazuje pokračovat v cestě, kterou jsme se vy-
dali v právě uplynulém volebním období.  



 89 

Sama za sebe se těším na další setkávání s vámi všemi – od nejmladších občánků, 
které opět tradičně přivítáme, až po naše nesmírně aktivní seniory. Těším se na naše 
společné akce, které již tradičně přinese letošní adventní čas, již teď se těším na 
masopustní rej a další a další báječná setkávání se s vámi, vážení přátelé!  

Jana Uhrová  
 
Podzimní zdobení - tvo řivá dílna pro d ěti  
se konala v neděli 17. října od 15 hodin v hospodě U Hasiče ve Starých Ouholicích a 
svolalo ji Rodinné sdružení Soptíci. Děti tvořily z přinesených podzimních materiálů   
zvířátka z kaštanů, obrázky, podzimní věnečky a různé jiné podzimní dekorace.  
 
Novoveská paleta 2010  
Informace z Novoveského zpravodaje č. 9/2010: 
V letošním ročníku naší soutěže pro malé kreslíře se sešlo osm obrázků těchto 
autorů:   
obrázek č. 1 -  Patrik Milata, MŠ Nová Ves  
obrázek č. 2 - Hedvika Maryšková, MŠ Nová Ves  
obrázek č. 3 - Teodor Tobiášek, MŠ Nová Ves  
obrázek č. 4 - Dominika Pánková,  Nová Ves   
obrázek č. 5 - Patrik Milata, MŠ Nová Ves  
obrázek č. 6 - Kateřina Kosinová,  Nová Ves  
obrázek č. 7 - Kuba Kašák, MŠ Nová Ves  
obrázek č. 8 - Barbora Macáková,  Staré Ouholice 
Obrázky jsou již zavěšeny na našem webu a jsou k vidění na našem obecním úřadě. 
Hlasovat můžete do 30. září takto:  
1) osobně v úředních hodinách na našem obecním úřadě 
2) emailem na této adrese: novoveskapaleta@centrum.cz (jako hlas bude přijímán 
mail z jedné IP adresy, tedy pokud bude mail opakovaně zasílán byť z jiné emailové 
schránky, ale z jednoho počítače, bude zaznamenán pouze jeden hlas, odpovídající 
IP adrese) 
3) v anketě umístěné na našem webu (anketa přijímá pouze jeden hlas z jedné IP 
adresy, tj. jedenkrát z jednoho počítače) 
Vyhlášení výsledků bude poté zveřejněno na našem webu a v příštím vydání Novo-
veského zpravodaje.  
 
Loňský ročník Novoveské palety byl zrušen. Důvodem k tomu byly manipulace 
s anketou na našem webu, ve které se mohlo hlasovat pro jednotlivé obrázky. 
Docházelo k takovým věcem, že se např. během tří minut objevilo více než 80 hlasů 
pro jeden obrázek, to se obdobně zopakovalo následující den, čím více se blížilo 
ukončení hlasování, tím více k těmto manipulacím ve prospěch jednoho obrázku 
docházelo. Protože nebylo v našich silách ovlivnit toto hlasování na webu a protože 
hlasy z prvních dvou možností nebyly rovněž objektivní, rozhodli jsme se tento ročník 
zrušit a v případě, že se k Novoveské paletě vrátíme, nebude již k anketě na webu 
přihlíženo. Je škoda, že snaha vyhrát za každou cenu – i za cenu hackerského 
chování, znehodnotila tuto pěknou dětskou soutěž.    
 
Vítání ob čánků 
V říjnovém zpravodaji vyzvala starostka obce spolu se Sborem pro občanské záleži-
tosti našeho obecního úřadu všechny šťastné rodiče našich nových malých spolu-
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občánků, aby se přihlasili na obecním úřadě. Jednalo se o přípravu slavnostního ví-
tání nových občánků v příštím roce 2011.  
 
Hezky česky 
V říjnovém zpravodaji jsme uvedli v rámci pravidelné rubriky „Hezky česky“, která 
doprovázela náš zpravodaj po celý rok 2010, zamyšlení nad skloňováním názvu části 
naší obce Vepřek. Zde je:  
HEZKY ČESKY 
„ve městě Nymburk, Nymburku, Nymburce“ 
Správné jsou všechny tři možnosti. Starý, dobrý a doporučovaný způsob je skloňovat 
obojí (primátor města Prahy, Brna, Vídně) a vyhnout se tzv. nominativu jmenovacímu 
(primátor města Praha, Brno, Vídeň), který zní zejména u měst s dlouhou domácí 
tradicí neobvykle.  
Nominativ jmenovací se začal používat u jmen nesklonných (primátor města Los 
Angeles, Kóbe). Nachází využití i u názvů dlouhých (Zastupitelstvo města Dvůr Krá-
lové nad Labem). Tomu, kdo není znalý místních poměrů, lze nominativ jmenovací 
tolerovat i při potížích se skloňováním (starosta obce Čim) nebo tehdy, chce-li se 
vyhnout volbě, která by nemusela odpovídat místnímu úzu (Mělníka? Mělníku? Boj-
nice? Bojnic? – raději tedy technické služby města Mělník, Bojnice). Místní úřady 
vědí, jak se jejich jméno skloňuje, a měly by toho využívat při tvorbě názvů místních 
orgánů. Na jediné z podob však není nutno lpět za všech okolností: dlouhý řetěz 
stejných pádů může být naopak nominativem jmenovacím vylehčen, takže místo vy-
pisujeme konkurs na místo osobního řidiče náměstka primátora města Českých Bu-
dějovic zvolíme znění …konkurs na místo osobního řidiče náměstka primátora města 
České Budějovice. 

Jazyková poradna Ústavu pro jazyk český AV ČR 
Naše poznámka na konec:  
Objevilo se v poslední době v některých článcích v tisku, které se rozepsaly o foto-
voltaické elektrárně ve Vepřku, skloňování názvu této části naší obce ve tvaru „ve 
Vepřeku“.  Že je tento tvar mluvnicky nesprávný, je jasné, že zvláště při jeho vyslo-
vení zní strašně, víme také. A tak nezbývá nic jiného, než trpělivě a znovu a znovu 
uvádět tvar správný – tedy ve „Vepřku“.  
 
Inzerce v říjnovém zpravodaji:  
Kadeřnictví NA VSI rozšiřuje své služby! Od listopadu každé úterý a čtvrtek od 8 do 
17 hodin je nově k dispozici pedikura!  
 
 
 

listopad 2010 
 

Klub senior ů  
se v listopadu poprvé sešel v pondělí 1. listopadu na své pravidelné schůzce v sále 
obecního úřadu.  
 
Výroční sch ůze Rodinného sdružení Soptíci, o.s. 
se konala v neděli 3. listopadu v hospodě U Hasiče ve Starých Ouholicích. Na pro-
gramu byla zpráva o činnosti a o hospodaření, přijímání nových členů, plánování akcí 
a další.  
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Klub senior ů  
pořádal ve středu 10. listopadu výlet do Mělníka – prohlídka města, nepodařilo se 
bohužel navštívit plánované kasematy.  
 
Výroční sch ůze Rybá řského spolku Vep řecké vydry, o.s . 
se konala v pátek 12. listopadu od 18 hodin v restauraci Bistro Nová Ves. Projedná-
vala zprávu o činnosti a hospodaření spolku, přijímala nové členy a  připravovala 
plán činnosti na příští období. Rybáři zvolili novým předsedou spolku pana Zdeňka 
Pokorného, jednatelem pana Milana Jedličku a novým členem kontrolní a revizní ko-
mise pana Jana Šafránka. 
 
Pravá Ouholická zabíja čka 
restaurace U Hasiče ve Starých Ouholicích k ní pozvala na sobotu 13. listopadu. Po-
dával se svařák, grog, pivo a samozřejmě všechny zabíjačkové speciality. Večer od 
20 hodin k tanci a poslechu hrála hudební skupina Dynamit.  
 
Mobilní svoz nebezpe čných složek komunálního odpadu a velkoobjemových 
odpad ů  
se konal v sobotu 13. listopadu. Začalo se v 9 hodin v Nové Vsi a skončilo ve 13 
hodin v Miřejovicích. Kromě velkoobjemového odpadu mohli občané zdarma ode-
vzdávat obvyklé nebezpečné odpady, jako např. zářivky a výbojky, autobaterie a mo-
nočlánky, vyjeté oleje a použité olejové filtry, vč. obalů, použité fritovací oleje, barvy a 
laky, včetně obalů, kyseliny, rozpouštědla, čističe a další domácí chemii, nádobky od 
sprejů, staré a nepotřebné léky, vyřazené televize a lednice, pneumatiky a další. 
 
Klub senior ů  
pořádal v pondělí 15. listopadu od 14 hodin svou kavárničku, tentokrát s hudbou a 
tancem.  
 
Výroba adventních v ěnců a vánočního aranžmá 
se v roce 2010 konala v sobotu 20. listopadu od 14 hodin v sále našeho obecního 
úřadu, kde byl péčí pracovníků obecního úřadu připraven materiál v obrovském 
množství. Vyráběli jsme si s pomocí paní Ireny Škobisové především adventní věnce.   
 
Slavnostní adventní mše  
spojená se žehnáním adventních věnců se konala v sobotu 27. listopadu od 14,45 
hodin ve vepřeckém kostele  Narození Panny Marie. Sešli jsme se tam k zahájení 
adventního času, který v roce 2010 začal první adventní nedělí 28. listopadu.  
K tomu uvádím mé zamyšlení, které bylo zveřejněno v říjnovém zpravodaji:  
Žehnání věnců 
Každoročně začátkem adventu se v našem vepřeckém kostelíku při slavnostní mši 
koná žehnání adventních věnců. Letos to bude v sobotu 27. listopadu. 
Jako všechny atributy křesťanství, i věnec se žehná. Žehnání (svěcení – latinsky be-
nedictio) provádí nejen kněz v kostele, ale i také třeba otec jako hlava rodiny doma. 
Podle biblických textů se díky posvěcené věci přibližujeme Bohu a jsme jí chráněni 
proti zlým mocím. V žehnací modlitbě adventního věnce se děkuje Bohu za milost 
nového začátku a prosí se, aby s každým světlem zapáleným o adventu rostla naše 
naděje a láska.  
Náš kostelík se již po mnoho století vypíná nad krásnou českou řekou Vltavou. Je 
místem, ve kterém se schází nejen věřící. V době předvánoční, ale také v průběhu 
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celého roku, tady můžeme slyšet vznešené varhanní koncerty a skvělá koncertní vy-
stoupení místních umělců – zpěváků a muzikantů. Je místem, kde se tak trochu za-
staví čas, dává nám možnost zamyslet se sami nad sebou i nad tím, co nás obklo-
puje. Těším se s vámi na viděnou ve vepřeckém kostele.  

Jaroslava Klímová  
 

Taneční zábava pro dosp ělé 
se konala v hospodě U Hasiče v sobotu 27. listopadu od 20 hodin. Zazněly písničky 
osmdesátých a devadesátých let. 
 
Schůzka Soptík ů 
byla v pondělí 29. listopadu od 15 hodin v hospodě U Hasiče ve Starých Ouholicích. 
Děti s maminkami si tam zkusily vyrábět věci ubrouskovou technikou a zdobily vá-
noční stromeček. V plném proudu byly přípravy na čertovskou diskotéku a mikuláš-
ské překvapení.  
 
Policie informuje 
v listopadovém vydání Novoveského zpravodaje:  
Získání zbrojního průkazu (ZP) 
Zbrojní průkaz je veřejná listina, která fyzickou osobu opravňuje k nabývání vlastnic-
tví a držení zbraně nebo střeliva do těchto zbraní v rozsahu oprávnění stanovených 
pro jednotlivé skupiny zbrojního průkazu. Doba platnosti zbrojního průkazu je až 5 let 
(dle skupin). Pokud se chce občan ČR stát držitelem ZP, musí nejprve podat při-
hlášku k jeho získání na příslušný Územní odbor Policie ČR, a to podle místa svého 
bydliště. Do měsíce se dozví termín a místo konání zkoušek. Zkouška je složena ze 
tří částí: 
teoretická část: zde uchazeč formou písemného testu prokazuje znalosti zákona č. 
119/2002 Sb., o střelných zbraních a střelivu a dalších předpisech, dále zvláštní 
právní normy upravující oprávnění použití zbraně, nauka o zbraních a střelivu a 
v neposlední řadě musí uchazeč prokázat i zdravotnické minimum; 
praktická část: zde uchazeč prokazuje znalost rozložení a složení zbraně, prohlídky 
zbraně;  
střelba na pevný cíl. 
Po úspěšném dokončení zkoušky žadatel obdrží osvědčení o odborné způsobilosti, 
s platností jednoho roku a podá si žádost  o vydání ZP. K tomu je potřeba: osvědčení 
o odborné způsobilosti, žádost o vydání ZP, 2x foto, kolek v hodnotě 500 Kč za kaž-
dou skupinu, posudek zdravotní způsobilosti. 
Víte k jakému účelu chcete zbraň používat? Máte pět možností: 
Sk. A - pro sběratelské účely 
Sk. B – pro sportovní účely 
Sk. C - pro lovecké účely 
Sk. D – pro výkon zaměstnání nebo povolání 
Sk. E -  pro ochranu života, zdraví nebo majetku 
Každá z těchto skupin má při získání zbrojního průkazu svá specifika. Např. u sk. D 
musí držitel do dvou měsíců po uplynutí třiceti měsíců od vydání ZP odevzdat doklad 
o zdravotní způsobilosti na PČR nebo u sk. C musíte mít lovecký lístek. 
A jaké má držitel ZP povinnosti? Např.: 
- zabezpečit ZP a průkaz zbraně proti zneužití a ztrátě nebo odcizení (pokud k tomu 
dojde je nutné tuto skutečnost ohlásit na nejbližší útvar Policie ČR) 
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- hlásit jakékoliv změny v osobních údajích a místa pobytu nejdéle do 10 pracovních 
dnů, změny v nabytí zbraní (prodej, koupě, aj.) 
- přechovávat zbraně v nenabitém stavu a řádně zabezpečené  
- zbraně převážet v nenabitém stavu a ochranných obalech (pouzdra)  
- dbát zvýšené opatrnosti při manipulaci se zbraněmi a střelivem a dalšími prostředky 
V dnešní době je velice důležité, aby každý, kdo vlastní zbrojní průkaz a ve svém 
držení má zbraně, si uvědomil, že má velkou odpovědnost, jak vůči své osobě, tak i 
svému okolí. Víme, že zvláště děti jsou všetečné a zvědavé. Ne nadarmo se říká, že 
„zakázané ovoce chutná“. Je potřeba hlavně před nimi zabezpečit zbraně tak, aby 
nedošlo k ublížení a ztrátám na životech. Vysvětlit jim, jak velice nebezpečné zbraně 
jsou, jak dokážou velice ublížit člověku při jejich nesprávné manipulaci. Vždyť i do-
spělí si někdy vážnost situace při manipulaci se zbraní neuvědomují. Podzimní čas 
přináší pro milovníky myslivosti a lovu jako takového mnoho možností a vyžití a 
právě nyní je potřeba, aby si každý uvědomil, že vlastnit zbraň a střílet z ní je obrov-
ská zodpovědnost  a jediná chyba může zničit nejeden lidský život. 
Policisté z Územního odboru Policie Mělník přejí všem držitelům zbrojního průkazu, 
aby jejich lovecké kroky a vášeň pro střelbu měly jen ty dobré konce.  
Územní odbor Policie ČR, Oddělení služby pro zbraně a bezpečnostní materiál, Měl-
ník                                                                       
 
Tak jako každý rok, přichází zimní měsíce a s tím jsou spojené změny počasí. Dny 
se nám zkracují a klima se stává chladnějším. To sebou nese i nové požadavky na 
řidiče a jeho vozidlo. Samotný příchod k našemu vozidlu může být plný překvapení. 
Máme na mysli např. tvořící se námrazu na vozidlech. Řidič tak musí počítat 
s určitým zdržením při čištění okének svého automobilu. A pokud je řidič zvyklý vstá-
vat na poslední chvíli, dostává se do časového presu. Ten řeší každý po svém.  Ně-
který řidič vozidlo řádně očistí, ale pak pospíchá a riskuje. Všichni také známe šoféry, 
kteří spíš připomínají tankisty, ti totiž pouze setřou část předního okna, nemluvě 
o dalších oknech a světlometech. Následně doufají, že se led na oknech rozpustí při 
samotné jízdě. Jenže tento řidič nemá z vozidla náležitý rozhled, navíc se vozidlo 
v zimních měsících ohřívá pomalu. Hrozí tak kolize s jiným automobilem nebo chod-
cem, kterého při jízdě přehlédne.  
Dalším, v současné době hodně diskutovaným tématem je používání zimních 
pneumatik a hlavně otázka toho, kdy vozidlo na tyto pneumatiky přezout. Zákon nám 
na některých úsecích přímo nařizuje zimní výbavu použít a v případě, že toto řidič 
nebude respektovat, hrozí mu za jeho jednání sankce. Povinnost platí pro vybrané 
komunikace v období od 1. listopadu do 31. března. Nejde však jenom o pokutu, ale 
i o to, že jízda bez této výbavy se může stát doslova hazardem s vlastním životem. 
Nemluvě o bezohlednosti vůči ostatním účastníkům silničního provozu, které řidič 
bez předepsané výbavy může ohrozit.  
Pokud pomineme pneumatiky, je toho na vozidle ještě spousta, co by měl svědomitý 
řidič s přicházející zimou překontrolovat.  Je tím kapalina do ostřikovačů a její vý-
měna z letní směsi na zimní. Kontrola provozních kapalin, funkčnost osvětlení a to, 
zda-li má povinnou výbavu svého vozidla kompletní. Kromě zákonem předepsané 
výbavy policisté doporučují přibalit i škrabku na zamrzlá okénka a reflexní vestu. Ta 
je v současné době povinná pouze u služebních vozidel. 
V neposlední řadě nesmíme opomenout samotné komunikace, které nám mohou 
přichystat řadu nemilých překvapení. Vzhledem k nízkým teplotám může řidiče za-
skočit namrzlá vozovka nebo její úsek. Řidiči nesmí při jízdě přehnaně spoléhat ani 
na vozidlo sebelépe vybavené bezpečnostními prvky jako je ABS, ESP a ani zimní 
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pneumatiky nejsou zárukou stoprocentní bezpečnosti. Je třeba si uvědomit, že se 
hlavně v zimě účastníkům silničního provozu vyplatí dbát zvýšené pozornosti, opatr-
nosti a předvídavosti. Jedině tak ochráníme sebe a ostatní před případnými karam-
boly, které mohou mít za následek nejen hmotnou škodu, ale také škody na zdraví a 
životě zúčastněných osob. 
Mnoho ujetých kilometrů bez nehod během následující zimy přejí všem řidičům do-
pravní policisté z Územního odboru Policie ČR Mělník. 
 
Co dělat, když… 
Zima se začíná velice rychle blížit. Čas, kdy chataři opouštějí své příbytky (mimo 
těch, které jsou vhodné pro celoroční užívání) se začíná blížit. Policisté z Územního 
odboru Policie ČR Mělník by proto touto cestou chtěli trochu připomenout několik rad 
a opatření, kterými by se měli lidé řídit v okamžiku, kdy opouštějí své chatičky a po 
zazimování jsou jejich  návštěvy velmi sporadické. 
Majitelé si musí uvědomit, že jejich opuštěné objekty, zvláště v zimním období, lákají 
nejvíce ty osoby, kteří hledají místo, kde se schovat před zimou. Ale nejen tito, také 
třeba lidé s kriminální minulostí  vniknou do cizích objektů, napáchají značné škody a 
odcizí mnoho věcí. Nejvíce jsou postiženy ty objekty, které jsou značně odlehlé a dá 
se k nim zajet autem. 
Nestačí jen vypnout vodu, elektriku, popř. plyn, zavřít okenice, odvézt jídlo  a na 
dveře pořídit větší petlici. Důvod proč zloději často navštěvují chatové oblasti, je 
jistota, že si vždycky  něco odvezou. Je velice časté, že si majitelé ve svých chatič-
kách nechávají zahradní sekačky nebo tzv. křoviňáky, motorové pily, drahé sekerky, 
čerpadla, ale i  televize, rádia, satelity, varné konvice a další vybavení. Proto bychom 
chtěli apelovat na vás, majitele těchto objektů s prosbou, abyste se snažili této pro-
blém eliminovat a nejlépe mu předejít úplně. Pro některé je nemožné si  pracovní 
nářadí či některé vybavení chatek brát na zimu domů, neboť sami nemají prostory, 
kde by tyto věci uskladnili.  Proto je potřeba alespoň ztížit zlodějům jejich „práci“ a 
objekt zabezpečit. Zde je několik málo rad: 
� pořídit si na chatku bezpečnostní systém, který upozorní na vniknutí nezvaných 

hostů 
� na okna i dveře pořídit bytelné mříže, samotné okenice a palubkové dveře ne-

odolají tvrdému nátlaku zlodějů 
� nenechávat uvnitř velmi drahé věci, jako např. šperky, satelity, televize, ale ani 

velmi osobní věci, např. fotografie, dopisy a další 
� jezdit na chatu co nejčastěji a v nepravidelnou dobu (uklizený sníh svědčí o vaší 

přítomnosti) 
� dohodnout se na kontrole chaty i okolí s ostatními chataři 
� nechlubte se jiným svým uloženým majetkem v objektu 
� mějte zadokumentované dražší věci v chatkách, pro jejich případnou ztrátu, 

včetně jejich výrobních čísel 
Policisté z Územního odboru PČR Mělník několikrát do roka v nepravidelných inter-
valech kontrolují chatové oblasti i v těch nejhůře přístupných místech, a to nejen 
v zimním období. Ze všech sil se snaží, aby majitelé své chatky našli pokaždé 
v pořádku a neutrpěli žádnou škodu na svých majetcích. To vše samozřejmě s vaší 
pomocí. Policisté věří, že nezapomenete na tyto rady a budete je co nejvíce dodržo-
vat. 
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Výročí narození Václava Liehmana 
- narodil se 19. prosince 1794 a listopadový Novoveský zpravodaj o něm přinesl ná-
sledující článek:  

Učitel a kapelník Václav Liehman 
Jednou z nejzasloužilejších postav starého českého kantorství byl na Mělnicku ne-
sporně Václav Liehmann. Narodil se 19. prosince 1794 ve Stránce. Zakrátko se však 
rodina přestěhovala do Tubože, kde se stal otec správcem dvora. Tam prožil Václav 
své mládí, narodilo se tu devět jeho sourozenců - a odtamtud odešel do Litoměřic, 
aby získal učitelskou kvalifikaci.  
Pro Liehmanny bylo příznačné, že se téměř všichni důkladně zabývali hudbou. Také 
nejstarší syn Václav hrál výtečně na housle a na varhany - a měl pěkný tenor. Půso-
bil nejprve na několika místech Podřipska jako školní pomocník, načež se roku 1835 
stal učitelem ve Vepřku. Kantoroval zde až do své smrti dne 11. srpna 1875 a získal 
si jedinečnou pověst nejenom  jako oblíbený pedagog, ale také pro svou nadšenou a 
všestrannou muzikantskou činnost.  
Vepřecký kůr a vepřecká kapela měly ovšem dávnou a bohatou tradici. Václav 
Liehmann ji však ještě dál pozvedl. Ke škole a kostelíku, vypínajícímu se na osamě-
lém návrší, přicházeli často lidé i z dalekého okolí, neboť hudební produkce se tady 
pod Liehmannovým vedením proměňovaly na koncerty, které překračovaly pouhé 
církevní poslání. Také hráči se s nástroji scházeli z několika sousedních vsí, vždyť si 
pan regenschori vybíral jen ty nejlepší. Proto bývala vepřecká banda, jak se jí obecně 
říkalo, občas zvána i na veltruský zámek. A nikdy tam nezklamala!  
Ostatně - u Václava Liehmanna se vyučil hudbě také jeho mnohem mladší bratr 
Antonín, který se pak v padesátých letech jako kantor ve Zlonicích zasloužil o odchod 
Antonína Dvořáka na varhanickou školu v Praze. Odchovanců Václava Liehmanna 
však bylo mnohem víc - a pomníky na vepřeckém hřbitově nám prozrazují, že tu na 
škole působili i další příslušníci tohoto učitelského rodu. Je mnoho dokladů o tom, že 
všichni byli úspěšní a oblíbení, neboť vzorem jim byl Václav Liehmann, který by roz-
hodně neměl být zapomenut.  

Ing. Ot. Špecinger, Týdeník Mělnicko 
 
Inzerce  
v listopadovém Novoveském zpravodaji:  
Akce v kadeřnictví „Na vsi“: od 1. do 31. prosince 10 % sleva na složitější kadeřnické 
práce (melír, trvalá, barvení). 
Mladá rodina hledá podnájem v Nové Vsi, v Nových Ouholicích, ve Starých Ouholi-
cích a ve Vepřku.  Informace prosíme na telefon 723 691 630 nebo v kadeřnictví „Na 
vsi“ v Nové Vsi.  
 
 

prosinec 2010 
 
Začátek adventu 2010 
Advent byl zahájen ve středu 1. prosince v 17 hodin tradičním slavnostním 
rozsvícením vánočního stromu před obecním úřadem, při kterém vystoupily se svým 
vánočním pásmem děti z naší mateřské školy. Další vánoční stromky se rozsvítily 
také v ostatních částech naší obce: v Nových Ouholicích u zdravotního střediska, ve 
Starých Ouholicích u restaurace U Hasiče, ve Vepřku proti faře a v Miřejovicích na 
dětském hřišti. 
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Vánoční trh 
se v roce 2010 konal ve středu 1. prosince od 16 hodin. Měli jsme možnost zakoupit 
dárky pod vánoční stromky. Jednalo se o vánoční výrobky nejširšího použití: šperky, 
vánoční věnce, svícny a různá aranžmá na vánoční stůl, ozdoby, svíčky, řetězy, 
mince pro štěstí, keramika, výrobky z pediku, knihy, přírodní kosmetika, dárky pro 
děti i dospělé, ruční výroba, bižuterie, vánoční balení a mnoho dalšího vánočního 
zboží. Nechyběla aní medovina a svařák. Atmosféru podtrhly reprodukované koledy. 
Předvánoční atmosféru jsme si všichni pěkně užili.  
 
Poslední le č  
Myslivecké sdružení Diana pořádalo v sobotu 4. prosince od 19 hodin v sále obec-
ního úřadu tradiční Poslední leč, kterou korunovala bohatá zvěřinová tombola.  
 
Klub senior ů 
se v prosinci poprvé sešel v pondělí 6. prosince od 14 hodin na své pravidelné 
schůzce. 
 
Čertovská diskotéka ve Starých Ouholicích  
pro děti i dospělé se konala v sobotu 11. prosince od 15 hodin v restauraci U Hasiče. 
Tradiční rej masek nejen dětí, ale i dospělých byl báječný, všichni se dobře bavili.  
 
Vánoční besídka mate řské školy 
se v roce 2010 konala ve středu 15. prosince od 16 hodin v sále obecního úřadu. 
Jednalo se o krásnou předvánoční akci, na které nám naši nejmenší předvedli 
všechno, co se ve své mateřské škole naučili – tančit, zpívat a hrát si.  
 
Klub senior ů  
navštívil ve čtvrtek 16. prosince výstavu Betlémy v kralupském muzeu.  
 
Dovolená  
V době od pondělí 20. prosince 2010 do neděle 2. ledna 2011 čerpali pracovníci na-
šeho obecního úřadu řádnou dovolenou a obecní úřad byl uzavřen.  
 
Mateřská škola 
byla po dobu prázdnin uzavřena od čtvrtka 23. prosince 2010 do pondělí 3. ledna 
2011, kdy se opět otevřela pro své žáčky. Konec roku 2010 v mateřské škole přiblíží 
článek z Novoveského zpravodaje č. 1/2011:  
Radost v mateřské škole 
Na konci prosince se v MŠ v Nové Vsi nadělovalo. Nejdříve ale děti musely ozdobit 
stromeček, s paní učitelkou Evou napekly perníčky, vyrobily výzdobu do oken, a už 
se netrpělivě čekalo na nadílku. Ježíšek k nám přišel dopoledne a pod stromečkem 
obklopeným dárky se dětem rozsvítily oči. Rozbalování nebralo konce. Děti měly ze 
všech dárků obrovskou radost. Velkou zásluhu na tom měli sponzoři pan Petr Gründl, 
rodina Jansova, Pavel Verner, Hana Prušáková, Zdeněk Karhan, elektrárna Vepřek. 
Za podporu našim nejmenším také děkujeme maminkám paní Janě Moravcové a 
Petře Chmelařové.                       
Marta Kučírková, ředitelka MŠ 
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Živý betlém 
Tradiční Živý betlém se konal právě na Štědrý den 24. prosince od 14 hodin ve zvo-
ničce na novoveské návsi. Již po čtvrté jsme v chvojím ozdobené a provoněné zvo-
ničce viděli krásné představení a pochutnali si na svařáku.  
 
Slavnostní váno ční mše svatá 
se konala v sobotu 25. prosince od 14,45 hodin v kostele Narození Panny Marie ve 
Vepřku. Na mši nás pozvaly zvony vepřecké zvonice, které se rozezněly do vánoč-
ního kraje. Ve 14,30 hodin před mší sv. jsme měli možnost poslechnout si vánoční 
koledy s varhanním doprovodem. 
 
Silvestr 
pořádala restaurace U Hasiče ve Starých Ouholicích samozřejmě v posledním dnu 
v roce 2010. Menu pro dvě osoby 600 Kč obsahovalo dle pozvánky 1 šampaňské 
0,75 l, osm chlebíčků, pečené kuřecí masíčko s pečivem a oblohou. Reprodukovaná 
hudba.  
 
P.F. 2011 
Prosincový zpravodaj přinesl následující přání k vánočním svátkům a do Nového 
roku:  
Příjemné vánoční svátky, hodně zdraví, osobní pohody, pracovních úspěchů, štěstí a 
lásky v novém roce 2011 všem spoluobčanům přejí 
starostka obce Nová Ves, zastupitelstvo obce Nová Ves, pracovníci Obecního úřadu 
Nová Ves, Mateřská škola Nová Ves, Rodinné sdružení Soptíci, o.s., Klub seniorů, 
o.s., TJ Sokol Nová Ves, Myslivecké sdružení Diana, Rybářský spolek Vepřecké vy-
dry, o.s., Maraton Klub Miřejovice, o.s., Pošta Nová Ves, Potraviny Nová Ves, Ka-
deřnictví Na vsi, Bistro Nová Ves, restaurace U Sokola Nová Ves, hospoda U Hasiče 
Staré Ouholice  
 
Vzácné životní jubileum 
Informaci přinesl prosincový Novoveský zpravodaj:  
V lednu oslaví vzácné životní jubileum – 90 let paní Marie Samohrdová z Nových 
Ouholic. 

Devadesát není málo, prožít je snad za to stálo, 
jste nejbohatší člověk mezi námi, 
ne penězi, ale vzpomínkami. 
 
Váš poklad sice není zlatý, 
ale má hodnotu a je pro nás svatý, 
nakouknout do něj nás trochu svádí, 
vidět tam třeba hříchy mládí… 
 
Ať Vám těch vzpomínek stále jen přibývá, 
ve zdraví, v radosti život Vám ubíhá, 
do stovky chybí malinký kousek, 
tak to tu s námi vydržet zkuste! 

 
Charitativní projekt 
Prosincové vydání zpravodaje o něm podalo následující informaci:  
Podpora dětských obětí dopravních nehod 
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Obrátili se na nás zástupci projektu Nadačního fondu manželů Livie a Václava Klau-
sových a společnosti Lukoil. Společnost LUKOIL, jedna z předních mezinárodních 
ropných společností, se svou činností - prodej pohonných hmot a provozování čerpa-
cích stanic - přímo podílí na rozvoji automobilismu. Z tohoto důvodu se rozhodla vý-
znamnou část svých CRS aktivit směřovat na podporu dětí, jejichž život byl trendem 
nárůstu automobilové dopravy tragicky a natrvalo zasažen a změněn. Proto oslovila 
Nadační fond manželů Livie a Václava Klausových a společně vytvořili projekt, jehož 
cílem je podpora dětí, které v důsledku dopravní nehody přišly o jednoho nebo oba 
rodiče. 
Sirotkům a polosirotkům, kteří v důsledku dopravní nehody a úmrtí rodiče či rodičů 
spadají do kategorie sociálně slabých, či dětem, které jsou díky nehodě vážně zra-
něné či doživotně postižené, chtějí pomoci především finančním příspěvkem na jejich 
vzdělání. Děti trvale postižené v důsledku dopravní nehody by měly mít příležitost 
získat podporu na vzdělání, případně na aktivity směřující k jejich opětovné integraci 
do běžného života.  
Nadační fond by rád oslovil co nejvíce dětí, které tuto pomoc potřebují a využijí. Po-
kud o někom víte, předejte, prosím, kontakt na Nadační fond manželů Livie a 
Václava Klausových či kontakt na společnost LUKOIL. Zájemcům pak vysvětlíme, jak 
o příspěvek zažádat. Podrobnější informace se dozvíte na webových stránkách 
www.nadacnifondklausovych.cz nebo na www.lukoil.cz/charita. 
Kontaktní osoba pro žádost o příspěvek: Mgr. Hana Benedová, 
benedova@nadacnifondklausovych.cz, tel.: 224 372 196. 
 
Dětská pohotovost 
Informoval o ní prosincový zpravodaj:  
V areálu mělnické nemocnice funguje od 1. 11. 2010 dětská pohotovostní ambu-
lance, a to v prostorách ORL oddělení. Provozní doba: pondělí až pátek od 18 do 22 
hodin, sobota, neděle a svátky od 10 do 12 hodin a od 14 do 18 hodin. Telefon 
603 880 425. Službu poskytuje lékař, jehož prvořadým úkolem je práce na novoroze-
neckém oddělení. V případě nutnosti musí pacienti vyčkat jeho příchodu.  
O radu či pomoc můžete také zdarma žádat na telefonním čísle 800 888 155 – zdra-
votnická poradna pro Středočeský kraj.  
 
Rozpis svozu komunálního odpadu na rok 2011 
(vždy ve čtvrtek v 14 denním intervalu) přineslo prosincové vydání Novoveského 
zpravodaje. Zároveň k němu byl připojen následující článek:  

Třídíte odpad? 
Také v naší obci jsou umístěny kontejnery na tříděný odpad – modré na papír, zelené 
na barevné sklo a žluté na plasty. Než se s nimi seznámíme podrobněji, pár zajíma-
vostí. Víte, že třicet PET lahví od perlivé vody či minerálky stačí na výrobu jedné dět-
ské flísové mikiny? Z pěti běžných nápojových sklenic se dá vyrobit ozdobná váza. 
Recyklace deseti časopisů poslouží k výrobě krabice na nový televizor. Patnáct kar-
tonových krabic od mléka nebo džusu postačí k výrobě dětského leporela. Papír se 
recykluje v průměru 7x – na začátku je nejkvalitnější, při každé další výrobě se 
vlákno zkracuje. Jako příklad si můžeme uvést tuto sedminásobnou cestu papíru: 
první je barevný časopis na křídovém papíře, druhý na řadě je kalendář, pak přijdou 
noviny, školní sešit, krabice z vlnité lepenky, plata na vajíčka a poslední v řadě jsou 
kuličky foukané izolace.  
Modrý kontejner na papír slouží k odkládání těchto věcí: noviny, časopisy, reklamní 
letáky, sešitky, knihy, krabice, lepenka a karton, obálky, kancelářský papír, skarto-
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vané dokumenty, papírové obaly od mouky, cukru, soli, krabičky od čajů a dalších 
potravin, obaly od vajec.  
Časopisy je lepší vyhazovat bez obálek s plastovou fólií, knihy bez tvrdých desek – ty 
se nedají recyklovat. Krabice sešlapávejte nebo rozřezávejte, aby v kontejneru za-
braly co nejméně místa. V papíru mohou zůstat kovové sponky, při recyklaci se od-
loučí. Na obálkách mohou zůstat fóliová okénka, z těch bublinkových je třeba vyndat 
plastový vnitřek.  
Do kontejneru na papír se NESMÍ odkládat: uhlový papír na kopírování, voskovaný 
papír, obaly ze směsi papíru a jiných surovin, papír mastný, promáčený nebo silně 
znečištěný (např. od malování nebo čištění štětců), pytle od cementu, použité dětské 
pleny či kapesníky, hygienické potřeby, nápojové kartony, piliny a jiný dřevěný od-
pad.    
Žlutý kontejner na plasty slouží k odkládaní těchto druhů odpadu:  PET lahví, fólií 
(třeba bublinková, balicí od spotřebního zboží nebo z potravin), sáčků a plastových 
tašek, obalů od pracích, čisticích a kosmetických přípravků, kartáčků na zuby a tub 
od zubních past, plastových kelímků od jogurtů a jiných mléčných výrobků, vaničky 
od pokrmových tuků, ovoce a zeleniny, plastové obaly a víčka od kakaa a instantní 
kávy, balicí fólie a výplně z krabic od spotřebního zboží, polystyren, obaly od CD.  
PET lahve je lepší sešlapovat, uzávěry na nich mohou zůstat. Kelímky od jogurtů 
nebo obaly od šamponů není nutné vyplachovat, umyjte však vaničky od margarinu 
nebo jiné mastné obaly.  
Do kontejneru na plasty se NESMÍ odkládat: plastové obaly mastné či se zbytky po-
travin, obaly od barev, chemikálií a nebezpečných látek, obaly od olejů, včetně potra-
vinářských – příliš znečišťují obsah kontejneru, podlahové krytiny, hračky či jiné vý-
robky z PVC, guma, třeba pneumatiky, umělé vánoční stromky, novodurové trubky, 
lišty od elektroinstalace, CD a DVD, použité řasenky, plastové části aut.  
Zelený a bílý kontejner na sklo – do bílého ukládáme: čiré nevratné lahve od alkoho-
lických i nealkoholických nápojů, sklenice od kečupů, zavařenin, instantní kávy a dal-
ších potravin, flakony od voňavek, staré či rozbité sklenice a jiné skleněné nádoby. 
Do zeleného ukládáme barevné nevratné lahve od vína, piva a dalších nápojů, tabu-
lové sklo z oken a dveří, i když je čiré. Když na stanovišti není bílý kontejner, patří 
sem i vše, co se dává do bílého. Vytříděné sklo pokud možno nerozbíjejte, bude se 
dále třídit. Ze sklenic sundávejte kovová víčka, etikety tam můžou zůstat. Pokud jsou 
vedle sebe zelený a bílý kontejner, vhazujte do bílého čiré sklo a do zeleného sklo 
barevné. Je důležité sledovat značení na nádobách, někdy se do zeleného kontej-
neru dává jen barevné sklo, jindy i to čiré. Vratné zálohované sklo patří zpět do ob-
chodu.  
Do kontejneru na sklo se NESMÍ odkládat: keramika a porcelán, autosklo (mezi 
dvěma vrstvami skla je zalisované fólie, která brání roztříštění), zrcadla (sklo je poko-
vované), drátované sklo (drát nelze při třídění oddělit), varné sklo (má speciální 
úpravu a nelze je recyklovat), zlacená a pokovovaná skla, žárovky, zářivky a výbojky, 
monitory počítačů a televizory – ty se vozí do sběrného dvora.  
Poznámka na konec: všechno co se nesmí do jednotlivých kontejnerů na tříděný od-
pad ukládat, patří do nebezpečného nebo velkobjemového sběru odpadu, který je 
v naší obci v obou případech vybírán dvakrát ročně.  
Sběrný dvůr v naší obci najdete vlevo vedle Bistra v Nové Vsi, otevřeno je každou 
první středu v měsíci od 15 do 17 hodin.  
Děkujeme všem, kdo třídí odpad! 
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Josef Walter 
K výročí narození tohoto slavného rodáka přinesl Novoveský zpravodaj č. 12/2010 
tuto vzpomínku:  
Český průmyslník a průkopník motorismu Josef Walter se narodil 
19. prosince 1873 ve Vepřku. Již v roce 1897, ve svých dvaceti 
čtyřech letech, si v pražských Jinonicích pronajal malou 
zámečnickou dílnu, ve které začal opravovat váhy a jízdní kola, 
později kola s úspěchem také vyráběl. 
Na žádosti svých zákazníků k nim začal dodávat i pomocné 
motory, z čehož se roku 1902 zrodil první jednoválcový motocykl. 
Traduje se, že kapitál potřebný k jeho vývoji získal díky 
výhodnému sňatku s dcerou zámožného klempíře Ballinga. Před 
tím ale musel otci nevěsty dokázat svou zručnost stavbou několika bicyklů. 
V roce 1904 přibyly k motocyklům motorové tříkolky, které Walter s úspěchem vyvá-
žel i do zahraničí, hlavně do Ruska a na Balkán. Do počátku první světové války se 
jich prodalo více než 900. Díky tomu se šikovný mechanik mohl od roku 1911 stát 
majitelem a ředitelem továrny na automobily s názvem Josef Walter a spol. 
v Jinonicích; o osm let později byla tato firma přeměněna na akciovou společnost a 
stala se v té době přední československou automobilkou. Odtud pak nejdříve vyjíž-
děly malé, ale kvalitní automobily. K jejich popularitě přispělo také mnoho sportov-
ních úspěchů. 
Ve 20. letech se Walter zařadil i mezi přední výrobce leteckých motorů. Začal 
s licencí BMW, ale pak vyvinul vlastní hvězdicové, pěti, sedmi až devítiválce. Objed-
návaly si je evropské i zámořské státy. Licenci na tento letecký motor od Waltera za-
koupil i Rolls-Royce. Waltrovka byla světovým výrobcem, její motory měla německá, 
polská, italská, francouzská i americká letadla. A logo Walter se udrželo dodnes. 
V roce 1922 Josef Walter vystoupil z akciové společnosti a založil v Praze-Košířích 
továrnu na ozubená kola a součástky pro automobily, tehdy největší československý 
podnik toho druhu.  
Zemřel 15. ledna 1950. 
Firma Walter dál vyráběla automobily, její zkušenosti s leteckou technikou se zpětně 
uplatňovaly v luxusních a sportovních vozech. Vzniklo tu nejluxusnější české auto té 
doby, model Royal s vidlicovým dvanáctiválcem o obsahu 5,8 litru. Úspěch slavily 
i licenční vozy Walter Bijou a Walter Junior, vyrobené ve spolupráci s firmou Fiat. 
Blížící se válka vedla ke stále většímu důrazu na leteckou techniku. Roku 1937 
Waltrovka výrobu automobilů zastavila, v té době byla už největší továrnou na le-
tecké motory v Evropě. Za nacistické okupace proslula i v Německu svou vysokou 
technickou úrovní a sloužila proto válečné výrobě. Po válce byla firma přejmenována 
na Motorlet. 
Dnes ve světě pořád létá asi 5000 letadel s motory Walter. V červenci 2008 koupila 
firmu, znovu přejmenovanou na Walter Engines, americká společnost GE Aviation, 
která je součástí koncernu General Electric. Výroba byla přesunuta do Letňan a 
z jinonického areálu někdejší Waltrovky má vzniknout komplex kancelářských a 
obytných budov doplněný rekreační zónou.  
 
Paměti Josefa Molá čka – díl IV. 
Posledním článkem z prosincového Novoveského zpravodaje a posledním článkem 
v roce 2010 byly vzpomínky Josefa Moláčka, rodáka z Nové Vsi:  
Naše obec tvořila do roku 1904 jednu samostatnou politickou obec se sousedním 
Vepřkem na východ od nás položeným, mívali společného starostu. Patřívali jsme 
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k hejtmanství do Slaného 3 1/2 hod. od nás vzdáleného. Toto bylo v roce 1912 roz-
děleno na 3 okresy politické a to: Kralupsko se 24.873 ha půdy, 54 obcemi a 34.470 
obyvateli. Slaný měl 30.416 ha půdy, 72 obcí a 43.879 obyvatel. Okres Nové Stra-
šecí 27.119 ha půdy, 31 samostatných obcí a 22.566 obyvatel.  
Okresní soud i berní úřad byl později přestěhován z Velvar do Kralup. Naše obec 
přifařena jest odedávna k farní nepatrné osadě Vepřku v minulosti panského sídla 
pánů Vepřeckých z Vepřku, kteří měli svoji usedlost v čísle 10. V létech 1870 – 1904 
byli tam faráři bratři Antonín a Alois Kolářové, známí dobrodinci chudých. 
Do školy jsme chodili rovněž do Vepřku, která stojí na návrší nade vsí u kostela 
o samotě, tenkrát třítřídní, z nich jedna třída byla v Nových Ouholicích a v roce 1890 
přistavěna byla o 2 třídy, poněvač dosavadní místnosti naprosto nestačily, a byli jsme 
namačkáni v jedné třídě i 90 žáků. Jaká tam byla atmosféra, lze si snadno předsta-
viti. Přiškoleny  byly obce: Nová Ves, Vepřek, Mlčechvosty, Dušníky, Staré a Nové 
Ouholice, Podhořany. Tato škola postavena byla r. 1823 na místě dosavadní, 
umístěné v malé došky kryté chaloupce ve stráni, s 2 malými okénky a připomínající 
„byt“ těch ubohých z nejubožejších. Tato „škola“ pak obývána byla kostelníkem Anto-
nínem Pencem, jehož syn vystudoval s pomocí farářů bratří Kolářů na kněze. Jeden 
syn František vystudoval průmyslovou školu v Praze a stal se cestmistrem u Čáslavi, 
další syn byl poštovním úředníkem. Dnes jsou všichni dávno mrtví.  
Za obcí, směrem na severovýchod, v přírodním kopci stávala tvrz „Škarhof“, nyní 
všeobecně lidově nazývána Škarechov, která patřila k panství roudnickému a zanikla 
roku 1459. V roce 1866 za vpádu Prusů do Čech a naše území, sháněli se Prušáci 
po tvrzi Škarhofu, ale nemohli ji ovšem nalézti.  
V blízkosti obce směrem ke Křížku na severovýchod stávala cihelna Václ. Urbana 
z č. 1 a na místě jejím stojí domy čp. 96 a 103. Rozbourána byla r. 1922 a zbyl z ní 
domek, bývalé obydlí cihlářů čp. 63 na jehož dvorku stávala pec na pálení cihel. Od 
této cihelny na východ jsou patrny t. zv. krechty tj. tamní svah je upraven stupňovitě, 
jak bývá při vinicích, známka to v pěstování vína. Že se v zdejší obci víno pěstovalo, 
nasvědčuje místní název části katastru, zvaný „Pod vinami“.  
V „Červeném potoce“ přitékajícím od Slaného, „Červený“ zvaný od červené půdy, 
kterou sebou přináší na svém toku z polí již za Velvary ku Slanému, bývalo 
v dávných dobách hojně ryb, které z nedaleké Vltavy táhly proti vodě. Zejména bylo 
to vždy když mlynář nechával čistit odbočku na mlýn a voda odtud se vypustila do 
t.zv. jalového potoka a ryby v mlýnském náhoně zůstaly na suchu a kde se pak 
snadno sebraly. Nyní však, vlivem továren, cukrovaru ve Velvarech a zejména kože-
lužně ve Hosticích život ryb v potoce vůbec ustal. Rovněž i hojnost zvěře bývalo na 
polích v katastru rozměrů 481 hektarů. Revír býval zpravidla pronajat jednotlivci za 
určitý obnos, který se ve formě revírného mezi držitele pozemků rozdělil v poměru 
k jeho výměře polí.  
První základy vědomostí vštěpovány jsou mládeži na obecné škole ve Vepřku, která 
jak už uvedeno r. 1823 a na níž moje babička podávala v podanské povinnosti tašky. 
V létech 1850 – 1875 byl tam řídícím učitelem výborný hudebník Hlaváček, na jeho 
místo pak nastoupil Vil. Liehman o němž také bude později vzpomínka. Tato škola 
dala několik význačných osobností: chodil do ní prof. MUDr. J. Heveroch, psychyatr 
světové pověsti, kněz Penc, čtyři bratři Pokorný, Josef, František, Karel, Václav a 
ještě Pokorný Alois, vrchní inspektor stát. drah. Stavitelů vyšlo z vepřecké školy cel-
kem 9 Moláček A., Moláček Jos., Pokornoví 4, Valina, Šafránek, Klatovský Václ., 
továrník Jos. Valter, jehož otec byl rodem Němec i matka, konal službu na stát. dráze 
jako pochůzkář. Bydleli v malém domku na dráze uprostřed zeleně krásných ovoc-
ných stromů. Kolem tekl známý Červený potok, kde se říká dodnes v „Lindově“ a kde 
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v r. 1891 při Zemské jubilejní výstavě přistál balon plněný svítiplynem, pro nás podí-
vaná nebývalá a obdivuhodná.  
Mimo to několik učitelů, bratr profesora Heverocha, pochován je na hřbitově ve 
Vepřku. Otec Heverochů byl vesnickým krejčím v Nových Ouholicích, kde měl ve 
stráni malý domek a kde šil většinou ručně.  
Příznačné je, že všichni uvedení zde bývalí žáci vepřecké školy pocházeli z chudých 
rodičů, a nezapoměli toho, ani když se domohli společenského postavení a hlásili se 
ku svým druhům, bývalým spolužákům, kteří nebyli tak šťastni, aby vystudovali. Vět-
šinou již nežijí.  
Spojené obce Novou Ves – Vepřek spravoval vždy společně volený výbor se staros-
tou v čele, který měl své sídlo jednou v Nové Vsi, podruhé ve Vepřku. Výbor vedl 
záležitosti obecní, v přenesené působnosti vybíral státní daně, které pak hromadně 
odváděl do Velvar. Příjem obecní pozustával hlavně z pronájmu obecních pozemků, 
dražby ovoce, za trávu a klestí, poplatek z obecního lomu a j.  
Pro chudé se odvádělo do obecní pokladny část rozpočtu, pokud za polní pych, 
dávka ze zábav a j. Péče o chudé byla velmi nedostatečná a byla posledním útočiš-
těm opravdu chudých a opuštěných lidí a činila měsíčně,  žasni čtenáři celé 2 zl. a 
někdy také společným bydlením v obecní pastoušce čp. 44, odkud pak vedla po-
slední cesta na hřbitov. Jak takový ubožák žije, o to se nikdo nestaral, a když žebrali, 
proháněl ho četník a na rozích bývaly „v národních barvách“ namalované tabulky 
zřetelným písmem „Žebrota se ve zdejší obci zapovídá.“ 
Uzavírám tento svůj čtvrtý svazeček vzpomínek s dobrým úmyslem podati našim 
mladým lidem to nejlepší.  

Nová Ves v únoru 1955  
(red. pozn.: Abychom zachovali autentičnost, jsou paměti našeho rodáka přepsány 
přesně podle originálu, tedy včetně všech, i pravopisných, chyb.)  
 

* * * 
 
Pravěké osídlení  
 
Od března 2010 začal v Novoveském zpravodaji vycházet seriál o naší historii:  
 

Pravěké osídlení dolního toku Bakovského potoka 
Vepřek - část první 

Lidi od pradávna upoutávaly podivné předměty, které se občas nalezly v zemi. Někdy 
to byly velké kosti mamutů či srstnatých nosorožců. Nemůžeme se divit, že je tenkrát 
při své nevědomosti, považovali za kosti obrů nebo draků. Vzácně mohli nalézt na 
polích, po bouři prudkým deštěm omyté, zlaté keltské mince. Věřili, že se vždy objeví 
tam, kde se duha dotkne země, proto „duhovky“. Častěji v takovém případě však na 
poli občas nacházeli kamenné pravěké sekerky. Věřili, že ty se tam objevily po úderu 
blesku. Dávali si je za trámy svých střech věříce, že je tyto „hromové klíny“ ochrání 
před úderem blesku. Zdá se vám to pošetilé? Nedivte se. Vždyť to byli jen obyčejní, 
negramotní sedláci.  V 18. století i někteří učenci věřili, že občas nalézané pravěké  
nádoby jsou  „hrnce, které samy rostou v zemi“.   
Ne jinak tomu bylo v minulosti jistě i v našich končinách. Zdejší krajina je nepřetržitě 
osídlena od 6 tis. př. Kr. I tady jsou samozřejmě místa, která si lidé v minulosti pro 
jejich příhodnou polohu vybírali pro svá sídliště častěji než jiná. V úseku od Kralup až 
k soutoku Vltavy s Labem je místem s největší koncentrací archeologických nálezů 
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katastr Vepřek. Je to místo, kde se Bakovský potok také do Vltavy vlévá. A právě 
tady začneme naše vyprávění o pravěkém osídlení zdejších končin.   
Nejstarším zaznamenaným nálezem pravěkých předmětů odtud jsou dvě zlaté kelt-
ské mince (duhovky) nalezené zde již v roce 1777,  které však byly prodány na roz-
tavení. Návrší u zdejšího kostela zvané „Na Sochornici“ nebo „Na Hebrouně“ bylo 
známo nálezy pravěkých památek od samého počátku archeologického bádání na 
našem území. Prvním nálezem z těchto míst byl žárový hrob objevený na zdejším 
„farském“ poli již v roce 1826. Stejné žárové hroby byly na tomto poli vyorány také 
v roce 1840. V roce 1857 psal tehdejší časopis Lumír o Vepřku jako o místě: „Kde již 
během mnohocáte let vyskytují se při dobývání písku, hnáty lebky lidské, popelnice 
rozličného druhu, kroužky a jiné drobnůstky, ježto bohužel z neznalosti obecného lidu 
povždy v niveč přicházejí…“ Na Vepřku byly, poprvé v Čechách, objeveny kamenné 
formy na odlévání bronzových předmětů – kadluby. Také pohřby malých dětí 
v nádobách, tady nalezené v roce 1895, byly do té doby v naší zemi neznámé. 
Prvním, kdo v naší oblasti začal systematicky pravěké památky sbírat, byl známý 
kněz Václav Krolmus, který je při svých cestách po Čechách sbíral pro vznikající pra-
věkou sbírku tehdejšího Muzea království Českého. Pater Krolmus navštívil Kralup-
sko několikrát. Poprvé to bylo v roce 1851. Tenkrát navštívil i Vepřek a Mlčechvosty. 
Později pak v letech  1853-54, při svém putování navštívil znovu Vepřek (1851-53), 
Mlčechvosty (Na Prahouni) a Škarechov (1853). Byl také ve Všestudech (1853) a 
v Miřejovicích. Při svých cestách nejen hledal pravěké památky, ale sbíral i  národo-
pisný materiál. Také při svých cestách neúnavně „agitoval“ mezi obyčejnými lidmi za 
záchranu „památek na život našich předků“. Vykládal jim o významu starých věcí, 
které tehdy z neznalosti ničili. V tom se za těch 150 let, bohužel mnoho nezměnilo.  
Byl bych rád kdyby k záchraně archeologických nálezů, alespoň trochu napomohl 
i tento malý seriál. Pokračujme však v našem  vyprávění.   
Hlavní představitel následující generace archeologů, kteří zavítali do našeho kraje byl 
především J. L. Píč, ředitel archeologické sbírky Muzea království Českého. Objevil 
se tady poprvé v r. 1894. Pak si několik let dopisoval s majitelem pozemku u kostela 
J. Satranem, který za úplatu pro něj a pro Národní muzeum prováděl na svém poli 
výkopy. Další skupinku zájemců o zde nalézané pravěké předměty tvořili soukromí 
sběratelé. Z nich to byl především ředitel cukrovaru v Lužci, August Klavík. Také on 
si najmul na Vepřku „kopáče“.  
Podrobněji, jak to tehdy v 19. století s těmi nálezy vlastně bylo, v dalším pokračování.   
 
Děkujeme panu Václavu Fenclovi za první část jeho seriálu o archeologii v naší obci, 
kterou píše exkluzivně pro náš zpravodaj. Pojďme se s panem Fenclem trochu se-
známit. Knížka M. Sígla Kdo byl a je kdo (Mělnicko, Kralupsko, Neratovicko) z roku 
2007 o něm uvádí:  
Fencl Václav (nar. 26. 7. 1940 v Sazené) – archeolog-amatér. Původní profesí tech-
nik rafinerie Kaučuk Kralupy nad Vltavou. Od 60. let se zabývá archeologickým prů-
zkumem Kralupska a Velvarska. Spolupracoval s Karlem Sklenářem, zdokumentoval 
velké množství lokalit a nálezů, které jsou mj. uloženy v Regionálním muzeu Mělník a 
Městském muzeu Kralupy nad Vltavou. Napsal mnoho odborných článků a statí. 
 
K velké postavě profesora Josefa Ladislava Píče, o kterém se zmiňuje pan Fencl, 
přikládáme článek známého archeologa PhDr. Karla Sklenáře, DrSc., který vyšel 
v březnu 2007 v MF Dnes:  
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Budoval sbírky Národního muzea 
Výstřel z pistole, který zazněl po poledni 19. prosince 1911 v domě č. 66 v Sokolské 
ulici na pražském Novém Městě, znamenal nejen to, že "pan profesor" Josef Ladislav 
Píč už není z vlastní vůle mezi živými, ale zároveň tím skončila jedna éra v dějinách 
české archeologie.  
Kdo vlastně byl profesor Píč? Když se díváme na dávnou fotografii vousatého pána 
při těle, portrét c. k. školního rady a profesora, vnucuje se nám představa důstojného 
a vážného muže, pohybujícího se mezi šedí univerzitních poslucháren a prachem 
muzejních regálů. Nic by nebylo vzdálenější pravdě. Máme před sebou jednu z nej-
složitějších, ale i nejzajímavějších osobností, jaké se kdy u nás archeologií zabývaly - 
člověka veselé a přátelské povahy, milujícího potěšení života, nadaného uměním 
spojovat lidi a dělat si přátele i nepřátele, protože dovedl bojovně zastávat své ná-
zory. Nicméně těch druhých nebylo mnoho. 
"Život můj je, jako když se tančí kvapík a člověk musí provést všechny panny," tak 
v roce 1900 v přátelském dopise zakladateli a prezidentu České akademie věd a 
umění Josefu  Hlávkovi charakterizoval svůj energií a prací nabitý život. Josef 
Ladislav Píč přišel na svět 19. ledna 1847 v rodině "měšťana a mlynáře větrního" 
Čeňka Píče ve Mšeně, městečku mezi Mělníkem a Mladou Boleslaví, přímo na 
rozsáhlém sídlišti z mladší doby kamenné. Vyšel ze skromných poměrů a vypracoval 
se vlastním přičiněním i vlohami, které zpočátku nebyly příliš patrné. Jeho studijní 
výsledky a maturita na Akademickém gymnáziu v Praze  (natřikrát kvůli latině a 
řečtině) neslibovaly české vědě žádný velký zisk. Bylo to ale jinak: ve vzrušené době 
obnovující se politické svobody v šedesátých letech 19. století nacházel mladý Píč - 
nadšený vlastenec a vyznavač slovanské vzájemnosti - spoustu mimoškolních 
podnětů, které odváděly jeho pozornost od studia mrtvých jazyků.  
Nezvyklá byla jeho cesta k archeologii. Po studiu na filozofické fakultě pražské uni-
verzity, tehdy Karlo-Ferdinandovy, složil profesorské zkoušky z dějepisu a zeměpisu. 
Po několika letech působení v Mladé Boleslavi se stal roku 1881 gymnazijním profe-
sorem v Praze. Zároveň začal pracovat jako historik. Zaměřil se na obranu utlačova-
ných národností v Uhrách, dokazoval jejich historická práva na vlast a svobodný roz-
voj. Polemikami s uherskými nacionalistickými historiky a publicisty si už tenkrát vy-
sloužil hodně nenávisti z jejich strany. Naopak navázal řadu přátelství mezi Slováky a 
Rumuny. Jak jej historická práce zaváděla do stále starší minulosti, uvědomil si, že 
už raně středověké a tím méně pak ještě starší problémy nelze řešit jen pomocí pí-
semných pramenů, že kořeny slovanské kultury, jejíž rozvoj chtěl vědecky zpracovat, 
je třeba hledat už v pravěku. Pochopil, že musí porozumět řeči hmotných pramenů - 
archeologických nálezů. Změnil nejen své metody, nýbrž i celý svůj život.  
Píčův nečekaný přerod v archeologa je pozoruhodný. Ještě v roce 1883, kdy se stal 
docentem rakouského dějepisu a dějin slovanských národů na filozofické fakultě 
pražské univerzity, nevěděl o archeologii celkem nic. Brzy ale začal působit 
v Archeologickém sboru Národního muzea, tehdejším středisku archeologie v Če-
chách. V roce 1887 se pak stal redaktorem našeho prvního a tehdy dosud jediného 
oborového časopisu Památky archeologické, který vychází dodnes. V Národním mu-
zeu patřil zakrátko k nejvlivnějším osobnostem. Navíc se v roce 1893 ujal řízení 
sboru, správy osamostatněného pravěkého oddělení Národního muzea a také ve-
dení Archeologické komise při České akademii věd a umění. Po řadu let pak repre-
zentoval českou archeologii jako obor. 
Uznání mu dnes patří hlavně za to, že po éře starožitnicko-sběratelského přístupu 
oživil chápání archeologických nálezů jako historických pramenů, že se pokusil pře-
kročit úzké hranice dobové archeologie a vnést do ní pohled historika. Jenže udělal 
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metodickou chybu, když se snažil své předčasně vytvořené představě o etnickém a 
kulturním vývoji českého pravěku přizpůsobit archeologický materiál. Zamířil na svoji 
dobu hodně vysoko, koncepčně ji předběhl, proto i jeho neúspěchy byly v té době 
nápadnější. Úspěchy se projevily spíše později a dnes vidíme, že mnohé jeho závěry 
byly dnešnímu pojetí bližší než názory tehdy vítězných protivníků. Podrobné a ne-
stranné zhodnocení toho, co bylo vědeckým produktem jeho díla, zůstává však pře-
kvapivě dodnes nesplněným úkolem naší archeologie.                          
 

Vepřek - část druhá 
V dnešním pokračování si povíme něco více o nejzajímavějších pravěkých předmě-
tech, které se na zdejším katastru našly za posledních více jak 100 let. Přesněji od 
druhé poloviny 19. století, až do roku 1992, kdy zde probíhal velký archeologický vý-
zkum před stavbou dálnice. První nálezy z Vepřku jsou spojeny s knězi. Ostatně 
tehdy to byli oni, kdo spolu s učiteli byli většinou jedinými „vzdělanci“ na vsi. Proto 
tomu nemohlo být jinak ani na Vepřku. Prvním známým nálezem byl žárový hrob lidu 
s kulturou zvoncových pohárů (2500-2200 př. Kr.),  vykopaný v roce 1826 na „poli 
vikářově“. Do stejného období pravěku patřil i další žárový hrob, objevený tentokrát 
na „farském poli“, v roce 1840. Jeho nález je spojen i s prvním konkrétním jménem, a 
to vikáře Jeřábka. 
Také řadu dalších nálezů odtud má „na svědomí“ další kněz. Je jím již minule zmí-
něný páter V. Krolmus. Ten ze svých cest  po Čechách věnoval do sbírek Národního 
muzea v Praze, mimo jiné i nálezy z několika míst na Vepřku. „Na kopci kolem kos-
tela a pod ním k Vltavě,“ jak píše, nalezl sídlištní jámy a v nich nádoby, střepy z nich, 
lidské a zvířecí kosti. Bohužel, většina těchto předmětů byla časem ztracena a tak 
nevíme do jaké doby a které archeologické kultuře předměty patřily.  
Protože s pojmem archeologická kultura se budete v tomto seriálu setkávat častěji, 
dovolte mi proto několik slov na vysvětlenou. Populárně řečeno, o archeologickou 
kulturu se jedná vždy, pokud se na určitém prostoru, ve stejné době, nachází stejné 
předměty hmotné kultury (keramika stejných tvarů a výzdoby, stejné zbraně, ozdoby, 
stejný způsob pohřbívání atd.). Archeologové, aby rozpoznali o jaký úsek pravěku se 
konkrétně jedná, dali jednotlivým archeologickým kulturám odborné názvy. Na pří-
klad, podle místa kde byly poprvé nalezeny (únětická, bylanská…) nebo podle ty-
pické výzdoby nádob (lineární , vypíchaná,  šňůrová…). 
Tolik trocha teorie na vysvětlenou. Pojďme však zpět na Vepřek. Také na návrší mezi 
Vepřkem a Mlčechvosty zvaném „Na koulu“ se ukrývala pod zemí spousta stop po 
pobytu lidí, kteří zde žili v různých obdobích pravěku. Při polních pracích v roce 1852 
zde bylo při orbě a kopání písku zničeno pohřebiště a sídlištní jámy. V nich byla 
údajně i keramika a bronzové předměty. Něco se podařilo v roce 1853 zachránit V. 
Krolmusovi pro Národní muzeum. I tyto věci jsou však dnes nezvěstné. K tomuto ná-
vrší se však ještě vrátíme. 
Po roce 1853 nastal na  Vepřku, pokud se archeologických nálezů  týče, jak uvidíme 
v dalším pokračování, na několik let klid. Další nálezy a mezi nimi i ty, které přitáhly 
ke zdejším končinám pozornost nejen odborníků, ale i veřejnosti, se začaly vynořovat 
na světlo světa  v posledních desetiletích 19. století. Hlavně pak v letech 1894-97. 
V roce 1894 vyoral mlynář J. Satran na svém poli „Na Hebrouně“ sídlištní jámy. 
V nich, mimo obvyklé střepy, které umožňují jejich datování, se objevily i věci do těch 
dob v Čechách neznámé. Formy na odlévání bronzových předmětů – kadluby. O co 
šlo? Předměty z bronzu se odlévají do několika druhů forem, my se zaměříme na  ty, 
co se zde tenkrát našly. V tomto případě se postupovalo tak, že do dvou stejných 
kamenných desek (v našem případě z jemnozrnného pískovce) se do každé z nich 
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vysekal negativní tvar požadovaného předmětu. Obě strany se  k sobě pevně spojily. 
Připraveným otvorem se do formy nalila roztavená bronzovina. Po vychladnutí, se 
předměty vyjmuly k dalšímu opracování. Po vyčistění byl kadlub připraven k dalšímu 
použití. Tehdy se zde našlo celkem 6 kusů takovýchto forem. Jedna dvojice pro odlití 
bronzové, oboustranné břitvy a druhá pro bronzové kroužky o průměru 50 mm. Po 
jednom kuse byly formy pro výrobu jehlic a drobných kroužků. 
Významnou úlohu pro další propagaci těchto nálezům měl tehdejší  ředitel cukrovaru 
v Lužci Aug. Klavík. Ten je tam presentoval na výstavě v září 1884. V tomto roce 
také Vepřek navštívil i přední český archeolog z Národního muzea J. L. Píč. Dohodl 
se synem mlynáře Satrana a ten pak pro něj prováděl několik let na svém poli „Na 
Hebrouně“ výkopy. V roce 1895 začal odkrývat pohřebiště kultury únětické (2200-
1700 př. Kr.). Lid této kultury obvykle pohřbíval své mrtvé do hrobů ve skrčené po-
loze. Tehdy však kopáči narazili na další věc do  té doby v Čechách neznámou. Na 
dva pohřby malých dětí v keramických nádobách.V letech 1896-97 se, tentokrát na 
náklady Aug. Klavíka, kopalo na poli p. Pokorného.  Také tady  se v jedné odp. jámě 
našla obřadně pohřbená kostra, jakoby v „sedící poloze“. Jev, se kterým se  nej-
častěji setkáváme v kultuře knovízské (1300-930 př. Kr.).  
A pak se na  návrší u Vepřeckého kostela dlouhých 70 let žádný archeolog neobjevil.                                              
 

Vepřek - část třetí 
Posledně jsme opustili Vepřek v roce 1897. V době kdy zde byly učiněny významné 
archeologické nálezy. Čas však běžel dál. První světová válka, vznik republiky, krize 
a další válka. Lidé měli jiné starosti než se zabývat „nějakými starými střepy“. Přesto 
se i z tehdejších časů objevují v Městském muzeu ve Velvarech a v Krajinském mu-
zeu v Kralupech některé nálezy z Vepřku. I tehdy se zde tady našli lidé, kteří tam 
předali pravěké předměty na zdejším katastru nalezené (p. Kubrycht, statkář Pokorný 
a další).  Archeologové se na zdejších polích objevili znovu až v roce 1966. Tehdy to 
byl geolog a archeolog v jedné osobě dr. Žebera, který v našich končinách prováděl 
po dlouhá léta geologický průzkum. Ten na zdejší naleziště upozornil archeologa 
mělnického muzea dr. Sklenáře, ten sem pak přivedl i mě.  
Navštívili jsme zdejší pole několikrát spolu a pak jsem pokračoval sám nebo občas 
se svými spolupracovníky. Za několik let se mám podařilo sebrat z polí spoustu ke-
ramiky, dokládající  osídlení zdejších končin řadou pravěkých kultur od šestého tisí-
ciletí až po ranný středověk. Také někteří obyvatelé Vepřku, když viděli co hledám, 
tak mi předali  nálezy, které měli doma (pánové Franc, Vlasák a další). 
Nejvýznačnější nález byl tehdy zachráněn díky panu Loužeckému. Při sázení 
stromků na svém poli v roce 1969 narazil na lidskou lebku. Prostřednictvím své dcery 
nás na to upozornil. Následný archeologický průzkum dr. Sklenáře zjistil, že se jedná 
o kostru ženy ve věku cca 50-60 let.  V hrobě byla i malá nádobka. Podle ní se dalo 
určit, že mrtvá byla pohřbena v době,  kdy zde žil lid s kulturou bádenskou (3500  -
3200 př. Kr.). Dodnes je to jediný známý hrob datovaný do té doby ze širokého okolí. 
Na tomto příkladu je vidět, že mnohdy i několik kostí může vést k unikátnímu nálezu. 
Jen se o nich musí včas dozvědět  odborníci. 
Čas plynul a k Vepřku se blížila dálnice. Proto, že se vědělo jaké „bohatství“ skrývá 
návrší u Vepřeckého kostela, bylo rozhodnuto, že se zde provede v předstihu před 
její stavbou záchranný archeologický výzkum.Ten začal dne 16. 5. 1992 a trval až do 
září téhož roku.  Byla odkryta plocha cca 5000 metrů čtverečních. Nejstarší, tehdy 
zde objevené nálezy, patří do neolitu. Byla odkryta jáma a v ní střepy nádob prvních 
zemědělců – lidu s keramikou lineární (5600-5100 př. Kr.). Dále zde byla zachycena 
část tzv. dlouhého domu, který také patří do tohoto období pravěku.  Neolitické 
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období je zde reprezentováno i střepy následující kultury lidu z keramikou 
vypíchanou (5100-4200  př. Kr.). Nejvíce pravěkých objektů odkrytých při výzkumu 
patřilo do doby bronzové. Byly to nálezy z obou pravěkých kultur, které toto naleziště 
proslavily již v 19. století.  
Starší z nich je kultura únětická (2200-1700 př. Kr.). Nejznámějším dřívějším nále-
zem, patřícím lidu této kultury, jsou již minule zmiňované dětské pohřby 
v keramických nádobách. Málokdo věřil, že by se něco podobného zde mohlo objevit 
ještě jednou. A přece se to podařilo. Při výzkumu bylo objeveno i pohřebiště z mladší 
fáze této kultury. Bylo prozkoumáno celkem 35 hrobů. V jednom z nich byla nalezena 
velká zásobnice  překrytá miskou. Na jejím dně byla kostra novorozence. V nádobě 
byl ještě zlomek lastury říční škeble a dvě kosti ovce. Podobných pohřbů  v nádo-
bách bylo do roku 1993 známo z území Čech asi 10, z toho tři jsou z Vepřku! Pojďme 
však zpět k objeveným únětickým hrobům. Všechny byly vybudovány jako kamenné 
skříňky. To je v mladší fázi této kultury obvyklé. Svrchní části hrobů původně vystu-
povaly na povrch  a označovaly tak polohu hrobu.  Proto se hroby na pohřebišti 
vzájemně respektovaly. Kostry ležely ve skrčené poloze na pravém boku, hlavou 
k severu. Rozložení hrobů a jejich obsah ukazoval i na  jisté rodinné vazby. V jednom 
hrobě byl společně uložen muž s dítětem, které mělo hlavu položenu na mužově 
předloktí. V několika případech byly zjištěny tzv. dodatečné pohřby. To znamená, že 
po určité době byl hrob znovu otevřen, kosti mrtvého odsunuty stranou, aby se udě-
lalo místo pro dalšího zesnulého, pravděpodobně člena rodiny. V jednom z tako-
výchto hrobů byly kosti  8-9 jedinců,  které sem byly postupně pohřbeny. V dalším 
případě byl zachycen i hrob zcela prázdný – tzv. kenotaf. Zda byl připraven pro ně-
koho kdo zemřel mimo svou rodnou osadu, či se utopil v nedaleké řece, se již nikdy 
nedozvíme.  
Mrtví byli na svou poslední cestu vybaveni poměrně chudě, jak je v té době také ob-
vyklé. Ze  všech 35 prozkoumaných hrobů byly nalezeny nějaké milodary pouze 
v šestnácti. Bylo to 8 bronzových jehlic, 5 bronzových vlasových ozdob – záušnic.  
Dále 9 miniaturních keramických  nádobek, které byly pravděpodobně vyrobeny 
pouze pro pohřební účely.  Dále to bylo  11  drobných jantarových korálků, jeden 
kroužek z téhož materiálu a kostěné šídlo. 
Největší  část odkryté plochy zaujímaly zbytky osady z konce doby bronzové. Tehdy  
na našem území žil lid s kulturou knovízskou (1300-920 l. př. Kr.). Výzkum zde tehdy 
odkryl více jak 150 jam a několik dalších pravěkých objektů. Větší část objektů patřila 
staršímu knovízskému období.  To je cca z 12. stol. př.Kr. Menší část pak patří do 
závěrečného tzv. štítarského období (cca 9. stol př.Kr.) této kultury. Některé nalezené 
jámy „dělaly“ archeologům velkou radost. Jedna z nich byla zaplněna keramikou 
zdeformovanou při vypalování. Jestliže je totiž teplota při vypalování keramiky příliš 
vysoká, nádoby se žárem zdeformují a obsah keramické pece se musí vyhodit.  
V jiné jámě zase byly nalezeny koule uhnětené z cihlářské hlíny, které byly připra-
veny pro výrobu nádob. V další jámě bylo šest zdobených misek naskládaných na 
sebe dnem vzhůru. K nejzajímavějším nálezům patří hromadný hrob 7 jedinců 
v jedné jámě. Druhý nebo třetí největší takový v knovízské kultuře. Odpadní jámy 
obsahovaly ještě řadu dalších pravěkých předmětů.  Hliněná závaží  tkalcovských 
stavů, malá kolečka – přesleny, používané také v tkalcovství. Dále,  kostěná šídla a 
různé hroty z parohu a kosti. Kamenné podložky na drcení obilí a tisíce zlomků ke-
ramiky. O některých si povíme více příště. Odborníci, nejen archeologové, ale 
i z dalších vědních  oborů, při tomto výzkumu, zjistili řadu dalších  poznatků. I o nich 
bude řeč v příštím pokračování. 
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Vepřek - část čtvrtá 
Minule jsem pokračoval vyprávěním o archeologickém výzkumu v roce 1992.  Chtěl 
bych se ještě zastavit u některých zajímavostí z této akce. Jednou z nich je i nález 
šesti zdobených misek v odpadní jámě. Ty byly pečlivě naskládány na sobě, dnem 
vzhůru. Seřazeny podle velikosti, nejmenší ve spodu.  O takovýchto souborech ná-
dob, obřadně uložených do země, se archeologové domnívají, že tam byly uloženy 
poté co před tím sloužily jako nádoby při nějakém společenském či náboženském 
obřadu. Podobné soubory byly nalezeny v Lužci a v Nelahozevsi. 
Dále to byla odpadní jáma, která sloužila jako hromadný hrob. V něm bylo pohřbeno, 
tedy spíše bez ladu naházeno, 7 lidských koster. Byli to 3 muži ve věku od 20 do 60ti 
let a 4 děti staré 8-13 let. Lidé v pravěkých kulturách pohřbívali své mrtvé různě. Nej-
častěji uložili tělo do země, jindy je spálili na hranici. Popel dali buď do nádoby, nebo 
jen v nějakém koženém či látkovém obalu uložili do prosté jámy v zemi.  Někdy bylo 
zvykem nad mrtvým navršit mohylu. Ne tak lid s kulturou knovízskou. Většina jeho 
příslušníků byla spálena a popel dán do urny nebo do prosté  jámy v zemi. Nachá-
zíme však i obřadní, kostrové pohřby uložené do odpadní jámy na sídlišti. A aby to 
nebylo příliš jednoduché, tak se objevují i kostry do odpadních jam jen pohozené. 
Často nesoucí stopy po násilném usmrcení (ukamenování?) a doklady rituálního ka-
nibalizmu. Tento hromadný hrob je dokladem podobných „nerituálních“ praktik. Po-
dobné „pohřby“ v našem okolí byly nalezeny třeba v Kralupech a v Debrně.  Odbor-
níci si však zatím nedovedou vysvětlit, proč právě u kultury knovízské se jedná o jev 
tak rozšířený.  
Mimořádným, a v knovízské kultuře prvním, je i nález rybích šupin. Našlo se zde 
i značné množství lastur říčních škeblí. Při dnešním archeologickém výzkumu 
pomáhá archeologům řada odborníků z dalších vědních oborů. Jedním z těch, které 
nám pomáhají udělat si představu o tom, jak vypadala zdejší krajina v určitých 
obdobích pravěku, je i paleobotanika. Dnes nestačí, tak jako za doby mlynáře 
Satrana, vykopat pouze kostry a nádoby. Dnes se například hlína z pravěkých 
objektů  proplavuje a získaná zrna pylu pak dávají obraz toho co tehdy na dané 
lokalitě rostlo za stromy a rostliny.  Konkrétně v našem případě výzkum zjistil, že 
půda v okolí byla zemědělsky obhospodařována. Nalezené drobné ulity mlžů 
pomohly zase paleozoologům určit, že tehdejší  okolí  mělo stepní charakter.  
Ještě jedno prvenství měl tento výzkum. Málokdy se podaří, aby za  sedm měsíců 
byly jeho výsledky nejen vystaveny (v Městském muzeu v Kralupech), ale aby vyšla 
i drobná publikace, která shrnovala první předběžné výsledky toho, co odborníci 
spolu s brigádníky za čtyři  měsíce práce objevili.  Několik exemplářů  této publikace 
je možno ještě v Městském muzeu v Kralupech zakoupit. 
Dálnice však pokračovala dál a situace si vyžádala v roce 1994 na katastru Vepřku 
ještě jeden zásah archeologů. Tehdy zde dr. Lutovský a dr. Jaklová odkryli další část 
knovízského sídliště. Bylo prozkoumáno 13 zásobních jam. 
Archeologové se do našeho kraje vrátili ještě jednou.  V letech 1992 až 2002 probí-
hal letecký archeologický průzkum „Pravěký sídelní prostor středních Čech“. Při tom 
byly na leteckých snímcích objeveny, mimo jiné i stopy po opevnění výšiny mezi 
Vepřkem a Mlčechvosty.  Povrchovými sběry na místě bylo zjištěno, že se jedná 
o opevněné hradiště z blíže  neurčeného úseku doby bronzové (2200-800 př. Kr. ). 
Za to vše co dnes víme o pravěkém osídlení zdejších míst vděčíme obětavým lidem, 
kterým nebyl osud těchto památek lhostejný. Také však ve velké míře dr. 
Karlu Sklenářovi, který pracoval léta, před svým odchodem do Národního muzea, 
jako archeolog muzea na Mělníku. Mimo vlastní činnost spojenou se záchranou zdej-
ších archeologických památek také napsal řadu publikací.  Pro nás je nedůležitější, 
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že sebral a utřídil veškeré známé archeologické nálezy do publikace  „Pravěké ná-
lezy na Mělnicku a Kralupsku“. Díky němu nemá žádný okres v republice tak 
podrobně zpracovaný archeologický místopis jako ten náš. Z této knihy  pak čerpá 
každý kdo se zabývá archeologickým místopisem zdejších končin, mě samozřejmě 
nevyjímaje.  
Na závěr mi dovolte jednu prosbu. Tento malý seriál vám chtěl ukázat jak bohatá je 
minulost Vepřku. Chtěl, alespoň v některých z vás, vzbudit hrdost na místa, kde ži-
jete. Každý totiž může pomoci při záchraně pravěkých nálezů. Nikdy nevíte, kdy 
třeba při kopání jámy pro stromek, či sloupku  oplocení zahrádky na něco narazíte. 
Většinou to jsou  jen tmavé, na lomu černé, nevzhledné „střepy“. Nález byste měli 
ohlásit na obecní úřad, kde již zajistí, aby se o něm dověděli povolaní odborníci. V je-
jich rukou jsou i obyčejné střepy cenným dokladem. Odborníci z nich dokáží, jak jste 
viděli, vyčíst řadu informací o osídlení zdejších míst v dávné minulosti. To se však 
nejprve musí do jejich rukou dostat. Pokud něco takového najdeme, jsme všichni sice 
ze zákona na ochranu kulturního dědictví povinni nález ohlásit, kdo si však dnes 
v této zemi  něco ze zákona  dělá?! Při tom může každý z vás, najít takový předmět, 
který bude, řečeno obrazně, tím dalším malým „ kamínkem do mozaiky“ osídlení naší 
země, kterou se archeologové snaží více jak jedno století trpělivě skládat. Bohužel 
odborníci stále bojují s názorem mezi lidmi hojně rozšířeným, a to: „ Já to ohlásím, 
archeologové přijedou, rozkopou mi celou zahradu, zastaví stavbu a ještě to budu 
muset zaplatit.“ Nic z toho není pravda. Archeologové po ohlášení k vám přijedou, 
většinou odeberou vzorky keramiky, zakreslí profil. Pouze v případě, že byste narazili 
na hrob, tak se s vámi dohodnou, kdy by mohli prozkoumat jeho zbytek. Soukromá 
osoba nikdy nic neplatí. Jiná pravidla jsou  samozřejmě pro investory velkých  sta-
veb.     
 

Nové Ouholice, Staré Ouholice a Miřejovice 
Dnes budeme pokračovat v našem seriálu o tom, jak šel pravěk zdejšími končinami, 
vyprávěním o Nových Ouholicích. V minulých pokračováních jsme si říkali o archeo-
logických výzkumech prováděných ve zdejších končinách v posledních letech na 
Vepřku. Začneme také v tomto případě vyprávěním o dalším archeologickém vý-
zkumu. 
Jen několik set metrů od návrší vepřeckého kostela se rozkládá další pravěká loka-
lita. Je to písčitý hřbet mezi Novými Ouholicemi a Sazenou.  Plocha ohraničená 
strmými srázy, které spadají ze tří stran do údolí, byla také zajímavým místem pro 
osídlení v různých obdobích pravěku. Na rozdíl od Vepřku nebylo toto místo známo 
jako archeologické naleziště. V roce 1965 sem zavítal nám již známý geolog a 
archeolog dr. Žebera. Ten tu nalezl „kopytovitý sekeromlat“, kamenný nástroj prvních 
zemědělců (lid s keramikou lineární – 5600 - 5100 př.  Kr.). Od roku 1972 sem chodil 
autor s několika svými spolupracovníky. Několik let za sebou jsme pak na zdejších 
polích sbírali četné úlomky keramiky a nástroje z pazourku. Ty patřily lidu s ker. vypí-
chanou (5100 - 4200 př.  Kr.) a také kultuře nálevkovitých pohárů (3900 - 3400 př. 
Kr.). Výkop, který v roce 1987 proťal celou plochu naleziště, odkryl několik pravěkých 
objektů.  Po našem ohlášení provedli jejich odborný průzkum pracovníci Národního 
muzea. Při něm byly prozkoumány zbytky tří pravěkých objektů – odpadních jam. 
Všechny tři obsahovaly zlomky keramiky datované do doby, kdy zde žil lid s kulturou 
nálevkovitých pohárů.  V jedné z jam bylo objeveno, kromě zlomků keramiky i část 
kamenného nože, pazourková šipka, dva kostěné hroty a také kusy vypálené hliněné 
omítky stěn domů  - „mazanice“.  Na základě těchto nálezů rozhodlo vedení Národ-
ního muzea, že zde dr. Hartl provede záchranný archeologický výzkum. V první 
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výzkumné sezóně v roce 1988 byla vykopána archeologická sonda. V ní byly 
nalezeny četné úlomky keramiky. Mimo to se ve světlejším podloží rýsovala řada 
kůlových jamek - tmavých skvrn, zbytků po pěti řadách dřevěných kůlů, které tvořily 
nosnou konstrukci pravěkého domu, postaveného lidmi s kulturou vypíchanou, někdy 
na počátku 4. tisíciletí př. Kr. Šlo o podobný typ domu jako ten, který byl také později, 
v r. 1992 objeven, při archeologickém výzkumu ve Vepřku. Bylo potřeba zjistit jeho 
přesné datování a odkrýt celý půdorys domu. K tomu bylo nutno výkop na poli ještě 
rozšířit. S tím však majitel pozemku tenkrát nesouhlasil. Za těchto podmínek bylo 
rozhodnuto přenést výzkum na jinou část hradiště. V následujícím roce byl výzkum 
proto přenesen na okraj srázu nad  Novými Ouholicemi, do míst kudy vede jediná 
přístupová cesta ve směru od Vltavy. Zde archeologové očekávali objevení zbytků 
případné hradby se vstupní bránou. Bohužel výzkum jejich očekávání nesplnil.  Ne-
byly zde objeveny zbytky po žádných pravěkých objektech. 
I přes krátkou dobu trvání výzkum potvrdil, že se zde jedná o rozsáhlé výšinné síd-
liště se stopami osídlení kultury vypíchané a hlavně po ní následující kultury nálevko-
vitých pohárů.   
Na tato místa se však archeologové, při provádění akce „Pravěký sídelní prostor 
středních Čech“ vrátili ještě jednou. Tehdy i do těchto míst při snímkování krajiny za-
létl dr. Gojda. Ten zjistil na základě leteckých snímků, kde by se mohl nacházet teh-
dejší vstup na „hradiště“. Následný geomagnetický průzkum, prováděný dr. Křiván-
kem, jeho zjištění pak skutečně potvrdil. V jediném místě, kde je tato ostrožna pří-
stupná po rovině, zaměřil zbytky po příkopu a velký počet zahloubených objektů. Nic 
z toho dnes není samozřejmě vidět. Staletí intenzivního zemědělského obdělávání 
všechny stopy na povrchu země smazala. Dr. Křivánek také vyslovil domněnku, že 
„hradiště“, které zaujímá plochu cca 25 ha bylo tenkrát obehnáno hradbou.Teprve 
další výzkum by mohl ukázat, zda tato místa tehdy sloužila jako útočiště v dobách 
nebezpečí nebo se zde lidé shromaždovali z náboženských či jiných, nám dnes ne-
známých důvodů.    
Proti obvyklým postupům jsem začal své vyprávění od konce místo od začátku. Nej-
starším nálezem z katastru Nových Ouholic je pravěký hrob nalezený zde v roce 
1898. Mělo jít o malou hrobovou jámu obloženou kameny. Snad dětský kostrový 
hrob, který byl později lidmi rozebrán. Podle nálezů keramiky by mohl být tento hrob 
datován do starší doby železné (halštatské 8. - 6. stol. př. Kr.). Další nálezy pravěké 
keramiky byly získány při regulaci  Bakovského potoka, blízko mostu na okraji obce. 
Nalezená keramika dokládá osídlení těchto míst Kelty v době laténské (5. stol. př. Kr. 
– poč. n. l.) a později i našimi předky Slovany v ml. době hradištní ( 9. - 11. stol. n. l.). 
Ještě bych se chtěl zmínit  o  Starých  Ouholicích.  Tady nalezl J. Sajbic v šedesá-
tých letech min. století keramickou nádobu, která sloužila v 1. - 2. stol. n.l. jako po-
pelnice pro pohřeb příslušníka germánského kmene, který tehdy v našich končinách 
sídlil. 
Na závěr dovolte několik slov i o tom, jaké pravěké předměty se našly V Miřejovicích. 
Na levém břehu Vltavy v prostoru u miřejovické  elektrárny se rozkládá velké a vý-
znamné naleziště pravěkých památek hlavně z konce doby bronzové.  Některé ná-
lezy jsou i pod názvem Miřejovice. Většina naleziště však leží na katastru Nelaho-
zevse. Tak jedinými bezpečně datovanými nálezy z vlastních Miřejovic jsou předměty 
z keltských hrobů  (3. - 4. stol. př. Kr.). Ty byly vykopány někde  v prostoru bývalého 
pivovaru. Do Krajinského muzea v Kralupech je  v roce 1927 daroval tehdejší majitel 
pivovaru p. Šolc, bohužel, ale bez přesnějších údajů. Šlo o bronzové spony a nákrč-
ník.  
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Nová Ves 
Místo, kde byla nalezena keramika svědčící o osídlení zdejšího katastru  prvními ze-
mědělci, lidem s keramikou lineární (5600 - 5100 př. Kr) se nachází v poloze „U pan-
ského háje“ (vedle Jalového potoka). Jak psal p. Švejda, který tam před  rokem 1910  
při regálování chmelnice tuto  keramiku a kamennou podložku na drcení obilí, spolu 
se zvířecími kostmi, našel. Dlouho to byl jediný nález patřící lidu této kultury 
v prostoru dolního toku Bakovského potoka. 
Keramika patřící následující kultuře lidu s keramikou vypíchanou (5100 - 4400 př. 
Kr.), se našla při stavbě dálnice D8, ale o ní později. Bohaté bylo i osídlení zdejšího 
katastru v pozdní době kamenné - eneolitu (třetí tis. př. Kr.). Nejstarší nálezy z té 
doby patří lidu s kulturou nálevkovitých pohárů (3900 - 3400 př. Kr.). 
Již v roce 1947 se našel na zdejším katastru kamenný sekeromlat lidu této kultury. 
Nejvíce nálezů z tohoto úseku pravěku však přinesl archeologický výzkum prováděný 
v roce 1992 při stavbě dálnice D8. 
Tehdy dr. Lička a dr. Lutovský prozkoumali plochu, kde se po skrývce ornice rýsovaly 
tmavé skvrny, obvykle skrývající zbytky archeologických objektů. Nejprve to byl 
zbytek odpadní jámy se zlomky keramiky, mazanicí, zlomkem kamenného nástroje a 
s kostmi zvířat. Keramika v jámě nalezená byla datována do neolitu, konkrétně do 
období lidu s keramikou vypíchanou. Současně zde byl zachycen i hrob s kostrou ve 
skrčené poloze. V něm byly zlomky závaží ke tkalcovskému stavu, část kamenné 
podložky na drcení obilí a keramika, která patří lidu s kulturou nálevkovitých pohárů.  
V této souvislosti je zajímavé to, že jen několik set metrů odtud, se na kopci nad No-
vými Ouholicemi nachází velké výšinné sídliště patřící také do období, kdy zde tento 
lid žil. Další místo s pravěkými nálezy, související se stavbou dálnice z katastru Nové 
Vsi bylo, jak se to bohužel na takovýchto stavbách často stává, silně poškozeno již 
při skrývce ornice. V půdě se rýsovaly pouze spodní části pravěkých objektů. Byla to 
odpadní jáma a v ní zlomky keramiky, kosti a pazourkový nástroj. I zde jako 
v předchozím případě   byl  zachycen a  zničen pravěký hrob. Zlomky keramiky jej 
dovolí datovat pouze obecně do eneolitu. 
Do doby kolem 3000 př. Kr. je datována kultura řivnáčská. Lidu této kultury patří ná-
dobka a snad také, zatím však odborně neprozkoumané „Hradiště“ v poloze „Na Ška-
rechově“.  Na samém konci do eneolitu žil v našich končinách lid s kulturou šňůrovou 
(2800 - 2500 př. Kr.). Jeden jeho hrob byl také nalezen kdesi „Na Škarechově“. Další 
hroby patřící  tomuto lidu se našly i přímo v obci. Jeden na zahradě p. Švába. 
U mrtvého ležel bronzový korálek, 16 perleťových kroužků spolu s pazourkovou če-
pelkou.  Na stejném místě byly objeveny i další, snad čtyři kostrové hroby. Ty však  
patřily  již na počátek doby bronzové. Konkrétně lidu  kultury  únětické (2200 - 1700 
př. Kr.). Dva z nich byly vybudovány jako skřínka z opukových kamenů, přičemž je-
den z hrobů byl zcela prázdný (kenotaf?).  Do hrobů byla těla  uložena, jak bylo tehdy  
obvyklé, podle přísných rituálních pravidel. Jako milodary dostali mrtví nádobky  a 
keramické střepy. 
Na témže místě byl nalezen i další  kostrový hrob, patřící tentokrát  keltské ženě (4. - 
3. stol. př. Kr). Ta dostala s sebou na poslední cestu nádobku, bronzové  spony,  
jantarové korálky, železný nožík a ozdobný kroužek ze stříbrného drátu.  
Nejvýznačnější nález z obce patří také Keltům. Jde o hrob keltského bojovníka, jeden 
z mála nalezených  v našem okolí. Byl vykopán již  před první světovou válkou,  
kdesi na jižním okraji obce. Ing. St. Mikuláš  o něm napsal v roce 1914 do našeho 
předního archeologického časopisu Památky archeologické. Píše tam, že v  hloubce 
asi 1 metr ležela na zádech kostra muže, hlavou v severu. Při jeho pravé ruce byl 
železný meč se zbytkem dřeva na rukojeti. Meč byl v plechové pochvě, na jejíž vnější 
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straně se zachoval zbytek hrubé tkaniny (pohřební rubáš nebo látka, do které byl 
zabalen pouze meč?).  Na pochvě bylo železné ouško se zbytkem řetízku, kterým byl 
meč původně připevněn k opasku. U pravého mužova ramene ležel železný hrot 
oštěpu. Zachovaly se  i zbytky kování, původně dřevěného štítu, který i po smrti 
chránil horní část jeho trupu. Na pravém  mužově rameni byl ještě zbytek spony, 
která spínala jeho oděv. U nohou kostry stála nádobka, vyrobená již na hrnčířském 
kruhu. Ten začali u nás jako první používat právě Keltové.  Mimo zachovanou tka-
ninu na pochvě meče (což se vyskytuje v hrobech velice vzácně), byl tento hrob za-
jímavý ještě tím, že na mužově lebce se zachovala stopa po zhojeném zranění, snad 
po sečné ráně mečem. Nález se dostal do Městského muzea ve Velvarech, kde si jej 
můžete prohlédnout i dnes.  
Ještě jednou se při „regálování chmelnic“  našla pravěká keramika. Opět v poloze „U 
panského háje“. Tentokrát to byl to střep zdobený několikanásobnou vlnovkou, typic-
kým slovanským ornamentem. Ten dokládá osídlení zdejších končin již našimi pří-
mými předky Slovany, v době hradištní (7. - 11. stol. n.l.).                                        

Václav Fencl 
 

* * * 
 
 
Informace o fotovoltaické elektrárn ě ve Vepřku 
 
Energetický regulační úřad (licence.eru.cz): 
Držitel licence: FVE CZECH NOVUM s.r.o., IČ 29023165, Nová Ves 43, 277 52 Nová 
Ves, okres Mělník, kraj Středočeský, země CZ. Předmět podnikání: Výroba elektřiny. 
Odpovědný vedoucí: Ing. Jindřich Novák. Datum zahájení výkonu licencované čin-
nosti a den vzniku oprávnění: 07. 05. 2010. Verze licence 4. Celkový instalovaný vý-
kon (MW) Elektrický celkový 35.103, sluneční 35.103, počet zdrojů: 1. 
 
Internetová encyklopedie Wikipedia (cs.wikipedia.org):  
Fotovoltaická elektrárna Vepřek v katastrálním území Vepřek obce Nová Ves 
v okrese Mělník má instalovaný výkon 35,1 MW. Byla v době svého spuštění v září 
2010 největší sluneční elektrárnou v České republice (z plánovaných elektráren ji má 
předčit jen FVE Milovice). Elektrárna byla vybudována v rámci boomu slunečních 
elektráren vyvolaného jejich mimořádně štědrou státní podporou. Nachází se se-
verně od silnice I/16 a vesnic Vepřek a Mlčechvosty, východně od dálnice D8 (poblíž 
exitu 18) a vesnice Nová Ves. 
V terénu byla elektrárna budována od října 2009 do února 2010. Výstavba měla být 
podle plánu dokončena na konci roku 2010. Otevření elektrárny bylo oznámeno ke 
dni 8. září 2010. Má mít na rozloze 82,5 ha celkem 26 bloků obsahujících 186 960 
kusů monokrystalických panelů PhonoSolar 185 a 190 Wp. Buduje a provozuje ji 
DECCI a. s. pod značkou FVE CZECH. Není veřejně známo, kdo vlastní akcie na 
majitele společnosti DECCI; v roce 2008 byl jejím vlastníkem Martin Hubáček ze Sla-
ného a u zrodu projektu stál Pavel Patřičný z Vepřku, který podle informací MF Dnes 
získal pro projekt další tuzemské investory. Úvěr ve výši 2,2 miliardy Kč poskytla 
podle údajů v obchodním rejstříku UniCredit Bank. V souvislosti s výstavbou elek-
trárny byla v blízkosti postavena i nová rozvodna nákladem zhruba 100 milionů Kč. 
Celkové investice do elektrárny činily asi 2,7 miliardy Kč. Pro rok 2011 jsou 
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předpokládány tržby 425 milionů Kč a za 20 let provozu by zisk majitelů měl činit 1,9 
miliardy Kč. 
 
Hospodářské noviny a server byznys.idnes.cz 8.9.2010 uvedly následující článek:   
Obří solární elektrárna u Mělníka zahajuje provoz. Neví se, komu patří 
Devátý největší solární zdroj světa vlastní firma s akciemi na majitele. Česko patří 
mezi solární velmoci světa. Elektřina proto výrazně zdraží. 
V obci Vepřek u Mělníka se dnes spouští největší fotovoltaická elektrárna v Česku. 
Krátce se stane dokonce devátým největším podobným zdrojem energie světa. Větší 
solární elektrárny jsou zatím pouze ve Španělsku, Německu a Portugalsku.  
Elektrárna, která zabírá plochu více než stovky fotbalových hřišť má výkon 35 MW, 
téměř třikrát více než dosavadní dosavadní jednička poblíž Stříbra. Měla by vyrobit 
dost elektřiny na to, aby pokryla spotřebu zhruba deseti tisíc domácností. Největší 
fotovoltaická elektrárna na světě u španělského (tedy výrazně slunečnějšího) města 
Olmedilla je s instalovaným výkonem 60 megawattů ani ne dvakrát větší.  
Náklady na vybudování elektrárny u Vepřeku se odhadují na více než dvě miliardy 
korun. Investor takto velkého projektu ale zůstává neznámý. Projekt buduje společ-
nost FVE Czech Novum, za kterou stojí pražská firma Decci. Nová elektrárna je 
podle instalovaných výkonů v solární energetice v Česku leaderem, navenek se ale 
neprezentuje a má akcie na majitele. Její jednatelé figurují v řadě developerských 
společností.  
Projekt sám o sobě zdraží elektřinu firmám i domácnostem o více než jeden haléř za 
kilowatthodinu. "Nelze kritizovat podnikatele, že využívají příležitosti na trhu," říká 
sekretářka České fotovoltaické průmyslové asociace Zuzana Musilová. Dodává ale, 
že takto velké projekty by vznikat neměly.  
"Do budoucna považujeme tyto megalomanské projekty za nepřijatelné. Fotovoltaika 
by se měla podporovat. Patří ale na střechy rodinných domů a firem," uvádí.  
Solární elektrárny měly původně snížit ekologické dopady výroby elektřiny i závislost 
Česka na fosilních palivech. Jako daň si ale vybírají zábor zemědělské půdy i stále 
vyšší cenu elektřiny. Příští rok budou muset spotřebitelé v ceně elektřiny zaplatit tři-
cet až čtyřicet miliard korun za takzvanou zelenou energii. Elektřina tak příští rok do-
mácnostem podraží až o dvacet procent. Nárůst počtu fotovoltaických elektráren totiž 
překonal očekávání.  
Zatímco na konci roku měly všechny fotovoltaické elektrárny výkon 3,4 megawattu, 
o rok později to bylo již čtyřiapadesát megawattů. Nyní je podle odhadu připojeno již 
více než 600 megawattů a je velmi reálné, že se toto číslo do konce roku více než 
zdvojnásobí. Řada velkých projektů se totiž dokončuje a investoři se budou snažit 
stihnout připojení do konce roku. Růst, který spotřebitelé dokáží "utáhnout" ve vyš-
ších cenách je přitom podle odhadů zhruba sto megawattů ročně.  
Vláda mezitím řeší, co s problémem, tedy s příliš velký množstvím zelené a zároveň 
drahé energie udělat. "Definujeme základní cíle a úkoly, jak nepříznivý vývoj v ener-
getice zvrátit," řekl před několika dny bez bližších detailů premiér Petr Nečas.  
Ten chce, aby vláda vstoupila do jednání s provozovateli solárních elektráren i s vel-
kými distributory elektřiny. Stát ale do platných smluv s investory solárních zdrojů 
jednostranně zasahovat nemůže a možností, jak řešit vzniklou situaci přímo s vý-
robci, je málo. Ti totiž nechtějí slyšet o tom, že by se sami dobrovolně vzdali benefitů, 
které jim stát garantoval. A výhod, na základě kterých získali na své projekty financo-
vání. 
 



 114 

Hospodářské noviny a server byznys.idnes.cz dne 3. 1. 2011 uvedly následující člá-
nek:  
Jen 48 hodin dělilo ČEZ od ztráty miliard. Solární elektrárny ale nakonec zapojil včas 
ČEZ nyní vlastní čtyři z pěti největších slunečních elektráren v zemi.  
Nakonec o pouhé dva dny zachránil ČEZ příjmy v řádech miliard. Energetické firmě 
se podařilo zapojit dvě obří fotovoltaické elektrárny dva dny před silvestrem loňského 
roku - tedy pouhých 48 hodin před vypršením termínu, který zajišťuje výrazně vyšší 
výkupní ceny elektřiny z těchto zdrojů. 
Podle údajů Energetického regulačního úřadu (ERÚ), které má server iHNed.cz 
k dispozici, tak v České republice byla v samém závěru roku spuštěna největší 
solární elektrárna. FVE Ralsko Ra 1 disponuje výkonem 38,2 MW a je složena z pěti 
menších zdrojů (14,2 MW + 6,6 MW + 4,5 MW + 12,8 MW). 
Elektrárna v Ralsku se přitom na čelo žebříčku největších solárních zdrojů dostala 
nečekaně. Dosud byla totiž považována za největší v zemi sluneční elektrárna 
Vepřek, kterou vlastní firma DECCI, s výkonem 35,1 MW. Jenže pět menších zdrojů 
ČEZu v Ralsku nakonec ERÚ označuje za jedinou fotovoltaickou elektrárnu. 
Regulační úřad totiž považuje i několik výroben vzdálených od sebe stovky metrů 
za jednu "provozovnu", pokud mají stejného majitele a jsou připojeny k jednomu 
odběrnému místu. 
Vedle elektrárny Ralsko Ra 1 stihl ČEZ ve stejném termínu zapojit i další silný zdroj. 
A to FVE Mimoň Ra 3 o výkonu 17,5 MW, která leží jen o několik kilometrů dále a 
také na území bývalého vojenského prostoru Ralsko. 
Energetická firma se tak jen pár dní před koncem roku stala vlastníkem a provozo-
vatelem čtyř z pěti největších slunečních továren v České republice. Podle Martina 
Schreiera, manažera komunikace firmy pro obnovitelné zdroje, provozuje ČEZ nyní 
fotovoltaické zdroje o výkonu 125,9 MW. 
K 31. 12. 2010 měly být v České republice připojeno podle odhadů ERÚ elektrárny 
s výkonem zhruba 1650 MW. Přesná data ERÚ zveřejní na začátku příštího týdne. 
 
Největší solární elektrárny v ČR  
1. FVE Ralsko Ra 1                         38,2 MW (ČEZ)      29. 12. 2010  
2. FVE Czech Vepřek                      35,1 MW (Decci)        7. 5. 2010  
3. FVE Ševětín                                29,9 MW (ČEZ)      14. 12. 2010  
4. FVE Mimoň Ra 3                        17,49 MW (ČEZ)      29. 12. 2010  
5. FVE Vranovská Ves                   16,03 MW (ČEZ)        3. 12. 2010 

Zdroj: ERÚ k 30. 12. 2010  
 
 
 
 
Přehled po časí v České republice v roce 2010 
 
Počasí v Česku přineslo v roce 2010 květen téměř bez slunce či extrémně teplý listo-
pad. Ani rok 2010 se neobešel bez jarních a letních záplav, které si vyžádaly osm 
lidských životů. Počasí poznamenal také třeba popel v ovzduší z islandské sopky, 
vyskytlo se i ničivé krupobití a dvě tornáda. Zima byla tuhá, ještě v první polovině 
dubna na horách napadlo za den i čtvrt metru sněhu. V lednu však nebylo výjimkou 
ani 35 centimetrů za 24 hodin. Silničáři přitom hlásili nedostatek posypových mate-
riálů a soli už na začátku února. Začátek jara pak poznamenal popel v ovzduší 
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z islandské sopky Eyjafjallajökul, který uzavřel vzdušný prostor nad Českem od 16. 
do 20. dubna. První povodně přišly v polovině května na severovýchodě Česka, 
týden nato zasáhly intenzivní bouřky a přívalové lijáky kromě severní Moravy i 
východ Čech. Celkově napršelo 169 % dlouhodobého srážkového úhrnu. Mimořádně 
oblačné počasí během letošního května se projevilo i na velmi nízkém množství slu-
neční energie, která během tohoto měsíce dopadla na zemský povrch. Dlouhodobá 
měření globálního slunečního záření prováděná na stanicích ČHMÚ ukazují, že se 
jednalo o nejnižší hodnotu za posledních 50 let. Začátkem června se opět rozvodnily 
řeky v povodí Bečvy a Moravy, přívalová povodeň zasáhla také Kamenici v severních 
Čechách. Celkem měly záplavy z května a června tři oběti. Prázdniny byly ve zna-
mení extrémů, zatímco červenec byl mimořádně horký a až polovinu měsíce stoupaly 
denní teploty nad 30 stupňů Celsia, v srpnu přišla nejničivější povodeň roku. 
V prvním srpnovém týdnu při ní na severu Čech zahynulo pět lidí. Týden nato, 
15. srpna, zasáhla střední Čechy včetně Prahy velmi silná bouřka s kroupami 
velikosti golfových míčků. Poslední srpnový týden jsme zaznamenali tornádo 
v Olešnici u Blanska a v Ostravě-Vratimově. Září přineslo poslední povodňovou vlnu, 
na konci měsíce se zvedly hladiny řek ve středních a severních Čechách. První sníh 
zaznamenali meteorologové už 30. září v Krkonoších. Přestože na horách už ležela 
koncem října souvislá sněhová pokrývka, listopad přinesl velmi výrazné oteplení. 
Ještě v polovině měsíce stoupaly teploty nad 20 stupňů Celsia, na řadě míst padly 
teplotní rekordy. Průměrná teplota byla pět stupňů Celsia, což je 2,3 stupně nad 
dlouhodobým normálem. Koncem listopadu už ale sníh zasypal většinu republiky, 
mrazy a sněžení pak vydržely až do krátké oblevy kolem Vánoc.  
 
 
Přílohy:  
 
příloha č. 1:  

Rozpočet Obce Nová Ves na rok 2010 
 

Příjmy 
položka text Kč 

1111 daň fyzických osob - závislá činnost 1,500.000 
1112 daň fyzických osob - samostatná 

činnost 
500.000 

1113 daň fyzických osob - kapitálové výnosy 15.000 
1121 daň z příjmů právnických osob  1,700.000 
1211 DPH 2,800.000 
1334 odvody za odnětí zem.půdy 9.000 
1337 poplatek za kom.odpad 350.000 
1341 poplatek psi 14.000 
1343 poplatek za užívání veř. prostranství 35.000 
1347 místní poplatek za výherní automaty  90.000 
1351 odvod z výtěžku výherních automatů   90.000 
1361 správní poplatek 150.000 
1511 daň z nemovitosti 500.000 
4112 neinvestiční transfery ze st. rozp. MŠ 

OÚ  
50.000 
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2139 hřbitov 300.000 
2131 pronájem pozemků  200.000 
2132 pronájem nemovitostí 240.000 
2119 odvoz separovaného odpadu 60.000 
2112 příjmy z prodeje zboží 5.000 
2324 přijaté náhrady – vodné  20.000 
2141 příjmy z úroků  35.000 

 celkem příjmy  8,663.000 
Výdaje 

5229 příspěvek Myslivecké sdružení Diana  20.000 
5151 pitná voda 2.000 
6121 kanalizace Staré Ouholice a Miřejovice  500.000 
5222 příspěvek Rybářský spolek  20.000 
5331 neinvestiční příspěvek MŠ  220.000 
5169 hory a škola v přírodě  50.000 
5321 neinvestiční náklady – docházka do 

školy  
350.000 

6121 škola Vepřek – projekt rekonstrukce  550.000 
5011 knihovna odměna  7.500 
5031 knihovna soc. poj.  200 
5032 knihovna zdrav. poj.  100 
5136 knihovna výdaje na knihy 2.000 
5139 kultura nákup materiálu  15.000 
5169 kultura služby 60.000 
5175 kultura pohoštění  17.000 
5222 příspěvek Klub seniorů  10.000 
5194  věcné dary – vítání občánků, DD  7.000 
6127 znak a prapor obce  70.000 
5229 příspěvek TJ Sokol Nová Ves  65.000 
5154 veřejné osvětlení el. proud  190.000 
5171 veřejné osvětlení opravy, údržba  180.000 
5169 Územní plán úprava č. 3 100.000 
6901 majetek obce – rezerva kapitálových 

výdajů 
1,608.000 

5138 komunální odpad nákup zboží 35.000 
5169 komunální odpad odvoz  450.000 
5134 péče o vzhled obce a zeleň (prádlo, 

oděv) 
4.000 

5139 péče o vzhled obce a zeleň (materiál, 
ND) 

40.000 

5156 péče o vzhled obce a zeleň (pohonné 
hmoty) 

40.000 

5240 Policie Koleč – měření rychlosti  1.200 
5167 BOPZ – školení  5.000 
5023 Zastupitelstvo obce odměny 800.000 
5031 Zastupitelstvo obce soc. poj.  130.000 
5032 Zastupitelstvo obce zdrav. poj.  70.000 
5011 Obecní úřad mzdy  1,250.000 
5021 Obecní úřad ostatní osobní výdaje  280.000 
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5031 Obecní úřad soc. poj.  310.000 
5032 Obecní úřad zdrav. poj.  110.000 
5038 Obecní úřad povinné poj. zaměstnanců 5.000 
5136 Obecní úřad tisk a publikace  20.000 
5137 Obecní úřad drobný dlouhodobý 

majetek  
70.000 

5139 Obecní úřad materiál  100.000 
5151 Obecní úřad stočné 20.000 
5153  Obecní úřad plyn 15.000 
5154 Obecní úřad el. proud 70.000 
5161 Obecní úřad služby pošt  2.000 
5162 Obecní úřad telefon, internet  95.000 
5165 Obecní úřad nájemné za půdu  35.000 
5166 Obecní úřad konzultace, poradenství  8.000 
5167 Obecní úřad školení  20.000 
5169 Obecní úřad služby (geodetické atd.) 280.000 
5171 Obecní úřad opravy (komunikací atd.) 150.000 
5173 Obecní úřad cestovné  20.000 
5175 Obecní úřad pohoštění  5.000 
5361 Obecní úřad kolky  5.000 
5362 Obecní úřad platby daní a poplatků, 

výh.aut. 
80.000 

5163 služby peněžních ústavů  19.000 
5163 pojištění majetku  50.000 
5329 Dominio 10.000 
5229 Miřejovický půlmaraton  5.000 
5229 Rodinné sdružení Soptíci  10.000 

 celkem výdaje  8,663.000 
 

(zveřejněno v Novoveském zpravodaji 1/2010) 
 
 
 
Zdroje čerpání zde uváděných informací: 
 
webové adresy:  
nova-ves.cz 
veprek.cz 
tjsokolnovaves.cz 
vepreckevydry.xf.cz 
mkmirejovice.cz 
volby.cz 
portal.gov.cz 
mvcr.cz 
czso.cz 
kr-stredocesky.cz 
mestokralupy.cz 
goole.cz 
wikipedia.cz 
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cs.wikipedia.org 
licence.eru.cz 
byznys.idnes.cz 
 
ČTK 
MF Dnes  
Mělnický deník  
Týdeník Mělnicka  
Novoveský zpravodaj  
 
Státní okresní archiv Mělník  
dostupné staré obecní kroniky  
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